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Αθήνα, σήµερα στις 13 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.09’ συνήλθε στην αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝ-
ΝΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 14 Νοεµβρίου 2013. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 227/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αρκαδίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την έρευνα για τις συνθήκες της κατολίσθησης
στο Λιγνιτικό Κέντρο Μεγαλόπολης.

2. Η µε αριθµό 218/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κιλκίς του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ειρήνης – Ελένης Αγαθοπούλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις ιατρικού προ-
σωπικού στα Γενικά Νοσοκοµεία και τα Κέντρα Υγείας του Νοµού
Κιλκίς. 

3. Η µε αριθµό 226/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ιωαννίνων του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μι-
χαήλ Κασσή προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη φύ-
λαξη παραµεθόριων περιοχών του Νοµού Ιωαννίνων.

4. Η µε αριθµό 220/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηµαθίας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπου-
λου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στο Νο-
σοκοµείο Βέροιας – Ηµαθίας.

5. Η µε αριθµό 224/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ.
Ηλία Κασιδιάρη προς τους Υπουργούς Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Οικονοµικών, σχετικά µε τον
έλεγχο των οικονοµικών των κοµµάτων. 

6. Η µε αριθµό 216/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσού-
καλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την καταγγελία της σύµβασης
µε την «Αλουµίνιο Α.Ε.» από τη ΔΕΗ. 

7. Η µε αριθµό 222/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την παρακράτηση χρηµά-
των των δικαιούχων αγροτών από την Ενιαία Ενίσχυση του 2013.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 228/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μανούσου Βολουδάκη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε την ένταξη του έργου αναβάθµισης του ραντάρ προσέγγισης
του αεροδροµίου Χανίων στο ΕΣΠΑ. 

2. Η µε αριθµό 219/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μαρίας Διακάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την κατάργηση ή την υποβάθµιση των καταστηµάτων ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ στην Κρήτη.

3. Η µε αριθµό 221/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Χρυσούλας
–Μαρίας Γιαταγάνα  προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το κα-
θεστώς διαθεσιµότητας στο οποίο τέθηκαν δεκαπέντε υγειονο-
µικοί υπάλληλοι.

4. Η µε αριθµό 225/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ.
Πολύβιου Ζησιµόπουλου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας
και Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την αξιοποίηση του κατα-
σχεµένου φορτίου όπλων στη Ρόδο.

5. Η µε αριθµό 217/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα στοιχεία για την κατά-
σταση των παιδιών που είναι αντιµέτωπα µε τον κοινωνικό απο-
κλεισµό και τη φτώχεια. 

6. Η µε αριθµό 223/11-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δια-
µάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τα προβλήµατα στην κτηνοτροφία σε ανα-
τολική Μακεδονία - Θράκη και Λέσβο από τα κρούσµατα ευλο-
γιάς στα αιγοπρόβατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης: «Ρυθ-
µίσεις Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο, ως διενεµήθη; 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΗ’

Τετάρτη 13 Νοεµβρίου 2013



ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης: «Ρυθµίσεις Υπουρ-
γείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψη-
φία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου και έχει ως εξής:

«Ρυθµίσεις Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1
Κατάργηση µηχανογραφικής άδειας

1. Οι διατάξεις της παρ. 6 του άρθρου 50 του Κώδικα Δηµο-
σίων Πολιτικών και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων
Ν.Π.Δ.Δ. (ν. 3528/2007) καταργούνται. Κάθε διάταξη που ρυθµί-
ζει το ίδιο ζήτηµα µε τις ως άνω καταργούµενες διατάξεις και
αφορά υπαλλήλους ή λειτουργούς του Δηµοσίου, των νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου και των οργανισµών τοπικής αυτο-
διοίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού παύει να ισχύει.

2. Η παρ. 7 του άρθρου 50 του Κώδικα Δηµοσίων Πολιτικών
και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν.
3528/2007) αναριθµείται σε παράγραφο 6.

Άρθρο 2
Χορήγηση αναρρωτικής άδειας

1. Το άρθρο 55 του Κώδικα Δηµοσίων Πολιτικών και Διοικητι-
κών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν. 3528/ 2007), όπως
ισχύει, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Άρθρο 55
Χορήγηση αναρρωτικής άδειας

1. Η αναρρωτική άδεια χορηγείται ανά µήνα µε εξαίρεση την
περίπτωση των δυσίατων νοσηµάτων όπως αυτά ορίζονται µε την
απόφαση της παραγράφου 4 του άρθρου 54 που χορηγείται ανά
εξάµηνο κατ’ ανώτατο όριο. 

2. Βραχυχρόνιες αναρρωτικές άδειες χορηγούνται µε γνωµά-
τευση θεράποντος ιατρού έως οκτώ (8) ηµέρες κατ’ έτος. Δύο
(2) εξ αυτών, αλλά όχι συνεχόµενες, µπορούν να χορηγούνται
µόνο µε υπεύθυνη δήλωση του υπαλλήλου.

3. Ο υπάλληλος υποχρεούται να δεχτεί την επίσκεψη του ελεγ-
κτή ιατρού. 

4. Η αποστολή ιατρού για έλεγχο υπαλλήλου, που κάνει χρήση
βραχυχρόνιων αναρρωτικών αδειών κατ’ επανάληψη, είναι υπο-
χρεωτική για την υπηρεσία και η τυχόν παράλειψή της συνιστά
πειθαρχικό παράπτωµα του αρµοδίου προϊσταµένου της διεύ-
θυνσης διοικητικού.»

2. Το άρθρο 62 του ν. 3584/2007 αντικαθίσταται ως ακολού-
θως:

«Άρθρο 62
Χορήγηση αναρρωτικής άδειας

1. Η αναρρωτική άδεια χορηγείται ανά µήνα µε εξαίρεση την
περίπτωση των δυσίατων νοσηµάτων όπως αυτά ορίζονται µε την
απόφαση της παραγράφου 4 του άρθρου 54 που χορηγείται ανά
εξάµηνο κατ’ ανώτατο όριο. 

2. Βραχυχρόνιες αναρρωτικές άδειες χορηγούνται µε γνωµά-
τευση θεράποντος ιατρού έως οκτώ (8) ηµέρες κατ’ έτος. Δύο
(2) εξ αυτών, αλλά όχι συνεχόµενες, µπορούν να χορηγούνται
µόνο µε υπεύθυνη δήλωση του υπαλλήλου.

3. Ο υπάλληλος υποχρεούται να δεχτεί την επίσκεψη του ελεγ-
κτή ιατρού. 

4. Η αποστολή ιατρού για έλεγχο υπαλλήλου, που κάνει χρήση
βραχυχρόνιων αναρρωτικών αδειών κατ’ επανάληψη, είναι υπο-

χρεωτική για την υπηρεσία και η τυχόν παράλειψή της συνιστά
πειθαρχικό παράπτωµα του αρµοδίου προϊσταµένου της διεύ-
θυνσης διοικητικού.»

Άρθρο 3

1. Η παρ. 3 του άρθρου 56 του Κώδικα Δηµοσίων Πολιτικών
και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν.
3528/2007), όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«3. Αναρρωτική�  άδεια πέραν των οκτώ (8) ηµερών κατ’ έτος
χορηγείται ύστερα από γνωµάτευση της οικείας υγειονοµικής
επιτροπής, µε εξαίρεση την περίπτωση που η άδεια χορηγείται
βάσει γνωµάτευσης του διευθυντή κλινικής δηµοσίου νοσοκο-
µείου και εφόσον πρόκειται για νοσηλεία επτά (7) ηµερών του-
λάχιστο ή κατόπιν χειρουργικής επέµβασης.»

2. Η παρ. 3 του άρθρου 63 του ν. 3584/2007 αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«3. Αναρρωτική άδεια πέραν των οκτώ (8) ηµερών κατ’ έτος
χορηγείται ύστερα από γνωµάτευση της οικείας υγειονοµικής
επιτροπής, µε εξαίρεση την περίπτωση που η άδεια χορηγείται
βάσει γνωµάτευσης του διευθυντή κλινικής δηµόσιου νοσοκο-
µείου και εφόσον πρόκειται για νοσηλεία επτά (7) ηµερών του-
λάχιστον ή κατόπιν χειρουργικής επέµβασης.»

Άρθρο 4
Εκπαιδευτικές άδειες

Η παρ. 14 του άρθρου ένατου του ν. 4057/2012 αντικαθίσταται
ως ακολούθως: 

«14. Δεν χορηγούνται άδειες και παρατάσεις αδειών υπηρε-
σιακής εκπαίδευσης του άρθρου 58 του  ν. 3528/2007 και του
άρθρου 65 του ν. 3584/2007 για τη συµµετοχή του υπαλλήλου
σε προγράµµατα ή κύκλους µεταπτυχιακής εκπαίδευσης µέχρι
τις 31.12.2014. Η διάταξη του προηγούµενου εδαφίου δεν θίγει
την ισχύ αδειών υπηρεσιακής εκπαίδευσης που έχουν χορηγηθεί
έως την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου σύµφωνα µε τις
ανωτέρω διατάξεις.»

Άρθρο 5
Άδειες εξετάσεων

1. Η παρ. 2 του άρθρου 60 του Κώδικα Δηµοσίων Πολιτικών
και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν.
3528/2007)  αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«2. Η άδεια εξετάσεων δεν µπορεί να υπερβαίνει τις δέκα (10)
εργάσιµες ηµέρες κάθε έτος και χορηγείται συνεχώς ή τµηµατι-
κώς κατά την εξεταστική περίοδο που ζητά ο ενδιαφερόµενος.
Οι άδειες εξετάσεων χορηγούνται για το χρόνο φοίτησης και
µέχρι δύο το πολύ εξάµηνα µετά τη λήξη του, εφόσον ο υπάλλη-
λος εξακολουθεί να φοιτά. Για κάθε ηµέρα εξετάσεων χορηγείται
άδεια µίας (1) ηµέρας.»

2. Η παρ. 2 του άρθρου 67 του ν. 3584/2007 αντικαθίσταται ως
εξής:

«2. Η άδεια εξετάσεων δεν µπορεί να υπερβαίνει τις δέκα (10)
εργάσιµες ηµέρες κάθε έτος και χορηγείται συνεχώς ή τµηµατι-
κώς κατά την εξεταστική περίοδο που ζητά ο ενδιαφερόµενος.
Οι άδειες εξετάσεων χορηγούνται για το χρόνο φοίτησης και
µέχρι δύο το πολύ εξάµηνα µετά τη λήξη του, εφόσον ο υπάλλη-
λος εξακολουθεί να φοιτά. Για κάθε ηµέρα εξετάσεων χορηγείται
άδεια µίας (1) ηµέρας.»

Άρθρο 6
Γονικές άδειες στο δηµόσιο τοµέα

1. Στο τέλος της παρ. 2 του άρθρου 53 του Κώδικα Δηµοσίων
Πολιτικών και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ.
(ν. 3528/2007) και στο τέλος της παρ. 2 του άρθρου 60 του Κώ-
δικα Κατάστασης Δηµοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων (ν.
3584/2007) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Σε περίπτωση γέννησης διδύµων, τριδύµων κ.λπ. τέκνων χο-
ρηγείται επιπλέον άδεια ανατροφής χρονικής διάρκειας έξι (6)
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µηνών µε αποδοχές για κάθε τέκνο πέραν του ενός.»
2. Το εδάφιο γ’της παρ. 3 του άρθρου 53 του Κώδικα Δηµο-

σίων Πολιτικών και Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων
Ν.Π.Δ.Δ. (ν. 3528/2007), καθώς και το εδάφιο γ’της παρ. 3 του
άρθρου 60 του ν. 3584/ 2007 καταργούνται.

Άρθρο 7
Απλοποίηση διαδικασίας διορισµού για την 
πιστοποίηση της υγείας των υπό πρόσληψη 

δηµοσίων υπαλλήλων

1. Η παρ. 2 του άρθρου 7 του Κώδικα Δηµοσίων Πολιτικών και
Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν. 3528/2007)
αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η υγεία των υποψήφιων υπαλλήλων να ασκήσουν τα καθή-
κοντα της αντίστοιχης θέσης, πιστοποιείται µε γνωµατεύσεις (α)
παθολόγου ή γενικού ιατρού και (β) ψυχιάτρου, είτε του δηµο-
σίου είτε ιδιωτών, µε βάση παραπεµπτικό έγγραφο, στο οποίο
περιγράφονται από την υπηρεσία τα καθήκοντα της θέσης που
πρόκειται να καταληφθεί.»

2. Η περίπτωση β’ της παρ. 1 του άρθρου 165 του  ν.
3528/2007 καταργείται και οι περιπτώσεις γ’ και δ’ αναριθµούνται
σε περιπτώσεις β’ και γ’ αντίστοιχα.

Άρθρο 8
Ζητήµατα αρµοδιότητας Α.Σ.Ε.Π.

1. Στο τέλος του άρθρου 15 του ν. 2190/1994 (Α’28) προστίθε-
ται παράγραφος 9, ως εξής:

«9. Η κάλυψη θέσεων τακτικού προσωπικού των υπηρεσιών και
των νοµικών προσώπων της παρ. 1 του άρθρου 1 του ν.
3812/2009 είναι δυνατόν να πραγµατοποιείται µετά από σύµ-
φωνη γνώµη του Α.Σ.Ε.Π. και τη σύµφωνη γνώµη του οικείου
φορέα, χωρίς νέα προκήρυξη από πίνακα επιλαχόντων προηγού-
µενου διαγωνισµού του Α.Σ.Ε.Π., υπό την προϋπόθεση ότι οι νέες
προς κάλυψη θέσεις αφορούν όµοιους κλάδους-ειδικότητες και
πρόσθετα προσόντα, και ότι δεν έχουν παρέλθει εννέα (9) µήνες
από τη δηµοσίευση των αντίστοιχων πινάκων διοριστέων στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µε την επιφύλαξη των διατάξεων
του άρθρου 11 του ν. 3833/2010 (Α’40), όπως εκάστοτε ισχύει.

Η επιλογή των διοριστέων στις νέες θέσεις από τους επιλα-
χόντες, γίνεται µε απόφαση του Α.Σ.Ε.Π. µε βάση τους πίνακες
κατάταξης των αντίστοιχων κλάδων-ειδικοτήτων και επί πλειόνων
πινάκων εκείνων που προηγούνται χρονικά και µε τη σειρά που
έχουν οι υποψήφιοι σε αυτούς και µετά τον έλεγχο των προσόν-
των τους. Οι υποψήφιοι καλούµενοι από το Α.Σ.Ε.Π. να καταλά-
βουν την προτεινόµενη σε αυτούς νέα θέση, οφείλουν να
δηλώσουν µε γραπτή δήλωσή τους, εντός προθεσµίας πέντε (5)
ηµερών από τότε που θα περιέλθει σε αυτούς η έγγραφη ειδο-
ποίηση του Α.Σ.Ε.Π., αν αποδέχονται τη νέα θέση. Η δήλωση κα-
τατίθεται στο Α.Σ.Ε.Π. ή αποστέλλεται σε αυτό µέσω
τηλεοµοιοτυπίας. Αν δεν υποβληθεί η ως άνω δήλωση, τεκµαί-
ρεται αµαχήτως η µη αποδοχή της προτεινόµενης νέας θέσης,
χωρίς ο υποψήφιος να διαγράφεται από τους οικείους πίνακες
κατάταξης.»

2. Στο άρθρο 17 του ν. 2190/1994, όπως ισχύει, προστίθεται
εδάφιο β’ στην παράγραφο 16, ως εξής:

«Μετά την έκδοση πράξης διορισµού, ο οικείος φορέας υπο-
χρεούται να αποστείλει στο Α.Σ.Ε.Π. αντίγραφο της σχετικής
πράξης ανάληψης υπηρεσίας.»

3. Στο άρθρο 17 του ν. 2190/1994, όπως ισχύει, προστίθεται
παράγραφος 19 και στο άρθρο 18 του ν. 2190/ 1994, όπως
ισχύει, προστίθεται παράγραφος 18, ως εξής:

«Μετά την κατάρτιση και δηµοσίευση των προσωρινών πινά-
κων κατάταξης των υποψηφίων και πριν τον αυτεπάγγελτο ή κατ’
ένσταση έλεγχο του Α.Σ.Ε.Π., σε εξαιρετικές περιπτώσεις, για
την κάλυψη ιδιαίτερης σηµασίας επειγουσών υπηρεσιακών αναγ-
κών των υπηρεσιών και των νοµικών προσώπων του άρθρου 1
παρ. 1 του       ν. 3812/2009 κατόπιν έκδοσης απόφασης κατανο-
µής του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης της παρ. 5 του άρθρου 11 του ν. 3833/ 2010 (Α’

40), όπως ισχύει, επιτρέπεται η πρόσληψη µε σύµβαση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου µη ανανεούµενες, µέχρι του
αριθµού των προκηρυχθεισών θέσεων, υποψηφίων κατά τη σειρά
εγγραφής των στους προσωρινούς αυτούς πίνακες, µε την επι-
φύλαξη των διατάξεων του άρθρου 11 «Περιορισµός προσλή-
ψεων για τα έτη 2011 έως και 2013» του ν. 3833/ 2010, όπως
τροποποιήθηκε µε τη διάταξη της παρ. 1 της υποπαραγράφου
Ζ.5 του πρώτου άρθρου του ν. 4093/ 2012 και επεκτάθηκε η
ισχύς έως το έτος 2016. Οι προσλήψεις αυτές είναι δυνατόν να
αφορούν µικρότερο αριθµό των θέσεων, που προκηρύσσονται
ανά φορέα κατηγορία-κλάδο-ειδικότητα. Η σύµβαση αυτή, η
οποία καταρτίζεται βάσει των προϋποθέσεων και της διαδικασίας
της παρούσας παραγράφου, διαρκεί έως την ανάληψη των κα-
θηκόντων κάθε υποψηφίου µετά τη δηµοσίευση της ατοµικής
πράξης διορισµού του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και
απαγορεύεται η διάρκειά της να υπερβαίνει τους οκτώ (8) µήνες.
Για τις κατά τα ανωτέρω προσλήψεις απαιτείται η έκδοση πρά-
ξεων των αρµόδιων οργάνων των οικείων φορέων, ύστερα από
διάθεση των υποψηφίων από το Α.Σ.Ε.Π., που γίνεται µετά την
υποβολή σε αυτό πλήρως αιτιολογηµένων αιτηµάτων των οικείων
φορέων. Οι πράξεις αυτές δεν δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως. Με τη δηµοσίευση των οριστικών πινάκων κα-
τάταξης οι συµβάσεις των ήδη προσληφθέντων που δεν περιλαµ-
βάνονται στους οριστικούς πίνακες διοριστέων, λήγουν
αυτοδικαίως, χωρίς την καταβολή οποιασδήποτε αποζηµίωσης
από την αιτία αυτή. Επίσης, λήγουν αυτοδικαίως χωρίς την κα-
ταβολή οποιασδήποτε αποζηµίωσης και οι συµβάσεις των ήδη
προσληφθέντων υποψηφίων που περιλαµβάνονται στον οριστικό
πίνακα διοριστέων, µετά τη δηµοσίευση των ατοµικών πράξεων
διορισµού και την ανάληψη των καθηκόντων τους, καθώς και
µετά την παρέλευση οκταµήνου από την προσωρινή πρόσληψη,
εφόσον δεν έχουν δηµοσιευτεί οι οριστικοί πίνακες διοριστέων.
Η µη αποδοχή εκ µέρους του υποψηφίου να αναλάβει καθήκοντα
µέχρι τη δηµοσίευση του οριστικού πίνακα διοριστέων κατά τη
διαδικασία της παρούσας παραγράφου, ουδεµία επιρροή ασκεί
στην κατάταξή του στον οριστικό πίνακα διοριστέων. Οι ρυθµί-
σεις της παρούσας παραγράφου ισχύουν και για προκηρύξεις
Α.Σ.Ε.Π., τα προσωρινά αποτελέσµατα των οποίων δεν έχουν εκ-
δοθεί κατά τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου στο φύλλο της
Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως.»

4. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 7 του άρθρου 18 του    ν.
2190/1994 αντικαθίσταται ως εξής:

«Στις περιπτώσεις πρόσληψης προσωπικού των κατηγοριών
ΠΕ, ΤΕ, ΔΕ και ΥΕ κατά το παρόν άρθρο, ο οικείος φορέας µπο-
ρεί, προς διακρίβωση ειδικών γνώσεων ή/και δεξιοτήτων που συ-
νάδουν µε τα προσόντα ή τα καθήκοντα των υπό πλήρωση
θέσεων, να ζητήσει από το Α.Σ.Ε.Π. επιπροσθέτως τη διενέργεια:
α) πρακτικής δοκιµασίας ή/και β) εξέτασης των υποψηφίων µε
τη βοήθεια ηλεκτρονικού υπολογιστή ή άλλων κατάλληλων συ-
σκευών ή/και γ) ειδικής γραπτής δοκιµασίας µε τη µέθοδο των
ερωτήσεων πολλαπλών επιλογών, για τα αποτελέσµατα των
οποίων θα τηρούνται ειδικώς αιτιολογηµένα πρακτικά.»

Άρθρο 9
Συµµετοχή του Α.Σ.Ε.Π. στις διαδικασίες κατάταξης και επι-
λογής του επικουρικού προσωπικού στα νοσοκοµεία και τις

Μονάδες Κοινωνικής Φροντίδας 
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης

Στο τέλος της παρ. 2 του άρθρου 10 του ν. 3329/2005, όπως
αντικαταστάθηκε µε την παρ. 5 του άρθρου 6 του     ν. 4052/2012,
προστίθενται εδάφια ως εξής:

«Η πρόσληψη του επικουρικού αυτού προσωπικού µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου τελεί υπό τον
έλεγχο του Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού
(Α.Σ.Ε.Π.).» Το Α.Σ.Ε.Π. κατά την άσκηση της ανωτέρω αρµοδιό-
τητάς του εφαρµόζει, όπου είναι απαραίτητο, τις σχετικές διατά-
ξεις του ν. 2190/1994, όπως ισχύει. Οι αναγκαίες λεπτοµέρειες
για την εφαρµογή της παρούσας διάταξης καθορίζονται µε από-
φαση των Υπουργών Υγείας και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, µετά από πρόταση του Α.Σ.Ε.Π..»
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Άρθρο 10
Προθεσµίες του άρθρου 35 του ν. 4024/2011

Οι προθεσµίες της παρ. 4 του άρθρου 35 του ν. 4024/ 2011
παρατείνονται έως τις 31 Δεκεµβρίου 2014.

Άρθρο 11
Τροποποίηση των άρθρων 80, 81, 82, και 93 

του ν. 4172/2013

1. Στην παρ. 2 του άρθρου 80 του ν. 4172/2013 (Α’167) προ-
στίθενται περιπτώσεις στ’, ζ’ και η’ ως εξής:

«στ) υπάλληλος Ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου (ΔΕ Διοι-
κητικών Καθηκόντων) ο οποίος τέθηκε σε διαθεσιµότητα βάσει
της υποπαραγράφου Ζ.4. της παρ. Ζ του άρθρου πρώτου του ν.
4093/2012,

ζ) οι διορισθέντες βάσει των διατάξεων των άρθρων 18 του ν.
3448/2006, 19 του ν. 1911/1990, όπως ισχύει, 5 του ν. 2452/1996,
5 του ν. 3624/2007, της παρ. 20 του άρθρου 14 του ν. 2266/1994,

η) υπάλληλοι των οποίων η µισθοδοσία καλύπτεται από Διε-
θνείς Οργανισµούς.»

2. Στο τελευταίο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 80 του ν.
4172/2013 (Α’167) οι λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως ε’» αντικα-
θίστανται από τις λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως η’».

3. Στην παρ. 2 του άρθρου 81 του ν. 4172/2013 (Α’167) προ-
στίθενται περιπτώσεις ζ’, η’ και θ’ ως εξής:

«ζ) υπάλληλος Ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου (ΔΕ Διοικη-
τικών Καθηκόντων) ο οποίος τέθηκε σε διαθεσιµότητα βάσει της
υποπαραγράφου Ζ.4. της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του ν.
4093/2012,

η) οι διορισθέντες βάσει των διατάξεων των άρθρων 18 του ν.
3448/2006, 19 του ν. 1911/1990, όπως ισχύει, 5 του ν. 2452/1996,
5 του ν. 3624/2007, της παρ. 20 του άρθρου 14 του ν. 2266/1994,

θ) υπάλληλοι των οποίων η µισθοδοσία καλύπτεται από Διε-
θνείς Οργανισµούς.»

4. Στο τελευταίο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 81 του ν.
4172/2013 (Α’167) οι λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως στ’» αντι-
καθίστανται από τις λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως θ’».

5. Στην παρ. 3 του άρθρου 82 του ν. 4172/2013 (Α’167) προ-
στίθενται περιπτώσεις στ’, ζ’ και η’ ως εξής:

«στ) υπάλληλος Ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου (ΔΕ Διοι-
κητικών Καθηκόντων) ο οποίος τέθηκε σε διαθεσιµότητα βάσει
της υποπαραγράφου Ζ.4. της παρ. Ζ του άρθρου πρώτου του ν.
4093/2012,

ζ) οι διορισθέντες βάσει των διατάξεων των άρθρων 18 του ν.
3448/2006, 19 του ν. 1911/1990, όπως ισχύει, 5 του ν. 2452/1996,
5 του ν. 3624/2007, της παρ. 20 του άρθρου 14 του ν. 2266/1994,

η) υπάλληλοι των οποίων η µισθοδοσία καλύπτεται από Διε-
θνείς Οργανισµούς.»

6. Στην παρ. Α του άρθρου 93 του ν. 4172/2013 (Α’167) προ-
στίθενται περιπτώσεις στ’, ζ’ και η’ ως εξής:

«στ) υπάλληλος Ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου (ΔΕ Διοι-
κητικών Καθηκόντων) ο οποίος τέθηκε σε διαθεσιµότητα βάσει
της υποπαραγράφου Ζ.4. της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του ν.
4093/2012,

ζ) οι διορισθέντες βάσει των διατάξεων των άρθρων 18 του ν.
3448/2006, 19 του ν. 1911/1990, όπως ισχύει, 5 του ν. 2452/1996,
5 του ν. 3624/2007, της παρ. 20 του άρθρου 14 του ν. 2266/1994,

η) υπάλληλοι των οποίων η µισθοδοσία καλύπτεται από Διε-
θνείς Οργανισµούς.»

7. Στο τελευταίο εδάφιο της παρ. Α. του άρθρου 93 του ν.
4172/2013 (Α’167) οι λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως ε’» αντικα-
θίστανται από τις λέξεις «των περιπτώσεων α’ έως η’».

Άρθρο 12
Κατά προτεραιότητα µετάταξη 

πολυτέκνων υπαλλήλων

Στο όγδοο εδάφιο της περίπτωσης 4 της υποπαραγράφου Ζ.1
της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του ν. 4093/ 2012, όπως έχει αν-
τικατασταθεί µε την παρ. 2 του άρθρου 91 του ν. 4172/2013 (Α’

167), µετά τις λέξεις «οι τρίτεκνοι υπάλληλοι» προστίθεται η
φράση «καθώς και οι πολύτεκνοι υπάλληλοι, για τους οποίους
δεν εφαρµόστηκε η υποπερίπτωση αα’ της περίπτωσης Δ’ της
παρ. 2 του άρθρου 90 του ν. 4172/2013, εφόσον έχουν τρία τέκνα
που συνοικούν µε αυτούς και ανήκουν στην κατηγορία των εξαρ-
τώµενων µελών, σύµφωνα µε τον Κ.Φ.Ε., όπως ισχύει,».

Άρθρο 13
Επικύρωση εγγράφων που διακινούνται 

µε τηλεοµοιοτυπία

Επανέρχεται σε ισχύ το εδάφιο 2 της παρ. 3 του άρθρου 14
του ν. 2672/1998 το οποίο είχε καταργηθεί µε την παρ. 4 του άρ-
θρου 48 του ν. 3979/2011. Τυχόν επικυρώσεις που έχουν πραγ-
µατοποιηθεί από την έναρξη ισχύος του ν. 3979/2011 µέχρι την
έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου είναι νόµιµες και τα επικυ-
ρωθέντα έγγραφα έχουν ισχύ ακριβούς αντιγράφου.

Άρθρο 14
Πειθαρχικό Δίκαιο

1. Στην παρ. 1 περίπτωση γ’ του άρθρου 103 του Υπαλληλικού
Κώδικα (ν. 3528/2007), όπως αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση
1 της υποπαραγράφου Ζ.3. της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του
ν. 4093/2012, προστίθεται εδάφιο ως εξής: 

«µε την επιφύλαξη των περιπτώσεων της παραγράφου 1 περί-
πτωση γ’ του επόµενου άρθρου».

2. Στην παρ. 1 περίπτωση ε’ του άρθρου 103 του Υπαλληλικού
Κώδικα (ν. 3528/2007), όπως αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση
1 της υποπαραγράφου Ζ.3. της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του
ν. 4093/2012, προστίθεται εδάφιο, ως εξής: 

«µε την επιφύλαξη των περιπτώσεων της παραγράφου 1 περί-
πτωση δ’ του επόµενου άρθρου».

3. Στην παρ. 1 περίπτωση γ’ του άρθρου 107 του  ν. 3584/2007,
όπως αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση 3 της υποπαραγράφου
Ζ.3 της παραγράφου Ζ του άρθρου πρώτου του ν. 4093/2012,
προστίθεται εδάφιο ως εξής: 

«µε την επιφύλαξη των περιπτώσεων της παραγράφου 1 περί-
πτωση γ’ του επόµενου άρθρου».

4. Στην παρ. 1 περίπτωση ε’ του άρθρου 107 του  ν. 3584/2007,
όπως αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση 3 της υποπαραγράφου
Ζ.3 της παρ. Ζ’ του άρθρου πρώτου του ν. 4093/2012, προστίθε-
ται εδάφιο ως εξής: 

«µε την επιφύλαξη των περιπτώσεων της παραγράφου 1 περί-
πτωση δ’ του επόµενου άρθρου».

Άρθρο 15
Δυνητική αργία

1. Στην παρ. 1 του άρθρου 104 του Υπαλληλικού Κώδικα (ν.
3528/2007), όπως ισχύει, όπως αντικαταστάθηκε µε την περί-
πτωση 2 της υποπαραγράφου Ζ.3 της παρ. Ζ του άρθρου πρώ-
του του ν. 4093/2012, µετά την περίπτωση β’ προστίθενται
εδάφια, ως εξής:

«γ) έχει παραπεµφθεί αµετακλήτως µε την ιδιότητα του µέλους
υπηρεσιακού συµβουλίου και συλλογικού οργάνου εν γένει ενώ-
πιον του αρµοδίου δικαστηρίου για τα αδικήµατα της υπεξαίρε-
σης στην υπηρεσία και της απιστίας περί την υπηρεσία,

δ) έχει ασκηθεί µε την ιδιότητα του µέλους υπηρεσιακού συµ-
βουλίου και συλλογικού οργάνου πειθαρχική δίωξη για το πει-
θαρχικό παράπτωµα της παράβασης καθήκοντος κατά τον
ποινικό κώδικα ή άλλους ειδικούς ποινικούς νόµους ή για το πα-
ράπτωµα της αναξιοπρεπούς ή ανάρµοστης ή ανάξιας για υπάλ-
ληλο συµπεριφοράς εκτός υπηρεσίας.»

2. Στην παρ. 1 του άρθρου 108 του ν. 3584/2007, όπως αντι-
καταστάθηκε µε την περίπτωση 2 της υποπαραγράφου Ζ.3 της
παρ. Ζ του άρθρου πρώτου του ν. 4093/2012, µετά την περί-
πτωση β’, προστίθενται εδάφια ως εξής:

«γ) έχει παραπεµφθεί αµετακλήτως µε την ιδιότητα του µέλους
υπηρεσιακού συµβουλίου και συλλογικού οργάνου εν γένει ενώ-
πιον του αρµοδίου δικαστηρίου για τα αδικήµατα της υπεξαίρε-
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σης στην υπηρεσία και της απιστίας περί την υπηρεσία,
δ) έχει ασκηθεί µε την ιδιότητα του µέλους υπηρεσιακού συµ-

βουλίου και συλλογικού οργάνου πειθαρχική δίωξη για το πει-
θαρχικό παράπτωµα της παράβασης καθήκοντος κατά τον
ποινικό κώδικα ή άλλους ειδικούς ποινικούς νόµους ή για το πα-
ράπτωµα της αναξιοπρεπούς ή ανάρµοστης ή ανάξιας για υπάλ-
ληλο συµπεριφοράς εκτός υπηρεσίας.»

Άρθρο 16
Αναστολή της αργίας

1. Η παρ. 3 του άρθρου 103 του Υπαλληλικού Κώδικα (ν.
3528/2007), όπως αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση 3 της υπο-
παραγράφου Ζ.3 του άρθρου πρώτου του  ν. 4093/2012 λήγει
µετά τη φράση «αντίστοιχης διαπιστωτικής πράξης» και προστί-
θεται παράγραφος 4 ως εξής: 

«4. Εφόσον έχει επιβληθεί αυτοδίκαιη αργία στις περιπτώσεις
β’, γ’, δ’ και ε’ της παραγράφου 1, η οποία δεν έχει αρθεί σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 2 και δεν έχει επιβληθεί στον υπάλληλο
πειθαρχική ποινή οριστικής παύσης, το πειθαρχικό συµβούλιο
στο οποίο εκκρεµεί η υπόθεση γνωµοδοτεί µετά την πάροδο
ενός έτους από τη θέση του υπαλλήλου σε αυτοδίκαιη αργία και
κάθε επόµενο έτος σχετικά µε την τυχόν συνδροµή λόγων που
καθιστούν µη αναγκαία τη συνέχισή της. Το όργανο που είναι αρ-
µόδιο για το διορισµό του υπαλλήλου, εφόσον κρίνει µετά την
ανωτέρω γνωµοδότηση του πειθαρχικού συµβουλίου ή µετά από
γνωµοδότηση του ίδιου συµβουλίου που µπορεί να ζητηθεί οπο-
τεδήποτε, ότι µε βάση τις ιδιαίτερες περιστάσεις της υπόθεσης,
την υπηρεσιακή απόδοση του υπαλλήλου και το συµφέρον της
υπηρεσίας, δεν είναι αναγκαία η συνέχιση της αργίας, συνεκτι-
µώντας την τυχόν συνδροµή στο πρόσωπο του αιτούντος υπαλ-
λήλου σοβαρών οικονοµικών, κοινωνικών ή οικογενειακών λόγων,
µπορεί να διατάσσει την αναστολή της και την επάνοδο του
υπαλλήλου στα καθήκοντά του ή τη µετακίνησή του σύµφωνα µε
το άρθρο 66. Την αναστολή της αργίας µπορεί να ζητήσει οπο-
τεδήποτε και ο υπάλληλος µε αίτησή του προς το αρµόδιο για
το διορισµό όργανο, το οποίο αποφασίζει µετά την τήρηση της
ως άνω διαδικασίας και εφόσον συντρέχουν αφενός οι προανα-
φερόµενες προϋποθέσεις και αφετέρου στο πρόσωπο του αι-
τούντος υπαλλήλου σοβαροί οικονοµικοί, κοινωνικοί ή
οικογενειακοί λόγοι. Το αίτηµα του υπαλλήλου διαβιβάζεται
άµεσα στο πειθαρχικό συµβούλιο. Το εν λόγω συµβούλιο γνω-
µοδοτεί, σε κάθε περίπτωση υποβολής σχετικού αιτήµατος, από
τους κατά νόµο δικαιούµενους το αργότερο εντός προθεσµίας
τριάντα (30) ηµερών από την περιέλευση σε αυτό του εν λόγω
αιτήµατος. Σε περίπτωση άπρακτης παρέλευσης της ως άνω
προθεσµίας, το αρµόδιο όργανο έχει διακριτική ευχέρεια να απο-
φασίσει και χωρίς τη γνωµοδότηση. Μέχρι την τυχόν έκδοση
απόφασης αναστολής της αργίας ο υπάλληλος παραµένει σε
αργία.

Η αναστολή της αργίας µπορεί να διατάσσεται και για ορι-
σµένο χρόνο και να ανακαλείται οποτεδήποτε, εφόσον επιβάλ-
λεται από το συµφέρον της υπηρεσίας και ιδίως σε περίπτωση
υποτροπής, που οφείλεται στην τέλεση οποιουδήποτε νέου πα-
ραπτώµατος από τον υπάλληλο.»

2. Η παρ. 4 του άρθρου 107 του ν. 3584/2007, όπως αντικατα-
στάθηκε µε την περίπτωση 3 της υποπαραγράφου Ζ.3 του άρ-
θρου πρώτου του ν. 4093/2012, λήγει µετά τη φράση
«αντίστοιχης διαπιστωτικής πράξης», και προστίθεται παράγρα-
φος 4 ως εξής: 

«4. Εφόσον έχει επιβληθεί αυτοδίκαιη αργία στις περιπτώσεις
β’, γ’, δ’ και ε’ της παραγράφου 1, η οποία δεν έχει αρθεί σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 2, και δεν έχει επιβληθεί στον υπάλληλο
πειθαρχική ποινή οριστικής παύσης, το πειθαρχικό συµβούλιο
στο οποίο εκκρεµεί η υπόθεση γνωµοδοτεί µετά την πάροδο
ενός έτους από τη θέση του υπαλλήλου σε αυτοδίκαιη αργία και
κάθε επόµενο έτος σχετικά µε την τυχόν συνδροµή λόγων που
καθιστούν µη αναγκαία τη συνέχισή της. Το όργανο που είναι αρ-
µόδιο για το διορισµό του υπαλλήλου, εφόσον κρίνει µετά την
ανωτέρω γνωµοδότηση του πειθαρχικού συµβουλίου ή µετά από
γνωµοδότηση του ίδιου συµβουλίου που µπορεί να ζητηθεί οπο-

τεδήποτε, ότι µε βάση τις ιδιαίτερες περιστάσεις της υπόθεσης,
την υπηρεσιακή απόδοση του υπαλλήλου και το συµφέρον της
υπηρεσίας, δεν είναι αναγκαία η συνέχιση της αργίας, συνεκτι-
µώντας την τυχόν συνδροµή στο πρόσωπο του αιτούντος υπαλ-
λήλου σοβαρών οικονοµικών, κοινωνικών ή οικογενειακών λόγων,
µπορεί να διατάσσει την αναστολή της και την επάνοδο του
υπαλλήλου στα καθήκοντά του ή τη µετακίνησή του σύµφωνα µε
το άρθρο 66. Την αναστολή της αργίας, µπορεί να ζητήσει οπο-
τεδήποτε και ο υπάλληλος µε αίτησή του προς το αρµόδιο για
το διορισµό όργανο, το οποίο αποφασίζει µετά την τήρηση της
ως άνω διαδικασίας και εφόσον συντρέχουν αφενός οι προανα-
φερόµενες προϋποθέσεις και αφετέρου στο πρόσωπο του αι-
τούντος υπαλλήλου σοβαροί οικονοµικοί, κοινωνικοί ή
οικογενειακοί λόγοι. Το αίτηµα του υπαλλήλου διαβιβάζεται
άµεσα στο πειθαρχικό συµβούλιο. Το εν λόγω συµβούλιο γνω-
µοδοτεί, σε κάθε περίπτωση υποβολής σχετικού αιτήµατος, από
τους κατά νόµο δικαιούµενους το αργότερο εντός προθεσµίας
τριάντα (30) ηµερών από την περιέλευση σε αυτό του εν λόγω
αιτήµατος. Σε περίπτωση άπρακτης παρέλευσης της ως άνω
προθεσµίας, το αρµόδιο όργανο έχει διακριτική ευχέρεια να απο-
φασίσει και χωρίς τη γνωµοδότηση. Μέχρι την τυχόν έκδοση
απόφασης αναστολής της αργίας ο υπάλληλος παραµένει σε
αργία.

Η αναστολή της αργίας µπορεί να διατάσσεται και για ορι-
σµένο χρόνο και να ανακαλείται οποτεδήποτε, εφόσον επιβάλ-
λεται από το συµφέρον της υπηρεσίας και ιδίως σε περίπτωση
υποτροπής, που οφείλεται στην τέλεση οποιουδήποτε νέου πα-
ραπτώµατος από τον υπάλληλο.»

3. Στο τέλος του εδαφίου 6 της υποπαραγράφου Ζ.3 του ν.
4093/2012 (Α’ 222) όπως ισχύει, προστίθεται παράγραφος ως
εξής: 

«Αρµόδιο όργανο για την έκδοση της πράξης αναστολής της
αργίας στις αµέσως προηγούµενες περιπτώσεις, εφόσον οι οι-
κείες κάθε φορά διατάξεις δεν ορίζουν διαφορετικά, είναι εκείνο
που κατά νόµον εκδίδει την απόφαση θέσης του υπαλλήλου σε
αργία.»

Άρθρο 17

1. Tα δυο πρώτα εδάφια της παρ. 7 του άρθρου 141 του Κώ-
δικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικών Διοικητικών Υπαλλήλων
και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (Υπαλληλικός Κώδικας, ν. 3528/2007),
όπως αντικαταστάθηκαν µε το άρθρο δεύτερο του ν. 4057/2012,
αντικαθίστανται ως εξής:

«7. Η ένσταση κατά των αποφάσεων των πειθαρχικώς προϊστα-
µένων κατατίθεται, µε ποινή απαραδέκτου, στο αρµόδιο πειθαρ-
χικό συµβούλιο, συντασσοµένης εκθέσεως. Η ένσταση κατά
αποφάσεων του πειθαρχικού συµβουλίου που έκρινε σε πρώτο
βαθµό κατατίθεται, µε ποινή απαραδέκτου, σε αυτό, συντασσο-
µένης εκθέσεως, το οποίο τη διαβιβάζει αµελλητί στο Δευτερο-
βάθµιο Πειθαρχικό Συµβούλιο µε τον πλήρη φάκελο της
πειθαρχικής υπόθεσης. Η ένσταση του Γενικού Επιθεωρητή Δη-
µόσιας Διοίκησης αποστέλλεται σε κάθε περίπτωση µε συστη-
µένη αλληλογραφία στο αρµόδιο πειθαρχικό συµβούλιο για τη
σύνταξη εκθέσεως κατάθεσης. Ως ηµεροµηνία κατάθεσης λογί-
ζεται η ηµεροµηνία κατάθεσης της συστηµένης αλληλογραφίας
από το Γραφείο του Γενικού Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης
στο Ταχυδροµικό Κατάστηµα.»

2. Tα δυο πρώτα εδάφια της παρ. 7 του άρθρου 145 του ν.
3584/2007 αντικαθίστανται ως εξής:

«7. Η ένσταση κατά των αποφάσεων των πειθαρχικώς προϊστα-
µένων κατατίθεται, µε ποινή απαραδέκτου, στο αρµόδιο πειθαρ-
χικό συµβούλιο, συντασσοµένης εκθέσεως. Η ένσταση κατά
αποφάσεων του πειθαρχικού συµβουλίου που έκρινε σε πρώτο
βαθµό κατατίθεται, µε ποινή απαραδέκτου, σε αυτό, συντασσο-
µένης εκθέσεως, το οποίο τη διαβιβάζει αµελλητί στο Δευτερο-
βάθµιο Πειθαρχικό Συµβούλιο µε τον πλήρη φάκελο της
πειθαρχικής υπόθεσης.

Η ένσταση του Γενικού Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης απο-
στέλλεται σε κάθε περίπτωση µε συστηµένη αλληλογραφία στο
αρµόδιο πειθαρχικό συµβούλιο για τη σύνταξη εκθέσεως κατά-
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θεσης. Ως ηµεροµηνία κατάθεσης λογίζεται η ηµεροµηνία κατά-
θεσης της συστηµένης αλληλογραφίας από το Γραφείο του Γε-
νικού Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης στο Ταχυδροµικό
Κατάστηµα.»

Άρθρο 18
Σύσταση, συγκρότηση και λειτουργία 

Δευτεροβάθµιου Πειθαρχικού Συµβουλίου

1. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 146Α του
Κώδικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικών Διοικητικών Υπαλλή-
λων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (Υπαλληλικός Κώδικας, ν.
3528/2007), αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Το Δευτεροβάθµιο Πειθαρχικό Συµβούλιο λειτουργεί σε
δύο τµήµατα, καθένα από τα οποία αποτελείται από:».

2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 146Β του
Κώδικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικών Διοικητικών Υπαλλή-
λων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (Υπαλληλικός Κώδικας, ν.
3528/2007), που προστέθηκε µε το άρθρο δεύτερο του ν.
4057/2012, αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Τα πειθαρχικά συµβούλια είναι τριµελή και αποτελούνται
από:».

3. Η περίπτωση α’ της παραγράφου 2 του άρθρου 146Β του
Κώδικα Κατάστασης Δηµοσίων Πολιτικιών Διοικητικών Υπαλλή-
λων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (Υπαλληλικός Κώδικας, ν.
3528/2007, Α’ 26) όπως προστέθηκε µε το άρθρο δεύτερο του ν.
4057/2012 (Α’ 54) αντικαθίσταται ως εξής:

«α) Τον Πρόεδρο, ο οποίος είναι πάρεδρος του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου ή εφέτης ή πρόεδρος πρωτοδικών ή πρωτοδίκης των δι-
οικητικών ή των πολιτικών δικαστηρίων ή εισαγγελέας ή
αντεισαγγελέας εφετών ή εισαγγελέας ή αντεισαγγελέας πρω-
τοδικών µε τον αναπληρωτή του, οι οποίοι υποδεικνύονται από
τον Πρόεδρο του οικείου δικαστηρίου ή από τον προϊστάµενο
της οικείας εισαγγελίας.»

4. Η περίπτωση β’ της παρ. 3 του άρθρου πέµπτου του ν.
4057/2012 (Α’ 54) αντικαθίσταται ως εξής:

«β) δύο (2) Νοµικούς Συµβούλους του Κράτους µε τους ανα-
πληρωτές τους, επιπλέον των προβλεπόµενων στο άρθρο 146Α
του παρόντος.»

5. Στο άρθρο πέµπτο του ν. 4057/2012 προστίθεται παράγρα-
φος 6 ως ακολούθως:

«6. Τα τακτικά µέλη της περιπτώσεως β’ της παραγράφου 3
είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης στο Δευτεροβάθ-
µιο Πειθαρχικό Συµβούλιο. Η θητεία τους σε αυτό θεωρείται χρό-
νος πραγµατικής υπηρεσίας τους στις οργανικές τους θέσεις και
στο βαθµό τον οποίο κατέχουν, για όλες τις συνέπειες. Τα ανω-
τέρω µέλη µπορούν να συµµετέχουν στις συνεδριάσεις της Ολο-
µέλειας, των Τµηµάτων και των λοιπών συλλογικών οργάνων του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.»

6. Πρόεδροι των πειθαρχικών συµβουλίων που κατά τη διάρ-
κεια της θητείας τους προάγονται σε βαθµό ανώτερο από αυτόν
τον οποίο κατείχαν κατά τον ορισµό τους στο πειθαρχικό συµ-
βούλιο διατηρούν την ιδιότητα του προέδρου του πειθαρχικού
συµβουλίου. Οι µέχρι την ισχύ του παρόντος πρόεδροι των πει-
θαρχικών συµβουλίων που τυχόν προήχθησαν σε βαθµό ανώ-
τερο από αυτόν τον οποίο κατείχαν κατά τον ορισµό τους στο
πειθαρχικό συµβούλιο µετείχαν νοµίµως στη σύνθεση του οι-
κείου πειθαρχικού συµβουλίου.

Άρθρο 19
Τροποποίηση του άρθρου 114 

του Υπαλληλικού Κώδικα

Η παράγραφος 6 του άρθρου 114 του Κώδικα Δηµοσίων Πο-
λιτικών Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.Δ.Δ. (ν.
3528/2007 όπως ισχύει), αντικαθίσταται ως εξής:

«6. Ο Εισαγγελέας Πρωτοδικών έχει υποχρέωση να ανακοινώ-
νει αµέσως στην προϊσταµένη αρχή του υπαλλήλου κάθε ποινική
δίωξη που ασκείται κατ’ αυτού. Ο Γραµµατέας του Δικαστηρίου
ή του δικαστικού συµβουλίου υποχρεούται να ανακοινώνει αµέ-
σως στην ίδια αρχή τα παραπεµπτικά ή απαλλακτικά βουλεύµατα

σε κάθε βαθµό δικαιοδοσίας καθώς και τις εκδιδόµενες σε κάθε
βαθµό δικαιοδοσίας, καταδικαστικές ή αθωωτικές αποφάσεις
κατά του υπαλλήλου. Σε περίπτωση εγκλεισµού σε σωφρονιστικό
κατάστηµα, ο διευθυντής φυλακών γνωστοποιεί τούτο, χωρίς κα-
θυστέρηση, στην προϊστάµενη αρχή του υπαλλήλου.

Με την επιφύλαξη των καταδικαστικών αποφάσεων όπου η
άσκηση της πειθαρχικής δίωξης είναι υποχρεωτική, τα αρµόδια
πειθαρχικά όργανα οφείλουν εντός είκοσι (20) ηµερών µετά την
ως άνω ενηµέρωσή τους να αποφαίνονται αιτιολογηµένα για την
άσκηση ή µη πειθαρχικής δίωξης σε βάρος του υπαλλήλου.»

Άρθρο 20
Ρυθµίσεις διορισµών και πλήρωσης θέσεων 

των φορέων του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων από τους επιτυχόντες των προκηρυχθέντων

από το Α.Σ.Ε.Π. διαγωνισµών µε τις Προκηρύξεις 
8Κ/2008 και 9Κ/2008

1. Οι επιτυχόντες του διαγωνισµού της υπ’ αρίθµ. 9Κ/2008
προκήρυξης του Ανώτατου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού
(Α’ 575/3.11.2008 Τεύχος Προκηρύξεων Α.Σ.Ε.Π.), οι οποίοι εν
συνεχεία απολύθηκαν, επαναπροσλαµβάνονται κατά προτεραι-
ότητα σε φορείς του Υπουργείου Εργασίας. Η πρόσληψη γίνεται,
κατά τη σειρά του σχετικού πίνακα κατάταξης, µετά από την ολο-
κλήρωση του διορισµού όλων των επιτυχόντων του διαγωνισµού
της υπ’ αρίθµ. 8Κ/2008 προκήρυξης του Α.Σ.Ε.Π., στις κενές ορ-
γανικές θέσεις του Ι.Κ.Α. – Ε.Τ.Α.Μ.. 

2. Οι προσλαµβανόµενοι καταλαµβάνουν κενές οργανικές θέ-
σεις για τον κλάδο Τεχνολογικής Εκπαίδευσης και ειδικότητας
Διοικητικού – Λογιστικού και για τον κλάδο Δευτεροβάθµιας Εκ-
παίδευσης και ειδικότητα Διοικητικών Γραµµατέων. 

3. Η πρόσληψη προσωπικού, κλάδου Τεχνολογικής Εκπαίδευ-
σης και ειδικότητας Διοικητικού – Λογιστικού και κλάδου Δευτε-
ροβάθµιας Εκπαίδευσης και ειδικότητας Διοικητικών
Γραµµατέων, σε φορείς του Υπουργείου Εργασίας, γίνεται κατά
προτεραιότητα µε επιτυχόντες του διαγωνισµού της υπ’ αρίθµ.
9Κ/2008 προκήρυξης του Ανώτατου Συµβουλίου Επιλογής Προ-
σωπικού, κατά τη σειρά του Πίνακα Κατάταξης.

Άρθρο 21
Ζητήµατα υπαλλήλων των Κ.Ε.Π.

Από τη δηµοσίευση του παρόντος και για διάστηµα τουλάχι-
στον τριών ετών για τους µονίµους υπαλλήλους του κλάδου Διεκ-
περαίωσης Υποθέσεων Πολιτών και τους υπαλλήλους µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου που υπηρετούν στα
Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών (Κ.Ε.Π.) και έχουν εξαντλήσει την
προβλεπόµενη από τις διατάξεις του άρθρου 16 του ν. 3448/
2006 υποχρέωση πενταετούς παραµονής στα οικεία Κ.Ε.Π. είναι
επιτρεπτή µόνο:

Α. H διενέργεια εκούσιων αµοιβαίων µετατάξεων – µεταφορών
ή αµοιβαίων αποσπάσεων και µε υπαλλήλους άλλων κλάδων,
σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις.

Για τις προαναφερόµενες αµοιβαίες µετατάξεις- µεταφορές ή
αµοιβαίες αποσπάσεις, απαιτείται, σε κάθε περίπτωση, προηγού-
µενη έγκριση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης.

B. Η διενέργεια µετατάξεων – µεταφορών ή αποσπάσεων σε
άλλο Κ.Ε.Π. της επιλογής τους, χωρίς την προϋπόθεση της αµοι-
βαιότητας, εφόσον, πλέον των προβλεπόµενων στις κείµενες δια-
τάξεις προϋποθέσεων, το αρµόδιο προς διορισµό όργανο της
υπηρεσίας διορισµού, βεβαιώνει ότι είναι επαρκής η αποµένουσα
στελέχωση του οικείου Κ.Ε.Π. και το αρµόδιο προς διορισµό όρ-
γανο του Κ.Ε.Π. προορισµού βεβαιώνει ότι υφίσταται ανάγκη
στελέχωσης του Κ.Ε.Π. προορισµού.

Η µετάταξη ή µεταφορά ή απόσπαση γίνεται µε την ίδια σχέση
εργασίας σε κενή θέση της ίδιας κατηγορίας ή µε µεταφορά της
θέσης που κατέχει ο µετατασσόµενος – µεταφερόµενος – απο-
σπασµένος, µε απόφαση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης.

Γ. Διατάξεις περί αποσπάσεων για λόγους συνυπηρέτησης,
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όπως, ενδεικτικά, µε σύζυγο στρατιωτικό ή εκπαιδευτικό, καθώς
και η διάταξη του άρθρου 53 του ν. 3979/ 2011 δεν θίγονται µε
τις διατάξεις του παρόντος.

Άρθρο 22
Τοποθέτηση διοριστέων κατηγορίας ΔΕ και ΥΕ 

του ν. 2643/1998 στους ΟΤΑ

1. Οι διορισµοί των επιτυχόντων προστατευοµένων ατόµων
του ν. 2643/1998 κατηγορίας ΥΕ και ΔΕ, όλων των κλάδων και ει-
δικοτήτων, σε θέσεις ΟΤΑ α’και β’βαθµού, δύνανται να πραγµα-
τοποιηθούν σε κενές θέσεις άλλων υπηρεσιών και φορέων του
δηµοσίου στους νοµούς που αυτοί έχουν τοποθετηθεί, ανάλογα
µε τις ανάγκες των υπηρεσιών και τα προσόντα των διοριστέων,
κατόπιν έκδοσης απόφασης του Υπουργού Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης.

2. Με απόφαση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης
ρυθµίζονται οι λεπτοµέρειες και κάθε ειδικότερο θέµα της διαδι-
κασίας.

3. Μετά την τρίτη περίοδο της υποπερίπτωσης εε’         της πε-
ρίπτωσης β’ της παρ. 6 του άρθρου 34 του     ν. 4144/2013 (Α’
88) προστίθεται περίοδος ως εξής: 

«-για την κάλυψη µερική ή ολική λειτουργικών και άλλων δα-
πανών σχετικά µε την εξυπηρέτηση των σκοπών της Εθνικής Συ-
νοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία».

Άρθρο 23
Τροποποίηση του ν. 3861/2010 «Ενίσχυση της 

διαφάνειας µε την υποχρεωτική ανάρτηση νόµων 
και πράξεων των κυβερνητικών, διοικητικών και 

αυτοδιοικητικών οργάνων στο διαδίκτυο «Πρόγραµµα
Διαύγεια» και άλλες διατάξεις» (Α’ 112), 

όπως τροποποιήθηκε από το ν. 4057/2012 (Α’ 54)

1. Το τελευταίο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 2 του  ν.
3861/2010 (Α’ 112), αντικαθίσταται ως εξής:

«Οι ρυθµίσεις του παρόντος νόµου εφαρµόζονται επίσης και
σε πράξεις ή αποφάσεις που εκδίδουν όργανα, στα οποία τα ανα-
φερόµενα στην παράγραφο αυτή όργανα έχουν χορηγήσει εξου-
σιοδότηση προς υπογραφή ή έχουν µεταβιβάσει αρµοδιότητα,
καθώς και οποιοδήποτε όργανο έχει από το νόµο την αρµοδιό-
τητα έκδοσης πράξεων που υπάγονται στις ρυθµίσεις του νόµου
αυτού.»

2. H περίπτωση 6 της παρ. 4 του άρθρου 2 του  ν. 3861/2010
(Α’ 112), αντικαθίσταται ως εξής:

«6) οι προϋπολογισµοί, απολογισµοί, ισολογισµοί των φορέων
που υπάγονται στο πεδίο εφαρµογής του παρόντος νόµου».

3. Στην παρ. 4 του άρθρου 2 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) προστί-
θεται περίπτωση 6α ως εξής:

«6α) οι πράξεις της ανάληψης υποχρέωσης δαπάνης, της από-
φασης έγκρισης δαπάνης και της οριστικοποίησης της πληρω-
µής που περιέχει το ακριβές ποσό που θα πληρωθεί για κάθε
επιµέρους δαπάνη των φορέων που υπάγονται στο πεδίο εφαρ-
µογής του παρόντος νόµου.»

4. Η παρ. 2 άρθρου 4 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) αντικαθίσταται
ως εξής:

«2. Με εξαίρεση τις πράξεις της προηγούµενης παραγράφου,
οι λοιπές πράξεις του άρθρου 2 αναρτώνται στο διαδίκτυο κατά
τα οριζόµενα στον παρόντα νόµο και ισχύουν από την ανάρτησή
τους.»

5. Στο άρθρο 4 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) προστίθεται παρά-
γραφος 5 ως εξής:

«5. Οι πράξεις που είναι αναρτηµένες στο διαδίκτυο, σύµφωνα
µε τις διατάξεις των άρθρων 1 έως 6 του παρόντος νόµου, µε
εξαίρεση τις πράξεις της παραγράφου 1 του παρόντος, εξαι-
ρούνται από τις ρυθµίσεις των παραγράφων 5 και 6 του άρθρου
16 του ν. 3345/2005, όπως αυτές αντικατέστησαν τις διατάξεις
των παραγράφων 2 και 3 του άρθρου 11 του ν. 2690/1999, και
µπορούν να χρησιµοποιηθούν χωρίς επικύρωση. Αρκεί η επί-
κληση του ΑΔΑ για την αυτεπάγγελτη αναζήτηση των αναρτηµέ-

νων πράξεων τόσο κατά τη διεκπεραίωση υποθέσεων των διοι-
κουµένων όσο και κατά την επικοινωνία µεταξύ φορέων.»

6. Η παρ. 4 του άρθρου 4 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«4. Εάν υπάρχει διαφορά µεταξύ του κειµένου που αναρτή-
θηκε και του κειµένου της πράξης, ισχύει το αναρτηµένο, µε εξαί-
ρεση τις πράξεις της παραγράφου 1 του παρόντος. Με ευθύνη
του προσώπου ή οργάνου που έχει εκδώσει την πράξη γίνονται
αµελλητί οι αναγκαίες διορθώσεις στο κείµενο που έχει αναρτη-
θεί στο δικτυακό τόπο.»

7. Η παρ. 2 του άρθρου 6 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«2. Η Υπηρεσία Ανάπτυξης Πληροφορικής (Υ.Α.Π.) του Υπουρ-
γείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης είναι αρµόδια για τον επιχειρησιακό συντονισµό και τη
διαχείριση της εφαρµογής του Προγράµµατος «Διαύγεια» στους
φορείς που υπάγονται στο πεδίο εφαρµογής του παρόντος
νόµου.»

8. Η παρ. 4 του άρθρου 6 του ν. 3861/2010 (Α’ 112) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«4. Η Υπηρεσία Ανάπτυξης Πληροφορικής (Υ.Α.Π.) του Υπουρ-
γείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης έχει την ευθύνη της λειτουργίας του κεντρικού δικτυακού
τόπου για την ανάρτηση των νόµων και πράξεων, καθώς και της
τήρησης κεντρικού αρχείου των αναρτηµένων νόµων και πρά-
ξεων, το οποίο είναι προσιτό σε κάθε ενδιαφερόµενο µε ηλεκτρο-
νικά µέσα.»

Άρθρο 24
Τροποποίηση του άρθρου 6 του ν. 2527/1997

Το εδάφιο γ’ της παρ. 4 του άρθρου 6 του ν. 2527/ 1997 (Α’
206) αντικαθίσταται ως εξής:

«γ. Οι λογοτέχνες, καλλιτέχνες και δηµοσιογράφοι για απα-
σχολήσεις που προσιδιάζουν στην ιδιότητά τους».

Άρθρο 25
Καταργούµενες διατάξεις

1. Η παρ. 7 του άρθρου 5 του ν. 1943/1991 (Α’ 50) και η παρ.
1 του άρθρου 7 του ν. 3242/2004 (Α’ 102), που αντικατέστησε την
πρώτη, καταργούνται.

2. Η παρ. 8 του άρθρου 5 του ν. 1943/1991 (Α’ 50) και η παρ.
2α του άρθρου δεύτερου του ν. 2690/1999 (Α’ 45), η παρ. 2 του
άρθρου 7 του ν. 3242/2004 (Α’ 102) και η παρ. 5 του άρθρου 11
του ν. 3230/2004 (Α’ 44), που αντικατέστησαν ή συµπλήρωσαν
την πρώτη, καταργούνται.

3. Οι παράγραφοι 9 και 10 του άρθρου 5 του ν. 1943/ 1991 (Α’
50) καταργούνται.

4. Η παρ. 12 του άρθρου 5 του ν. 1943/1991 (Α’ 50) και η παρ.
3 του άρθρου 7 του ν. 3242/2004 (Α’ 102), που αντικατέστησε την
πρώτη, καταργούνται.

5. Η παρ. 13 του άρθρου 5 του ν. 1943/1991 (Α’ 50) και η παρ.
2β του άρθρου δεύτερου του ν. 2690/1999 (Α’ 45) και η παρ. 6
του άρθρου 11 του ν. 3230/2004 (Α’ 44), που αντικατέστησαν την
πρώτη, καταργούνται.

6. Η παρ. 4 του άρθρου 7 του ν. 3242/2004 (Α’ 102) καταργεί-
ται.

Από τη δηµοσίευση του νόµου αυτού στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως αρχίζει η ισχύς του παρόντος άρθρου και παύουν να
ισχύουν όλες οι διοικητικές πράξεις που αφορούν στη σύσταση,
οργάνωση και λειτουργία των οκτώ (8) Ειδικών Επιτροπών Ελέγ-
χου Εφαρµογής Νοµοθεσίας, καθώς και εκείνες που εκδόθηκαν
κατ’ εξουσιοδότηση των παραπάνω διατάξεων.

Αιτήσεις για την καταβολή πλήρους αποζηµίωσης, οι οποίες
έχουν υποβληθεί και εκκρεµούν για εξέταση στις Ειδικές Επιτρο-
πές Ελέγχου Εφαρµογής Νοµοθεσίας, καθώς και οι σχετικές αι-
τήσεις που υποβάλλονται από την ηµεροµηνία δηµοσίευσης του
νόµου αυτού στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και εφεξής, δια-
βιβάζονται στα αρµόδια ελεγκτικά όργανα. 
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Άρθρο 26
Εισαγωγή διακριθέντων αθλητών

1. Στην παρ. 9 του άρθρου 38 του ν. 4115/2013 (Α’ 24) προ-
στίθεται εδάφιο ως εξής: 

«Αποκλειστικά για την εισαγωγή των διακριθέντων αθλητών ή
αθλητριών σε Σχολές και Τµήµατα ΑΕΙ, η διάκριση στους Πανελ-
λήνιους Αγώνες όλων των κατηγοριών αναγνωρίζεται ανεξαρτή-
τως αν στους αγώνες που επετεύχθη η διάκριση συµµετείχαν
οµογενείς ή αλλοδαποί αθλητές ή αθλήτριες. Η ισχύς της πα-
ρούσας διάταξης άρχεται από την 8η Οκτωβρίου 2008 και παύει
µε τη λήξη της εκάστης αγωνιστικής περιόδου 2012-2013.»

2. Η προϋπόθεση του ενεργού αθλητή χωρίς διακοπή της
αθλητικής του δραστηριότητας, κατά την περίπτωση 2 της παρ.
2 του άρθρου 38 του ν. 4115/2013, δεν εφαρµόζεται για την ει-
σαγωγή αθλητών στην Τριτοβάθµια εκπαίδευση για το ακαδη-
µαϊκό έτος 2013 -2014 και 2014 - 2015.

Άρθρο 27

1. Η παρ. 6 του άρθρου 54 του ν. 4178/2013 (Α’ 174) αντικαθί-
σταται ως ακολούθως:

«6α. Με την επιφύλαξη ειδικότερων ρυθµίσεων του παρόντος
καταργείται το άρθρο 20 του ν. 2503/1997, καθώς και άλλη διά-
ταξη που προβλέπει, περί της οργάνωσης και λειτουργίας των
φορέων της παραγράφου 1, την έκδοση υπουργικής ή κοινής
υπουργικής απόφασης µε την οποία καθορίζεται ο Οργανισµός
των φορέων αυτών, διατηρουµένων, όµως, σε ισχύ των τυχόν ει-
δικών διαδικαστικών προϋποθέσεων που οι διατάξεις αυτές επι-
προσθέτως ορίζουν και οι οποίες ισχύουν παράλληλα. Κατά τον
ίδιο τρόπο, προηγούµενες της έναρξης της ισχύος του παρόντος
άρθρου διατάξεις που προέβλεπαν την έκδοση προεδρικού δια-
τάγµατος, διέπονται πλέον από το θεσµικό πλαίσιο που θέτει το
παρόν άρθρο, διατηρουµένων, όµως, σε ισχύ των τυχόν ειδικών
διαδικαστικών προϋποθέσεων που οι διατάξεις αυτές επιπροσθέ-
τως ορίζουν και οι οποίες ισχύουν παράλληλα.

β. Για τα Υπουργεία Εθνικής Άµυνας, Εξωτερικών, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας και Αιγαίου
ισχύουν παράλληλα µε τις διατάξεις του παρόντος άρθρου και
οι ειδικές για αυτά διατάξεις. Επίσης, διατηρούνται παραλλήλως
σε ισχύ ειδικές διατάξεις για τα πανεπιστηµιακού και τεχνολογι-
κού τοµέα ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα.

γ. Μεταβατικά και έως τις 30.4.2014 εξαιρούνται της εφαρµο-
γής του παρόντος άρθρου τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
του τοµέα υγείας του Υπουργείου Υγείας, η οργάνωση των
οποίων εξακολουθεί να διέπεται από τις κείµενες για αυτά ειδικές
διατάξεις. Μετά δε την παρέλευση της ως άνω µεταβατικής πε-
ριόδου τα εν λόγω νοµικά πρόσωπα εµπίπτουν στο πεδίο εφαρ-
µογής του παρόντος άρθρου µε την οργάνωση και λειτουργία
τους να καθορίζεται µε τα προεδρικά διατάγµατα της παραγρά-
φου 1, διατηρουµένων, όµως, σε ισχύ τυχόν ειδικών διαδικαστι-
κών προϋποθέσεων που οι κείµενες διατάξεις επιπροσθέτως
ορίζουν και οι οποίες ισχύουν παράλληλα.

δ. Η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων του Υπουργείου Οι-
κονοµικών εξαιρείται από την εφαρµογή των διατάξεων του πα-
ρόντος άρθρου, πλην της πρώτης εφαρµογής που αφορά την
έκδοση του προεδρικού διατάγµατος για τον Οργανισµό του
Υπουργείου Οικονοµικών. Οι διατάξεις της υποπαραγράφου
β.1.4. της παρ. β’ του άρθρου πρώτου του ν. 4152/2013, καθώς
και οι λοιπές κείµενες ειδικές διατάξεις που αφορούν στη Γενική
Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων εξακολουθούν να ισχύουν και
µετά την έκδοση για πρώτη φορά του προεδρικού διατάγµατος
για τον Οργανισµό του Υπουργείου Οικονοµικών.

ε. Οι διατάξεις του πρώτου εδαφίου της υποπαραγράφου γ’
της παρ. 5 του άρθρου 55 του ν. 4002/2011 ισχύουν µέχρι την
έκδοση του προεδρικού διατάγµατος για τον Οργανισµό του
Υπουργείου Οικονοµικών.

στ. Έως την έκδοση των προεδρικών διαταγµάτων της παρα-
γράφου 1 για τους Οργανισµούς των Υπουργείων, οι διατάξεις
της παρ. 7 του άρθρου 3Β του ν. 2362/1995 (Α’ 247), όπως τρο-
ποποιήθηκε και ισχύει, εξακολουθούν να ισχύουν.»

2. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από την ηµερο-
µηνία δηµοσίευσης του ν. 4178/2013.

Άρθρο 28

1. Οι διατάξεις της παρ. 9 του άρθρου 34 του   ν. 2725/1999
(Α’ 121) «Ερασιτεχνικός και επαγγελµατικός αθλητισµός και
άλλες διατάξεις», όπως αντικαταστάθηκε µε τις διατάξεις της
παρ. 8 του άρθρου 18 του      ν. 3708/2008 (Α’ 210) «Καταπολέ-
µηση της βίας µε αφορµή αθλητικές εκδηλώσεις και άλλες δια-
τάξεις», όπως ισχύουν, τροποποιούνται ως προς την τοποθέτηση
των υπό διορισµό αθλητών και δύνανται να διορίζονται, µε βάση
τα τυπικά τους προσόντα, σε κενές οργανικές ή σε συνιστώµενες
προσωποπαγείς θέσεις, σε υπηρεσίες ή φορείς του Δηµοσίου
στους νοµούς που έχουν επιλέξει µε την αρχική τους αίτηση κα-
τόπιν έκδοσης απόφασης του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης.

Η διαδικασία, καθώς και κάθε άλλο ειδικότερο θέµα που
αφορά το διορισµό των ανωτέρω, ορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης.

2. Για όσους αθλητές έτυχαν διάκρισης µέχρι και τις
31.12.2009, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2725/1999, καθώς
και της κοινής υπουργικής απόφασης µε αριθµό 24344/9.6.2009
(Β’ 1182), όπως ισχύουν, και δεν έχουν υποβάλει αίτηση διορι-
σµού µέχρι την έκδοση του παρόντος νόµου, το δικαίωµα διορι-
σµού καταργείται.

3. Στο τέλος της παρ. 2, περίπτωση Δ’ του άρθρου 90 του ν.
4172/2013 προστίθεται περίπτωση θθ’ ως εξής:

«θθ) οι διακριθέντες αθλητές που διορίστηκαν σύµφωνα µε τις
διατάξεις του ν. 2725/1999.»

Άρθρο 29

Στο πρώτο εδάφιο της παρ. 1α του άρθρου 90 του ν.
4172/2013 (Α’ 167) η φράση «σε εκτέλεση σχετικών αποφάσεων
του Κυβερνητικού Συµβουλίου Μεταρρύθµισης» αντικαθίσταται
από τη φράση «σε υλοποίηση των σχετικών αποφάσεων του Κυ-
βερνητικού Συµβουλίου Μεταρρύθµισης».

Άρθρο 30

Στο τέλος της παρ. 1 του άρθρου 9 του ν. 3986/2011 (Α’ 152),
όπως έχει τροποποιηθεί από την παρ. 6β’ του άρθρου 31 του ν.
4141/2013 (Α’ 81) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Οι εταιρείες, των οποίων σύνολο ή µέρος των µετοχών ή τα
δικαιώµατα ψήφου επ αυτών περιέρχονται άµεσα ή έµµεσα στο
Ταµείο, εξακολουθούν να υπάγονται στον έλεγχο των αρµοδίων
ελεγκτικών οργάνων του Δηµοσίου για όσο χρόνο οι µετοχές ή
τα δικαιώµατα ψήφου επ αυτών ανήκουν στο Ταµείο.»

Άρθρο 31

Οι υπηρετούντες στις Ένοπλες Δυνάµεις ως πολιτικό προσω-
πικό, κατά την έναρξη, ισχύος του ν. 4172/2013, οι οποίοι είναι
συγγενείς πρώτου και δεύτερου βαθµού των αναφεροµένων
στην πρώτη παράγραφο του άρθρου 19 του ν. 1911/1990 στελε-
χών των Ενόπλων Δυνάµεων, που απεβίωσαν κατά την εκτέλεση
διατεταγµένης υπηρεσίας, εξαιρούνται της εφαρµογής των δια-
τάξεων του ν. 4172/2013, περί διαθεσιµότητας. Σε περίπτωση κα-
τάργησης της οργανικής τους θέσης, διορίζονται στο Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας, σε προσωποπαγή θέση, που συστήνεται εντός
έξι (6) µηνών, από την έναρξη ισχύος του παρόντος, µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών και Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης. Το
διάστηµα που µεσολαβεί µεταξύ της κατάργησης της οργανικής
τους θέσης και σύστασης προσωποπαγούς, λογίζεται ως χρόνος
πραγµατικής υπηρεσίας και δικαιούνται όλες τις απορρέουσες
µισθολογικές και άλλες απολαβές. Η παρούσα διάταξη είναι ει-
δική και ισχύει ανεξάρτητα από την εφαρµογή άλλων διατάξεων
που αφορούν τη χορήγηση ευεργετηµάτων στους συγγενείς των
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πεσόντων εν ώρα διατεταγµένης υπηρεσίας στελεχών των Ενό-
πλων Δυνάµεων.

Άρθρο 32
Στελέχωση ΜΕΑ ΟΟΣΑ µε επιτόπιο προσωπικό

Στην παρ. 2 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 (Α’ 28), όπως
ισχύει, προστίθεται περίπτωση κ’ ως εξής:

«κ. Το προσωπικό της Μόνιµης Ελληνικής Αντιπροσωπείας
στον Οργανισµό Οικονοµικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (ΜΕΑ
ΟΟΣΑ), καθώς και το προσωπικό του Γραφείου Οικονοµικού Συµ-
βούλου στη Μόνιµη Ελληνική Αντιπροσωπεία στους Διεθνείς Ορ-
γανισµούς που προσλαµβάνεται επιτοπίως, σύµφωνα µε τις
διατάξεις της παρ. 2 του άρθρου 245 του ν. 4072/2012 (Α’ 86).»

Άρθρο 33
Στελέχωση της ΕΤΕΑΝ Α.Ε.

1. Η παρ. 3 του άρθρου πέµπτου του ν. 3912/2011 (Α’ 17) αν-
τικαθίσταται ως εξής:

«3. Οι θέσεις που ορίζονται µε τον Κανονισµό Λειτουργίας ως
θέσεις ευθύνης πληρούνται από το υπάρχον προσωπικό, εφόσον
αυτό διαθέτει τα ειδικά τυπικά και ουσιαστικά προσόντα που κα-
θορίζονται στον Κανονισµό Λειτουργίας, µε απόφαση του Δ.Σ.
της ΕΤΕΑΝ Α.Ε..»

2. Μετά την παρ. 6 του άρθρου πέµπτου του ν. 3912/ 2011 προ-
στίθεται παράγραφος 6Α ως εξής:

«6Α. Η κάλυψη των αναγκών της εταιρείας σε προσωπικό γί-
νεται κατά προτεραιότητα µε µετάταξη προσωπικού που υπηρε-
τεί σε φορείς του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός
ορίζεται στην παρ. 1 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 (Α’ 28),
όπως ισχύει, και το οποίο κατέχει τα τυπικά προσόντα της θέσης
για την οποία προορίζεται, χωρίς να απαιτείται η κατάληψη αντί-
στοιχης θέσης µε αυτή του φορέα προέλευσης. Η µετάταξη
πραγµατοποιείται κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµοθεσίας, µε
κοινή απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού µετά από
γνώµη του Δ.Σ. της ΕΤΕΑΝ Α.Ε.. Ο συνολικός χρόνος υπηρεσίας
του µετατασσόµενου προσωπικού που έχει διανυθεί στους φο-
ρείς προέλευσης και ο χρόνος που αναγνωρίστηκε ως χρόνος
υπηρεσίας λογίζεται ως χρόνος πραγµατικής υπηρεσίας στην
εταιρεία για τα θέµατα βαθµολογικής και µισθολογικής εξέλιξης
και για κάθε άλλη συνέπεια.

Επιτρέπεται η απόσπαση στην εταιρεία υπαλλήλων από το Δη-
µόσιο και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, κατά παρέκκλιση κάθε
αντίθετης διάταξης, µε ανώτατη διάρκεια τα δύο (2) έτη. Οι απο-
σπώµενοι στην εταιρεία λαµβάνουν από την υπηρεσία στην οποία
αποσπώνται το σύνολο των αποδοχών της θέσης που καταλαµ-
βάνουν στην εταιρεία µε τα πάσης φύσεως επιδόµατα, γενικά ή
ειδικά, της θέσης αυτής. Η απόσπαση πραγµατοποιείται µε κοινή
απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας και
του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού µετά από γνώµη του
Δ.Σ. της ΕΤΕΑΝ Α.Ε..»

Άρθρο 34
Θέµατα αποσπάσεων στη Γενική Γραµµατεία 

Καταναλωτή

1. Η παρ. 2 του άρθρου 9 του ν. 3892/2010 (Α’ 189) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«2. Η Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή στελεχώνεται µε από-
σπαση, µετάταξη ή µεταφορά υπαλλήλων του Δηµοσίου, νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου, οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκη-
σης α’ και β’ βαθµού και νοµικών προσώπων του ευρύτερου δη-
µόσιου τοµέα, όπως αυτός εκάστοτε ορίζεται ή µε διορισµό
σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις. Για χρονικό διάστηµα πέντε
(5) ετών από τη δηµοσίευση του παρόντος, επιτρέπεται να γίνον-
ται αποσπάσεις υπαλλήλων στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή
κατά παρέκκλιση των κείµενων διατάξεων µε απόφαση του
Υπουργού Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας και του κατά πε-
ρίπτωση οικείου Υπουργού.»

2. Η παρ. 4 του άρθρου 9 του ν. 3892/2010 αντικαθίσταται ως
εξής:

«4. Οι υπάλληλοι που υπηρετούσαν µε οποιαδήποτε σχέση στη
Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή κατά την ηµεροµηνία δηµοσίευ-
σης του π.δ. 96/2010 (Α’ 170) εξακολουθούν να προσφέρουν τις
υπηρεσίες τους σε αυτή ως αποσπασµένοι από το φορέα στον
οποίο ανήκουν, ο οποίος και επιβαρύνεται µε τη µισθοδοσία
τους. Οι θέσεις των προϊσταµένων των Διευθύνσεων και Τµηµά-
των της Γενικής Γραµµατείας Καταναλωτή καλύπτονται από το
προσωπικό που υπηρετεί στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή και
µπορούν να καταλαµβάνονται και από υπαλλήλους που υπηρε-
τούν σε αυτή µε απόσπαση. Αρµόδιο για την επιλογή των προ-
ϊσταµένων Διευθύνσεων και Τµηµάτων της Γενικής Γραµµατείας
Καταναλωτή και για την υπηρεσιακή κατάσταση των υπαλλήλων
της είναι πενταµελές Υπηρεσιακό Συµβούλιο, που συγκροτείται
από τρεις υπαλλήλους προϊσταµένους Διευθύνσεων του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας και δύο αιρετούς εκ-
προσώπους των υπαλλήλων µε βαθµό Α’ που εκλέγονται
σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις από όλους τους υπηρετούν-
τες στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή υπαλλήλους. Κατά τη
διάρκεια της απόσπασής τους στη Γενική Γραµµατεία Κατανα-
λωτή οι υπάλληλοι που υπηρετούν σε αυτή δεν µπορούν να αι-
τηθούν θέση ευθύνης στο φορέα στον οποίο ανήκουν.»

3. Μετά την παρ. 4 του άρθρου 9 του ν. 3892/ 2010 προστίθε-
ται παρ. 4Α ως εξής:

«4Α. Οι αποσπάσεις των παραγράφων 2 και 4 του παρόντος
λήγουν αυτοδικαίως µετά την πάροδο πενταετίας από την
έναρξή τους, στην περίπτωση της παραγράφου 2, και από τη δη-
µοσίευση του παρόντος, στην περίπτωση της παραγράφου 4,
εκτός αν λήξουν νωρίτερα µε απόφαση των οικείων Υπουργών.
Οι αποσπασµένοι υπάλληλοι µπορούν στο χρονικό διάστηµα
ισχύος της αποσπάσεώς τους να µεταταχθούν στη Γενική Γραµ-
µατεία Καταναλωτή µετά από αίτησή τους κατά παρέκκλιση των
κείµενων διατάξεων µε απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας και του κατά περίπτωση οικείου Υπουργού
µετά από προηγούµενη έγκριση της ΠΥΣ 33/2006 (Α’ 280), όπως
ισχύει.»

4. Η ισχύς του παρόντος άρθρου άρχεται από την 1.11.2013.

Άρθρο 35
Θέµατα εκκαθάρισης θυγατρικών της ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε.

1. Η καταβολή των αποζηµιώσεων λόγω λύσεως των συµβά-
σεων του προσωπικού των θυγατρικών του            ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε.
εταιριών «ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΑΡΓΥΡΟΧΡΥΣΟΧΟΙΑΣ Ανώνυµη
Εταιρία» (ΕΛΚΑ Α.Ε.), «ΚΕΝΤΡΟ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΓΟΥΝΑΣ ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» (ΚΕΓ Α.Ε.), «ΕΛΚΕΔΕ Κέντρο Τεχνολογίας και
Σχεδιασµού, Ανώνυµος Εταιρία» και των θυγατρικών της τελευ-
ταίας, που αναφέρονται στο άρθρο 16 του ν. 4038/2012, από
τους εκκαθαριστές γίνεται τµηµατικά σύµφωνα µε τις διατάξεις
της κείµενης νοµοθεσίας. Σε περίπτωση που το προϊόν της εκ-
καθάρισης δεν επαρκεί για την πληρωµή των αποζηµιώσεων
κατά τα ανωτέρω, το Δηµόσιο συµµετέχει κατά το απολύτως
αναγκαίο µέτρο στην πληρωµή τους, µετά από τη µεταφορά των
σχετικών κονδυλίων.

2. Η παρ. 14 του άρθρου 16 του ν. 4038/2012 (Α’ 14) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«14. Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης και Ανταγωνιστι-
κότητας µπορεί να ρυθµίζεται κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια και
διαδικασία για τη διενέργεια των εκκαθαρίσεων, τις αµοιβές των
εκκαθαριστών, την κάλυψη των στενών λειτουργικών δαπανών
των εκκαθαρίσεων και των αποζηµιώσεων απόλυσης των εργα-
ζοµένων, σε περίπτωση µη κάλυψής τους από το προϊόν της εκ-
καθάρισης, και κάθε άλλο σχετικό θέµα για την εφαρµογή του
παρόντος άρθρου. Στην απόφαση που προβλέπεται στο προ-
ηγούµενο εδάφιο συµπράττει και ο Υπουργός Οικονοµικών, εφό-
σον προκαλείται δαπάνη σε βάρος του Κρατικού
Προϋπολογισµού.»

3. Στο άρθρο 16 του ν. 4038/2012 προστίθεται παράγραφος
15 ως εξής:

«15. Κατά την εκκαθάριση των εταιριών της παραγράφου 1 του
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παρόντος άρθρου εφαρµόζονται αναλογικά οι διατάξεις του εδα-
φίου β’ της παρ. 2 του άρθρου 11 του   ν. 3717/2008 (Α’ 239) και
της παρ. 15 του άρθρου 14α του ν. 3429/2005 (Α’ 314).»

4. Η σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου που
είχαν µε την ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε. οι πρώην εργαζόµενοι της κατηγο-
ρίας Δευτεροβάθµιας και Υποχρεωτικής Εκπαίδευσης που δεν
έχουν µέχρι σήµερα µεταφερθεί σε εποπτευόµενους φορείς του
Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, όπως προ-
έβλεπε η παρ. 1 του άρθρου 17 του ν. 4038/2012, θεωρείται ότι
έχει λυθεί µε καταγγελία από τις 31.10.2012.

Εντός δεκαπέντε (15) ηµερών από τη δηµοσίευση του παρόν-
τος ο Υπουργός Οικονοµικών, ως καθολικός διάδοχος της ΕΟΜ-
ΜΕΧ Α.Ε., σύµφωνα µε την παρ. 3 του άρθρου 17 του ν.
4038/2012, εκδίδει διαπιστωτικές πράξεις, µε τις οποίες προσ-
διορίζεται για κάθε εργαζόµενο η λύση της σχέσης εργασίας του
και το ποσό της αποζηµίωσης.

Άρθρο 36
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός κι αν
ορίζεται διαφορετικά στις επιµέρους διατάξεις.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς στην ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκη): Το Σώµα παρέ-

σχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση
της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αν-
τιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγ-
κών της «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.»».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 6-11-2013, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση.

Πριν δώσω τον λόγο στους εισηγητές θα ήθελα να κάνω κά-
ποιες ανακοινώσεις.

Από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ ο Γραµµατέας
µε επιστολή  του µας γνωστοποιεί ότι για τη σηµερινή συζήτηση
του  νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας Ειδικός Αγο-
ρητής του ΠΑΣΟΚ θα είναι ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Σαλτού-
ρος.

Επίσης, από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ µας γνω-
στοποιούν ότι για το ίδιο νοµοσχέδιο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΠΑΣΟΚ ορίζεται ο κ. Πάρις Κουκουλόπουλος.

Από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ πήραµε επι-
στολή, µε την οποία µας γνωστοποιούν ότι Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος επί του σηµερινού νοµοσχεδίου ορίζεται ο Βουλευτής
κ. Θεόδωρος Δρίτσας.

Από την Κοινοβουλευτική Οµάδα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
πήραµε επιστολή µε την οποία µας γνωρίζουν ότι κατά τη σηµε-
ρινή συζήτηση του νοµοσχεδίου που αναφέρθηκε προηγουµέ-
νως, ως ειδικός αγορητής ορίζεται ο Βουλευτής κ. Γαβριήλ
Αβραµίδης και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής
κ. Επαµεινώνδας Μαριάς. 

Η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή
µε επιστολή µάς γνωστοποιεί ότι ειδικός αγορητής ορίζεται ο
Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης Πολύβιος Ζησιµόπουλος και Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής Αττικής κ. Ηλίας Κασι-
διάρης.

Τέλος, από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Δηµοκρατικής
Αριστεράς πήραµε επιστολή µε την οποία µας γνωστοποιούν ότι
ειδική αγορήτρια στη σηµερινή συζήτηση ορίζεται η Βουλευτής
κ. Μαρία Γιαννακάκη.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης
Κεφαλογιάννης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι πολύ σύντοµος, γιατί ούτως η άλλως εξαντλήθηκε το

θέµα και στην επιτροπή και πρόκειται κατά βάση για µία τυπική
διαδικασία, όσον αφορά στην κύρωση πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, η οποία δίνει τη δυνατότητα να χορηγηθεί ασφαλι-
στική και φορολογική ενηµερότητα στα «Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα Α.Ε.», µέχρι τις 31-10-2013. Αυτό, βέβαια, και σε συν-
δυασµό µε την τροπολογία που έχει φέρει η κυρία Υπουργός, η
οποία παρατείνει τη συγκεκριµένη ηµεροµηνία µέχρι τις 31-01-
2014. Θεωρώ ότι είναι εύλογο να παραταθεί ένα τρίµηνο περαι-
τέρω. Είχε τεθεί µάλιστα και από άλλους εισηγητές στην
επιτροπή το συγκεκριµένο ερώτηµα. 

Να σηµειωθεί ότι η συγκεκριµένη παράταση γίνεται µε απο-
κλειστικό σκοπό την είσπραξη χρηµάτων οφειλοµένων από το ελ-
ληνικό δηµόσιο, λόγω παράδοσης στρατιωτικού υλικού στις
ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις στρατιωτικού υλικού και επιπλέον
για την υποβολή δικαιολογητικών και εξασφάλιση δικαιώµατος
συµµετοχής στο πλαίσιο διαγωνιστικής διαδικασίας, όπως βε-
βαίως αναλυτικώς προβλέπεται µέσα στη συγκεκριµένη τροπο-
λογία. 

Θα ήθελα να πω δύο λόγια και για τις υπόλοιπες τροπολογίες,
τις οποίες υπερψηφίζουµε. Η µία αφορά στην πρόσληψη επικου-
ρικού υγειονοµικού προσωπικού για την κάλυψη αναγκών παρο-
χών υγείας στις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Επίσης, υπάρχει τροπολογία σχετικά µε τον ηλεκτρονικό
έλεγχο εισροών-εκροών στις φορολογικές αποθήκες και στις
αποθήκες τελωνειακής αποταµίευσης και τις υποχρεώσεις διερ-
χόµενων πλοίων. 

Τέλος, υπάρχουν κάποιες τροποποιήσεις που έρχονται, σχε-
τικά µε τις διατάξεις για την επιβολή µειωµένου τέλους ταξινό-
µησης των επιβατικών αυτοκινήτων. 

Η θέση της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι υπερ-
ψηφίζουµε όλες τις τροπολογίες και το κείµενο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ.
Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Βασίλειος Χατζηλάµ-

πρου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ένας τρόπος υπάρχει να το αντιµετωπί-

σουµε, καθώς όπως το έθεσε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, πρό-
κειται για µια τυπική διαδικασία όπου έχουµε µία παράταση της
δυνατότητας των αµυντικών συστηµάτων να έχουν φορολογική
και ασφαλιστική ενηµερότητα. Όµως, η συγκυρία, µέσα στην
οποία τίθεται αυτή η παράταση, δεν µπορεί να βγάλει απ’ έξω
όλη τη συζήτηση που έχει γενικευθεί στην κοινωνία: οι πιέσεις
της τρόικας, οι επιδιώξεις της Κυβέρνησης, ο αγώνας των εργα-
ζοµένων, η αγωνία της ελληνικής κοινωνίας για το αν θα συνεχι-
στεί η παραγωγική αποεπένδυση στη χώρα, η παραγωγική
συρρίκνωση και θα έλεγα και η αγωνία των ανθρώπων –και γιατί
όχι η αγωνία όλου του ελληνικού λαού- όταν τα αµυντικά συστή-
µατα, η βιοµηχανία, δηλαδή, των αµυντικών συστηµάτων, συν-
δυάζεται και µε την επάρκεια και µε τη δυνατότητα των Ενόπλων
Δυνάµεων. 

Το πρώτο που νοµίζω ότι θα έπρεπε κάποιος να σηµειώσει
είναι ότι και µόνο το ότι οδηγούµαστε σε µια δεύτερη παράταση
χρόνου, πριν ακόµη κυρώσουµε την πρώτη –µιλάω για την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία είχε ισχύ µέχρι τις 31 Οκτω-
βρίου- σηµαίνει ότι το µέτρο που είχατε σχεδιάσει για εκείνη τη
στιγµή που το πήρατε ήταν ανεπαρκές. Αυτό πρέπει κατ’ αρχάς
να το οµολογήσετε. Το δεύτερο είναι ότι δεν µπορεί να προχω-
ρήσει καµµία βιοµηχανική πολιτική και αναπτυξιακή πολιτική µε
µέτρα που αφορούν µήνα το µήνα, µέρα τη µέρα, µε διοικήσεις
που υπάρχουν και δεν υπάρχουν από καιρό. Για να µην ανα-
φερθώ στα παλιότερα, που αφορούν την υπονόµευση όλης
αυτής της προσπάθειας χρόνων και χρόνων µε τον τρόπο που
σχεδιάστηκαν, οργανώθηκαν, διοικήθηκαν. Και σήµερα έχουµε
το αποτέλεσµα που έχουµε. 

Θα πρέπει η σηµερινή συνεδρίαση στη Βουλή να εξηγήσει
γιατί θα πρέπει µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου χρόνια προ-
βλήµατα να απαντώνται µέρα τη µέρα, ώρα την ώρα, γιατί δη-
λαδή τα προβλήµατα ρευστότητας και ύπαρξης ουσιαστικά της
βιοµηχανίας αµυντικών συστηµάτων θα πρέπει να πηγαίνουν από
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συγκέντρωση στο Υπουργείο Οικονοµικών σε κάποιο γραφείο,
σε έναν διάδροµο, µε αγωνία πάρα πολύ µεγάλη και να µη ζω-
γραφίζεται, να µην ξεδιπλώνεται το σχέδιο της Κυβέρνησης,
όσον αφορά συνολικά το ζήτηµα των αµυντικών συστηµάτων και
της αµυντικής βιοµηχανίας. 

Αυτό είναι κρίσιµο και καίριο ερώτηµα για το πώς θα αξιολο-
γήσουµε και πώς θα συζητήσουµε για την προτεινόµενη ρύθµιση
-δεν είναι άσχετο, δεν είναι ότι κάνουµε κουβέντα εκ του περισ-
σού, ενώ µπροστά µας έχουµε τη ρύθµιση- η οποία δύο στοιχεία
έχει καινούργια: Το χρονικό όριο και τέλος της είναι η 31η Γε-
νάρη 2014 και το δεύτερο στοιχείο είναι η επέκταση πέρα από
τα δεδουλευµένα, στο να µπορεί να συµµετέχει σε διαγωνι-
σµούς, να µπορεί να συµµετέχει σε συµβάσεις µε το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας, περιορίζοντάς το όµως σε ένα πράγµα: στα πυ-
ροµαχικά πυροβόλου. Ακόµα και αυτό πρέπει να το εξηγήσουµε,
γιατί δίνεται αυτή η ρύθµιση µέσα στην επέκταση που γίνεται.

Δηλαδή, πέραν των ερωτηµάτων, τα οποία τέθηκαν –ορισµένα
απαντήθηκαν, πολλά άλλα έµειναν αναπάντητα- στη συζήτηση
που έγινε στην επιτροπή, πρέπει να διερευνήσουµε και να είµα-
στε σίγουροι για το πού το πάει η Κυβέρνηση, όσον αφορά όχι
µόνο τη διαπραγµάτευση αλλά το δικό της σχέδιο ποιο είναι. 

Δεν µπορεί το δικό της σχέδιο να είναι το τι θα µας επιτρέψει
η τρόικα να κρατήσουµε από τα Αµυντικά Συστήµατα. Δεν είναι
σχέδιο αυτό. Έχουµε όλη την προσπάθεια του ευρωπαϊκού πε-
ριβάλλοντος για ενοποίηση, ώστε µερίδια να περάσουν στους
δυνατούς των κλάδων αυτών. Πώς λαµβάνεται υπ’ όψιν αυτό;
Επιτρέπεται να «ζήσει» κάτι από τα εργοστάσιά µας εδώ, από τα
επτά εργοστάσια της Αµυντικής Βιοµηχανίας; 

Εµείς έχουµε γράψει την άποψή µας σε µία τροπολογία που
νοµίζουµε ότι δίνει πραγµατικά µία µεσοπρόθεσµη λύση, δηλαδή
µία λύση που χρονικά ορίζεται µέχρι το τέλος του 2014, η οποία
δίνει το χρόνο για κάποιες κινήσεις. 

Δεύτερον, δίνεται η διαβεβαίωση ότι δεν θα υπάρξει «ξαφνικός
θάνατος» τύπου «µαύρο» στην ΕΡΤ, αγωνία που έχουν οι χιλιάδες
των οικογενειών που σχετίζονται µε τα εργοστάσια αυτά. Όπως
περιέγραψα, θα έλεγα ότι η αγωνία αυτή υπάρχει σε όσους πο-
νάνε για να µη συρρικνωθεί άλλο η παραγωγική µηχανή της
χώρας. 

Το τρίτο στοιχείο θέτει το ζήτηµα και των θυγατρικών που δεν
το περιέχει η επέκταση που κάνετε και µιλάει και για τρία κοµµά-
τια και για την ΕΑΒ και για την ΕΛΒΟ. 

Σηµειώστε, κυρία Υπουργέ, ότι και για την ΕΛΒΟ µε τροπολο-
γία σε νόµο και όχι µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου είχαν
και εκείνοι ασφαλιστική και φορολογική ενηµερότητα για τα δε-
δουλευµένα µέχρι τις 31 Οκτωβρίου. Δεν µπόρεσαν να αντλή-
σουν τα λεφτά τα οποία δόθηκαν και εκεί θα χρειαστείτε κάποια
επέκταση. Αν σήµερα δεν µπορεί να γίνει νοµοτεχνικά ως βελ-
τίωση, οφείλετε να το κάνετε σε συνεννόηση µε το Υπουργείο
Οικονοµικών, γιατί υπάρχει κονδύλι, υπάρχουν απλήρωτοι και
δεν υπάρχει διαδικασία να πάρουν τα χρήµατα αυτά. Σηµειώστε
το κι αυτό.

Σε κάθε περίπτωση λέω ότι θα πρέπει να απαντηθούν ορι-
σµένα από τα ερωτήµατα που είχαµε θέσει και στην επιτροπή και
να πάµε κι εµείς βήµα-βήµα για να καταλάβουµε και το δικό σας
σχέδιο.

Τα ερωτήµατα τα οποία είχαµε θέσει και τα οποία επαναφέ-
ρουµε και στην Ολοµέλεια αφορούν το τι ποσό καταβλήθηκε από
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας στα «ΕΑΣ Α.Β.Ε.Ε.» µετά την έκ-
δοση της κυρούµενης πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, ποιο
ποσό εξακολουθεί να οφείλει το Υπουργείο προς την εταιρεία.
Θα καταβληθεί στο χρόνο που παρατείνει η τροπολογία, δηλαδή
µέχρι τις 31 Ιανουαρίου του 2014; Ποιο είναι σήµερα το ύψος
των οφειλών των ΕΑΣ σε τρίτους, φυσικά και νοµικά πρόσωπα;
Ποιο ποσό από τις καταβολές του Υπουργείου κατέληξε τελικά
στους εργαζόµενους και ποιο σε τρίτους υπεργολάβους των
ΕΑΣ; Ποιο είναι το ποσό που τα ΕΑΣ εξακολουθούν να οφείλουν
στους εργαζόµενους; Με ποιον τρόπο σχεδιάζει η Κυβέρνηση να
αντιµετωπίσει αυτό το πρόβληµα; Θα πληρωθούν οι εργαζόµενοι
όλα τα δεδουλευµένα µετά την παράταση της τροπολογίας; Ποιο
είναι το ύψος των ποινικών ρητρών; Υπήρξε στην προκειµένη πε-
ρίπτωση παρακράτηση υπέρ οφειλοµένων ποινικών ρητρών;

Ποιο είναι σήµερα το ύψος των οφειλών της εταιρείας σε ασφα-
λιστικά ταµεία; Με ποιον τρόπο σχεδιάζει η Κυβέρνηση να αντι-
µετωπίσει αυτό το θέµα; 

Τέλος, νοµίζω ότι στη ρύθµιση την οποία κάνετε, για να µπο-
ρούν να συµµετάσχουν σε συµβάσεις, θα χρειαστούν και άλλα
στοιχεία. Θέλει και αυτό µία εξήγηση, δηλαδή γιατί είναι µόνο
για τα πυροµαχικά των πολυβόλων. Κάθε φορά που χρειάζεται
να µπει σε µία τέτοια σύµβαση –και αυτό θα έπρεπε ίσως να έχει
καλυφθεί από τώρα- χρειάζονται εγγυητικές επιστολές τις οποίες
δεν είναι σίγουρο ότι µπορεί να τις αποκτήσουν τα ΕΑΣ για να
µπουν σ’ αυτήν τη σύµβαση. Πρόκειται για εγγυητικές επιστολές
από τράπεζες που είναι καλής λειτουργίας, προκειµένου, δη-
λαδή, να καταθέσει την προσφορά, και στη συνέχεια εγγυητική
επιστολή προκαταβολής, εάν επιθυµεί να λάβει προκαταβολή,
εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης για όλη τη διάρκεια της
σύµβασης. Νοµίζουµε ότι µε τα σηµερινά προβλήµατα ρευστό-
τητας του οµίλου, θα είναι δύσκολο. 

Τέλος, θα θέλαµε να σας ρωτήσουµε για την αξία της σύµβα-
σης για την οποία µιλάµε, δηλαδή για τη σύµβαση µε το Υπουρ-
γείο Άµυνας, έστω για τα πυροµαχικά. Ποια είναι η αξία της
σύµβασης αυτής; Μέσα απ’ αυτόν το σχεδιασµό µπορούµε να
δούµε ότι υπάρχει -γιατί όταν µιλάµε για ένα, ενάµιση, δύο µήνες,
µιλάµε για βραχυπρόθεσµα- µία αίσθηση µεσοπρόθεσµης σχέ-
σης; Είναι αυτό που µπορεί να προτείνει η δική µας τροπολογία
λέγοντας «µέχρι το τέλος του 2014». Την έχετε την τροπολογία
αυτή, έχει µοιραστεί. Αυτή η τροπολογία θέτει πιο συνολικά το
ζήτηµα, για να µπορέσει να κρίνει κάποιος αν οι ρυθµίσεις που
κάνετε δεν αποτελούν µόνο µέρος τού να παρατείνουν το πρό-
βληµα µέχρι τις 31 Ιανουαρίου.

Επίσης, η αγωνία τού να µην κλείσει σαν την ΕΡΤ, υπάρχει και
παραµένει σε όλους τους εργαζόµενους και σε όσους ενδιαφέ-
ρονται για την υπόθεση των Αµυντικών Συστηµάτων. 

Τέλος, υπάρχει ένα γενικότερο ζήτηµα το οποίο δεν το έχετε
εµφανίσει πουθενά. Και αυτό είναι ο σχεδιασµό σας για το σύ-
νολο της βιοµηχανίας. Από τα αντισταθµιστικά που θα έπρεπε να
παράγονται εδώ είτε από τα 700 εκατοµµύρια ευρώ που έχουν
εγκριθεί φέτος –και µιλάω για την Επιτροπή Εξοπλισµών και Συµ-
βάσεων- για ανταλλακτικά, πυροµαχικά και άλλα, τι µερίδιο από
αυτά µπορούν να έχουν οι δικές µας εταιρείες; 

Αυτό θέλει ένα σχέδιο. Θα ήταν ένας πραγµατικός τροφοδό-
της σε αυτό το επίπεδο. Αλλά ακόµα τα γενικότερα, µια πολιτική
που τα αντισταθµιστικά ωφελήµατα δεν θα τα θεωρούσε µια εµ-
πορική σχέση για να αποκτά ο στρατός ορισµένα υλικά, αλλά µια
επενδυτική σχέση, δηλαδή µία παραγωγική σχέση, όλα αυτά αγ-
γίζουν ζητήµατα µιας προοπτικής και µιας πολιτικής που δεν δεί-
χνει να υπάρχει αυτήν τη στιγµή. 

Είπατε, κυρία Υπουργέ, ότι το κύριο για εσάς είναι να κρατή-
σετε την εταιρεία, υπό τις συνθήκες εξαιρετικής πίεσης της τρόι-
κας, µεσοπρόθεσµα. Η επιφύλαξη που εκφράσαµε εµείς στην
επιτροπή µεταφράστηκε ως «Πόντιοι Πιλάτοι». Η σηµερινή διεύ-
ρυνση ακόµα για τρεις µήνες της ασφαλιστικής και φορολογικής
ενηµερότητας, η επέκτασή της και στο κεφάλαιο των συµβάσεων
δείχνει ότι κάτι έβγαλε η δικιά µας επιφύλαξη, κάτι πίεσε και αυτή
και τη «ζωγραφίσαµε» σαν τέτοια. Δηλαδή, είπαµε ότι επιφυλασ-
σόµαστε, γιατί δεν είναι λύση στις 30 Οκτώβρη να συζητάµε για
µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που τελειώνει την επόµενη
µέρα. Δεν είναι στρατήγηµα αυτό το πράγµα. 

Συνεχίζουµε να πιστεύουµε ότι η τροπολογία που καταθέ-
τουµε, η οποία είναι πιο συνολική, βοηθάει σε αυτό. Είναι κινή-
σεις που θα έπρεπε να κάνατε, οι οποίες θα έδειχναν µια
αποφασιστικότητα αν θέλατε να κρατήσετε τα Αµυντικά Συστή-
µατα. Όµως, για προσέξτε ποιος υπονοµεύει –αν νοµίζετε- το
έργο της προσπάθειας σας: 

Την Παρασκευή υπήρχε «κόκκινη γραµµή» από την πλευρά του
Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης ότι οπωσδήποτε οι απο-
λυµένοι από τα ΕΑΣ θα πρέπει να συνυπολογιστούν σε αυτό που
ο «Μινώταυρος» ζητάει, δηλαδή τέσσερις χιλιάδες ανθρώπους.
Και αυτό αποτελούσε «κόκκινη γραµµή» από το Υπουργείο. Για
φανταστείτε το: Εσείς, υποτίθεται, διαπραγµατεύεστε να κρατή-
σετε τα Αµυντικά Συστήµατα και κάποιος άλλος διαπραγµατεύε-
ται οι απολυµένοι από εκεί να είναι µέρος των τεσσάρων
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χιλιάδων. Αυτό τι είναι; Βοήθεια στη διαπραγµάτευση που κάνετε
ή άλλη στρατηγική κι ένα σχέδιο το οποίο υπονοµεύει αυτό που
εσείς υποτίθεται ότι διαπραγµατεύεστε και δίνετε µάχες γι’ αυτό; 

Τελειώνοντας θα ήθελα να πω ότι υπάρχουν και δύο τροπολο-
γίες µικρές. 

Η µία αφορά τα στρατολογικά γραφεία, το πού θα εξετάζονται,
από ποιες υγειονοµικές επιτροπές κ.λπ.. Δεν είµαστε αρνητικοί
σε αυτό. Θεωρούµε, όµως, ότι είναι δευτερευούσης σηµασίας
αυτή η πλευρά και πως θα ήθελε µια πιο συνολική ρύθµιση για
τους στρατεύσιµους στις συνθήκες κρίσης της χώρας και δυσκο-
λίας να τους στείλουν οι οικογένειες τους έστω και 10 ευρώ, όταν
η εµπειρία λέει –όχι οι µελέτες- ότι χρειάζονται αρκετά λεφτά την
περίοδο που το παιδί είναι στο στρατό. Θα ήθελε, λοιπόν, πιο ου-
σιαστικά µέτρα, πέραν του ότι θα τους εξετάζει η πιο κοντινή επι-
τροπή κ.λπ.. Αυτά ήταν µέτρα που ίσχυαν για τους εφέδρους και
ισχύουν σήµερα για τους κληρωτούς στρατιώτες. 

Τέλος, υπάρχει ακόµα τροπολογία που αφορά τους επικουρι-
κούς γιατρούς. Εδώ θα θέλαµε να πούµε το εξής: Δεν είναι ερ-
γασιακές σχέσεις που επιθυµούµε. 

Θα έπρεπε να είστε όχι µε φειδώ στο µέχρι δεκαπέντε, αλλά
µε φειδώ στο πώς χρησιµοποιείτε αυτές τις σχέσεις. Πρέπει να
εξηγήσετε. Η στρατιωτική ιατρική παράγει λιγότερους απ’ ότι πα-
ρήγαγε µέχρι τώρα;

Πρέπει να εξηγήσετε ποιο είναι το σχέδιο και σε ποια νοσοκο-
µεία υπάρχουν δυσκολίες και ελλείψεις για να πάνε οι επικουρι-
κοί γιατροί εκεί. Δεν είµαστε αρνητικοί, αλλά αυτή είναι µια σχέση
που δεν έχει δώσει τα καλύτερα των αποτελεσµάτων. Είναι άλλο
µια σταθερή σχέση ενός γιατρού σε ένα περιβάλλον υγειονοµικό,
όπως είναι ένα νοσοκοµείο –έτσι το καταλαβαίνετε- όταν, µάλι-
στα, θα καλύπτουν διαρκείς και πάγιες ανάγκες αυτοί οι άνθρω-
ποι. 

Επίσης, ανοίγετε την πόρτα για να αλλάξουν και οι εργασιακές
σχέσεις στα στρατιωτικά νοσοκοµεία. 

Κλείνοντας, θέλω να σας πω να προσέξετε τη δική µας τροπο-
λογία. Ένα παράδειγµα θα πω µονάχα. Σας είπα κάτι για την
ΕΛΒΟ. Προσέξτε. Η ΕΛΒΟ αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί ούτε τα
δεδουλευµένα να πάρει. Την ίδια στιγµή έχουµε εγκρίνει στην
Επιτροπή Εξοπλιστικών Προγραµµάτων και Συµβάσεων 11 εκα-
τοµµύρια για συντήρηση των φορτηγών του στρατού. Κατά 80%-
85% είναι Stayer τα οποία µόνο η ΕΛΒΟ µπορεί να συντηρήσει.
Δεν φοβάται τέτοιους διαγωνισµούς, δηλαδή, η ΕΛΒΟ. Είναι η
µόνη που έχει τέτοια ανταλλακτικά. Δεν έχει τέτοιο δικαίωµα να
µπει σε µια τέτοια διαγωνιστική περίπτωση η σύµβαση µε τον Ελ-
ληνικό Στρατό. 

Αν θέλετε να κρατηθούν, δώστε µας σχέδιο. Δώστε µας την
προοπτική που δίνετε εσείς σ’ αυτά. Αν πηγαίνετε στην τρόικα
για διαπραγµάτευση, πείτε µας ακριβώς τις γραµµές µε τις
οποίες πηγαίνετε. 

Στη δευτερολογία θα αναφερθώ περαιτέρω. 
Κατ’ αρχάς θεωρούµε ότι είναι σε θετική κατεύθυνση η επέ-

κταση που γίνεται στη ρύθµιση του χρόνου…
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Την ψηφίζετε δηλαδή; 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Βεβαίως µπορούµε να το ψη-

φίσουµε.
Καταλαβαίνετε ότι σας πάµε και εµείς «step to step» µπας και

κάτι βγει.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Ο ειδικός αγορητής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος

κ. Σαλτούρος έχει τον λόγο. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα στην Ολο-

µέλεια του Σώµατος το νοµοσχέδιο για την κύρωση της από 11-
9-2013 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου: «Ρυθµίσεις για την
αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγ-
κών της «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.»», µε την οποία χο-
ρηγήθηκε στην ΕΑΣ ασφαλιστική και φορολογική ενηµερότητα
µέχρι 31-10-2013 χωρίς παρακράτηση, κατά παρέκκλιση των
ισχυουσών διατάξεων, µε αποκλειστικό σκοπό την είσπραξη
οφειλοµένων από το ελληνικό δηµόσιο.

Όπως έγινε σαφές κατά τη συζήτηση στη Διαρκή Επιτροπή
Εξωτερικών και Άµυνας, κανείς δεν µπορεί να φέρει επί της ου-
σίας αντίρρηση στη συγκεκριµένη ρύθµιση, καθώς αυτή εξυπη-
ρετεί αφ’ ενός τη καταβολή δεδουλευµένων του προσωπικού της
ΕΑΣ, αφ’ ετέρου την ενίσχυση της κατά το δυνατόν εύρυθµης
λειτουργίας της και µάλιστα σε ένα κοµβικό για το µέλλον της
χρονικό σηµείο. 

Είναι γνωστό ότι η περαιτέρω πορεία της ΕΑΣ αποτελεί αντι-
κείµενο σκληρής διαπραγµάτευσης της Κυβέρνησης µε την
τρόικα, µε φόντο, µάλιστα, τις κρατικές ενισχύσεις που έχει λάβει
η εταιρεία και οι οποίες ελέγχονται, τουλάχιστον ως ένα ποσο-
στό, ως παράνοµες. 

Επαναλαµβάνω και ενώπιον της Ολοµέλειας του Σώµατος ότι
ορθή λύση παραµένει η εν λειτουργία εξυγίανση της ΕΑΣ, η
οποία δύναται να περιλαµβάνει το διαχωρισµό του πολιτικού από
το στρατιωτικό-παραγωγικό σκέλος και την εξακολούθηση λει-
τουργίας του τελευταίου. 

Μάλιστα, δεδοµένων των ήδη υφιστάµενων αλλά και δυνητι-
κών παραγγελιών από το εξωτερικό –πέρα, βέβαια, από τις πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες των ελληνικών Ενόπλων Δυνάµεων- η
εξυγίανση και διάσωση της ΕΑΣ εκτός από αναγκαία καθίσταται
και εφικτή, µε δυνατότητα, µάλιστα, διατήρησης ενός σηµαντι-
κότατου ποσοστού της δυναµικότητάς της, τόσο όσον αφορά
στις εγκαταστάσεις όσο και ως προς το έµψυχο δυναµικό της. 

Για το σκοπό αυτόν η ηγεσία του Υπουργείου έχει εκπονήσει
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο δράσης, το οποίο αφορά αλλά και
προϋποθέτει τα εξής:

Πρώτον, τη βιωσιµότητα της εταιρείας, η οποία θα εξασφαλι-
στεί από τις υφιστάµενες αλλά και µελλοντικές συµβάσεις, στις
οποίες βεβαίως θα περιλαµβάνονται και αυτές που θα αφορούν
στην κάλυψη των εγχώριων κρατικών αναγκών. 

Δεύτερον, τον ευρύ περιορισµό των απειλούµενων ανακτή-
σεων επιδοτήσεων και των προστίµων που τυχόν ήθελε επιβλη-
θούν µετά το πέρας του ήδη υφιστάµενου ελέγχου, κυρίως µε
την επίκληση του άρθρου 346 παράγραφος 2 της συνθήκης για
τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Τρίτον, την απαραίτητη χρηµατοδότηση για την επανεκκίνηση
της εταιρείας. 

Πέραν, όµως, από τις όποιες διαφωνίες για την περαιτέρω πο-
ρεία της ΕΑΣ, το περιεχόµενο αυτής καθ’ εαυτής της κυρούµε-
νης πράξης δεν αφήνει περιθώρια για αµφισβήτηση της
σκοπιµότητας και της ορθότητάς της. Έτσι, λοιπόν, οι σχετικές
επιφυλάξεις που διατυπώθηκαν από την Αντιπολίτευση, καλό θα
ήταν να αρθούν ρητά και κατηγορηµατικά. 

Κάθε διαφορετική επιλογή, ανεξάρτητα από τις όποιες αιτιο-
λογήσεις επιλεγούν για να τη στηρίξουν, δεν θα είναι παρά µία
πανηγυρική επιβεβαίωση ότι ο παλαιοκοµµατισµός και η τακτική
της κατ’ απόλυτη προτεραιότητα εξυπηρέτησης των κοµµατικών
σκοπιµοτήτων, µε µία εντελώς κοντόφθαλµη µάλιστα λογική, ζει
και βασιλεύει στην ελληνική πολιτική πραγµατικότητα. 

Το ίδιο, βέβαια, ισχύει και για την υπ’ αριθµόν 933/2 τροπολο-
γία, µε την οποία παρατείνεται η χορηγηθείσα µε την υπό κύ-
ρωση πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου φορολογική και
ασφαλιστική ενηµερότητα στην ΕΑΣ µέχρι και τις 31 Ιανουαρίου
του ’14. 

Η συγκεκριµένη παράταση κρίθηκε αναγκαία καθώς δεν ολο-
κληρώθηκαν µέχρι τις 31 Οκτωβρίου του ’13 οι απαραίτητες δια-
δικασίες για την είσπραξη του συνόλου των οφειλοµένων του
ελληνικού δηµοσίου.

Επίσης, κρίθηκε αναγκαία ώστε να ολοκληρωθεί η ήδη τρέ-
χουσα διαδικασία σύναψης σύµβασης µε τη Γενική Διεύθυνση
Αµυντικών Εξοπλισµών κι Επενδύσεων του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας. Πρόκειται για ρύθµιση η οποία είχε προαναγγελθεί από
την κυρία Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας ενώπιον της
Διαρκούς Επιτροπής κατά τη συνεδρίαση στις 30-10-13. 

Αξίζει να σηµειωθεί ότι στην αιτιολογική έκθεση ρητώς αναφέ-
ρεται ότι τόσο η είσπραξη οφειλοµένων όσο και η υπό κατάρτιση
σύµβαση αφορούν προµήθειες στρατιωτικού υλικού προς τις ελ-
ληνικές Ένοπλες Δυνάµεις, το οποίο συµπεριλαµβάνεται στον πί-
νακα του Συµβουλίου της 15ης Απριλίου του 1958, που
προβλέπεται στις διατάξεις του άρθρου 346, παράγραφος 2 της
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συνθήκης για τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 
Το γεγονός αυτό, βεβαίως, συνδέεται άµεσα µε το ζήτηµα του

ελέγχου των κρατικών ενισχύσεων προς την ΕΑΣ. 
Αυτά είχα να πω ως προς την κύρωση πράξης νοµοθετικού πε-

ριεχοµένου και την πρώτη τροπολογία.
Όσον αφορά τη δεύτερη τροπολογία, δηλαδή την υπ’ αριθµόν

934/3, θα ήθελα να επισηµάνω τα εξής: 
Το πρώτο θέµα το οποίο ρυθµίζει είναι η δυνατότητα απασχό-

λησης στα στρατιωτικά νοσοκοµεία επικουρικού ιατρικού προ-
σωπικού για την κάλυψη άµεσων κι επιτακτικών αναγκών µε
σύµβαση εργασίας ορισµένου χρόνου και ανεξάρτητα από την
ύπαρξη κενών οργανικών θέσεων, κατά τα πρότυπα του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας και των νοσοκοµείων που ανήκουν σε αυτό.
Μάλιστα, οι προσλήψεις θα γίνονται από  τους καταλόγους που
τηρούνται στις κατά τόπους υγειονοµικές περιφέρειες, σύµφωνα
µε τις προβλέψεις του ν. 3329/2005. 

Η ουσιώδης διαφοροποίηση αφορά τη ρητή πρόβλεψη συγκε-
κριµένου αριθµού εργαζοµένων που µπορούν να απασχοληθούν
κατά τον τρόπο αυτό στα στρατιωτικά νοσοκοµεία, ήτοι του αριθ-
µού των δεκαπέντε ατόµων ανά κλάδο. Οι δε κλάδοι µνηµονεύον-
ται στην παράγραφο 2 του άρθρου 10 του ν. 3329/2005. 

Επίσης, αξιοσηµείωτη είναι η πρόβλεψη της µη επαναπρόσλη-
ψης παρά µόνο µετά την παρέλευση τριετίας από τη λήξη της
εργασιακής σχέσης. 

Κατά τα λοιπά, επαναλαµβάνονται  οι διατάξεις τού ως άνω
νόµου.

Σύµφωνα, δε, µε την έκθεση αξιολόγησης συνεπειών της ρύθ-
µισης, δεν υπήρξε στο παρελθόν άλλη ανάλογη ρύθµιση. 

Σε κάθε περίπτωση, η ρύθµιση κρίνεται ασφαλώς ως θετική,
καθώς, αφ’ ενός προωθεί την απασχόληση, αφ’ ετέρου βελτιώνει
το επίπεδο των παρεχόµενων από τα στρατιωτικά νοσοκοµεία
της χώρας υγειονοµικών υπηρεσιών. 

Επιπλέον, µε τις διατάξεις της υπ’ αριθµόν 934/3 τροπολογίας
µεταφέρεται η αρµοδιότητα κρίσης περί ανικανότητας στράτευ-
σης από τα ειδικά στρατολογικά συµβούλια στις αρµόδιες υγει-
ονοµικές επιτροπές. Με τον τρόπο αυτόν επιχειρείται προφανώς
να αποφευχθούν τυχόν αστοχίες σχετικά µε την υπηρέτηση ή κα-
λύτερα µε τη µη υπηρέτηση στις Ένοπλες Δυνάµεις λόγω προ-
βληµάτων υγείας. 

Περαιτέρω, όσον αφορά γενικότερα την εξέταση του προσω-
πικού από τις υγειονοµικές επιτροπές, θεµελιώνεται η τοπική αρ-
µοδιότητα των υγειονοµικών επιτροπών, η οποία υπερισχύει της
κλαδικής αρµοδιότητας, ούτως ώστε να αποφεύγονται άσκοπες,
κοπιαστικές και δαπανηρές µετακινήσεις του προσωπικού των
Ενόπλων Δυνάµεων.

Τέλος, θεσπίζεται η δυνατότητα των τέκνων και των αδελφών
των αποβιωσάντων εξαιτίας της υπηρεσίας τους στις Ένοπλες
Δυνάµεις να υπηρετούν τη στρατιωτική τους θητεία στον κλάδο
των Ενόπλων Δυνάµεων στον οποίο υπηρετούσε ο αποβιώσας
συγγενής τους.  

Η µεταφορά τους στον ανάλογο κλάδο γίνεται µε αίτησή τους
και µε την προϋπόθεση ότι δεν έχουν συµπληρώσει περισσότερο
από ένα µήνα υπηρεσίας.

Με την υπ’ αριθµόν 935/4 τροπολογία εισάγονται ρυθµίσεις
που αφορούν φορολογικά θέµατα και πιο συγκεκριµένα τα εξής: 

Επαναπροσδιορίζεται ο τρόπος υπολογισµού της φορολογη-
τέας αξίας των εισαγόµενων επιβατικών µεταχειρισµένων αυτο-
κινήτων, µε βάση την οποία υπολογίζεται το τέλος ταξινόµησής
τους. Πιο συγκεκριµένα, ενώ τα ποσοστά µείωσης της αξίας, µε
βάση την παλαιότητα των οχηµάτων αυτών, προβλέπονταν στη
διάταξη του άρθρου 126 του ν.2960/2001, πλέον θα ορίζονται µε
υπουργική απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών. Είναι βέβαιο
ότι µε αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζεται µία µεγαλύτερη ευελιξία
ως προς τη διαµόρφωση των τελικών τιµών. 

Ωστόσο, η ρύθµιση αυτή δεν παύει να αποτελεί µεταβίβαση
νοµοθετικής εξουσίας στην εκτελεστική εξουσία. 

Ως εκ τούτου, θα περιµέναµε µία πειστική εξειδίκευση των
λόγων για τους οποίους κάτι τέτοιο κρίνεται σκόπιµο, πολύ πε-
ρισσότερο όταν στην αιτιολογική έκθεση δεν αναφέρεται σχετι-
κός λόγος. 

Η επόµενη ρύθµιση αφορά την κατάργηση του φόρου πολυ-

τελείας στα οχήµατα που ταξινοµήθηκαν εντός Ευρωπαϊκής
Ένωσης πριν την έναρξη ισχύος του άρθρου 17 του ν.3833/2010,
δηλαδή σύµφωνα µε το ακροτελεύτιο άρθρο 20 αυτού, πριν τις
4-3-2010, προτού δηλαδή τη θέσπιση του φόρου πολυτελείας
στα µετά την ηµεροµηνία αυτή ταξινοµούµενα οχήµατα. 

Η διάταξη αυτή όντως αποκαθιστά την ισορροπία στην αγορά
των οχηµάτων αυτών, καθώς µε το µέχρι σήµερα καθεστώς
υπήρχε αναντιστοιχία µεταξύ οµοίων προϊόντων τα οποία διατί-
θενται εντός της χώρας, µε αποτέλεσµα το ίδιο ακριβώς όχηµα
στη µία περίπτωση να επιβαρύνεται ουσιωδώς λόγω του φόρου
πολυτελείας ενώ στην άλλη όχι. 

Η ίδια στρέβλωση υπάρχει και όσον αφορά τα ηλεκτροκίνητα
οχήµατα τα οποία έχουν ιδιαίτερα αυξηµένο κατασκευαστικό κό-
στος, σε σχέση µε τα όµοια συµβατικώς κινούµενα οχήµατα.
Έχουµε, δε, την άποψη ότι για τη χρήση ηλεκτροκινούµενων αυ-
τοκινήτων, θα πρέπει µάλλον να δίνονται κίνητρα παρά να τίθεν-
ται εµπόδια. 

Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, η ρύθµιση κινείται στη σωστή
κατεύθυνση. 

Όσον αφορά τη διάταξη µε την οποία καταργείται η εισφορά
υπέρ των τραπεζών ποσοστού ενάµισι τοις χιλίοις επί των εισα-
γωγών πάσης φύσεως εµπορευµάτων, είµαστε σύµφωνοι. Εκ-
φράζουµε, όµως, την επιφύλαξή µας για την κατάργηση του
φόρου υπέρ του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης ύψους 0,5% επί
των εισαγωγών. Σηµειωτέον ότι οι προϋπολογισµοί των ΑΕΙ
έχουν µειωθεί δραστικά το τελευταίο διάστηµα, ενώ ήδη ο σχε-
τικός πόρος αποδίδεται στον κρατικό προϋπολογισµό σύµφωνα
µε την περίπτωση 2α’ της υποπαραγράφου θ1 του άρθρου πρώ-
του του ν.4093/2012 του γνωστού σε όλους µεσοπρόθεσµου. 

Τέλος, η τέταρτη διάταξη της τροπολογίας αυτής ρυθµίζει το
καθεστώς κυκλοφορίας των οχηµάτων που θα χορηγηθούν για
την κάλυψη των αναγκών µετακινήσεων στο πλαίσιο της Ελληνι-
κής Προεδρίας του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου. Μας υπενθυµίζει,
δε, τη συζήτηση για τους τρόπους µείωσης των λειτουργικών δα-
πανών της Προεδρίας, που έλαβε χώρα τόσο στη Διαρκή Επι-
τροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών όσο και στην Ολοµέλεια
του Σώµατος στο νοµοσχέδιο για τη σύσταση Γραφείου Ελληνι-
κής Προεδρίας. 

Η τέταρτη συζητούµενη τροπολογία, η υπ’ αριθµόν 936/5, ει-
σάγει ρυθµίσεις φορολογικού χαρακτήρα, οι οποίες κυρίως
επεµβαίνουν διορθωτικά στο ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο. Ιδιαί-
τερη αναφορά αξίζει στην εξαίρεση για τον τρέχον έτος από την
υποχρέωση καταβολής του τέλους επιτηδεύµατος από τους
ελεύθερους επαγγελµατίες µε ποσοστό αναπηρίας άνω του 80%.

Επίσης, θεσπίζεται τέλος παραµονής και πλόων για πλοία ανα-
ψυχής και µικρά σκάφη άνω των επτά µέτρων, όπως ειδικότερα
αυτά περιγράφονται στην εν λόγω ρύθµιση. Πρόκειται, θα έλεγα,
για τη θέσπιση θαλάσσιων τελών κυκλοφορίας. 

Το ιδιαιτέρως θετικό στοιχείο της ρύθµισης είναι ότι αφήνει
εκτός πεδίου τα σκάφη που δεν ξεπερνούν σε µήκος τα επτά
µέτρα. Περαιτέρω, όµως, θα έπρεπε να θεσπιστεί η δυνατότητα
καταβολής µηνιαίου τέλους και για µικρότερα των δώδεκα µέ-
τρων σκάφη, ιδίως γι’ αυτά µε ξένη σηµαία. Ακόµα και ψυχολο-
γικά, υποκειµενικά λειτουργεί αρνητικά σε κάποιον το γεγονός
ότι ακόµα και για µία µέρα πλεύσης ή παραµονής εντός των ελ-
ληνικών χωρικών υδάτων, θα πρέπει να καταβάλει ολόκληρο το
ετήσιο τέλος. 

Αυτό είναι κάτι που µπορεί να έχει αρνητικές επιπτώσεις στον
τουρισµό και ιδίως σε περιοχές που αποτελούν δηµοφιλή θερινό
προορισµό για πλήθος Ευρωπαίων και γενικώς αλλοδαπών ιδιο-
κτητών σκαφών, πολύ περισσότερο για κάποιον που σκοπεύει να
επισκεφθεί περισσότερες από µία χώρες εντός του ίδιου έτους. 

Η σχετική ανελαστικότητα της ρύθµισης είναι σίγουρο ότι θα
προκαλέσει αρνητικές εντυπώσεις στον ξένο επισκέπτη και µά-
λιστα τη στιγµή που η πρώτη µας προτεραιότητα πρέπει να είναι
η διαµόρφωση ενός θετικού τουριστικού κλίµατος υπέρ της
χώρας µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι εµείς ευχα-
ριστούµε, κύριε συνάδελφε. 
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Τον λόγο έχει ο κ. Ζησιµόπουλος, Βουλευτής του Λαϊκού Συν-
δέσµου-Χρυσή Αυγή, για δεκαπέντε λεπτά. 

ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά δεν φανταζόµα-

σταν ποτέ ότι θα φτάναµε σε σηµείο να καταργηθεί ουσιαστικά
η Αµυντική Βιοµηχανία µας και κατά συνέπεια να τίθεται σε κίν-
δυνο η εθνική µας άµυνα και η εθνική µας ανεξαρτησία. Θα πε-
ρίµενε κανείς σε κάποια πράγµατα, όχι τίποτα άλλο, να
τηρούσαµε µια διαφορετική στάση ή έστω να τηρούσαµε κάποια
προσχήµατα. 

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα µε το παρόν σχέδιο νόµου να κυ-
ρώσουµε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία υπε-
γράφη στις 11-9-2013. 

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, καλύφθηκαν οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με συγχωρείτε,
κύριε Ζησιµόπουλε.

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες έχουν Κοινοβουλευτική Οµάδα και
παρακάλεσαν να γίνει η οµιλία του ειδικού αγορητή τους στο
τέλος. 

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα µήπως καλύφθηκαν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Με τη συγκεκριµένη πράξη νο-

µοθετικού περιεχοµένου χορηγήθηκε η ασφαλιστική και φορο-
λογική ενηµερότητα στην εταιρεία «Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα – Ανώνυµη Βιοµηχανική Εµπορική Εταιρεία» (ΕΑΣ),
προκειµένου να καλυφθεί έκτακτη περίπτωση επείγουσας και
εξαιρετικά απρόβλεπτης ανάγκης για τη διασφάλιση της απρό-
σκοπτης καταβολής των οφειλοµένων σε αυτή, για λόγους εθνι-
κής άµυνας και ασφάλειας. 

Τα προβλήµατα που υπάρχουν µε τα «Ελληνικά Αµυντικά Συ-
στήµατα» είναι γνωστά. 

Κατ’ αρχάς, ας ξεκινήσουµε από το πιο γνωστό. Οι εργαζόµε-
νοι είναι απλήρωτοι εδώ και µήνες και αναρωτιέται κανείς πώς
είναι δυνατόν ένα, θεωρητικά τουλάχιστον, σοβαρό κράτος να
αφήνει τους εργαζόµενους της Αµυντικής Βιοµηχανίας απλήρω-
τους, πώς είναι δυνατόν να µένουν στο έλεος του Θεού εκατον-
τάδες άνθρωποι µε τις οικογένειές τους. 

Ας συγκεκριµενοποιήσουµε όµως τα προβλήµατα, για να
δούµε αν υπάρχουν λύσεις, σε αντίθεση µε αυτά που µας λένε
κάποιοι άλλοι. 

Τα «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα» υποτίθεται ότι έπρεπε να
πάρουν σχεδόν 2 εκατοµµύρια ευρώ από προγράµµατα που ήδη
έχουν υλοποιηθεί, τουλάχιστον από τον Ελληνικό Στρατό. Συνο-
λικά για την εθνική άµυνα επενδυτικά προγράµµατα και διάφο-
ρες επενδύσεις και εργασίες συνολικού ύψους 33 εκατοµµυρίων
ευρώ δεν υλοποιούνται µε οποιονδήποτε τρόπο. Αυτές οι επεν-
δύσεις και τα επενδυτικά προγράµµατα είναι αρκετά για να κα-
λύψουν τα όποια προβλήµατα της εταιρείας και να τη
µετατρέψουν πολύ πιθανά σε µια κερδοφόρα επιχείρηση. 

Αναφέρω ενδεικτικά: Το ροµποτικό σύστηµα για τη συναρµολό-
γηση των βοµβιδοφόρων βληµάτων 155 GRM 49 των τεσσάρων
και δύο ιντσών, αξίας 4,2 εκατοµµυρίων δολαρίων, υπεγράφη ως
επένδυση το 1996 και εγκαταστάθηκε το 2005. Η εν λόγω επέν-
δυση δυστυχώς δεν έχει υλοποιηθεί, παρ’ ότι έχουν περάσει δε-
καέξι χρόνια από την υπογραφή της συµφωνίας και επτά χρόνια
από την εγκατάστασή της. 

Η έγκαιρη παραλαβή του ροµποτικού συστήµατος θα επέ-
τρεπε την επέκτασή του και στο νέο πυροµαχικό που ανέπτυξε η
ΠΥΡΚΑΛ, που είναι το βοµβιδοφόρο βλήµα των 155 mm GRM 49
CPB, και την αξιοποίησή του στη µεγαλύτερη παραγγελία βλη-
µάτων τέτοιου τύπου, δέκα χιλιάδων τεµαχίων περίπου, αξίας πε-
ρίπου 30 εκατοµµυρίων ευρώ, που άρχισε να υλοποιείται. 

Ο µηχανολογικός εξοπλισµός για την παραγωγή φυσίγγης 40
επί 53, επένδυση του 2007, αξίας 4,3 εκατοµµυρίων ευρώ, η
οποία έγινε µόνο µε την εκτίµηση ότι η εταιρεία θα υπέγραφε
σύµβαση παραγωγής ενάµισι εκατοµµυρίων τεµαχίων, µε έναν
ορίζοντα πενταετίας από το 2007 ως το 2012. Η σύµβαση δυστυ-
χώς δεν υπεγράφη, αλλά η επένδυση έγινε. Η µεγαλύτερη δε πα-
ραγγελία που αναµένεται σήµερα δεν υπερβαίνει τις διακόσιες
είκοσι χιλιάδες βοµβίδες για πέντε χρόνια. 

Η µονάδα παραγωγής TNT του Λαυρίου αξίας 2,3 δισεκατοµ-
µυρίων δραχµών -διευκρινίζουµε ότι αυτή είναι η τιµή του 1986-
ήτοι 32 εκατοµµυρίων δολαρίων, η οποία εγκαταστάθηκε το 1987
µε πρόγραµµα γερµανικής βοήθειας, µε στόχο την καθετοποίηση
της παραγωγής των εκρηκτικών βληµάτων µετά την εγκατά-
στασή της και επί είκοσι έξι χρόνια, παραµένει ανενεργή. 

Αν και η Ελλάδα δεν παράγει TNT, µε αποτέλεσµα τόσο οι
ανάγκες τής εταιρείας για την εσωτερική αγορά εν γένει να κα-
λύπτονται από εισαγωγές, γεννάται ένας προβληµατισµός για το
ποιος ωφελείται από αυτό το πράγµα. Έγινε κακώς η επένδυση
ή αν δεν έγινε σωστά, γιατί ποτέ δεν τέθηκε σε εφαρµογή; 

Ας πάµε τώρα σε αυτά τα οικόπεδα τα οποία διαθέτει η εται-
ρεία.  

Γνωρίζουµε ότι η εταιρεία διαθέτει δύο οικόπεδα, ένα στον
Υµηττό και ένα στην Ελευσίνα. Οι εγκαταστάσεις και οι υποδοµές
της ΕΑΣ, που βρίσκονται εκεί, µπορούν να µεταφερθούν άνετα
στο Λαύριο και η πώληση αυτών των οικοπέδων, τουλάχιστον
σύµφωνα µε πληροφορίες που υπάρχουν, καλύπτει το χρέος της
εταιρείας στο ελληνικό δηµόσιο.

Από τα παραπάνω βλέπουµε, λοιπόν, ότι υπάρχει ζήτηση για
τα ΕΑΣ. Υπάρχουν προγράµµατα που είχαν ξεκινήσει αλλά δεν
γίνονται τελικά. Υπάρχουν ζητήµατα που αν προχωρούσαν δεν
θα υπήρχε πρόβληµα. Και χρήµατα θα υπήρχαν και οι εργαζόµε-
νοι θα πληρώνονταν και εν γένει θα είχαµε µια κερδοφόρα Αµυν-
τική Βιοµηχανία. 

Αφήνουµε διάφορους µεσάζοντες και αντιπροσώπους εται-
ρειών να ενεργούν µέσα στην ΕΑΣ σαν να ήταν δικιά τους επιχεί-
ρηση. Από το 2003 έχουν αφεθεί πυροµαχικά, τα οποία
υποτίθεται ότι έπρεπε να ελεγχθούν ποιοτικά και να προχωρήσει
η επανεξαγωγή τους. Ούτε φύλακτρα έχουν καταβληθεί, τα
οποία είναι γύρω στις 300.000 ευρώ, από πρόχειρους υπολογι-
σµούς, ούτε ποινικές ρήτρες έχουν επιβληθεί στους συγκεκριµέ-
νους εισαγωγείς και στις συγκεκριµένες εταιρείες. Και φυσικά
το ελληνικό δηµόσιο χάνει από τους µη καταβληθέντες δασµούς,
τέλη κλπ. Και όλα αυτά για να εξυπηρετούνται οι παραπάνω
«δικοί µας άνθρωποι». 

Σαφώς, είναι θετικό να παρακαµφθούν τα όποια γραφειοκρα-
τικά ζητήµατα, για να µπορέσουν και τα ΕΑΣ να εισπράξουν οφει-
λόµενα χρήµατα και να µπορέσουν επιτέλους να πληρωθούν και
οι εργαζόµενοι. 

Δυστυχώς, όµως αυτή η κατάσταση δεν είναι ούτε επείγουσα
ούτε εξαιρετικά απρόβλεπτη. Είναι γνωστό εδώ και πολύ καιρό,
για να µην πούµε για πολλά χρόνια, ότι φαινόταν ότι θα ερχόµα-
σταν σε αυτήν την κατάσταση. Και αναρωτιέται κανείς: Έχουµε
µια προβληµατική ΕΑΣ; Και αντί να απαιτήσουµε τις εισπράξεις,
όχι µόνο από αυτά τα οποία προανέφερα, αλλά και από χώρες
µε στις οποίες έχουµε κάνει εξαγωγές, όπως για παράδειγµα το
Ιράκ, κάνουµε διακανονισµούς για να πληρωθούν µέσα σε τρία-
τέσσερα χρόνια. Πραγµατικά είναι αξιοπερίεργο. 

Ερχόµαστε τώρα να κάνουµε τι; Ερχόµαστε να χρυσώσουµε
το χάπι στους εργαζόµενους ότι όλα γίνονται για να πληρωθούν,
ενώ οι πληροφορίες που υπάρχουν λένε ότι ουσιαστικά δεν θα
πάρουν όλα αυτά που τους οφείλονται, αλλά ένα µέρος αυτών.
Δηλαδή, αν ισχύουν αυτά και πάλι θα υπάρχει εµπαιγµός των ερ-
γαζοµένων. 

Από εκεί και έπειτα, τελειώνοντας, έχουµε δεχθεί –όχι εµείς, η
Κυβέρνηση, βέβαια- µία εντολή για κλείσιµο της ΕΑΣ. Όταν λέω
κλείσιµο της ΕΑΣ τι εννοώ; Έχουµε δεχθεί την εντολή η ΕΑΣ, τα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, να µην κάνουν εξαγωγές. Υπάρ-
χει τελεσίγραφο, κύριε Υπουργέ, που λέει να γίνει ή δραµατική
συρρίκνωση των ΕΑΣ ή άµεση εκκαθάριση της εταιρείας; Στην
πράξη, αυτό δεν θα οδηγήσει στην διάλυση της Αµυντικής µας
Βιοµηχανίας;  

Να υπενθυµίσουµε εδώ ότι η συγκεκριµένη Αµυντική Βιοµηχα-
νία λειτουργεί, όχι βέβαια ως ΕΑΣ, αλλά µε άλλες ονοµασίες, από
το 1937 και κάλυπτε το 90% των αναγκών, τουλάχιστον σε ό,τι
αφορά το Στρατό Ξηράς, σε πυροµαχικά και ανταλλακτικά φο-
ρητού και ελαφρύ οπλισµού. 

Κάποιοι, δυστυχώς, δεν θέλουν την ύπαρξη Εθνικής Αµυντικής
Βιοµηχανίας. Αν την ήθελαν, θα αξιοποιούσαν τις δυνατότητες
που υπήρχαν και υπάρχουν. Έχει φανεί ξεκάθαρη πρόθεση ορι-
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σµένων, στο πλαίσιο ενός συνολικού εθνικού ξεπουλήµατος, να
αποδυναµωθεί πλήρως η Αµυντική µας Βιοµηχανία, για να υλο-
ποιηθούν συµφέροντα άλλα. Το κακό είναι ότι, δυστυχώς, αυτοί
οι κύκλοι µένουν στο απυρόβλητο, δεν ακούνε κανέναν και δεν
τους προβληµατίζει τίποτα. 

Δεν ακούγεται ούτε η στρατιωτική ηγεσία, η οποία κρούει τον
κώδωνα του κινδύνου, δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν τίποτα, παρά
µόνο τα προς την εξυπηρέτηση των προσωπικών τους συµφε-
ρόντων και µιλάµε για προσωπικά οικονοµικά συµφέροντα.   

Σαφέστατα, δηλώνουµε την αντίθεσή µας στο κλείσιµο της
ΕΑΣ, δηλώνουµε την αντίθεσή µας στη διάλυση της Αµυντικής
µας Βιοµηχανίας και για όλα τα παραπάνω δηλώνουµε «ΠΑΡΩΝ». 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει

η κ. Γιαννακάκη, Βουλευτής της Δηµοκρατικής Αριστεράς. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, ξεκινώντας, πρέπει να επισηµάνω την ικανοποίησή

µας γιατί αυτά τα οποία επισηµάναµε στην αρµόδια επιτροπή
κατά τη διάρκεια της συζήτησης, είδατε ότι είναι λογικά και είναι
µέσα και στις προθέσεις της Κυβέρνησης και τα υλοποιήσατε. 

Έχουµε, λοιπόν, σήµερα µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
που αφορά στην παροχή φορολογικής και ασφαλιστικής ενηµε-
ρότητας στην ΕΑΣ, προκειµένου αυτή να µπορέσει, σε µία πρώτη
φάση, όπως µας είχε έρθει κατ’ αρχάς στην επιτροπή, να εισπρά-
ξει χρήµατα από συµβάσεις που ήδη έχει υλοποιήσει στο Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας και ήταν µέχρι τις 31 Οκτώβρη 2013. Όπως,
όµως, προανέφερα, ζητήσαµε και έγινε δεκτό αυτή να επεκταθεί
µέχρι τα τέλη του Δεκέµβρη 2013. 

Έχουµε µια ακόµα καλύτερη ρύθµιση που πηγαίνει µέχρι τις
31 του Γενάρη του 2014 και επίσης επεκτείνεται και στη σύναψη
σύµβασης µε το Υπουργείο Άµυνας, που είναι σε συνέχεια συµ-
φωνίας η οποία είχε γίνει τον Απρίλιο του 2011 για προµήθεια
πυροµαχικών, για πολυβόλα και πυροµαχικά που είναι µέσα στην
καρδιά της αποστολής και λειτουργίας της ΕΑΣ και είναι σύµ-
φωνη µε τον πίνακα του Συµβουλίου της 15ης Απριλίου του 1958
και του άρθρου 346 της Συνθήκης της Λισαβόνας. 

Είναι, επίσης, µέσα στο πνεύµα των προτάσεων που είχε κάνει
η Δηµοκρατική Αριστερά κατά τη διάρκεια της παραµονής της
στην τρικοµµατική Κυβέρνηση και που αφορούσε στο ποιο θα
είναι το µέλλον της ΕΑΣ. 

Οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι η ΕΑΣ βρίσκεται σε µια πολύ
άσχηµη οικονοµική κατάσταση από το 2010 και µετά, όταν µε πα-
ρέµβαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής άρχισε να διενεργεί ελέγ-
χους η Επιτροπή Ανταγωνισµού σχετικά µε τις ενισχύσεις που
δίνονταν από την πλευρά του ελληνικού δηµοσίου, προκειµένου
η ΕΑΣ να καλύψει τα ελλείµµατα της. 

Και αυτό γιατί; Γιατί, βάσει της Συνθήκης της Λισαβόνας η
Αµυντική Βιοµηχανία µπορεί να επιχορηγείται από τα κράτη µόνο
εάν αυτή έχει συµβόλαια µε τα Υπουργεία Εθνικής Άµυνας, δη-
λαδή, εάν η αποστολή της είναι καθαρά στο να παρέχει υλικό ή
οτιδήποτε άλλο σχετικό για τη λειτουργία του στρατού.

Η ΕΑΣ δεν ήταν τίποτα διαφορετικό από οποιαδήποτε άλλη
εταιρεία του δηµοσίου και είχε όλες τις παθογένειες τις οποίες
εµφάνιζε. Και µάλιστα λόγω του νοµικού της καθεστώτος, επειδή
εξαιρούταν και από τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ, καταλαβαίνετε ότι
ήταν και ένας πολύ πρόσφορος χώρος, προκειµένου να γίνονται
και κάποιες διευκολύνσεις.

Από το 2010 και µετά, όµως, η κατάσταση είναι πάρα πολύ
άσχηµη και νοµίζω ότι οφείλετε να αναγνωρίσετε ότι από τις
αρχές του 2013 οι εργαζόµενοι είναι απλήρωτοι και µέχρι σή-
µερα ζουν µε κάποια έναντι, τα οποία παίρνουν.

Τι θα µπορούσε να γίνει από εκεί και πέρα, µάλιστα σε µία
στιγµή που οι συζητήσεις µε την τρόικα για το µέλλον της ΕΑΣ
είναι σε εξέλιξη; Νοµίζω ότι επειδή η διαδικασία εξυγίανσης ήδη
είναι σε εξέλιξη, από το 2010 έχουν γίνει αρκετές αλλαγές µε
αποτέλεσµα µέσα σε αυτά τα δύο χρόνια που έχουν περάσει να
έχουν µειωθεί τα έξοδα της ΕΑΣ κατά 60% -πιθανόν και περισ-
σότερο- και η εταιρεία πλέον να είναι ανταγωνιστική σε ό,τι
αφορά στο κόστος παραγωγής της σε διεθνές επίπεδο. 

Θεωρούµε ότι αν της δοθεί ο απαραίτητος χρόνος -που είναι
γύρω στα δύο χρόνια- θα µπορέσει να φέρει πραγµατικά πολύ

καλά αποτελέσµατα και θα µπορέσει να φέρει και σε µια ισορ-
ροπία το ισοζύγιο εξαγωγών της και νοµίζω ότι αυτό είναι που
θα πρέπει να ζητηθεί και εκεί να επιµένουµε, στο να επανεξετα-
στεί, δηλαδή, η κατάστασή της σε δύο χρόνια. 

Αναφορικά τώρα µε τις τροπολογίες. Τοποθετήθηκα στην
αρχή για την επέκταση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
αναφορικά µε τη χορήγηση φορολογικής και ασφαλιστικής ενη-
µερότητας µέχρι τον Γενάρη. Είµαστε σύµφωνοι. Εµείς εξάλλου
το είχαµε ζητήσει.

Όσον αφορά στη δυνατότητα πρόσληψης επικουρικού υγει-
ονοµικού προσωπικού από τα στρατιωτικά νοσοκοµεία και τρο-
ποποιήσεις που αφορούν στην εξέταση στρατεύσιµων που
ζητούν απαλλαγή για λόγους υγείας, ώστε αυτή να γίνεται στο
πλησιέστερο τόπο όπου λειτουργεί Επιτροπή Απαλλαγών και να
µειωθούν έτσι τα έξοδα µετακίνησης, τα οποία βαραίνουν το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, αλλά να µειωθεί και η ταλαιπωρία
στρατεύσιµων,  τα ειδικά στρατολογικά συµβούλια χάνουν την
αρµοδιότητα να κρίνουν κατατασσόµενους ως ακατάλληλους για
στράτευση, γιατί το υγειονοµικό µέλος είναι συνήθως στρατιω-
τικός γιατρός χωρίς ειδικότητα και µε πολύ µικρή εµπειρία. Απο-
κλειστική αρµοδιότητα για κρίση ακαταλληλότητας έχουν οι
Επιτροπές Απαλλαγών όπου υπάρχουν ειδικοί ιατροί.

Στο άρθρο 5 προβλέπεται η δυνατότητα στα τέκνα ή στα αδέρ-
φια προσώπων που έχουν αποβιώσει κατά την εκτέλεση της υπη-
ρεσίας ή εξαιτίας της εκτέλεσης της υπηρεσίας στις τάξεις των
Ενόπλων Δυνάµεων, να έχουν τη δυνατότητα να υπηρετούν τη
στρατιωτική τους υποχρέωση στον κλάδο των Ενόπλων Δυνά-
µεων στον οποίο υπηρετούσε ο θανών. 

Είµαστε θετικοί. Βέβαια, έχουµε αναπτύξει τις απόψεις µας για
το πώς θα έπρεπε να είναι ο στρατός, αλλά σε αυτές τις ρυθµί-
σεις είµαστε θετικοί. Κινούνται σε µια θετική κατεύθυνση, διότι
αντιµετωπίζουν, σε µια µικρή βέβαια κλίµακα εν γένει, το πρό-
βληµα της ανεργίας.

Αναφορικά µε την τροπολογία 935/4 που αφορά στην επιβολή
τέλους ταξινόµησης, για µια ακόµη φορά, θα πω το εξής:
Έχουµε µία σειρά από τροπολογίες που και εκπρόθεσµες είναι
και άσχετες είναι µε το αντικείµενο το οποίο συζητάµε. Αυτό δεν
µπορεί να συνεχιστεί. Το παράδειγµα που δίνουµε για το πώς νο-
µοθετούµε είναι απαράδεκτο. Και δεν µπορώ να δω –θα ανα-
φερθώ και παρακάτω- ποιο είναι και το κρίσιµο και το πάρα πολύ
επείγον για να νοµοθετούµε µε αυτόν τον τρόπο.

Γι’ αυτό εµείς θα ζητήσουµε την απόσυρση των δύο τελευ-
ταίων τροπολογιών και διότι δεν είναι επείγουσες και διότι πραγ-
µατικά έρχονται να ρυθµίσουν πολύ κρίσιµα ζητήµατα τα οποία
καλό είναι, κάποια στιγµή, να πάνε στην αρµόδια Επιτροπή Οι-
κονοµικών. Ούτως ή άλλως τα νοµοσχέδια που αφορούν σε οι-
κονοµικά θέµατα είναι πάρα πολύ συχνά. Εκεί πραγµατικά να
µπορεί να γίνει µια συζήτηση. 

Αναφορικά, λοιπόν, µε την τροπολογία 935/4 που αφορά στην
επιβολή τέλους ταξινόµησης, διαβάζουµε στην αιτιολογική έκ-
θεση ότι οφείλουµε να εναρµονιστούµε µε απόφαση του Δικα-
στηρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά της Ελλάδας. Όσον
αφορά στο τέλος ταξινόµησης εισαγόµενων µεταχειρισµένων
αυτοκινήτων, την αποµείωση της αξίας τους και εν γένει για τον
αντιπροσωπευτικότερο και ορθολογικότερο προσδιορισµό της
φορολογητέας αξίας, ναι, θεωρούµε ότι είναι µία σωστή ρύθµιση.
Εξάλλου αφορά και εναρµόνιση µε καταδικαστική απόφαση. 

Όµως, ως Δηµοκρατική Αριστερά, οφείλουµε να πούµε ότι
ακόµη περιµένουµε τα αποτελέσµατα της έρευνας του ΣΔΟΕ για
τη σκανδαλώδη φοροδιαφυγή των γερµανικών εταιρειών «BMW»
και «MERCEDES». Περιµένουµε νοµοθετική παρέµβαση, ώστε να
µη νοθεύεται ο ανταγωνισµός µε αυξοµειώσεις τιµών µεταξύ θυ-
γατρικών και µητρικών εταιρειών. Πιθανό µια λύση θα µπορούσε
να είναι η υιοθέτηση µοντέλου υπολογισµού επί της λιανικής και
όχι επί της χοντρικής τιµής.

Το άρθρο 2, που αφορά στο φόρο πολυτελείας σε κοινοτικά
αυτοκίνητα που έχουν ταξινοµηθεί σε άλλο κράτος-µέλος της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, είναι και αυτό µια διάταξη που αφορά σε
εναρµόνιση µε απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου. Δεν νο-
µίζουµε ότι υπάρχει ουσιαστικό πρόβληµα.

Σε ό,τι αφορά στα ηλεκτροκίνητα αυτοκίνητα και στην απαλ-
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λαγή τους από φόρο πολυτελείας ερχόµαστε να πούµε ότι είναι
ένα µέτρο, µια ρύθµιση που ευνοεί την προστασία του περιβάλ-
λοντος, αλλά καλό θα ήταν –αυτό σηµαίνει νοµοθετώ σωστά-
αυτές οι τροπολογίες να έρχονταν ως κανονικά νοµοθετήµατα,
ως νοµοσχέδια στην αρµόδια επιτροπή του Υπουργείου Οικονο-
µικών. Θα µπορούσαµε να κάνουµε µια πιο ενδελεχή συζήτηση
και να πούµε, πραγµατικά, τι είναι τελικά ο φόρος πολυτελείας,
πότε πρέπει να επιβάλλεται; Είναι ένα µέτρο το οποίο έρχεται να
ικανοποιήσει τη διάταξη του Συντάγµατος που µιλά για πληρωµή
φόρων ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα του καθενός ή είναι
ένα εισπρακτικό µέσο;

Στο άρθρο 3 καταργείται η εισφορά τραπέζης 1,5‰ επί της
αξίας που επωφελούνταν στα εισαγόµενα από τρίτες χώρες προ-
ϊόντα και εισφορά 0,5 υπέρ ΑΕΙ επί της αξίας των εισαγόµενων
προϊόντων που εισάγονται από τρίτες χώρες. Στην αιτιολογική
έκθεση διαβάζουµε ότι η εν λόγω κατάργηση των φορολογιών
προτείνεται για τη βελτίωση του επιχειρηµατικού περιβάλλοντος
καθώς και για την ευθυγράµµιση µε το Ευρωπαϊκό Δίκαιο. 

Ο Υπουργός Παιδείας, έχει ο ίδιος παραδεχθεί, ότι τα ΑΕΙ της
χώρας, βάσει αυτής της ρύθµισης, εάν υιοθετηθεί, χάνουν 15
εκατοµµύρια ευρώ έσοδα. Μάλιστα, έχει πει αόριστα –δεν µας
έχει εξηγήσει πώς- ότι αυτά τα χρήµατα θα τα βρει από αλλού,
από άλλο κοµµάτι του προϋπολογισµού. Αλλά ακόµα δεν µας
είπε πώς. Με έναν τρόπο τον οποίο, µάλλον, τον κρατάει µυστικό.

Η συγκεκριµένη διάταξη πλήττει τα εγχώρια παραγόµενα προ-
ϊόντα, αφού θα µπορούν να εισάγονται προϊόντα που παράγει η
χώρα σε ακόµη χαµηλότερες τιµές. Άρα επιβαρύνεται µοιραία
το ισοζύγιο εισαγωγών και εξαγωγών. 

Επίσης, όπως προανέφερα, στερεί τα πανεπιστήµια σε µια
πάρα πολύ κρίσιµη στιγµή και όταν ήδη έχει κοπεί πάρα πολύ ο
προϋπολογισµός που αφορά στο Υπουργείο Παιδείας, κατά 15
εκατοµµύρια ευρώ που ισοδυναµούν µε χορήγηση υποτροφιών
σε χίλιους, περίπου, µεταπτυχιακούς υποψήφιους διδάκτορες,
που έτσι χάνουν τη δυνατότητα να συνεχίσουν τις σπουδές τους
κάθε χρόνο.

Στο άρθρο 4 ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν στη διάθεση
οχηµάτων από χορηγό-εταιρεία στο Υπουργείο Εξωτερικών για
τις οργανωτικές ανάγκες της Ελληνικής Προεδρίας. Εδώ ερχό-
µαστε να ρωτήσουµε ποια είναι αυτή η εταιρεία-χορηγός. Όπως
θα θυµάται το Σώµα, εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά, όταν το
Μάρτιο συζητιόταν το νοµοσχέδιο για την ίδρυση του Γραφείου
που θα διαχειριζόταν την Ελληνική Προεδρία του Συµβουλίου
Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν ήµασταν a priori αρνη-
τικοί σε ό,τι έχει να κάνει µε τους χορηγούς, αλλά θα πρέπει να
υπάρχει µία διαφάνεια και εδώ είναι ένα καλό παράδειγµα χρη-
στής χρήσης των χορηγών. Όµως, ποια είναι αυτή η εταιρεία;
Δεν πρέπει να το µάθουµε πριν το αποδεχθούµε; 

Όσον αφορά στην τέταρτη τροπολογία που έρχεται να ρυθµί-
σει τελωνειακά και άλλα θέµατα, ειδικά στο άρθρο 2 που αφορά
νοµοτεχνική βελτίωση του ζητήµατος του τέλους επιτηδεύµατος
από 300 σε 600 ευρώ θα ήθελα να πω ότι είναι µία ήδη ψηφι-
σµένη διάταξη. Θα πρέπει, όµως, κάποια στιγµή, αν συνεχίσει να
ισχύει για τους επιτηδευµατίες, το τέλος επιτηδεύµατος να συν-
δυαστεί ίσως συνολικά µε τον τζίρο της επιχείρησης. 

Εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά, όπως είπα προηγουµένως,
προτείνουµε οι δύο τελευταίες τροπολογίες να αποσυρθούν και
να έρθουν να συζητηθούν στην αρµόδια επιτροπή συντεταγµένα,
εµπρόθεσµα και έτσι να µπορούµε να τοποθετηθούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελικά το νοµο-
σχέδιο το ψηφίζετε;

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ναι, βέβαια. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τις τροπολογίες δεν ψηφίζουν, το νοµο-

σχέδιο το ψηφίζουν.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Αφού το είπε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά
θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαεννέα µαθητές και µαθή-

τριες και µία εκπαιδευτικός από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου. 
Η Βουλή σάς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Αφού µπόρεσαν και πέρασαν

τη γέφυρα που έπεσε από τις βροχές, καλά είναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Αβραµίδης, ειδικός αγορητής από τους Ανεξάρτητους Έλλη-
νες.

ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς δεν είχα τη δυνατό-

τητα να παρακολουθήσω τους συναδέλφους, γιατί είχαµε και
έχουµε σε εξέλιξη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής µας Οµά-
δας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά την πρώτη ηµέρα της συ-
ζήτησης για την πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης ανέ-
φερα πως χωρίς καµµία υπερβολή η συγκυβέρνηση Νέας
Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ έχει µετατρέψει το πολίτευµά µας από
Προεδρευόµενη Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία σε «βασίλειο των
πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου». Δεν µε ξάφνιασε, λοιπόν,
καθόλου που βρισκόµαστε και πάλι σε αυτήν τη θέση, δηλαδή
να επικυρώσουµε µε τη συζήτησή µας µία ακόµη πράξη νοµοθε-
τικού περιεχοµένου. 

Ως συνήθως, αυτές αφορούν είτε σε οριζόντιες περικοπές µι-
σθών, συντάξεων και κοινωνικών επιδοµάτων είτε σε δραµατική
περιστολή κρατικών δαπανών αλλά και σε κατάργηση οργανικών
θέσεων του δηµοσίου. 

Η Κυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου προβάλλει διαρκώς το επεί-
γον για την αποτροπή του απρόσµενου, προκειµένου να νοµοθε-
τεί µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου υπό την κάλυψη
συνταγµατικών διατάξεων. 

Σήµερα συζητούµε την από 11-9-2013 πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου που αναφέρεται στη χορήγηση ασφαλιστικής και φο-
ρολογικής ενηµερότητας µέχρι τις 31 Οκτωβρίου 2013 στην
επιχείρηση «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.», χωρίς παρα-
κράτηση και κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµοθεσίας, αποκλει-
στικά για την είσπραξη οφειλών από το ελληνικό δηµόσιο λόγω
παράδοσης στις ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις στρατιωτικού υλι-
κού, όπως αυτό δηµοσιεύθηκε στο υπ’ αριθµόν 187 Φύλλο της
Εφηµερίδας της Κυβέρνησης.

Θεωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πως είναι πλέον εποι-
κοδοµητικό να αδράξουµε την ευκαιρία, παράλληλα και µε την
ανάλυση του συνόλου και των άρθρων του σχεδίου νόµου, της
κύρωσης πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου που αφορά στην τε-
λική έκβαση πληρωµής στα ΕΑΣ ενός µέρους από αυτά που χρω-
στά το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, για να µιλήσουµε για το τι
αµυντική βιοµηχανία θέλουµε, σε ποιο ακριβώς πλαίσιο εντάσ-
σουµε τον προβληµατισµό και τις προτάσεις µας για τη βιωσιµό-
τητα µίας καθοριστικής επιχείρησης για την εθνική ασφάλεια της
χώρας µας.

Παρά τα τεράστια προβλήµατα που αδιαµφισβήτητα υπάρ-
χουν στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, υφίστανται πάντα οι δυ-
νατότητες υπέρβασης της κρίσης και οι τεράστιες προοπτικές
της. Μη λησµονούµε το αξιοπρόσεκτο επίπεδο γνώσης και την
παραγωγή προϊόντων υψηλής τεχνολογίας, παράγοντες που συ-
νιστούν το σωστό συνδυασµό για έναν αναπτυξιακό προσανατο-
λισµό, δίχως ταµειακά ελλείµµατα. 

Το ζήτηµα της λειτουργίας της Αµυντικής Βιοµηχανίας, όπως
και πολλά άλλα στη χώρα µας, δεν µπορεί να γίνεται αντιληπτό
εκτός του ευρωπαϊκού κάδρου των πρακτικών και των σχεδίων,
πώς ορίζεται δηλαδή ο ευρωπαϊκός σχεδιασµός της Αµυντικής
Βιοµηχανίας, πώς εναρµονιζόµαστε µε αυτόν και πώς επηρεάζε-
ται ή συµπιέζεται η σχέση µας µε τις χώρες-µέλη, σε σχέση µε
τον ανταγωνισµό στην παραγωγή αµυντικών συστηµάτων, κυριό-
τατα µε τον γαλλογερµανικό άξονα. 

Το ερώτηµα της συµπαραγωγής καθώς και η βελτίωση της συ-
νεργασίας µας µε τον υπόλοιπο κόσµο και µε τρίτες χώρες, από
τις οποίες µπορεί να προκύψουν πολλαπλά ανταποδοτικά οφέλη,
πρέπει να µας απασχολήσει. Η χώρα µας δεν µπορεί να διαδρα-
µατίζει διαρκώς στους κόλπους της Ευρώπης ρόλο αγοραστή,
καταναλωτή προϊόντων και υπηρεσιών. Αντίθετα, οφείλει να κα-
θίσταται ένας σύγχρονος και σεβαστός παραγωγός και έµπορος
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αµυντικών συστηµάτων που θα επιχειρεί την εκτέλεση παραγγε-
λιών κατ’ αναλογία σε χώρες µε σηµαντική στρατιωτική ισχύ. Καί-
ριας σηµασίας είναι η δυναµική είσοδος στον τοµέα των
ανταλλακτικών, εκεί δηλαδή που από τις υπάρχουσες τιµές αντ-
λούνται τεράστια περιθώρια κέρδους. 

Η βιωσιµότητα των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων είναι βέ-
βαιο πως δεν µπορεί να στηρίζεται µόνο σε έναν πελάτη, ειδικά
όταν αυτός είναι το ελληνικό κράτος µε τις αδυναµίες και τη δυ-
σχέρεια πληρωµής που παρουσιάζει προς το παρόν. Αναµφισβή-
τητα, η σύναψη συνεργασιών µε το εξωτερικό έχει µόνο οφέλη
να προσδώσει στη διατήρηση της λειτουργίας και στην εξέλιξη
των αµυντικών συστηµάτων της χώρας µας. 

Είναι θετικό όταν ακούγονται συγκλίνουσες απόψεις κατά τη
διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή, να ενισχύεται έτσι η θε-
ώρηση που θέτει την ελληνική αµυντική βιοµηχανία αναφαίρετο
τµήµα της ευρωπαϊκής αµυντικής βιοµηχανίας, όταν µάλιστα τα
ελληνικά σύνορα είναι και λόγω γεωγραφικών συσχετισµών σύ-
νορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, από τη δική µας πλευρά οπωσ-
δήποτε. Γιατί το θέµα των εθνικών µας συνόρων πρέπει
επιτέλους να τεθεί στην πιο υψηλή θέση της ατζέντας σε µια πι-
θανή διαβούλευση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και αυτό διότι θα
πρέπει οι Ευρωπαίοι εταίροι µας να µας αποδείξουν στην πράξη
πως τα ελληνικά σύνορα είναι παραλλήλως και ευρωπαϊκά. Η Ελ-
λάδα πρέπει να επιµείνει σ’ αυτήν τη συζήτηση που επιµελώς
αποφεύγουν επιτελείς της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, συζήτηση
που έχει σαφώς να κάνει και µε το ζήτηµα της παράνοµης διακί-
νησης µεταναστών µέσω της χώρας µας στην υπόλοιπη Ευρώπη. 

Το ουσιαστικό για µας είναι ότι κανείς δεν διαφωνεί για την
αναγκαιότητα συνέχισης της λειτουργίας και αναβάθµισης των
ελληνικών αµυντικών συστηµάτων προς όφελος της εθνικής µας
οικονοµίας, των τοπικών κοινωνιών, όπου βρίσκονται εγκατεστη-
µένα τα εργοστάσια της επιχείρησης αλλά και των εργαζοµένων
της, φυσικά υπό νέες συνθήκες διοικητικής διαχείρισης και ορ-
γανωτικής θωράκισης που θα επιτυγχάνει την ανανέωση της
ροής των παραγγελιών και την έγκαιρη εκτέλεση αυτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πραγµατικότητα που βιώνει
σήµερα ο τόπος µας απαιτεί την εξασφάλιση των προϋποθέσεων
εκείνων που δεν θα συρρικνώνουν, αλλά θα ενισχύουν και θα
αναζωογονούν την εύρυθµη λειτουργία στρατηγικού χαρακτήρα
κρατικών δοµών, ιδιαιτέρως δε εκείνων που σχετίζονται µε την
εµπέδωση της ασφάλειας, των εθνικών µας συνόρων και την
αξιοπιστία της εθνικής µας άµυνας σε στεριά, θάλασσα και αέρα. 

Η επαναφορά των ελληνικών αµυντικών συστηµάτων σε ρυθ-
µούς οικονοµικής οµαλότητας δεν µπορεί να επιλυθεί µε µεµο-
νωµένες πράξεις και αποφάσεις προσωρινού χαρακτήρα. Υπό
τούτον τον όρο δεν δύναται µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, της οποίας τα όρια ήταν εξαρχής περιορισµένα µέχρι  31-
10-2013, να συµβάλει αποφασιστικά στη δηµιουργία της νέας
προοπτικής για την επιχείρηση και τους εργαζοµένους της.
Χωρίς διοίκηση και χωρίς τις ολοκληρωµένες δυνατότητες που
απορρέουν απ’ αυτή, κάθε επιχείρηση είναι παντελώς καταδικα-
σµένη. Με τα επτά εργοστάσια του ενοποιηµένου τοµέα της
αµυντικής βιοµηχανίας σε Λαύριο, ΠΥΡΚΑΛ, Υµηττό, Μάνδρα,
Ελευσίνα, Αίγιο και τις δύο θυγατρικές σε Κύµη και Θεσπρωτία,
να βιώνουν συνθήκες εργασιακής παρακµής και µε τους εργα-
ζόµενους απλήρωτους από το Φεβρουάριο, τα ΕΑΣ αποτελούν
σηµαντική πληγή για την οποία ακόµα φαίνεται πως δεν έχετε
βρει το οριστικό φάρµακο και που φυσικά δεν είναι το κλείσιµο
που σας υπαγορεύει η τρόικα. 

Οι εργαζόµενοι µε αίσθηµα ευθύνης αλλά δίχως κανείς τους
να ξεχνά τη δεινή οικονοµική, θέση στην οποία έχουν περιέλθει
τα νοικοκυριά τους, αποφάσισαν να διακόψουν την επίσχεση ερ-
γασίας, προκειµένου να συνεχιστεί το πρόγραµµα παράδοσης
των συµβάσεων και να προετοιµαστεί η παραγωγή των νέων, έτσι
ώστε µέρος των εισπράξεων από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
να δίδεται για τη µισθοδοσία τους.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προς τη σωστή κατεύ-
θυνση να συζητάµε, ώστε να προσδιορίσουµε, να τοποθετή-
σουµε ένα πλάνο αποπληρωµής του δηµόσιου χρέους προς έναν
συγγενή δηµόσιο φορέα. Ωστόσο, θεωρείται κοντόφθαλµη λο-
γική, όταν δεν αποπνέει µια µακροχρόνια στρατηγική µε οφέλη

για τον κρατικό προϋπολογισµό, δεδοµένα οφέλη που θα προ-
έκυπταν αν εκµεταλλευόµασταν στο έπακρο τις εθνικές παρα-
γωγικές µονάδες και δεν υποκύπταµε σε διεθνείς πιέσεις για την
κάλυψη των δικών µας αναγκών. 

Ο λόγος για τον οποίον συζητήθηκε στις 30 Οκτωβρίου στην
Επιτροπή Άµυνας η κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου για τα ΕΑΣ αφορούσε στη χορήγηση ασφαλιστικής και φο-
ρολογικής ενηµερότητας µέχρι την 31η Οκτωβρίου του 2013. 

Και σας ρωτώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης:
Ο τρόπος µε τον οποίον διαχειρίζεστε την κατάσταση σήµερα
για τα ΕΑΣ αποδεικνύει στην πράξη πως είναι προτεραιότητά σας
ένα βιώσιµο σχέδιο; 

Πώς µπορούν να σας εµπιστευτούν οι εργαζόµενοι των ΕΑΣ
όταν πληροφορούνται από τον ελληνικό και διεθνή Τύπο το κλεί-
σιµο της επιχείρησης αλά ΕΡΤ; Πού να ακουµπήσουν τις ελπίδες
τους, όταν σχεδιάζεται το µέλλον της επιχείρησης µε κριτήριο
το αν υπάρχουν και σε ποιες ποσότητες παραγγελίες που πρέπει
να εκτελεστούν; Και εδώ έχουµε πολλά ερωτηµατικά για το αν
υπάρχουν. Και υπάρχουν και κάποια ζητήµατα για προτάσεις που
έχουν γίνει και παραγγελίες. Μέχρι σήµερα εφαρµόστηκαν συγ-
κεκριµένες πολιτικές που επέβαλλαν στα ΕΑΣ την παραγωγή
µόνο συµβατικών, φθηνών δηλαδή αµυντικών υλικών, ενώ τα
ακριβά αποκτούνταν από εταιρείες του εξωτερικού. 

Η έκθεση του σχεδίου νόµου αιτιολογεί στην παράγραφο 1 την
αναγκαιότητα της κύρωσης της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, προκειµένου να καλυφθεί έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά
επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης για τη διασφάλιση απρό-
σκοπτης καταβολής οφειλοµένων σε αυτή για λόγους εθνικής
άµυνας και ασφάλειας. 

Είναι δεδοµένη η ανάγκη -κανείς δεν διαφωνεί µε αυτό- όχι
µόνο στήριξης αλλά και ανάληψης εκείνων των πρωτοβουλιών
που θα συνηγορούν πάντα στην τάχιστη εξυπηρέτηση σκοπών
εθνικής ασφάλειας, αλλά και στην άµεση ικανοποίηση αναγκών
εθνικής άµυνας. Βρισκόµαστε εδώ για να επιλύουµε προβλήµατα
άµεσα και όχι για να φέρουµε εµπόδια. 

Εδώ, όµως, προκύπτουν και σηµαντικά ερωτήµατα, τα οποία
είναι καλώς να τεθούν και πάλι, παρά την προσπάθεια της κυρίας
Υπουργού στην επιτροπή να διευκρινίσει µερικά από αυτά. 

Έχουν καταβληθεί ποσά από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα µετά την έκδοση της προς
επικύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου; Και ποιες είναι οι
λοιπές οφειλές του Υπουργείου προς την εταιρεία; Τι ποσά χρω-
στάει η εταιρεία σε τρίτους, φυσικά και νοµικά πρόσωπα, και τι
στους εργαζόµενούς της; Τι γίνεται µε τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές των εργαζοµένων αυτών; 

Ποιο είναι το υφιστάµενο καθεστώς των ποινικών ρητρών σε
σχέση µε τις µη εκπληρωµένες παραγγελίες; Τι ανεκτέλεστες πα-
ραγγελίες υπάρχουν και ποια η κατάσταση µε τις συµβάσεις που
έχουν υπογραφεί µε πελάτες του εξωτερικού; 

Υπάρχει κάποια εξέλιξη στην έρευνα που διενεργεί η Επιτροπή
Ανταγωνισµού προκειµένου να διαπιστωθεί η νοµιµότητα των
κρατικών ενισχύσεων που δόθηκαν στην εταιρεία, έτσι ώστε να
εξυπηρετηθούν παραγγελίες που αφορούν την εθνική µας ασφά-
λεια, στο πλαίσιο της ερµηνείας του άρθρου 346 της Σύµβασης
της Λισαβόνας; Και σε τι κατάσταση βρίσκεται η εκκρεµούσα
ανάθεση νέας σύµβασης από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας; 

Δεσµευόµαστε να ανανεώσουµε το πλαίσιο της συζήτησης και
των ανοικτών θεµάτων της επιχείρησης, µόλις γνωστοποιήσετε
ένα πιο συγκεκριµένο και ολοκληρωµένο σχέδιο για το µέλλον. 

Με αυτές τις σκέψεις θα ήθελα να συνοψίσω, λέγοντας πως
είναι δεδοµένο το ενδιαφέρον και η προσήλωσή µας στη συνέ-
χιση της λειτουργίας των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων µε
ιδανικότερους όρους και οργανωτικής λειτουργίας και προοπτι-
κής που θα προασπίζουν το συµφέρον της επιχείρησης και των
εργαζοµένων της, µε όρους µε τους οποίους το ελληνικό κράτος
θα αναγνωρίζει τη χρησιµότητα των Ελληνικών Αµυντικών Συστη-
µάτων και τη συµβολή τους στο ζήτηµα της εθνικής ασφάλειας.
Γι’ αυτό το έργο άλλωστε καθιερώθηκε η επιχείρηση εντός των
πρώτων και καλύτερων βιοµηχανιών στην Ενωµένη Ευρώπη.

Ψηφίσαµε υπέρ στην επιτροπή, ακριβώς µε το σκεπτικό ότι θα
πρέπει να υπάρξει η στήριξη της λειτουργίας της ΕΑΣ. 
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Είναι πάγια η αντίρρησή µας όσον αφορά τον τρόπο που έρ-
χονται στο Κοινοβούλιο οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου.
Και επειδή δεν έχουµε πειστεί από το περιεχόµενο αυτής της
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, αλλά και από τις αδυναµίες
όσον αφορά το τι πραγµατικά γίνεται αλλά και επειδή αναµένω
και τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας µας, ο οποίος
θα αναφερθεί σε συγκεκριµένη από ό,τι φαίνεται παραγγελία
που υπάρχει για το ζήτηµα αυτό εδώ, έχοντας όλα αυτά, λοιπόν,
υπ’ όψιν εµείς δεν υπερψηφίζουµε την κύρωση της πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου.

Σας ευχαριστώ.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Αλλάξατε γνώµη. Άλλα λέγατε στην επι-

τροπή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Στην επιτροπή

είχαν υπερψηφίσει οι Ανεξάρτητοι Έλληνες;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ναι, είχαν υπερψηφίσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μάλιστα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Καισαριανής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Αθανάσιος Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι γνωστή η θέση µας για τις πρά-

ξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Φυσικά εδώ έχουµε να κάνουµε
µε ένα επείγον θέµα πραγµατικά και κανένας δεν µπορεί να έχει
αντίρρηση –κι εµείς δεν έχουµε αντίρρηση- στο να κυρωθεί αυτή
η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και η τροπολογία µέχρι 31
Ιανουαρίου, θέτοντας ταυτόχρονα ορισµένα ερωτηµατικά που
σχετίζονται και µε το µέλλον. 

Παίρνουν φορολογική ενηµερότητα τα Ελληνικά Αµυντικά Συ-
στήµατα για δύο λόγους: ο ένας είναι για να πάρουν τα χρήµατα
από το ελληνικό δηµόσιο και ο δεύτερος για να συµµετέχουν σε
διαγωνισµούς. Δεν ξέρουµε τι εξελίξεις θα έχουµε σε αυτό το
διάστηµα, αλλά εµείς σκεφτόµαστε να προτείνουµε να επεκτα-
θεί, όχι µέχρι τις 31 Ιανουαρίου. Το ερώτηµα είναι ότι αν ιδιωτι-
κοποιηθούν σε µία πορεία, ουσιαστικά αυτό θα λειτουργήσει
υπέρ του νέου «επενδυτή», για να το πω κοµψά. Και αυτό είναι
ένα ερώτηµα από τη στιγµή που δεν υπάρχει ένας γενικός σχε-
διασµός. 

Ωστόσο, όµως, είναι φανερό ότι αυτή η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου δεν είναι ούτε καν «ασπιρίνη». Είναι «πετσέτα µε
κρύο νερό» για το πρόβληµα συνολικά της αµυντικής βιοµηχα-
νίας και των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων. Οπότε, αντικει-
µενικά η συζήτηση γενικεύεται για το θέµα της αµυντικής
βιοµηχανίας της χώρας. 

Η θέση µας είναι σαφέστατη και είναι γνωστή εδώ και πάρα
πολλά χρόνια. Υποστηρίζουµε την ύπαρξη κρατικής αµυντικής
βιοµηχανίας. Και µάλιστα και παλαιότερα είχαµε προτείνει και
σήµερα προτείνουµε -και κάποτε ήταν και θέση του συνδικαλι-
στικού κινήµατος- ότι πρέπει να υπάρξει ένας ενιαίος φορέας
αµυντικής βιοµηχανίας, όπου θα ενταχθεί και η ΕΛΒΟ και η ΕΑΒ
και θα υπάρχει και σύνδεση και µε τα ναυπηγεία. Μόνο έτσι θα
µπορούσε να διασφαλιστεί µία επιβίωση της κρατικής αµυντικής
βιοµηχανίας, µε στόχο την κάλυψη των αµυντικών αναγκών της
χώρας -όλων δεν γίνεται, αλλά του µεγαλύτερου ποσοστού-
αλλά και τη δυνατότητα τα εργοστάσια αυτά να παράγουν αυτό
που λέµε «στον ελληνικό τοµέα». Και είχαν και έχουν τέτοιες δυ-
νατότητες. Υπήρχαν και τεχνολογικές δυνατότητες και προσω-
πικό µε υψηλή εξειδίκευση, καθώς και σύγχρονα µηχανήµατα και
εργοστάσια. 

Για παράδειγµα, η ΕΑΒ θεωρείται για το µέγεθός της από τις
καλύτερες αεροπορικές βιοµηχανίες του κόσµου και µάλιστα
µπορούσε να επεκταθεί και σε άλλους τοµείς, πέρα από την επι-
σκευή κινητήρων ή την κατασκευή τµηµάτων αεροσκαφών, και
το έχει κάνει στον ηλεκτρονικό τοµέα στο παρελθόν.

Εδώ υπάρχει µια τεράστια αντίφαση γι’ αυτά που λέγονται. Η

Ελλάδα, παραδείγµατος χάριν, το 2009 ήταν η πέµπτη χώρα σε
αµυντικές, ας το πούµε έτσι, δαπάνες στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Όλα αυτά τα χρόνια έχουν δοθεί απίστευτα και αµύθητα ποσά
για τους εξοπλισµούς. Δεν αναφερόµαστε εδώ στον τοµέα των
σκανδάλων κι ακόµα και αν τον αφαιρέσουµε αυτόν, αυτό ισχύει.

Αυτό που συµβαίνει σήµερα -και πρέπει να το εξηγήσετε στον
ελληνικό λαό, εµείς ξέρουµε, βέβαια, τι συµβαίνει- είναι ότι εξαι-
τίας της πολιτικής σας δίνουµε αστρονοµικά ποσά, ενώ είχαµε
τη δυνατότητα -και έχουµε τη δυνατότητα- να καλύψουµε µέρος
των αναγκών από αυτές τις βιοµηχανίες και όχι µόνο να επιβιώ-
σουν αλλά και να αναπτυχθούν. Κι έρχεστε και κατηγορείτε ότι
επιβαρύνουν τον ελληνικό λαό αυτές οι βιοµηχανίες. 

Αυτό είναι απαράδεκτο, γιατί όλα αυτά τα χρόνια ο ελληνικός
λαός πλήρωσε και πληρώνει. Και µιας και µιλάτε για το χρέος,
επιβαρύνεται και το χρέος όχι τόσο ή κυρίως ή όπως λέτε εσείς
από τους µισθούς και µια σειρά άλλα πράγµατα, αλλά από την
πολιτική σας που ακολουθήθηκε όλα αυτά τα χρόνια στον τοµέα
της Αµυντικής Βιοµηχανίας: Αθρόα εισαγωγή, υποβάθµιση και
υπονόµευση των αναπτυξιακών δυνατοτήτων που υπήρχαν στη
χώρα από όλες τις κυβερνήσεις µέχρι τώρα. Γιατί; Και πώς λει-
τούργησε αυτό πρακτικά; 

Πρώτα - πρώτα, υποβαθµίζοντας και συρρικνώνοντας τη δική
µας Αµυντική Βιοµηχανία, κάποιοι κέρδισαν, γιατί η Ελλάδα συ-
νέχεια πλήρωνε και ξαναπλήρωνε εισαγωγές τέτοιων προϊόντων
στον τοµέα της άµυνας. 

Άρα, αντικειµενικά, οι κυβερνήσεις εξυπηρετούσαν τα συµφέ-
ροντα των µονοπωλίων σε αυτόν τον τοµέα, είτε ήταν αµερικά-
νικα είτε ήταν γερµανικά είτε οτιδήποτε άλλο. 

Και αν κανένας µας πει ότι σας κατηγορούµε, θα σας το πω
πολύ απλά: Δέκα χιλιάδες βλήµατα για τα Leopard που περίµε-
ναν σαν το µάννα εξ ουρανού τα ΕΑΣ, τα πήρατε από την Ολλαν-
δία τελικά. Ξεκινήσατε από τη Γερµανία και τα πήρατε από την
Ολλανδία. Ποιος κέρδισε; Έχασαν τα ΕΑΣ, έχασε η χώρα και κέρ-
δισαν οι Ολλανδοί. Και δεν είναι θέµα κόστους. 

Το ίδιο έγινε και µε την επισκευή των κινητήρων των αεροσκα-
φών -για να πάω πιο πέρα- στο θέµα της ΕΑΒ. Η Κυβέρνηση ισχυ-
ριζόταν ότι το έδωσε στην Πορτογαλία, γιατί είχε φθηνότερη
προσφορά στο πλαίσιο του ανταγωνισµού. Αυτό ήταν ψέµα, γιατί
η προσφορά που είχε κάνει η ΕΑΒ ήταν όχι µόνο για την επι-
σκευή, αλλά και για ό,τι προέκυπτε στον τοµέα των κινητήρων.
Και αποδεικνύεται τελικά -επειδή προκύπτουν και άλλες ζηµιές
όταν ανοίγονται οι κινητήρες- ότι η προσφορά της Πορτογαλίας
ήταν ασύµφορη και ότι της ΕΑΒ ήταν φθηνότερη. Όµως, στο
πλαίσιο του ανταγωνισµού και της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των
δεσµεύσεων δόθηκαν στην Πορτογαλία. Ο ένας λόγος είναι
αυτός. 

Ο δεύτερος λόγος είναι ότι οι κυβερνήσεις προσαρµόζονται
στις γενικές κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
ΝΑΤΟ. Κι εδώ πλέον πρέπει να είµαστε ειλικρινείς στον ελληνικό
λαό. 

Όσοι υποστηρίζετε και τάσσεστε υπέρ της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, θα πρέπει να εξηγήσετε και τα παρακάτω, γιατί η Ευρω-
παϊκή Ένωση έχει συγκεκριµένες δεσµεύσεις: 

Ποια είναι η πολιτική, λοιπόν, της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Είναι
η δηµιουργία ενιαίας ευρωπαϊκής αµυντικής βιοµηχανίας, επιθε-
τικής, κατά τη γνώµη µας, αλλά ας την πούµε «αµυντική βιοµη-
χανία» για άλλους λόγους, για λόγους συζήτησης κυρίως. 

Φυσικά, υπάρχει ένα θέµα: Εµείς δεν πιστεύουµε ότι θα προ-
ωθηθεί, γιατί οι αντιθέσεις είναι µεγάλες, είναι εκρηκτικές και σε
περίπτωση ενός γενικευµένου πολέµου δεν θα υπάρχει ενιαία
Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα υπάρχουν ξεχωριστοί άξονες και ξεχω-
ριστά κράτη. Και κανένας δεν µπορεί να περιγράψει πώς µπο-
ρούν να διαµορφωθούν οι συµµαχίες. Άρα κάθε χώρα και
ιδιαίτερα οι µεγάλες ιµπεριαλιστικές χώρες, ενδιαφέρονται να
είναι αυτοδύναµες, όσο το δυνατόν περισσότερο, στον τοµέα της
πολεµικής -ας πούµε- της αµυντικής βιοµηχανίας. 

Τι προβλέπει, όµως, πέρα από το αν θα γίνει ή όχι; Προβλέπει
στην πραγµατικότητα τη συγκέντρωση της βιοµηχανίας στις βό-
ρειες χώρες -στη Γερµανία, Ολλανδία και δεν θυµάµαι ποια άλλη
είναι- και κλείσιµο ή υπεργολαβία στο Νότο, να καλύπτουν, δη-
λαδή, τις δικές τους ανάγκες και δευτερεύουσες. Και, φυσικά,
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γενικευµένες ιδιωτικοποιήσεις. Αυτή είναι η γραµµή και αυτή
υλοποιείται. 

Δεύτερο θέµα: Υπάρχει το άρθρο 296 της Συνθήκης της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, το οποίο επιβάλλει κατ’ αρχάς πλήρη απε-
λευθέρωση στον τοµέα των οπλικών συστηµάτων και απαγορεύει
στα κράτη -και στις κυβερνήσεις φυσικά- να χρηµατοδοτούν την
αµυντική βιοµηχανία στην πραγµατικότητα. Μπορεί να υπάρχει
εξαίρεση για να καλύπτουν µόνο τις ανάγκες τις αµυντικές, αλλά
δεν µπορούν να σταθούν. Επίσης, απαγορεύει την παραγωγή «ει-
ρηνικού» υλικού, όπως για παράδειγµα αµαξώµατα και λοιπά. 

Έτσι δεν είναι, κυρία Υπουργέ; Ή κάνω λάθος; Έτσι είναι. 
Το ερώτηµα που τίθεται εδώ σε όλους τους υπόλοιπους και

στο ΣΥΡΙΖΑ που διεκδικεί την κυβερνητική εξουσία, είναι το εξής:
Αύριο τι θα κάνετε; Καλά τα λέµε τώρα εδώ και υποστηρίζουµε
ενιαία αµυντική και λοιπά. Το πρόστιµο δεν είναι 1,2 δισεκατοµ-
µύρια; 

Τι θα γίνει µε αυτό; Εσείς τι θα κάνετε; Θα πείτε «απειθαρ-
χούµε»; Εµείς λέµε να µην την εφαρµόσουµε και να µην πληρώ-
σουµε και κανένα πρόστιµο. Ο ελληνικός λαός πρέπει να ξέρει τι
τον περιµένει όταν λες «ευρωπαϊκός µονόδροµος» και ότι δεν
υπάρχει τίποτα άλλο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ξέρει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και αυτό δεν λύνεται µε συνδικαλι-

στικά κόλπα. Θα φτιάξεις ενιαίο φορέα Αµυντικής Βιοµηχανίας;
Πώς θα τον στηρίξεις; Πρέπει να τον χρηµατοδοτήσεις στην
αρχή. Αυτό απαγορεύεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Και για
να αποδώσει, δεν φτάνει µόνο να καλύπτει αµυντικές ανάγκες
της χώρας. Μπορεί να παράγει και να εξάγει, όπως, επίσης, µπο-
ρεί να παράγει και προϊόντα στον ειρηνικό τοµέα. Και υπάρχουν
τέτοιες δυνατότητες. Όµως, η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν σε αφήνει
και θα σε σύρει στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο. Αυτή είναι η λογική
του ελεύθερου ανταγωνισµού. Το ίδιο ακριβώς συµβαίνει και σε
µία σειρά από άλλους τοµείς όπου ακούγονται τα µεγάλα λόγια.
Και στην ενέργεια και στις επικοινωνίες και παντού. 

Άρα έχουµε αυτό το εµπόδιο. Κι εµείς καθαρά έχουµε πει ότι
καλούµε την Κυβέρνηση να απειθαρχήσει σε αυτόν τον τοµέα.

Επανερχόµαστε, λοιπόν, στη δική µας θέση –και δεν είναι σο-
σιαλιστικό µέτρο, η δηµιουργία ενιαίου φορέα σε αυτό έστω το
σύστηµα που ζούµε- και λέµε όχι µόνο να µην κλείσουν ή να συρ-
ρικνωθούν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, αλλά το ακριβώς
αντίθετο: Να αναπτυχθούν, να χρηµατοδοτηθούν για έρευνα, για
νέα προϊόντα και στον πολεµικό -ας το πω έτσι- και στον ειρηνικό
τοµέα. Να γίνουν προσλήψεις και όχι απολύσεις. 

Εδώ θα κάνω µία µικρή παρένθεση: Φαντάζοµαι, πέρα από τις
ανάγκες που έχει η χώρα, ότι όλοι αντιλαµβάνονται σε τι περίοδο
ζούµε και σε ποια περιοχή βρισκόµαστε. Τα τύµπανα του πολέ-
µου ηχούν. Μπορεί τώρα να είναι µακρινά, να µην έρχεται καν ο
ήχος. Η χώρα, όµως, δεν µπορεί σε µία περίπτωση όξυνσης, αν-
τιθέσεων και πολέµων στην περιοχή να µην µπορεί να καλύψει
ούτε τις ανάγκες σε σφαίρες µερικές φορές, για να µην πάω σε
πιο προχωρηµένα πράγµατα. 

Εποµένως υπάρχει άµεση ανάγκη, κατά τη γνώµη µας, όχι
µόνο να µην κλείσει –επαναλαµβάνω- αλλά το αντίθετο, να ανα-
πτυχθεί, να γίνουν προσλήψεις, να πληρωθούν και να προωθη-
θούν προγράµµατα µε έρευνες και για νέα προϊόντα. 

Κι εδώ έχει αποδειχθεί ότι το δικό µας το επιστηµονικό –το ελ-
ληνικό εννοώ- δυναµικό έχει κάνει και πρωτοπόρα πράγµατα και
από µεγάλες χώρες. Και µπορεί να κάνει και στο µέλλον, διότι
έχει τεράστιες δυνατότητες. 

Και, φυσικά, πρέπει να πληρωθούν οι εργαζόµενοι. 
Περιµένουµε, λοιπόν, να ακούσουµε το διά ταύτα από την

πλευρά της Κυβέρνησης. 
Έχουν έρθει και κάποιες τροπολογίες. Η Κυβέρνηση, βέβαια,

συνεχίζει τις άσχετες τροπολογίες. Ο κύριος Υπουργός είναι
εδώ. Έχουν καµµία σχέση τώρα αυτές οι τροπολογίες που φέρ-
νετε για πλοία, για µεταχειρισµένα αυτοκίνητα κ.λπ., µε το νοµο-
σχέδιο; Δεν έχουν.

Επίσης, η Κυβέρνηση κάνει -και αυτό πρέπει να το πούµε, να
αποκαλυφθεί, γιατί πολλές φορές µας κατηγορείτε ότι δεν µπο-
ρούµε να ψηφίσουµε έστω και κάτι θετικό- κι ένα δεύτερο κόλπο:
Τα βάζει όλα µαζί. Κι ένα θετικό µέτρο να υπάρχει και να πεις «εν-

τάξει, µέσα σε αυτό το χάλι ας το υποστηρίξουµε αυτό», όταν το
έχει µέσα σε µια ολόκληρη τροπολογία και δεν το ξεχωρίζει -και
δεν πιστεύω ότι αυτό γίνεται τυχαία, πιστεύω ότι γίνεται σκόπιµα
πια- δεν µπορείς να το ψηφίσεις. Σε ένα άρθρο δέκα διαφορετικά
πράγµατα! Οπότε, δεν µπορούµε να ψηφίσουµε το ένα που θέ-
λουµε και υποχρεωνόµαστε να καταψηφίσουµε.

Αναφέροµαι, λοιπόν, στην τροπολογία σε σχέση µε την πρόσ-
ληψη των επικουρικών γιατρών για τα στρατιωτικά νοσοκοµεία.
Εµείς δεν θα την ψηφίσουµε, όχι γιατί δεν θέλουµε να υπάρξει
προσωπικό και να καλύψει ανάγκες. Αυτό το θέλουµε. Δεν µπο-
ρούµε, όµως, να υποκύπτουµε στον εκβιασµό και να ανοίγουν
άλλοι δρόµοι. Στην πραγµατικότητα τι γίνεται; Ανατρέπεται η µό-
νιµη εργασία µε πλήρη δικαιώµατα και στα στρατιωτικά νοσοκο-
µεία και πλέον θεσµοθετείται και εκεί το απαράδεκτο καθεστώς
της επικουρικής εργασίας, το οποίο πρωτοεµφανίστηκε στις µο-
νάδες εντατικής θεραπείας των δηµόσιων νοσοκοµείων. Αλήθεια,
έκτακτες ανάγκες ήταν αυτές που καλύφθηκαν -δεν είναι εδώ ο
κ. Γεωργιάδης να µας τα πει- µε επικουρικό προσωπικό στις µο-
νάδες εντατικής θεραπείας; Όχι βέβαια. 

Ρωτάµε, λοιπόν, εδώ: Γιατί η Κυβέρνηση δεν φροντίζει να προ-
γραµµατίσει την εκπαίδευση γιατρών µέσα από τις Στρατιωτικές
Σχολές των Αξιωµατικών Σωµάτων και συγκεκριµένα τη Στρατιω-
τική Σχολή Ιατρικής;

Γιατί µείωσε τους εισακτέους το 2013 από σαράντα πέντε σε
είκοσι έναν και το 2012 από τριάντα εννιά σε είκοσι πέντε στη
Στρατιωτική Νοσηλευτική; 

Εδώ έχουµε το εξής, γι’ αυτό δεν µπορούµε να συµφωνή-
σουµε. Έρχεται η Κυβέρνηση, µειώνει τους εισακτέους, τους µό-
νιµους, δηλαδή, γιατρούς και το νοσηλευτικό προσωπικό και
µετά λέει ότι έχει έκτακτες ανάγκες και παίρνει επικουρικούς.
Γιατί; 

Γι’ αυτόν το λόγο εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε
αυτό το απαράδεκτο καθεστώς. 

Επίσης, υπάρχει και το ζήτηµα από πού θα πληρώνονται. Αυτό
ισχύει και για το επικουρικό προσωπικό στα άλλα νοσοκοµεία.
Από ό,τι καταλαβαίνω θα πληρώνονται από τον προϋπολογισµό
του Υπουργείου Άµυνας σε ό,τι αφορά τα στρατιωτικά νοσοκο-
µεία και στα άλλα νοσοκοµεία το επικουρικό προσωπικό θα πλη-
ρώνεται όχι από τον κρατικό προϋπολογισµό, αλλά από το ίδιο
το νοσοκοµείο. 

Αυτό πού οδηγεί αντικειµενικά; Οδηγεί στα 25 ευρώ, στο να
αυξήσουν τα νοσήλια. Από ό,τι φαίνεται, επειδή µέχρι τώρα του-
λάχιστον στα στρατιωτικά νοσοκοµεία πηγαίνουν και πολίτες και
είναι δωρεάν ακόµα, αφού δεν έχει µπει και το εισιτήριο των 25
ευρώ, µάλλον προετοιµάζει το έδαφος -για να µην πω ότι είµαστε
σίγουροι, δεν θέλουµε να µιλήσουµε για προθέσεις- προς αυτήν
την κατεύθυνση. Γι’ αυτό δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε. 

Όσον αφορά στα άλλα στρατολογικά, γενικά συµφωνούµε. 
Για τις άλλες τροπολογίες θα µιλήσουµε µετά, διότι τελείωσε

και ο χρόνος. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µαθητές και µαθήτριες
και δύο εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Δροσιάς Ευ-
βοίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκαν οι οµιλίες των
εισηγητών και των ειδικών αγορητών. Εισερχόµαστε στον κατά-
λογο των αγορητών. 

Τον λόγο έχει η κ. Όλγα-Νάντια Βαλαβάνη, Βουλευτής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αυτό που διαδραµατίζεται τα τελευταία χρόνια, µε αποκορύ-
φωµα τον ενάµιση χρόνο της Κυβέρνησής σας, µε την Ελληνική
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Αµυντική Βιοµηχανία είναι το «µαρτύριο της κινέζικης σταγόνας».
Ειδικό ρόλο σε αυτό παίζει το Υπουργείο Οικονοµικών. 

Σας αναφέρω µόνο αυτό που µας είπε ο πρώην διευθύνων
σύµβουλος της ΕΑΣ, σε συνάντηση που είχαµε µαζί του τον προ-
ηγούµενο Απρίλη. Μας είπε ότι ξόδεψε µάταια ατελείωτες ώρες
περιµένοντας στο προθάλαµο του Υπουργού Οικονοµικών «σαν
ζητιάνος» -δική του η έκφραση- εκλιπαρώντας για την έκδοση
προσωρινής ασφαλιστικής και φορολογικής ενηµερότητας, προ-
κειµένου να συνεχίσει η εταιρεία την παραγωγή και να µπορεί να
πληρώνει εργαζόµενους και προµηθευτές. 

Μπορεί το σηµερινό νοµοσχέδιο να αφορά στην επικύρωση
της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, µε στόχο την παράταση
της φορολογικής και ασφαλιστικής ενηµερότητας της ΕΑΣ µέχρι
τις 31 Ιανουαρίου 2014, για να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες εί-
σπραξης οφειλόµενων από το ελληνικό δηµόσιο, αλλά η ουσία
της υπόθεσης -δηλαδή η αµυντική θωράκιση της χώρας, η πα-
ραγωγική της ανασυγκρότηση και ο δηµόσιος χαρακτήρας των
αµυντικών βιοµηχανιών, το µέλλον της ΕΑΣ και η προφανής από-
φαση της Κυβέρνησης για έλλειψη οποιουδήποτε µέλλοντος για
την ΕΛΒΟ, καθώς απουσιάζει πανηγυρικά από την πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου και το νοµοσχέδιο- «παίζεται» κεκλεισµέ-
νων των θυρών µεταξύ τρόικας και µιας Κυβέρνησης µε την
πλάτη στον τοίχο, µια και το έχει υπογράψει ως προαπαιτούµενο
για την υποδόση του ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ του Ιουνίου. 

Με την παρούσα πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µε τον πα-
ράδοξο τίτλο: «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά
επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών της «Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα Α.Ε.», αυτές οι εξαιρετικά προβλεπτέες και χρόνιες
ανάγκες, παρά τις περί του αντιθέτου διαβεβαιώσεις, δεν αντι-
µετωπίζονται παρά ως ασπιρίνη. Έστω και ως ασπιρίνη, θα την
ψηφίσουµε. 

Ωστόσο, πρέπει να πούµε ότι αυτή η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου και το νοµοσχέδιο δεν επιτρέπουν στην εταιρεία να
σταθεί και πάλι στα πόδια της, πολύ περισσότερο να δώσει πνοή
στη λειτουργία της ούτε να καλύψει τις εκκρεµότητες προς τους
ιδιώτες και τους εργαζοµένους της µε ικανοποιητικό τρόπο. 

Πρόκειται για πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου υπό τη δαµό-
κλεια σπάθη των δανειστών. «Συρρικνώστε τα ή κλείστε τα»,
είναι, σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα, το τελευταίο εκβιαστικό δί-
ληµµα που σας έθεσε µε δωρική λιτότητα σε επιστολή της η
τρόικα. Κι αυτό, σύµφωνα µε τις τελευταίες πληροφορίες, το εν-
νοούν κατά το πρότυπο της ΕΡΤ, µε «ξαφνικό θάνατο», αφού σας
έκαναν τελικά τη χάρη να δεχθούν να προσµετρήσουν απολυµέ-
νους από ΕΑΣ και ΕΛΒΟ στις άλλες δύο χιλιάδες απολύσεις που
υπολείπονται -µετά από τις πρώτες δύο χιλιάδες απολυµένους
της ΕΡΤ- για να συµπληρωθεί ο αριθµός των τεσσάρων χιλιάδων
απολυµένων µέχρι το τέλος του 2013.

Η αλήθεια είναι ότι παρά τις διαβεβαιώσεις σας για επίκληση
του άρθρου 346, ώστε να εξασφαλίσετε ότι το κυρίως στρατιω-
τικό κοµµάτι των ΕΑΣ δεν θα κλείσει, αλλά θα συνεχίσει να λει-
τουργεί, τα δηµοσιεύµατα επιµένουν ότι αυτό που υποτίθεται ότι
είναι το «καλό» σενάριο έναντι του «κακού» της τρόικας -το οποίο
προβλέπει να παραµείνει εν λειτουργία ένα εργοστάσιο όλο κι
όλο και για τις δύο βιοµηχανίες, ΕΑΣ και ΕΛΒΟ- είναι ελάχιστα
καλύτερο. Προβλέπει ότι θα µείνουν εν λειτουργία µόνο τα ερ-
γοστάσια του Αιγίου και του Λαυρίου, ενώ θα κλείσουν τα εργο-
στάσια της Ελευσίνας, της Μάνδρας, του Υµηττού και της Κύµης. 

Θα ήθελα, επίσης, να ρωτήσω την Κυβέρνηση τι συµβαίνει τε-
λικά µε το ΤΑΙΠΕΔ, που εποφθαλµιά τη µεγάλη και µεγάλης αξίας
ακίνητη περιουσία των εργοστασίων, σχεδόν στο σύνολό της πα-
ραθαλάσσια, µε κορωνίδα τον Υµηττό, που θεωρείται το δεύτερο
καλύτερο οικόπεδο στην Αθήνα µετά το Ελληνικό. 

Η απάντηση που πήρα, όταν ρώτησα στην επιτροπή για τις
ΔΕΚΟ κατά την ακρόαση της νέας διοίκησης των ΕΑΣ, λίγους
µήνες πριν, ήταν ότι η ΕΑΣ είναι στη λίστα των υπό αποκρατικο-
ποίηση εταιρειών από το 2010, αλλά δεν έχουν µεταβιβαστεί οι
µετοχές της στο ΤΑΙΠΕΔ, ενώ ο τότε Υφυπουργός Άµυνας δια-
βεβαίωσε ότι τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα δεν πρόκειται
ούτε να κλείσουν ούτε φυσικά να υπάρξει διαδικασία εκχώρησης. 

Επειδή στην επίσηµη ιστοσελίδα του ΤΑΙΠΕΔ τα ΕΑΣ εµφανί-
ζονται να συµπεριλαµβάνονται στο χαρτοφυλάκιό του και επειδή

κατά κανόνα οι επίσηµες διαβεβαιώσεις στην πράξη διαψεύδον-
ται, είναι ολοφάνερο ότι πέρα από τα δηµοσιονοµικά, τους δα-
νειστές «µαγνητίζουν» αυτήν την περίοδο και τα ακίνητα των
ΕΑΣ. Το πιθανότερο για όσα εργοστάσια κλείσουν είναι να περά-
σουν ως γη σε φάση ιδιωτικοποίησης από το ΤΑΙΠΕΔ, ενταγµένα
σε ένα από τα επόµενα «πακέτα» πώλησης ή τιτλοποίησης γης. 

Η αλήθεια είναι ότι δεν έχετε σχέδιο για τα Αµυντικά Συστή-
µατα ούτε για την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία γενικότερα. Κι
αν τα προηγούµενα χρόνια την αφήσατε να ρηµάξει, την ίδια ώρα
που η πολύ νεότερη αντίστοιχη βιοµηχανία της Τουρκίας γινόταν
ατµοµηχανή για την ανάπτυξή της, σήµερα οι πιεστικές εξελίξεις
µπροστά µας έχουν να κάνουν και µε ό,τι συµπεριλαµβάνουν τα
σχέδια για την προϊούσα στρατιωτικοποίηση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Η απαράδεκτη έκθεση της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου σχετικά µε τις στρατιωτικές
δοµές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία παρουσίασε στις αρ-
µόδιες Επιτροπές Άµυνας και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων της ελ-
ληνικής Βουλής πριν από λίγες ηµέρες η εισηγήτρια του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου κ. Μαριέττα Γιαννάκου, αναφέρει σχε-
τικά στο σηµείο 7:

«Παροτρύνονται τα κράτη - µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
η επιτροπή να λάβουν τα απαραίτητα µέτρα, ώστε να διευκολύ-
νουν την αναδιάρθρωση και ενοποίηση των δυναµικοτήτων της
Αµυντικής Βιοµηχανίας, προκειµένου να µειωθούν οι υφιστάµε-
νες πλεονασµατικές δυναµικότητες, που δεν είναι βιώσιµες».

Η έκθεση, που σοκάρει, γιατί το όλο ύφος της είναι σαν να έχει
γραφτεί από το στρατιωτικοβιοµηχανικό σύµπλεγµα µίας υπερ-
δύναµης µε στρατηγικές βλέψεις επέµβασης σε οποιαδήποτε πε-
ριοχή του κόσµου, κριτικάρει τα κράτη – µέλη, επειδή µείωσαν
σε συνθήκες κρίσης τις στρατιωτικές δαπάνες τους και ζητά την
αύξησή τους, ενώ κριτικάρει το γεγονός ότι ένα µέρος τους δα-
πανάται µε αγορές από χώρες και βιοµηχανίες εκτός Ευρώπης. 

Ζητά να προχωρήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση στην κατεύθυνση
της αµυντικής ολοκλήρωσης και επιτάσσει τη δηµιουργία µιας
κοινής αγοράς στρατιωτικών βιοµηχανιών µε αναδιάρθρωση και
κλείσιµο του πλεονάζοντος παραγωγικού δυναµικού, δηλαδή
κλείσιµο των δικών µας ΕΛΒΟ και ΕΑΣ, ώστε οι στρατιωτικές δα-
πάνες να ξοδεύονται µε αγορές από τις µεγάλες ιδιωτικές και
κρατικές στρατιωτικές βιοµηχανίες των µεγάλων χωρών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει σαφές ότι δεν θα συναινέσει στο κλείσιµο της
ΕΑΣ ούτε σε µια αναδιάρθρωση ως συµβιβασµό µε την τρόικα,
που θα συρρικνώνει τα Αµυντικά Συστήµατα, που θα κλείνει ερ-
γοστάσια, θα απολύει εργαζόµενους και θα παρουσιάζεται τάχα
σαν αποτέλεσµα επιτυχηµένης «σκληρής διαπραγµάτευσης».

Γι’ αυτό και καταθέσαµε δική µας σχετική τροπολογία η οποία,
πέρα από όλα τα άλλα, προσπαθεί να εµποδίσει την πιθανότητα
του «ξαφνικού θανάτου» και βάζει µέσα στην προοπτική να εξα-
σφαλίσει ασφαλιστική και φορολογική ενηµερότητα µέχρι τέλος
Γενάρη, και την ΕΛΒΟ.

Πάγια άποψη του ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι οι κρατικές αµυντικές βιο-
µηχανίες είναι βιώσιµες και µόνο η διατήρησή τους υπό δηµόσιο
έλεγχο εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον, εγγυάται την εφοδια-
στική επάρκεια των Ενόπλων Δυνάµεων και διασφαλίζει τα εργα-
σιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

Τον λόγο έχει η Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Ξου-
λίδου.

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αναφερθώ στην τροπολογία

µε αριθµό 935-4/8-11-2013, που κατέθεσε το Υπουργείο Οικονο-
µικών στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, µε
θέµα: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµί-
σεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρό-
βλεπτων αναγκών της “Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.”»».

Μεταξύ άλλων, ρυθµίζει ζητήµατα σχετικά µε το φόρο πολυ-
τελείας στα αυτοκίνητα. Ειδικότερα, τροποποιείται-συµπληρώ-
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νεται το άρθρο 17 του ν. 3833/2010, όπως ισχύει, αναφορικά µε
τον επιβαλλόµενο ειδικό φόρο σε είδη πολυτελείας στα εξής
κατά βάση σηµεία: Εξαιρούνται από τον παραπάνω ειδικό φόρο
τα κοινοτικά αυτοκίνητα οχήµατα που έχουν ταξινοµηθεί σε άλλο
κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν από την έναρξη
ισχύος του τροποποιούµενου άρθρου, δεύτερον, τα ηλεκτροκί-
νητα αυτοκίνητα και τρίτον, τα αυτοκίνητα οχήµατα µε µεικτό
βάρος µέχρι τρεισήµισι τόνους της δασµολογικής κλάσης 87.03
της πρώτης και δεύτερης υποπερίπτωσης της παραγράφου 1
του άρθρου 123 του ν. 2960/2001.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 30-10-2013 κατέθεσα ερώ-
τηση προς τον Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Επιβολή φόρου
πολυτελείας σε πολυτεκνικά αυτοκίνητα υψηλού κυβισµού και
υπέρογκα τέλη κυκλοφορίας». Στην ερώτησή µου αυτή µετέφερα
την αγωνία και την αντικειµενική δυσκολία των πολύτεκνων οικο-
γενειών να ανταποκριθούν στην επιβολή φόρου πολυτελείας στα
αυτοκίνητά τους.

Συγκεκριµένα, υποστήριξα ότι το αυτοκίνητο µεγάλου κυβι-
σµού για µια πολύτεκνη οικογένεια είναι ανάγκη ανάλογη µε
αυτήν ενός µικρού αυτοκινήτου για µια µικρότερη οικογένεια. Η
ανάγκη αυτή αναγνωρίζεται από την πολιτεία κατά την αγορά του
αυτοκινήτου, όπου τα τέλη ταξινόµησης εκπίπτουν. Η φορολό-
γηση, όµως, µέσω της επιβολής φόρου πολυτελείας αλλά και
των υπέρογκων τελών κυκλοφορίας δείχνει αδιαφορία -έως και
αναλγησία, θα έλεγα- καθώς φορολογείται το πολυτεκνικό αυτο-
κίνητο το ίδιο µε ένα αυτοκίνητο πολυτελείας µεγάλου κυβισµού
µε σκοπό την αναψυχή.

Η επιβολή φόρου πολυτελείας στα πολυτεκνικά αυτοκίνητα
αποτελεί αντισυνταγµατική, εξοντωτική και άδικη υπερφορολό-
γηση της πολύτεκνης οικογένειας. Αντισυνταγµατική, γιατί η πο-
λιτεία δεν πληροί τη συνταγµατική της υποχρέωση για
προστασία της πολύτεκνης οικογένειας και της φορολόγησης
ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα του πολίτη. Εξοντωτική και
άδικη, γιατί ανεβαίνουν στις ανώτερες φορολογικές κλίµακες πο-
λυτελούς διαβίωσης και εισοδηµατικών κριτηρίων, δυσανάλογα
µε το ποσοστό χρήσης των εισοδηµάτων για βασικές βιοτικές
ανάγκες.

Οι πολύτεκνες οικογένειες έχουν ήδη έρθει σε αδυναµία εκ-
πλήρωσης των φορολογικών τους υποχρεώσεων, µε την από-
τοµη µείωση του αφορολογήτου, που οδηγεί σε αύξηση φόρου
για τους πολύτεκνους κατά 3.000 ευρώ περίπου ανά έτος και
1.200 ευρώ ειδικό φόρο.

Επιπλέον, εξαιτίας της άδικης φορολόγησης των πολυτεκνι-
κών αυτοκινήτων και των υπέρογκων τελών, τα οποία ξεκινούν
από τα 660 ευρώ περίπου, αναγκάζονται να καταθέσουν τις πι-
νακίδες των αυτοκινήτων τους. Έτσι, οι πολύτεκνες οικογένειες
και κυρίως τα παιδιά εκτίθενται καθηµερινά σε κίνδυνο κατά τη
µεταφορά τους.

Επίσης, θα ήθελα να παραθέσω εδώ και την άποψη της Ανώ-
τατης Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδος, όπως διατυπώθηκε
στην επιστολή που απεστάλη στον Υφυπουργό Οικονοµικών κ.
Μαυραγάνη στις 30 Ιουλίου: «Ανεξαρτήτως του τρόπου υπολογι-
σµού της φορολογίας, επισηµαίνουµε την ανάγκη µειωµένης κατά
50% φορολογίας των αυτοκινήτων των πολυτέκνων οικογενειών
-τέσσερα ανήλικα προστατευόµενα τέκνα και άνω- διότι τα συ-
νήθη πενταθέσια αυτοκίνητα δεν επαρκούν για τις ανάγκες µιας
οποιασδήποτε πολύτεκνης οικογένειας. Είναι εύλογο και δίκαιο
να µειώσετε τα τέλη κυκλοφορίας κατά 50% για τις πολύτεκνες
οικογένειες, των οποίων τα αυτοκίνητα είναι µεγάλου κυβισµού,
για να µεταφέρουν τα παιδιά τους µε άνεση και ασφάλεια.

Επίσης, ζητούµε την πλήρη απαλλαγή των αυτοκινήτων των
πολυτέκνων από το φόρο πολυτελείας, καθώς τα αυτοκίνητά
τους δεν είναι πολυτελή.». 

Παρ’ όλο που το Υπουργείο Οικονοµικών επανεξετάζει το θέµα
της επιβολής φόρου πολυτελείας στα αυτοκίνητα και εξαιρεί κά-
ποιες επιπλέον κατηγορίες, αγνοεί τελείως τις εκκλήσεις των πο-
λύτεκνων οικογενειών να εξαιρεθούν από αυτόν τον άδικο και
εξοντωτικό φόρο. Μα, δεν καταλαβαίνετε ότι αποτελεί στρέ-
βλωση να θεωρείται τεκµήριο πολυτελούς διαβίωσης ένα αυτο-
κίνητο που εξυπηρετεί τις αυξηµένες ανάγκες µια πολύτεκνης
οικογένειας; 

Δεν αντιλαµβάνεστε, επίσης, ότι, επιβάλλοντας σκληρούς και
άδικους φόρους, δεν εισπράττετε, λόγω οικονοµικής δυσπρα-
γίας των πολιτών της χώρας; Επιπλέον, πόσοι είναι, τέλος πάν-
των, οι πολύτεκνοι σε αυτήν τη χώρα, ώστε να έχουν µετρήσιµο
αντίκτυπο στον προϋπολογισµό οι µειώσεις της υπερφορολόγη-
σής τους; Ποια είναι εντέλει η σκοπιµότητα των παραπάνω µέ-
τρων; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς όλοι µας πλέον γνω-
ρίζουµε ότι τα τελευταία τρία χρόνια η χώρα µας ζει κάτω από
το ζυγό του µνηµονίου και κάθε της κίνηση ελέγχεται και υπαγο-
ρεύεται από την τρόικα. Η αυτοτέλεια έχει υποχωρήσει ή µάλλον
έχει εξαφανιστεί τελείως και έχουµε γίνει πιόνια σκοτεινών και
υπόγειων εξωτερικών συµφερόντων. 

Ας µη γελιόµαστε! Η συγκυβέρνηση κωφεύει µπροστά στις
ανάγκες του ελληνικού λαού και η χώρα ακολουθεί τυφλά, χωρίς
καµµιά αξιολόγηση, το δρόµο που χαράσσει το µνηµόνιο. Η αξιο-
πρέπεια του λαού έχει ισοπεδωθεί και χιλιάδες οικογένειες έχουν
αναγκαστεί να ζουν µε πενιχρό εισόδηµα και µε άθλιες συνθήκες
διαβίωσης στο όριο της φτώχειας. 

Ο κλάδος των πολύτεκνων οικογενειών έχει πληγεί περισσό-
τερο και έχει υποστεί περισσότερα βάρη, όχι µόνο λόγω των αυ-
ξηµένων εξόδων, αλλά κυρίως λόγω περικοπής κοινωνικών
επιδοµάτων και παροχών, την ίδια στιγµή που το τρίτο παιδί θε-
ωρείται τεκµήριο.

Ακριβώς, κύριοι! Μετατρέψατε τα παιδιά της ελληνικής οικο-
γένειας σε τεκµήριο και θέτετε υπό διωγµό τις πολύτεκνες οικο-
γένειες. Με το πρόσχηµα της δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας
και της δηµοσιονοµικής προσαρµογής λαµβάνετε και µέτρα, τα
οποία ούτε τις δαπάνες του ελληνικού κράτους µειώνουν ούτε
τα έσοδά του αυξάνουν. Η µη εξαίρεση των πολύτεκνων από τις
διαθεσιµότητες στο δηµόσιο, η έλλειψη ευνοϊκών ρυθµίσεων στις
µεταθέσεις των εκπαιδευτικών και στις µετεγγραφές των φοιτη-
τών αποτελούν κάποιες ενδεικτικές περιπτώσεις. 

Η επιβολή φόρου πολυτελείας στα πολυτεκνικά αυτοκίνητα
υψηλού κυβισµού σε συνδυασµό µε τα ήδη υπέρογκα τέλη κυ-
κλοφορίας είναι ένα ακόµα καίριο χτύπηµα στην ήδη βεβαρυµένη
οικονοµική τους κατάσταση. Υπενθυµίζουµε για ακόµη µία φορά
ότι το ζήτηµα αυτό είναι και αντισυνταγµατικό.

Για τους παραπάνω λόγους, ζητούµε στη συγκεκριµένη ρύθ-
µιση να συµπεριληφθούν και τα πολυτεκνικά αυτοκίνητα και να
εξαιρεθούν από το φόρο πολυτελείας. Έχετε ακόµα καιρό να
αφουγκραστείτε την αγωνία της ελληνικής κοινωνίας και να προ-
στατεύσετε την πολύτεκνη οικογένεια από την οικονοµική εξα-
θλίωση και τον κοινωνικό αποκλεισµό, όπως άλλωστε επιβάλλει
το Σύνταγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κυρία συνάδελφε. Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Χρήστος Μαντάς. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήδη οι
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, οι συνάδελφοί µου, έχουν τοποθετηθεί
συνολικά για το συγκεκριµένο θέµα που συζητάµε.

Πήρα το λόγο για να µιλήσω πιο συγκεκριµένα για τη «Μεταλ-
λουργική Βιοµηχανία Ηπείρου», η οποία αγνοείται παντελώς
µέσα στην πρόταση της Κυβέρνησης. Βεβαίως, οι προθέσεις
αυτές είχαν γίνει φανερές και από παλαιότερα, όταν σε µια ερώ-
τηση που είχα κάνει τον Μάρτιο του 2013 η απάντηση που πήρα
από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας τότε –το Υπουργείο Οικονο-
µικών δεν απάντησε- είναι ότι έχει ενταχθεί µέσα στο πλαίσιο των
αποκρατικοποιήσεων και µάλιστα είναι µέσα στις προαπαιτούµε-
νες ενέργειες, προκειµένου να συνεχιστεί η δανειοδότηση της
χώρας.

Όµως, θα ήθελα να πω στην ελληνική Βουλή για τι πράγµα µι-
λάµε. Η «Μεταλλουργική Βιοµηχανία Ηπείρου» ιδρύθηκε το 1983
σε ένα ακριτικό χωριό του Νοµού Ιωαννίνων, στο Κεφαλόβρυσο,
και απέκτησε µέσα σε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα µια διεθνή
θέση, αξιοζήλευτη θα έλεγα, δηλαδή όχι µόνο στο πλαίσιο της
χώρας µας. Σχεδιάστηκε τότε για να παράγει κέρµατα, κυάθια,
δηλαδή τα καπελάκια των καλύκων, δίσκους για την παραγωγή
οβίδων και δίσκους εµπορίου για τη χειροτεχνία του χαλκού στα
Γιάννενα και αλλού.

Η δοµή του εργοστασίου –και αυτό, πράγµατι, είναι κρίσιµο-
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µέχρι το 2009 περιελάµβανε και χυτήριο, το οποίο έδινε τη δυ-
νατότητα σ’ αυτήν τη συγκεκριµένη βιοµηχανία να λειτουργεί σε
όλα αυτά τα επίπεδα. Δυστυχώς, τότε, µε απόφαση της κυβέρ-
νησης του κ. Παπανδρέου το 2009, το χυτήριο σταµάτησε τη λει-
τουργία του. Αυτό ήταν πολύ κρίσιµο, γιατί το χυτήριο ήταν αυτό
που έδινε τη δυνατότητα σ’ αυτήν τη βιοµηχανία να ανοίγει τα
φτερά της –όπως λέµε- και να µπορεί να έχει µία θέση, όπως είχε
και παλαιότερα, στην ελληνική και τη διεθνή πραγµατικότητα.

Ωστόσο, συνέχισε –επειδή πραγµατικά έγιναν και επενδύσεις
εκσυγχρονισµού, κυρίως στο κοµµάτι των κερµάτων- να λειτουρ-
γεί και να παίζει ένα ρόλο. Μάλιστα, για να πω και το τελευταίο
παράδειγµα, πριν από λίγες ηµέρες µόνο πήρε την τελευταία πα-
ραγγελία για κέρµατα από την Τράπεζα Ελλάδος. Συνεπώς,
παρά και αυτήν την περικοπή αυτού του βασικού µοχλού, συνέ-
χισε να λειτουργεί και να παίζει έναν πολύ κρίσιµο ρόλο σε µία
ακριτική περιοχή και όσον αφορά στην απασχόληση και ως πα-
ραγωγική µονάδα.

Δεν βλέπετε, λοιπόν, αυτήν την παραγωγική µονάδα, µε βάση
το δυναµικό και την τεχνογνωσία που διαθέτει, σαν µία δυνατό-
τητα επένδυσης και ανάπτυξης, µε τη δηµιουργία χυτηρίου και
µε την προσπάθεια να προσανατολιστεί και σε άλλους τοµείς.
Θα µπορούσε, πράγµατι, να προσανατολιστεί και σε άλλους το-
µείς, καθώς και η διοίκηση και οι εργαζόµενοι µιλούν για  µία τέ-
τοια δυνατότητα. Θα µπορούσε ακόµα να υπάρξει εξαγορά
αυτής της µονάδας από το κρατικό Νοµισµατοκοπείο, όπως
υπάρχουν και τέτοιες διεθνείς εµπειρίες. Θα µπορούσε και αυτή
η δυνατότητα να βρεθεί. Όµως, αντί αυτών, την αφήνετε ουσια-
στικά έρµαιο. Κανείς δεν ξέρει ποια θα είναι η τύχη της τελικά. 

Μάλιστα –ω του θαύµατος- αυτές τις µέρες από τα δηµοσιεύ-
µατα και από µία ερώτηση Βουλευτή της Συµπολίτευσης του
νοµού, που έγινε χθες ή προχθές, παρουσιάζεται ενδιαφέρον
από τη «ΒΙΟΧΑΛΚΟ» γι’ αυτήν τη βιοµηχανία. Μόνο που θέλω να
σας πω ότι η συγκεκριµένη εταιρεία, τα περισσότερα απ’ αυτά
τα εργοστάσια τα έχει µεταφέρει στη Βουλγαρία. 

Συνεπώς πρέπει και οφείλετε να απαντήσετε σε µία περιοχή,
στην οποία ήδη έχετε χαρίσει µε τις πολιτικές σας µία πολύ κρί-
σιµη βιοµηχανία. Μιλώ, βέβαια, για τη γαλακτοβιοµηχανία «ΔΩ-
ΔΩΝΗ». Θα επιφέρετε και ένα δεύτερο χτύπηµα, αφήνοντας σε
ποιες προοπτικές και σε ποια τύχη –κανείς δεν ξέρει- µία κρίσιµη
παραγωγική µονάδα, η οποία θα µπορούσε µε την κατάλληλη πα-
ρέµβαση να προσανατολιστεί αλλού και να επεκτείνει τις δρα-
στηριότητές της. Θα µπορούσε να είναι µία παραγωγική µονάδα
πολύ κρίσιµη για την περιοχή. Μία παραµεθόρια περιοχή, την
αφήνετε στην τύχη της και δεν λέτε κουβέντα γι’ αυτό.

Εµείς, ίσα-ίσα, µέσα στην τροπολογία µας, τουλάχιστον σε ένα
µεσοπρόθεσµο επίπεδο αντιµετωπίζουµε αυτό το έλλειµµα, εν-
τάσσοντας στην τροπολογία µας και τις θυγατρικές βιοµηχανίες,
συνεπώς και τη «Μεταλλουργική Βιοµηχανία Ηπείρου». 

Νοµίζω ότι οφείλετε ως Κυβέρνηση να απαντήσετε σ’ αυτό το
κρίσιµο θέµα που απασχολεί το ακριτικό Πωγώνι και την Ήπειρο
και να πείτε καθαρά τι θα κάνετε µ’ αυτήν τη βιοµηχανία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, θα ήθελα να πω µόνο µία κουβέντα για µία τροπολογία
που αφορά το επικουρικό υγειονοµικό προσωπικό στα στρατιω-
τικά νοσοκοµεία. Κοιτάξτε, έτσι όπως πάει το πράγµα, το έχετε
ήδη εφαρµόσει και στα νοσοκοµεία του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. Φαίνεται καθαρά η πρόθεση, έστω κι αν υπάρχει αυτό το
τρίχρονο, που, εν πάση περιπτώσει, δίνει µία διασφάλιση, να πε-
ράσουµε πια σε επικουρική εργασία υγειονοµικού προσωπικού
και γιατρών για όλο το σύστηµα. Καταλαβαίνετε πού πάµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Οδηγείτε το σύστηµα υγείας της χώρας και τα στρατιωτικά νο-
σοκοµεία σε ένα µοντέλο εργασιακών σχέσεων που δεν συνάδει
σε καµµία περίπτωση µε το ρόλο τον οποίο πρέπει να παίζουν τα
νοσοκοµεία και συνολικότερα η νοσοκοµειακή περίθαλψη.

Πρέπει να απαντήσετε γιατί κάνετε αυτήν την επιλογή, έστω
και αν προσωρινά λύνει κάποια ζητήµατα, διότι η αίσθησή µας
είναι ότι πρόκειται για µία πιο στρατηγική επιλογή. 

Αν κανείς κοιτάξει τα νοσοκοµεία της χώρας, πώς αυτά εξε-

λίσσονται, ποιο είναι το προσωπικό και πώς σχεδιάζετε να τα στε-
λεχώσετε, η δικιά µου αίσθηση και από την εµπειρία µου είναι ότι
σε λίγα χρόνια δεν θα έχουµε ούτε έναν άνθρωπο που να δου-
λεύει µε µόνιµη και σταθερή σχέση εργασίας σ’ αυτά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει η κ. Μαρία Τριανταφύλλου, Βουλευτής του ΣΥ-

ΡΙΖΑ.
ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η κύρωση της συγκεκριµένης πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-

νου που συζητάµε σήµερα, έχει σκοπό την αντιµετώπιση εξαιρε-
τικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών της «Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.».

Κατ’ αρχάς, η πραγµατικότητα των ΕΑΣ δεν ήταν απρόβλεπτη,
αφού και στη δική τους περίπτωση υπήρξε µία συσσώρευση πα-
θογενειών και από τις προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας Δηµοκρατίας αλλά και από τις διορισµένες διοική-
σεις, που ακόµα περιµένουµε να εκπονήσουν σχέδιο εξυγίανσης. 

Γιατί τι σηµαίνει, αν όχι σκόπιµη υποβάθµιση και απαξίωση των
ΕΑΣ, το γεγονός ότι ο υψηλός δανεισµός της εταιρείας αναλώ-
θηκε αποκλειστικά στη χρηµατοδότηση του ετήσιου ταµειακού
ελλείµµατος και όχι στη χρηµατοδότηση συγκεκριµένου παρα-
γωγικού σχεδίου;

Τι σηµαίνει, αν όχι απαξίωση και υποβάθµιση, ότι σύµφωνα µε
επίσηµες οικονοµικές αξιολογήσεις της εταιρείας, που ολοκλη-
ρώθηκαν το 2011, το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας καθυστερεί να
ανταποκριθεί σε αιτήµατα τροποποίησης συµβάσεων µε τον
όµιλο, µε αποτέλεσµα την επιβολή ποινικών ρητρών;

Σύµφωνα µε τη διοίκηση της εταιρείας, το Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας δεν καταβάλλει τα οφειλόµενα ποσά στον όµιλο, µε απο-
τέλεσµα να οριστικοποιηθούν οι ποινικές ρήτρες που επιβάλλει
το ίδιο το δηµόσιο στον εαυτό του, αφού πρόκειται για µια εται-
ρεία που του ανήκει. Με αυτήν την ακατανόητη λογική, το ελλη-
νικό δηµόσιο διεκδικεί από µια εταιρεία που -το ξαναλέω- του
ανήκει το ποσό περίπου των 600.000 ευρώ για καταβολή ποινι-
κών ρητρών.

Μέσα στα ερωτήµατα που τέθηκαν και από τον εισηγητή µας,
ήταν και το ερώτηµα σχετικά µε το ύψος των ποινικών ρητρών
που οφείλουν τα ΕΑΣ. Υπήρξε στην προκείµενη περίπτωση πα-
ρακράτηση υπέρ οφειλοµένων ποινικών ρητρών; Περιµένουµε
απαντήσεις.

Πρόκειται, λοιπόν, για ενέργειες –θα µπορούσαµε να αναφέ-
ρουµε και άλλες- που δυναµιτίζουν και υποσκάπτουν την ίδια την
ύπαρξη των ΕΑΣ, που, ενώ κατέχουν σηµαντική τεχνολογία, εξε-
λιγµένο µηχανολογικό εξοπλισµό και µεγάλες κατασκευαστικές
δυνατότητες, τα ρίχνετε στον Καιάδα.

Δεν χρειάζεται να προσθέσω ότι υπάρχει ανελέητη επιµονή σε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, οι οποίες διαστρεβλώνουν
και υποβαθµίζουν το κοινοβουλευτικό έργο. Επιπλέον, όπως και
για τις προηγούµενες έτσι και για τη συγκεκριµένη πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου που συζητάµε σήµερα, είναι σαφές ότι δεν
συντρέχουν οι προϋποθέσεις του άρθρου 44 παράγραφος 1 του
Συντάγµατος και εποµένως πρόκειται για τη συνέχιση µιας αντι-
συνταγµατικής και αντιδηµοκρατικής κυβερνητικής πρακτικής,
που επιµένει να παραβιάζει ή «να κάνει λάστιχο» το Σύνταγµα,
προκειµένου να αντιµετωπίσει τις συνέπειες της διοικητικής της
ανεπάρκειας.

Ωστόσο, είπαµε πως τη συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου θα την ψηφίσουµε, αφού αυτό θα υλοποιήσει την,
έστω µερική, εξόφληση των δεδουλευµένων των εργαζοµένων.

Η ψήφιση ωστόσο της συγκεκριµένης πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου δεν απαντά στα αδυσώπητα ερωτήµατα που τίθενται,
και όχι µόνο από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, για το µέλλον
της Αµυντικής Βιοµηχανίας. Συγκεκριµένα, πώς θα αντιµετωπι-
στεί το πρόβληµα ρευστότητας της κρατικής Αµυντικής Βιοµη-
χανίας; Με πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου; 

Μας ενδιαφέρει ή όχι η εκπόνηση κυβερνητικού σχεδίου, τέ-
τοιου που να εγγυάται τη βιωσιµότητα και κυρίως την ανάπτυξή
τους και που να εγγυάται την εφοπλιστική επάρκεια των Ενόπλων
Δυνάµεων; 
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Ακόµη, τι θα γίνει µετά την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου;
Πάµε σε µία παράταση έως το τέλος Ιανουαρίου του 2013. Τι θα
γίνει µετά; Χρειαζόµαστε απαντήσεις.

Το ζήτηµα αυτό θα πρέπει να το δείτε, όχι µόνο αναφορικά µε
τη συνάφειά του µε την αµυντική και εξωτερική πολιτική της
χώρας αλλά και µε την ίδια αναπτυξιακή και τη βιοµηχανική της
πορεία.

Επίσης, έχουµε εκφράσει έντονους φόβους και αντιρρήσεις
σχετικά µε την στόχευση του Ευρωπαϊκού Οργανισµού Άµυνας,
που, κατά την άποψή µας, δεν είναι παρά ένα σχέδιο σε εξέλιξη,
το οποίο ουσιαστικά αποσκοπεί στη διάλυση ή στην αναδιάρ-
θρωση των βιοµηχανικών αµυντικών υποδοµών πολλών χωρών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Έχουµε πει ότι µέσω του ελέγχου του Ευρωπαϊκού Οργανι-
σµού Άµυνας, ενός σηµαντικού βραχίονα της Κοινής Πολιτικής
Άµυνας και Ασφάλειας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στη σύνοδο του
Δεκεµβρίου θα µπει ουσιαστικά η ταφόπλακα στα σχέδια της Ελ-
λάδας για στήριξη της εθνικής βιοµηχανίας. Σ’ αυτό έρχονται και
οι απαιτήσεις της τρόικας, είτε για λουκέτο είτε για συρρίκνωση
των ΕΑΣ. 

Ως ΣΥΡΙΖΑ έχουµε αναφερθεί αναλυτικά στο σχέδιο για την
αναδιάρθρωση των ΕΑΣ και είπαµε ότι αυτό περιλαµβάνει τη δη-
µιουργία ενός ενιαίου φορέα όλου του αµυντικού τοµέα της
χώρας, τη συγκρότηση αµυντικής στρατηγικής, που θα διασφα-
λίσει τον εφοδιασµό του στρατού και θα καλύπτει τις ανάγκες
του σε έκτακτες συνθήκες, την εκπόνηση σχεδίου παραγωγικής
ανασυγκρότησης και την αξιοποίηση δυνατοτήτων συνεργασίας
µε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Θέλω τώρα να πω δύο λόγια για το άρθρο 3 της υπουργικής
τροπολογίας 935/4, το οποίο πρέπει να πω ότι αναφέρεται και
στα ΑΕΙ. Αυτή η υπουργική απόφαση, λοιπόν, µε το άρθρο 3 κα-
ταργεί ένα φόρο 0,5% στα εισαγόµενα προϊόντα από τρίτες
χώρες και ο οποίος µέχρι σήµερα αποδίδεται στα ανώτατα εκ-
παιδευτικά ιδρύµατα. Το κόστος για τα ΑΕΙ ανέρχεται, σύµφωνα
µε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, σε 15 εκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Στο σηµείο αυτό, θα πρέπει να σηµειωθεί ότι ο ν. 4093/2012
στο άρθρο 1 περίπτωση 2α. της παραγράφου Θ.1. διατηρούσε
την εισφορά αυτή για τα ΑΕΙ, αλλά καταργούσε την εισφορά 2%
του ΤΕΕ προς το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο, το Πανεπιστήµιο
Αθηνών και το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης. Πρό-
κειται για την κατάργηση ενός φόρου µε κοινωνική ανταποδοτι-
κότητα, ο οποίος θα επιφέρει ένα ακόµα πλήγµα στη λειτουργία
των ΑΕΙ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Ενώ επιβάλλονται στους πολίτες δισεκατοµµύρια σε άµεσους
και έµµεσους φόρους, καταργείτε ένα τέλος σε εισαγόµενα προ-
ϊόντα από τρίτες χώρες, το οποίο υπάρχει από το 1925. Την ίδια
στιγµή, είναι απόλυτα αµφίβολο ότι η κατάργηση αυτού του τέ-
λους θα επιφέρει την ελάχιστη µείωση των τιµών των προϊόντων
αυτών στον καταναλωτή. 

Πέρα από το ότι είναι εκπρόθεσµη, θα πρέπει να πω –άλλωστε,
το έχουµε πει ξανά- ότι οι τροπολογίες θα πρέπει να συζητούνται
ανάλογα µε το θέµα τους στις ανάλογες επιτροπές. 

Τέλος, θέλω να κάνω µία αναφορά στους εργαζοµένους των
ΕΑΣ. Χαιρετίζω αυτόν τον αγώνα των εργαζοµένων, γιατί δεί-
χνουν ότι όχι µόνο υπερασπίζονται τα εργασιακά τους δικαιώ-
µατα, αλλά την ίδια την Αµυντική Βιοµηχανία. Αυτός ο αγώνας
αποτελεί το πιο απτό και ελπιδοφόρο παράδειγµα και µας δείχνει
ότι τα µνηµόνια της βαρβαρότητας δεν µπορούν να συνυπάρ-
ξουν µε τη δηµοκρατία, την παραγωγική ανασυγκρότηση, την
επιστηµονική και αναπτυξιακή αναγέννηση, την εθνική ανεξαρ-
τησία και την κοινωνική συνοχή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

την κυρία συνάδελφο. 
Τον λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων

κ. Πάνος Καµµένος. 
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήτησα να
πάρω τον λόγο γιατί σήµερα συζητείται µια πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου η οποία έχει αγγελικό πρόσωπο. 

Είναι φυσικό ότι κανείς δεν µπορεί να αρνηθεί ότι θα πρέπει
να διευκολυνθεί η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία, προκειµένου
να λειτουργήσει και προκειµένου να µπορέσουν να πληρωθούν
οι εργαζόµενοι. 

Το θέµα, όµως, είναι γιατί έρχεται µε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου. Ποια είναι η ανάγκη να έρθει µια πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, η οποία δεν αναφέρει απολύτως τίποτα για το τι
θα γίνει την επόµενη µέρα; 

Εδώ θέλω να ξεκαθαρίσω ότι η πολιτική της τρόικας απέναντι
στην Αµυντική Βιοµηχανία είναι µια πολιτική λουκέτου της Αµυν-
τικής Βιοµηχανίας. Ουσιαστικά η τρόικα έχει επιβάλει στην Κυ-
βέρνηση –αν δεν το έχει κάνει η Κυβέρνηση µε δική της
πρωτοβουλία- να έχουν µείνει ακέφαλες οι αµυντικές µας βιοµη-
χανίες. Επί αρκετό καιρό δεν υπήρχε διοίκηση στα Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα. 

Αντίστοιχα, τα ίδια συµβαίνουν και στην ΕΑΒ, όπου υπεργολά-
βοι ουσιαστικά αναλαµβάνουν να παίρνουν τη δουλειά των ερ-
γαζοµένων στην Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία. 

Το ίδιο επίσης συµβαίνει και στην ΕΛΒΟ, όπου έχουν σταµα-
τήσει οι γραµµές παραγωγής. Αν κανείς µπορούσε να το δει κα-
θαρά επιχειρηµατικά, θα έπρεπε να δει ότι ουσιαστικά έχουν γίνει
εγκλήµατα εις βάρος της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας από
πολλές κυβερνήσεις. Θέλω να θυµίσω ότι πράγµατι τα Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα, η ΕΛΒΟ και η ΠΥΡΚΑΛ έχουν περάσει διά
πυρός και σιδήρου. 

Κάποτε έφθασαν σε σηµείο να ιδρύσουν εργοστάσιο της ΠΥΡ-
ΚΑΛ στην Αρµενία, προκειµένου ένας καθηγητής, ο οποίος είχε
βρει το µυστικό όπλο µε τα λέιζερ, να προχωρήσει στην παρα-
γωγή του «υπερόπλου». Τότε δόθηκαν τρία δισεκατοµµύρια
δραχµές από τα «µαύρα» ταµεία, από τα κονδύλια ασφαλείας
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Το εργοστάσιο στην Αρµενία
έγινε και τελικά ο καθηγητής δεν υπήρξε ποτέ. Δοκίµαζαν βοµ-
βίδια στις ερήµους της Σαχάρας. Η κοµπίνα της κοµπίνας! Έµει-
ναν ατιµώρητοι οι περισσότεροι, παρ’ ότι σχηµατίστηκαν
δικογραφίες και παρ’ ότι έφαγαν τη σάρκα της Ελληνικής Αµυν-
τικής Βιοµηχανίας. 

Δεν θα θυµίσω τι γινόταν µε τα όπλα στο Ιράκ ή τις οφειλές
που υπήρχαν από την εποχή του Σαντάµ Χουσεΐν και το πώς απο-
κλείστηκαν ουσιαστικά οι διεκδικήσεις αυτών των χρηµάτων από
µεταγενέστερες συµφωνίες που έγιναν µε το Ιράκ. Θέλω να µι-
λήσω για το τι συµβαίνει σήµερα. 

Σήµερα, λοιπόν, πρέπει να δεχθούµε ότι τα Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα –και χαίροµαι που είναι εδώ η κυρία Αναπληρωτής
Υπουργός, γιατί είχε πάρει δηµόσια θέση στο παρελθόν- είναι
µία επιχείρηση που µπορεί αύριο το πρωί, µε τις παραγγελίες οι
οποίες υπάρχουν, να λειτουργήσει.

Εδώ έχουν λόγο και οι τοπικοί Βουλευτές. Ο στρατηγός γνω-
ρίζει τι συµβαίνει στο Αίγιο. Γνωρίζουµε τι συµβαίνει αυτήν τη
στιγµή στη Μάνδρα. Γνωρίζουµε τι συµβαίνει στις µονάδες των
Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων σε σχέση µε παραγγελίες που
εκκρεµούν. Ερχόµαστε εδώ και λέµε «να διασφαλίσουµε το να
πληρωθούν οι εργαζόµενοι και να πάρουν φορολογική ενηµερό-
τητα». Θα δεχθούµε να προχωρήσουµε στη χρηµατοδότηση των
εταιρειών αυτών ακόµα και από αυτούς που παραγγέλνουν,
όπως η αµερικανική ATK, προκειµένου να ξαναµπούν µπροστά
οι γραµµές παραγωγής; Ή θα ακολουθήσουµε την εντολή της
τρόικας, που θέλει ουσιαστικά να κλείσουν οι αµυντικές βιοµη-
χανίες, να δοθούν τα εξακόσια περίπου στρέµµατα της Ελευσί-
νας, του Λαυρίου, του Αιγίου και του Υµηττού των Ελληνικών
Αµυντικών Συστηµάτων σε ιδιώτες –προσυµφωνηµένα, φοβάµαι-
ή να περάσουν τα µηχανήµατα του Αιγίου και της Μάνδρας στη
«RHEINMETALL», η οποία θα εκτελέσει ουσιαστικά τις παραγγε-
λίες που εκκρεµούν;

Ο διάλογος για τη δηµιουργία του ευρωπαϊκού στρατού είναι
ένας διάλογος ο οποίος έχει ανοίξει, αλλά δεν έχει γίνει ποτέ
στην ελληνική Βουλή. Προχθές κατέθεσα έγγραφο του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας του Βελγίου, όπου ουσιαστικά το 2014
αναλαµβάνει το European Battlegroup Cort, το οποίο στρατολο-
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γεί δυόµισι  χιλιάδες στρατιώτες για να ενεργήσει σε εµβέλεια
δυόµισι χιλιάδων χιλιοµέτρων, έξι χιλιάδων χιλιοµέτρων από τις
Βρυξέλλες –και µάλιστα για καταστολή εξεγέρσεων- και λέει ότι
περιλαµβάνει µέσα τµήµατα του στρατού της Δηµοκρατίας των
Σκοπίων. 

Ερώτησα προχθές τον Πρωθυπουργό. Σήκωσε το χέρι του να
απαντήσει προχθές ο κ. Αβραµόπουλος και ο Πρωθυπουργός
τού επέβαλε να µην απαντήσει. Απαντήστε µας τι γίνεται µε αυτό.

Επικοινώνησα µε το Υπουργείο Άµυνας του Βελγίου και επιβε-
βαιώθηκε από το ίδιο το site του Υπουργού Άµυνας του Βελγίου
κ. Ντε Κρεµ. Τι κάνει η Κυβέρνηση; Συµφωνήσατε σε  ονοµασία
των Σκοπίων, να παραχωρήσετε; Ποιος είναι ο ρόλος του ευρω-
παϊκού στρατού; Πού θα επεµβαίνουν και τι δουλειά έχουν οι
Σκοπιανοί µε το όνοµα «Μακεδονία» στο να επιβάλλουν την τάξη
στην Ευρωπαϊκή Ένωση; 

Σε αυτό το πλαίσιο ουσιαστικά οδηγείται και το µέλλον της
Αµυντικής Βιοµηχανίας. Τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα έχουν
συγκεκριµένες παραγγελίες. Η αµερικανική εταιρεία ATK για το
πρόγραµµα παραγωγής πυροµαχικών διαµετρήµατος 40 χιλιο-
στών, για τα AC-130 Gunship της αεροπορίας των ΗΠΑ, έχει προ-
χωρήσει ουσιαστικά σε παραγγελία διακοσίων είκοσι
εκατοµµυρίων δολαρίων. Το Υπουργείο των Οικονοµικών γνώριζε
–και αυτό προκύπτει από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο- ότι η εται-
ρεία αυτή έπρεπε στο τέλος του Αυγούστου του 2013 να υποβά-
λει προσφορά σε απάντηση σχετικού αιτήµατος για υποβολή
προσφοράς της αεροπορίας των Ηνωµένων Πολιτειών και η κα-
τακύρωση του προγράµµατος έπρεπε να έχει γίνει µέσα σε διά-
στηµα ενός µηνός. Δεν έγινε απολύτως τίποτα. Αυτό δεν
αποτελεί απιστία σε βάρος του ελληνικού δηµοσίου; Δεν αποτε-
λεί πολιτική απόφαση στο να µη λειτουργήσουν τα Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα και να κλείσουν, για να παραδοθούν στη
«RHEINMETALL» επειδή το θέλει η κ. Μέρκελ;

Την ίδια στιγµή, όσον αφορά δεύτερο πρόγραµµα παραγωγής
φυσιγγίων 5,56 ύψους τριάντα εκατοµµυρίων δολαρίων -που
ξέρω ότι το γνωρίζετε προσωπικά και το αναφέρατε εσείς, κυρία
Αναπληρώτρια Υπουργέ, κατά την επίσκεψή σας στα ΕΑΣ- που
επιθυµούσε να αναθέσει η αµερικανική εταιρεία στα ΕΑΣ, το συγ-
κεκριµένο πρόγραµµα είχε επαναληπτικές παραγγελίες, οι
οποίες σε βάθος χρόνου µπορεί να έφθαναν στο ύψος των εκα-
τόν πενήντα οκτώ εκατοµµυρίων φυσιγγίων αξίας εξήντα εκατοµ-
µυρίων δολαρίων. 

Στα δύο αυτά προγράµµατα και η αµερικανική ATK είχε δια-
σφαλίσει µε επιστολή της το 100% της χρηµατοδότησης της πα-
ραγωγής. Και ελληνικό ενδιαφέρον κανένα!

Άρα ουσιαστικά εδώ δεν έχουµε µόνο µια πολιτική απόφαση.
Δεν έχουµε µία απόφαση εκτέλεσης εντολής της τρόικας, αλλά
έχουµε και τη διάπραξη, εάν δεν προχωρήσουµε στις συµβάσεις
αυτές, του αδικήµατος της απιστίας σε βάρος του ελληνικού δη-
µοσίου.

Την ίδια στιγµή στον εµπορικό τοµέα έχουµε κι άλλες προσφο-
ρές. Όταν επισκέφθηκα το Αίγιο, ζήτησα να ενηµερωθώ από
τους εργαζόµενους για το θέµα της πρότασης που υπήρχε από
την Ινδία, από το Υπουργείο Άµυνας της Ινδίας, σχετικά µε το
πρόγραµµα «ΑΡΤΕΜΙΣ» και αν αληθεύει αυτό το πρόγραµµα.
Έχω στα χέρια µου την επιστολή στις 29 Αυγούστου 2013 του
Υπουργείου Άµυνας της Ινδίας, το οποίο το επιβεβαιώνει η κυ-
βέρνηση της Ινδίας, σε σχέση µε παραγγελία για το πρόγραµµα
«ΑΡΤΕΜΙΣ», που θα έδινε δουλειά στα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα για τα επόµενα δέκα χρόνια. Πριν από είκοσι µέρες επισκέ-
φθηκε άλλη εταιρεία από την Ινδία για θέµατα πυραύλων το
εργοστάσιο της Μάνδρας.

Εδώ, λοιπόν, φαίνεται ξεκάθαρα ότι η Κυβέρνηση αρνείται ου-
σιαστικά να επιτρέψει στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα να λει-
τουργήσουν. Ζητάω µία απάντηση: Ποιος αποφασίζει να αρνηθεί
να δουλέψει η Αµυντική Βιοµηχανία, να εργαστούν οι εργαζόµε-
νοι, να κερδίσει το ελληνικό δηµόσιο και παράλληλα, να έχουµε
το στρατηγικό πλεονέκτηµα της ύπαρξης Αµυντικής Βιοµηχανίας
στη χώρα;

Καταθέτω στη Βουλή την επιστολή –δεν είναι απόρρητη- και
ζητώ, κυρία Υπουργέ, να µας δώσετε µία απάντηση.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.

Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα επιστολή, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Την ίδια στιγµή που όλα αυτά γίνονται και ουσιαστικά προχω-
ράµε στο κλείσιµο της εταιρείας, έχουµε τις ανάγκες του Ελλη-
νικού Στρατού, οι οποίες δεν θα καλύπτονται όσον αφορά τις
νέες παραγγελίες. Αναφέροµαι στο νέο τυφέκιο 5,56 -ζητάµε
εκατό χιλιάδες τυφέκια- και στο νέο πιστόλι USP 9 χιλιοστών -ζη-
τάµε πενήντα χιλιάδες πιστόλια για τις Ένοπλες Δυνάµεις και τα
Σώµατα Ασφαλείας- τα οποία, αν δεν τα πάρει η Ελληνική Αµυν-
τική Βιοµηχανία, θα δοθούν σε άλλες αµυντικές βιοµηχανίες του
εξωτερικού. Αυτό σηµαίνει, πέραν του κλεισίµατος, και εξαγωγή
συναλλάγµατος και έλλειψη στρατηγικού πλεονεκτήµατος. Πα-
ράλληλα, για τη γραµµή παραγωγής των βληµάτων 120 χιλιο-
στών για τις ανάγκες των ελληνικών αρµάτων µάχης, των LEO -
2HEL και την πιστοποιηµένη γραµµή καταστροφής ληγµένων πυ-
ροµαχικών, µοναδική στα Βαλκάνια, µε κέρδη εκατοµµύρια
ευρώ.

Τώρα τι γίνεται; Βλέπουµε φίλους της Κυβέρνησης να «χτυ-
πούν» διαγωνισµούς για την καταστροφή των βληµάτων, που γί-
νονται µέσω εξαγωγής τους στην Αφρική. Δεν υπάρχουν ποινικές
ευθύνες γι’ αυτό; Η απώλεια, δηλαδή, ουσιαστικά των εισοδηµά-
των αυτών της πολεµικής βιοµηχανίας δεν αποτελεί και αδίκηµα;
Πώς συναινείτε σ’ αυτό το αδίκηµα; Εάν η τρόικα σας το επιβάλ-
λει, να µας το πείτε ξεκάθαρα. Αν η ελληνική Κυβέρνηση υπα-
κούει την τρόικα, προκειµένου να δώσει στην Αµυντική
Βιοµηχανία, έχετε την υποχρέωση να ζητήσετε τη στήριξη της
Βουλής. Και θα σας τη δώσουµε. 

Δεν µπορεί να παραδοθεί η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία την
ίδια στιγµή που στην Τουρκία βλέπουµε η τουρκική αµυντική βιο-
µηχανία να απογειώνει τις εξαγωγές της. Από 921 εκατοµµύρια
δολάρια, που ήταν το 2011, εκτοξεύθηκαν οι εξαγωγές της τουρ-
κικής αµυντικής βιοµηχανίας στο 1,29 δισεκατοµµύριο δολάρια
το 2012 και εκτιµάται ότι το 2013 θα φθάσουν το 1,5 δισεκατοµ-
µύριο δολάρια. Τι συµβαίνει ακριβώς, σχετικά µε το πλεονέκτηµα
το οποίο πρέπει να έχει η χώρα µας απέναντι σε µία χώρα που
την απειλεί;

Αντιλαµβάνοµαι την αγωνία της Κυβέρνησης και επαναλαµ-
βάνω το τι έγινε πάλι προχθές στη Βουλή κατά τη διάρκεια της
πρότασης δυσπιστίας. Από αυτό εδώ το Βήµα ο Υφυπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Δαβάκης ανέφερε συγκέντρωση στρατευµά-
των στον Έβρο και στα παράλια της Μικράς Ασίας από τουρκικές
δυνάµεις, οι οποίες απειλούν τον εθνικό χώρο. Μέσα σε λίγη ώρα
ανάγκασαν η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός τον Υφυπουργό
να σηκωθεί από εκείνο το Βήµα και να διαψεύσει τον εαυτό του.

Προχωράµε ουσιαστικά σε µία πολιτική Παπανδρέου, περί
δήθεν καλλιέργειας καλών σχέσεων µε την Τουρκία, την ίδια
στιγµή που βγαίνει ο Ερντογάν και προκαλεί, λέγοντας ότι δεν
αναγνωρίζει την Κύπρο. Η µόνη ενηµέρωση που έχει η Βουλή
είναι η ενηµέρωση στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων και
Άµυνας, που από τη µία µεριά ο ένας λέει ότι όλα βαίνουν καλώς
και από την άλλη µεριά ότι υπάρχουν προκλήσεις.

Ερωτώ: Τι συµβαίνει µε τα ελληνοτουρκικά; Πώς προχωράτε
στο κλείσιµο της Αµυντικής Βιοµηχανίας; Την ίδια στιγµή, η µόνη
συνάντηση που έχει γίνει είναι στον προθάλαµο του Εµίρη του
Κατάρ, όπου, ενώ πήγε ο Πρωθυπουργός να πάρει επενδύσεις –
βέβαια δεν πήρε καµµία επένδυση- κατέληξε να πίνει καφέ µε
τον κ. Ερντογάν, οι δυο τους. Τι θα πει οι δυο τους; Από πότε οι
δυο τους πίνουν καφέ; Τι λένε; Πού ήταν το διπλωµατικό σώµα;
Συνεχίζουµε την πολιτική Ρόντου; Να µας το πείτε.

Αντιλαµβάνοµαι τη συγκυβέρνηση, αλλά εδώ ουσιαστικά
έχουµε παράδοση στα εθνικά θέµατα στην πολιτική Παπανδρέου
της πολιτικής της συγκυβέρνησης Σαµαρά-Βενιζέλου. Σε αυτό
το πλαίσιο υπάγεται το κλείσιµο της Αµυντικής Βιοµηχανίας.

Το ίδιο συµβαίνει µε την Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία. Η
Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία έχει αυτήν τη στιγµή συµφω-
νήσει µε την «LOCKHEED MARTIN», έχει συµφωνήσει µε την
«TASSO». Το σύνολο των µεγάλων βιοµηχανιών του κόσµου εµ-
πιστεύεται τους Έλληνες εργαζόµενους και τεχνίτες. Έχουµε
προτάσεις από τη Ρωσία για συµπαραγωγή. Έχει υπογράψει το
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Μπεριέφ η ΕΑΒ για πυροσβεστικά αεροσκάφη. Τίποτα από όλα
αυτά! Και γι’ αυτά η απάντηση είναι ότι προχωράµε στην εφαρ-
µογή του κλεισίµατος εν λειτουργία.

Η ΕΛΒΟ έχει γραµµές παραγωγής ολόκληρες και έτοιµες, µε
παραγγελίες. Περιµένουµε. Συνάντησα εδώ τον Πρέσβη του
Ιράκ, ο οποίος ήταν έτοιµος να δώσει µία µεγάλη δουλειά που
υπάρχει στην ΕΛΒΟ, για την ανακατασκευή των οχηµάτων.

Όλα αυτά δείχνουν ότι η βούληση της Κυβέρνησης ουσιαστικά
είναι να απεµπολήσει την ύπαρξη της Αµυντικής Βιοµηχανίας,
εκτελώντας πιθανώς τις εντολές της τρόικας, αλλά ουσιαστικά
αποδυναµώνοντας τον εθνικό κορµό.

Θέλουµε, κύριε Υπουργέ, να απαντήσετε µε σαφήνεια: Τι θα
κάνετε µε την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία; Κάποιοι στο παρελ-
θόν πράγµατι την απαξίωσαν, κάποιοι δεν άφησαν να λειτουργή-
σει το «ΑΡΤΕΜΙΣ», ένα τεράστιο όπλο στα χέρια της Ελλάδος,
γιατί δεν µπορούσαν να διασυνδέσουν δήθεν τα συστήµατα µε-
ταξύ τους. Κάποιοι άλλοι απαξίωσαν ουσιαστικά την ΕΑΒ, για να
γίνει το κέντρο service της «LOCKHEED MARTIN» στο σύνολο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τώρα, όµως, όλα αυτά φαίνονται πταί-
σµατα µπροστά στο έγκληµα του να κλείσει η Αµυντική Βιοµηχα-
νία.

Δηλώνοντάς σας οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ότι πρώτα απ’ όλα
εµείς δεν πρόκειται να αφήσουµε να προχωρήσει αυτή η πολιτική
του κλεισίµατος και θα προχωρήσουµε ακόµα και στη διερεύ-
νηση ποινικών ευθυνών, σας λέµε ότι, αν αποφασίσετε να κρα-
τήσετε µία εθνική γραµµή, θα είµαστε δίπλα σας, αν
αποφασίσετε να πείτε «όχι» στην τρόικα και να αρνηθείτε να κλεί-
σετε την Αµυντική Βιοµηχανία, ώστε να µπουν µπροστά ξανά οι
γραµµές παραγωγές του Λαυρίου, να µπουν µπροστά οι γραµ-
µές παραγωγής της Πάτρας, της Μάνδρας, να λειτουργήσει
ξανά η ΕΑΒ, να προχωρήσει η ΕΛΒΟ, εµείς θα είµαστε δίπλα.
Αλλά δώρο στη «RHEINMETALL» δεν θα την κάνουµε. Εκεί όσοι
πάνε να λειτουργήσουν µε τη λογική των υποβρυχίων του Σκα-
ραµαγκά, δεν πρόκειται να χαίρουν της προστασίας του κ. Σα-
µαρά για τη µη δηµιουργία εξεταστικών επιτροπών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πρόεδρε. 

Έχει ζητήσει τον λόγο η Αναπληρώτρια Υπουργός κ. Φωτεινή
Γεννηµατά.

Προφανώς, για να απαντήσετε στον κύριο Πρόεδρο, θέλετε
τον λόγο. Ένα δίλεπτο σας φτάνει;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Ναι, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε τον
λόγο, κυρία Υπουργέ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Μία πολύ µικρή παρέµβαση θα ήθελα να κάνω. Θα αναφερθώ
σε όλα τα θέµατα που τέθηκαν µετά, στη διάρκεια της οµιλίας
µου, για να ακούσω και όλους τους οµιλητές.

Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να σας καλέσω να στηρίξετε αυτήν
την Κυβέρνηση, να στηρίξετε την προσπάθεια που κάνει το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για να µην κλείσουν τα ΕΑΣ, για να
µην µπει λουκέτο σε αυτήν την τόσο σηµαντική βιοµηχανία για
τη χώρα. Σας καλώ να στηρίξετε τη σηµερινή πρότασή µας, το
σηµερινό νοµοσχέδιο, γιατί εξασφαλίζει ένα σηµαντικό µεταβα-
τικό στάδιο που χρειαζόµαστε, προκειµένου να φτάσουµε στην
οριστική λύση που διεκδικούµε. Και η οριστική λύση που διεκδι-
κούµε είναι µία βιώσιµη, αναδιαρθρωµένη Ελληνική Αµυντική Βιο-
µηχανία, τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα.

Σε καµµία περίπτωση, ποτέ, δεν έχω µιλήσει εγώ για κλείσιµο
και για λουκέτο, έστω κι εν λειτουργία, των Ελληνικών Αµυντικών
Συστηµάτων. Παλεύω -και παλεύουµε ως Κυβέρνηση- να ανα-
διαρθρωθούν, να είναι βιώσιµα και να µη χρειάζεται ο Έλληνας
φορολογούµενος πολίτης να συνεισφέρει άλλο από το υστέρηµά
του για να µπορούν να συντηρηθούν. 

Ακριβώς γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε, η διοίκηση έχει εντολή -και
από εµένα προσωπικά- για κινητικότητα και εξωστρέφεια. Κανέ-
νας δεν τους έχει απαγορεύσει να υπογράψουν συµβάσεις. Αν-

τίθετα, αυτό το διάστηµα, µέσα σε τόσο δύσκολες συνθήκες για
την εταιρεία, έχουν υπογραφεί σηµαντικότατες συµβάσεις µε
εταιρείες, των οποίων το όνοµα, δυστυχώς, δεν µου επιτρέπεται
να το αναφέρω, γιατί µπορεί ακόµα κι αυτό να ακυρώσει τις συµ-
βάσεις. Ξέρετε ότι είναι πολύ λεπτά ζητήµατα αυτά. Έχουµε υπο-
γράψει συµβάσεις µε το Μαρόκο. Ο λόγος για την καθυστέρηση,
ο λόγος για τον οποίο δεν έχει υπογραφεί ακόµα η σύµβαση µε
την ΑΤΚ δεν οφείλεται σε εµάς, αλλά στα προβλήµατα που αντι-
µετώπιζε η αµερικάνικη κυβέρνηση, στο ότι δεν µπορούσαν να
λειτουργήσουν όλο το προηγούµενο διάστηµα. Κι έχουν σαφή
και ξεκάθαρη εντολή να συζητήσουν και για τα θέµατα της Ινδίας
και για κάθε θέµα που µπορεί να ενισχύσει τη βιωσιµότητα της
εταιρείας. 

Όλα τα υπόλοιπα θα τα πω στην οµιλία µου.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κυρία Υπουργέ.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων): Κυρία Υπουργέ, στο πλαίσιο του να βοηθήσουµε, σας λέω
το εξής: Αντί να προχωράµε σε πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, αντί να δίνετε 10 εκατοµµύρια ευρώ σε µη κυβερνητική ορ-
γάνωση, για να διερευνήσει πώς αυτοκτόνησαν έξι χιλιάδες
Έλληνες, ας δώσει η Κυβέρνηση τα 10 εκατοµµύρια ευρώ που
χρωστάει στην Αµυντική Βιοµηχανία, για να πάρουν µπρος οι
γραµµές παραγωγής. Είναι απλά τα πράγµατα.

Θέλω, όµως, να µου επιτρέψετε, κυρία Πρόεδρε -επειδή τώρα
ενηµερώνοµαι- να αναφερθώ στο θάνατο του Νικολάου Μάρτη,
ενός πολιτικού, ενός Έλληνα, ενός ανθρώπου που έδωσε µεγάλη
µάχη για το όνοµα της Μακεδονίας µας. 

Ο Νικόλαος Μάρτης ήταν ένας µεγάλος αγωνιστής της πατρί-
δος µας, ο οποίος έχτισε όλη εκείνη την άµυνα της χώρας απέ-
ναντι στη σκοπιανή προπαγάνδα, απέναντι σε εκείνους που
θέλουν να επιβουλεύονται το όνοµα της Μακεδονίας. Ήταν εκεί-
νος ο πολιτικός άνδρας αλλά κι εκείνος ο ιστορικός ο οποίος µάς
έδωσε τα πολεµοφόδια για να δώσουµε τη µάχη, την ώρα που
έρχονται φίλοι και εχθροί και διεκδικούν ουσιαστικά την παρά-
δοση του όρου «Μακεδονία». 

Όταν µίλησα για την άρνηση του Πρωθυπουργού επί εννέα
φορές να απαντήσει στο ερώτηµα το οποίο τού υπέβαλα σαν επί-
καιρη ερώτηση και όταν ανέφερα προηγουµένως τη χρήση από
τον Ευρωστρατό µε την Προεδρία του Βελγίου τµηµάτων του
στρατού των Σκοπίων, δεν είχα ενηµερωθεί ακόµα για το θάνατο
του Νικόλαου Μάρτη. 

Τουλάχιστον, στη µνήµη του και σε εκείνους που συνεχίζουν
να αγωνίζονται για τα ιδανικά του και την προστασία της ιστορίας
µας και του όρου «Μακεδονία», περιµένω µία κίνηση από τη ση-
µερινή Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πρόεδρε.

Παρακαλώ, µια και κατάγοµαι από το ίδιο χωριό που γεννή-
θηκε ο Νικόλαος Μάρτης, από τη Μουσθένη Καβάλας -από εκεί
κατάγεται ο πατέρας µου, Μικρασιάτης- επιτρέψτε µου αυτήν
την προσωπική αναφορά, η οποία νοµίζω ότι από όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής έχει την ίδια αντιµετώπιση. Ο Νικόλας Μάρ-
της, ευπατρίδης πολιτικός, έδωσε τη ζωή του, για να δειχθεί το
µεγάλο πρόβληµα που έχει να κάνει µε το όνοµα της Μακεδονίας
µας.

Αιωνία του η µνήµη!
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Νοµίζω ότι µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου συµφω-

νούµε απολύτως. Η χορήγηση ασφαλιστικής και φορολογικής
ενηµερότητας, προκειµένου να καλυφθούν οφειλές δεδουλευ-
µένων στους εργαζοµένους, είναι απόλυτα ξεκάθαρη.

Για λόγους, όµως, πρακτικούς, κυρία Υπουργέ, πιστεύω ότι θα
πρέπει να γίνει η εξής προσθήκη, η οποία έχει να κάνει µε την
ΕΛΒΟ. Συγκεκριµένα, η ισχύς της παραγράφου 2 του άρθρου
124 του ν. 4199/2013 παρατείνεται µέχρι τις 31-01-2014 ή χορη-
γείται στην Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων, ΕΛΒΟ, ασφαλιστική
και φορολογική ενηµερότητα µέχρι τις 31-01-2014, χωρίς παρα-
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κράτηση, κατά παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων, µε απο-
κλειστικό σκοπό την είσπραξη χρηµάτων οφειλοµένων στην
ΕΛΒΟ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύς λόγος έγινε για το µέλ-
λον της Αµυντικής µας Βιοµηχανίας. Εκτιµώ ότι δεν θα πρέπει να
το προσεγγίσουµε µε αµιγώς «οικονοµικίστικο» τρόπο, διότι η Ελ-
λάδα δεν είναι Ελβετία. Η Ελλάδα βρίσκεται µέσα σ’ ένα ευαί-
σθητο γεωπολιτικό και γεωστρατηγικό περιβάλλον. Υπάρχει η
διαρκής απειλή από τη γείτονα χώρα και αυτή εκφράζεται κατά
περιόδους είτε µε παραβάσεις και µε παραβιάσεις του εθνικού
εναέριου χώρου είτε µε προκλητικές δηλώσεις από την πλευρά
της Τουρκίας.

Εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το µέλ-
λον της Αµυντικής Βιοµηχανίας δεν είναι µόνο ζήτηµα βιωσιµό-
τητας. Είναι προπάντων η υπεράσπιση των εθνικών και
κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας.

Συγκεκριµένα, επειδή µου αρέσει να µιλάω µε επιχειρήµατα, η
Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία βεβαίως και διαχρονικά είχε διαρ-
θρωτικά προβλήµατα, βεβαίως και διαχρονικά είχε προβλήµατα
ανταγωνιστικότητας. Πρέπει σε πρώτο επίπεδο να διορθώσουµε
τα λάθη του παρελθόντος, δηλαδή να γίνει αναδιάρθρωση, να
γίνει µία µελέτη βιωσιµότητας και αξιοποίησης των συγκριτικών
πλεονεκτηµάτων της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας, δηλαδή
εκεί που είµαστε µοναδικοί, εκεί που είµαστε καινοτόµοι να ανα-
πτύξουµε περαιτέρω την Ελληνική Αµυντική µας Βιοµηχανία, µε
µεγαλύτερη εξωστρέφεια, µε µεγαλύτερη ανταγωνιστικότητα.
Ήδη υπάρχουν υπογεγραµµένες συµβάσεις 126 εκατοµµυρίων
ευρώ. Ήδη υπάρχουν σε εξέλιξη εξοπλιστικά προγράµµατα άλλων
χωρών, που ανέφερε και η κυρία Υπουργός. Ιδιαίτερα το εξοπλι-
στικό πρόγραµµα από τις Ινδίες είναι ιδιαιτέρως µεγάλο, είναι πε-
ρίπου τεσσάρων δισεκατοµµυρίων ευρώ, οπότε η χώρα µας
µπορεί να συµµετέχει σ’ αυτό το εξοπλιστικό πρόγραµµα. Κυρίως
όµως πρέπει να εµπιστευτούµε την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία
και για λόγους ποιότητας αλλά και για λόγους µοναδικότητας, ιδι-
αιτέρως στο κοµµάτι των πυροµαχικών.

Κυρία Υπουργέ, πιστεύω ότι έχετε τη στήριξη και τη σύµφωνη
γνώµη όλων µας ότι το µέλλον της Αµυντικής Βιοµηχανίας δεν
είναι απλά ένα οικονοµικό µέγεθος, αλλά είναι ζήτηµα προάσπι-
σης των δικαιωµάτων της πατρίδας µας. Σ’ αυτή σας την προ-
σπάθεια, σ’ αυτή σας την πολιτική θα µας βρείτε σύµφωνους.

Από την άλλη, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι θα πρέπει και οι αµυν-
τικές βιοµηχανίες να ανταποκριθούν στις σύγχρονες προκλήσεις
του ανταγωνισµού. Όντως υπάρχουν συγκεκριµένα προβλήµατα
διάρθρωσης, όµως από τη στιγµή που ιδιαιτέρως η γείτων χώρα
αναπτύσσεται µε ιλιγγιώδεις ρυθµούς στο κοµµάτι των αµυντι-
κών βιοµηχανιών, στην Ελλάδα δεν θα πρέπει σε καµµία περί-
πτωση να µείνουµε πίσω. 

Εγώ πιστεύω ότι σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα πρέπει να κινηθεί
η πολιτική του Υπουργείου και νοµίζω ότι απ’ όλες τις πτέρυγες
της Βουλής θα έχετε τη δική µας σύµφωνη γνώµη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

τον κ. Πλακιωτάκη.
Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Βλαχογιάννης.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής έχει εκφραστεί

η σύµφωνη γνώµη για την τακτοποίηση της εκκρεµότητας που
έχει σχέση µε τη φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα στα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα. Οι ενστάσεις βέβαια υπάρχουν
γιατί ήλθε µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Πιστεύω ότι στη
συγκεκριµένη περίπτωση υπήρχαν λόγοι που δικαιολογούν τη
διαδικασία η οποία ακολουθήθηκε και δεν νοµίζω ότι πρέπει να
µείνουµε σ’ αυτό. Θα συµφωνήσουµε ότι είναι µία πράξη που
συµβάλλει στην οµαλή πληρωµή των οφειλών στους εργαζόµε-
νους και στη συνέχεια της λειτουργίας, µέχρι να βρεθεί η ορι-
στική λύση στο θέµα των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων.

Δεν υπάρχει κανείς που να µην αναγνωρίζει ότι η χώρα αντι-
µετωπίζει εξωτερικούς κινδύνους. 

Και είναι φυσικό να αναζητεί στηρίγµατα και εκτός αλλά και
στο εσωτερικό της. Η λειτουργία µιας υγιούς Αµυντικής Βιοµη-

χανίας, είτε κρατικής είτε ιδιωτικής, είναι κάτι που πρέπει να το
αναζητήσουµε όλοι σε αυτήν τη χώρα. 

Εγώ δεν είµαι απόλυτα βέβαιος ότι το κρατικό µοντέλο είναι
το καλύτερο. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι δεν πρέπει να υπάρχει
και κρατικό µοντέλο. Παλαιότερα είχαµε ιδιώτες οι οποίοι είχαν
κρατικές βιοµηχανίες που παρήγαν οπλικά συστήµατα ή πυρο-
µαχικά όπως ο µακαρίτης ο Μποδοσάκης, οι οποίοι βοήθησαν τα
µέγιστα την Ελλάδα σε δύσκολες στιγµές που είχε πολεµικές
συγκρούσεις και κάλυπταν τις ανάγκες των Ενόπλων Δυνάµεων. 

Άρα, όποιο σύστηµα -µεικτό, ιδιωτικό, κρατικό- είναι υγιές και
στηρίζεται σε σωστές βάσεις πρέπει να το στηρίξουµε. 

Η βούληση της Κυβέρνησης είναι να εξακολουθήσει να υφί-
σταται η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία, αλλά αναδιαρθρωµένη.
Δεν θα πρέπει να είναι µια Αµυντική Βιοµηχανία που θα παράγει
ελλείµµατα και θα τα πληρώνει ο ελληνικός λαός.  Θα πρέπει να
είναι µια Αµυντική Βιοµηχανία που θα παράγει προστιθέµενη
αξία, που θα ενισχύει το αξιόµαχο των Ενόπλων Δυνάµεων και
θα έχει και εξωστρέφεια. Θα πρέπει να είναι εξωστρεφής, να
µπορεί να καλύψει ανάγκες που υπάρχουν στη διεθνή αγορά και
να βγάλει και επιπλέον χρήµατα. Αυτό είναι το ζητούµενο. 

Η Κυβέρνηση, διά της Υπουργού και µέσω του Πρωθυπουρ-
γού, έχει ξεκαθαρίσει ότι βούληση και στόχος µας είναι η εξυ-
γίανση των Ελληνικών Αµυντικών Βιοµηχανιών και το στήσιµο
µιας Αµυντικής Βιοµηχανίας που θα είναι υγιής, θα στηρίζεται
πραγµατικά σε στέρεες βάσεις και θα προάγει το αξιόµαχο των
Ενόπλων Δυνάµεων. 

Άκουσα πριν τον αξιότιµο Πρόεδρο των Ανεξαρτήτων Ελλή-
νων, ο οποίος έθεσε το ερώτηµα γιατί δεν υπήρξε αντίδραση για
τον ευρωστρατό, από µία ανακοίνωση του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας του Βελγίου, που ανέγραφε τα Σκόπια ως «Μα-
κεδονία».Κατ’ αρχάς, αυτό θα γίνει. Θα υπάρξει αντίδραση διά
της διπλωµατικής οδού. 

Από την άλλη, όµως, ξέρουµε ότι στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης τα Σκόπια αναγνωρίζονται µε το όνοµα FYROM. Η βού-
ληση της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι να εξευρεθεί µία αµοιβαία
αποδεκτή λύση στο όνοµα. Προς αυτήν την κατεύθυνση πιέζουµε
και εµείς και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αν τώρα κάποιος τεχνοκράτης
του Υπουργείου Άµυνας του Βελγίου συµπεριέλαβε αυτό το
οποίο είπε ο κ. Καµµένος, προφανώς διέπραξε ατόπηµα. Αυτό
δεν σηµαίνει, όµως, ότι αλλάζει η πολιτική της Βελγικής Δηµο-
κρατίας ή η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Στόχος µας είναι
να βρεθεί µία λύση που θα ικανοποιεί τα ελληνικά εθνικά συµφέ-
ροντα. 

Πραγµατικά, πρέπει να εκφράσουµε όλοι τη λύπη µας για την
απώλεια του πρώην Υπουργού, του Νίκου Μάρτη, ενός ανθρώ-
που που πάλεψε για τα εθνικά µας θέµατα, ιδιαίτερα στο θέµα
της Μακεδονίας. Και δεν πάλεψε απλώς για το όνοµα. Πάλεψε
για να αποδείξει τη διαχρονική πλαστογράφηση των Σκοπιανών
οι οποίοι, εκτός από το όνοµα, διεκδικούν και την εθνική µας κλη-
ρονοµιά. Με συντριπτικά επιχειρήµατα απέδειξε -εντός και εκτός
Ελλάδος- ότι είναι µυθοµανείς οι γείτονες. Αναζητούν στηρίγ-
µατα στην ελληνική ιστορία, τα οποία ούτε πρόκειται να τα βρουν
ούτε πρόκειται κανένας Έλληνας να δειχθεί να τα παραχωρήσει. 

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα µία διευκρίνιση για την πρόσληψη
του επικουρικού προσωπικού. Αυτό αφορά και το ΝΙΜΤΣ, το Νο-
σηλευτικό Ίδρυµα του Μετοχικού Ταµείου Στρατού; Διότι και
αυτό έχει ανάγκες και δεν ξέρω αν τα συµπεριλαµβάνετε στα αµι-
γώς στρατιωτικά νοσηλευτικά ιδρύµατα ή όχι. Πάντως, εξυπηρε-
τεί και στρατιωτικούς και συνταξιούχους στρατιωτικούς αλλά και
πολίτες. Είναι κάτι που πρέπει να το δείτε και να καλύψουµε και
τις ανάγκες και του Νοσηλευτικού Ιδρύµατος Στρατού. 

Κυρία Υπουργέ, προφανώς ψηφίζουµε την πρόταση νόµου
που φέρατε. Πιστεύουµε ότι θα κινηθείτε στην κατεύθυνση που
όλοι θέλουµε, να έχουµε, δηλαδή, µια υγιή Ελληνική Αµυντική
Βιοµηχανία, να µην έχουµε ελλείµµατα που θα πληρώνει ο ελλη-
νικός λαός, αλλά να µην έχουµε και κατάργηση των ελληνικών
αµυντικών βιοµηχανιών. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Παπακώστα.

2262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
θερµά, κυρία Πρόεδρε.

Θέλω κι εγώ να εκφράσω τη βαθιά µου λύπη για την απώλεια
ενός ανθρώπου ευπατρίδη, πολιτικού, ιστορικού, λογίου, του
Νίκου Μάρτη, ο οποίος υπήρξε στενός συνεργάτης του Κων-
σταντίνου Καραµανλή και ο οποίος πραγµατικά έκανε σε όλη την
οικουµένη γνωστή την υπόθεση της Μακεδονίας.  

Πολύ ορθά, όπως ειπώθηκε από το συνάδελφό µου προηγου-
µένως, αποδόµησε παντελώς τις αιτιάσεις περί δήθεν Μακεδο-
νίας, της διεκδίκησης του ονόµατος της Μακεδονίας, αποδόµησε
παντελώς την προπαγάνδα της εποχής. 

Όσον αφορά στη συζήτηση για την ανώνυµη εταιρεία Ελλη-
νικά Αµυντικά Συστήµατα έχω να πω τα εξής:

Πραγµατικά εκπλήσσοµαι όταν στο ελληνικό Κοινοβούλιο οι
πολιτικοί Αρχηγοί, οι οποίοι πρέπει να δίνουν και τον τόνο της σο-
βαρότητας και της υπευθυνότητας, εκφράζονται µε αυτόν τον
τρόπο σε ένα τέτοιο ευαίσθητο ζήτηµα. Είναι εκφρασµένη και η
απόφαση της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας που στηρίζει την
Κυβέρνηση αλλά και της Κυβέρνησης να διαχειριστεί και να δια-
πραγµατευθεί κατ’ αποκλειστικότητα, µε πολιτικές επιλογές, το
θέµα της ανώνυµης εταιρείας Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και
µονοσήµαντα, χωρίς να δίνει, αν θέλετε, λογαριασµό -για να το
πω έτσι απλά- και αναφορά σε οποιονδήποτε άλλο εκτός από τον
εαυτό της, τη Βουλή και την «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.». 

Δεν αντιλαµβάνοµαι, λοιπόν, γιατί υπάρχει τοποθέτηση που γί-
νεται µε έναν επιπόλαιο τρόπο, κατά την άποψή µου, τούτην την
ώρα, όπου οι πάντες ακούν τι συζητούµε εδώ, οι πάντες διεκδι-
κούν τη δυνατότητα να στρεβλώσουν ή να παραποιήσουν τις
οποιεσδήποτε θέσεις τις οποίες θα ακούσουν και οι οποίες δεν
θα είναι στην καρδιά της επίλυσης του προβλήµατος. 

Αυτό έκανε προηγουµένως, δυστυχώς, ο κύριος Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Θεώρησα εξαιρετικά επικίνδυνο και
επιπόλαιο το µείγµα που συµπεριελήφθη σε µία έκτακτη νοµο-
θετική πρωτοβουλία για ένα εξαιρετικά επείγον και κρίσιµο ζή-
τηµα, όπως είναι η επιβίωση και το µέλλον -µέσα από ένα
µεταβατικό στάδιο- της «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.».
Θεώρησα εξαιρετικά επικίνδυνο και επιπόλαιο το µείγµα που
συµπεριελήφθη λίγο πριν από τον κύριο Πρόεδρο των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων, το οποίο είχε µέσα λίγο από θεωρίες συνωµο-
σίας, λίγο από διαπραγµάτευση στο ευαίσθητο ζήτηµα του
Κυπριακού –για το οποίο πρέπει όλοι να είµαστε πάρα πολύ προ-
σεκτικοί στις διατυπώσεις µας, πόσω µάλλον οι Αρχηγοί των κοµ-
µάτων,- λίγο και από κουβέντα για υποβρύχια. Τελικά, όλο αυτό
το µείγµα καθίσταται εξόχως εκρηκτικό, και δεν συνεισφέρει, δεν
συµβάλλει. Αντίθετα, δυναµιτίζει την προσπάθεια που κάνουµε.

Αντιθέτως, έχω να καταθέσω ένα στοιχείο για την πολιτική
υποκρισία που διακρίνει ορισµένες πτέρυγες της Βουλής, µετά
και την ανακοίνωση ότι θα συνεργαστούν µε την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση, µε τον κ. Τσίπρα, δηλαδή, και µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Φο-
βούµαι ότι η χοάνη που έχει ανοίξει ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Τσίπρας
κινδυνεύει να τους ρουφήξει, αν δεν προσέξουν. Έχουν αντιφα-
τική στάση από χθες. Πιστοποιείται αυτό σήµερα, µετά την ανα-
κοίνωση εν’ όψει των αυτοδιοικητικών περιφερειακών εκλογών
και το µοντέλο που θέλουν να οικοδοµήσουν σε συνεργασίες σε
περιφερειακό και τοπικό επίπεδο. 

Εξηγούµαι. Έχω µπροστά µου την Εκθεση της Διαρκούς Επι-
τροπής Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων -που είχε
την καλοσύνη ο κ. Κεφαλογιάννης να µου δώσει- στην οποία φαί-
νεται ότι ο ειδικός αγορητής των Ανεξάρτητων Ελλήνων είχε το-
ποθετηθεί θετικά στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Σήµερα ο κύριος Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων, µετά τη
χθεσινοβραδυνή ανακοίνωση περί σύµπραξης µε την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, µε τον ΣΥΡΙΖΑ και µε τον κ. Τσίπρα -µε ανακοί-
νωση του κ. Μαριά,- ανακρούει πρύµνα. 

Προσέξτε την αντιφατικότητα. Το στοιχείο που σας παραθέτω
είναι εδώ. 

Καταθέτω την έκθεση, η οποία πιστοποιεί τη διαφοροποίηση
στη στάση των Ανεξάρτητων Ελλήνων. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Παπακώστα – Σι-
δηροπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα έκ-
θεση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας

της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)
Το δεύτερο στοιχείο που προκύπτει είναι το εξής. Ενώ µεν δεί-

χνει ότι κόπτεται ο κύριος Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων
για το µέλλον των εργαζοµένων, για το µέλλον αυτής καθ’ εαυτήν
της ανώνυµης εταιρείας Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, την ίδια
ώρα αποφεύγει να πάρει στάση θετική στην Ολοµέλεια, ενώπιόν
µας σήµερα εδώ, επί του θέµατος αυτού.

Αντιθέτως, µε µία διολίσθηση -κατά την άποψή µου- σε λαϊκι-
σµούς που δεν ταιριάζουν στην εποχή και στο πρόβληµα, έκανε
µία πρόταση η οποία θα βάλει την Ελλάδα σε περιπέτειες. 

Ποια είναι αυτή η πρόταση; «Να πάρουµε», είπε, «πόρους 10
εκατοµµύρια και να τα δώσουµε στην ανώνυµη εταιρεία Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα». Για να συµβεί τι, αγαπητοί συνάδελφοι; Για
να καταδικαστεί για µία ακόµη φορά η χώρα; Για να επιβαρυνθεί
µε καταδίκη; Αυτή είναι η εθνική στάση και η εθνική πολιτική; 

Λυπούµαι, αλλά νοµίζω ότι υπήρξε ατόπηµα και χρειάζεται
διόρθωση. Θεωρώ ότι κακώς κάποιοι συµβούλευσαν τον κύριο
Πρόεδρο των Ανεξαρτήτων Ελλήνων και τον παρέσυραν. Εγώ
αυτό εκτιµώ, κυρία Πρόεδρε. 

Εκτιµώ δε, επίσης, ότι κανείς δεν θα πρέπει γι’ αυτό το σηµαν-
τικό ζήτηµα για το οποίο η πολιτική απόφαση της κυβερνητικής
πλειοψηφίας, που στηρίζει την Κυβέρνηση, αλλά και της Κυβέρ-
νησης, από κοινού, είναι να είναι πολιτική η απόφαση, να ανήκει
αποκλειστικά στην ελληνική Κυβέρνηση και στην πλειοψηφία η
οποία τη στηρίζει και δεν αφορά κανέναν άλλο πώς αυτό θα ρυθ-
µιστεί. 

Όταν υπάρχει µία τέτοια καθαρή θέση και όταν άκουσα προ-
ηγουµένως την κυρία Αναπληρώτρια Υπουργό, η οποία τοποθε-
τήθηκε επ’ αυτού του θέµατος και είπε ότι είναι και προσωπική
της µάχη πάνω στο ζήτηµα αυτό –κι εγώ δεν έχω κανένα λόγο
να το αµφισβητήσω- απορώ γιατί κουβεντιάζουµε επί του τυπι-
κού, αν είναι πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, επί άλλων αιτιά-
σεων οι οποίες βάζουν σε περιπέτεια τη χώρα, συνιστώντας όλα
αυτά ένα εκρηκτικό µείγµα, το οποίο δεν δείχνει σοβαρότητα. 

Για ποιο λόγο προσθέτω -κλείνοντας, κυρία Πρόεδρε- να υιο-
θετούµε και τα επιχειρήµατα των εµπλεκοµένων στους εξοπλι-
σµούς; Δεν έχει κανείς κανένα λόγο εδώ µέσα να υπερασπίζεται
συµφέροντα της µιας ή της άλλης πλευράς.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Παπακώστα.
Ο κ. Αθανάσιος Νταβλούρος έχει τον λόγο και κλείνει ο κατά-

λογος των αγορητών.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα κι εγώ µε τη σειρά

µου να εκφράσω τη βαθιά µας λύπη για την αποδηµία του ευπα-
τρίδη Υπουργού Νικόλαου Μάρτη, του ανθρώπου που ενσάρ-
κωσε τη φωνή της προάσπισης της ιστορικής αλήθειας που
αφορά στη Μακεδονία µας και του ανθρώπου που ανέδειξε την
ατελέσφορη προσπάθεια των Σκοπιανών να σφετεριστούν την
ιστορία της Μακεδονίας µας.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το προκείµενο θέµα, θέλω κατ’ αρχάς,
κυρία Υπουργέ, να σας εκφράσω την ευαρέσκειά µου για τη δή-
λωσή σας η οποία δεν εκφράζεται για πρώτη φορά από το Βήµα
κατά την παρουσία σας εδώ σήµερα, αλλά από την πρώτη -θα
έλεγα- στιγµή της ανάληψης των καθηκόντων σας ως Αναπλη-
ρώτρια Υπουργός Εθνικής Άµυνας, αρµόδια για τη διαχείριση
αυτού του ζητήµατος. 

Θέλω, επίσης, να πω το αυτονόητο. Η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχόµενου που εισάγεται για κύρωση σήµερα στη Βουλή θεωρώ
ότι είναι αυτονόητη υποχρέωση όλων των πτερύγων να την υπο-
στηρίξουν, γιατί, µέσω αυτής, διευκολύνεται, αφ’ ενός, η εί-
σπραξη της εταιρείας από τις οφειλές του ελληνικού δηµοσίου
κι αφ’ ετέρου η καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµε-
νους στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα. 

Θέλω, όµως, να απευθύνω έκκληση σε όλους όσοι για λόγους
στείρας αντιπολιτευτικής λογικής επιχειρούν να θέσουν σε αµ-
φισβήτηση τις προθέσεις και κυρίως την εναγώνια προσπάθεια
η οποία καταβάλλεται από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, για να υπάρξει πραγµατικά µία διέξοδος σε
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αυτό το µείζον ζήτηµα, που έχει όχι µόνο οικονοµικά, αλλά, κυ-
ρίως χαρακτηριστικά που αφορούν στην ενίσχυση της εθνικής
µας ασφάλειας, πέραν όλων των άλλων που έχουν να κάνουν µε
τη διατήρηση των θέσεων εργασίας και βεβαίως τη συνέχιση λει-
τουργίας µιας αµιγώς οικονοµικής παραγωγικής δοµής. 

Όµως, πρέπει επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να διαπι-
στώσουµε και να συνοµολογήσουµε ότι η κατάσταση στην οποία
σήµερα οδηγήθηκε η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία µας δεν
είναι απεξαρτηµένη από αίτια και παθογένειες του χθες. Διαχρο-
νικά, υπήρξαν λάθη και στις στρατηγικές επιλογές. Κυρίως όµως
–και απευθύνοµαι από το Βήµα αυτό- να αντιληφθούν τη συµµε-
τοχή τους στην παραγωγή του συγκεκριµένου αποτελέσµατος
και στους εργαζόµενους αλλά και στις διοικήσεις διαχρονικά που
είχαν την ευθύνη διαχείρισης της συγκεκριµένης βιοµηχανικής
µας δοµής, δηλαδή εάν έπραξαν ως όφειλαν, αν εξαντλήθηκαν
σε µία προοπτική µε εξωστρέφεια, παραγωγική αυτών των
δοµών ή επέλεξαν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, για να εκ-
δηλώσουν τις συνδικαλιστικές και, πόσω µάλλον, τις πολιτικές
τους φιλοδοξίες. 

Τέτοιου είδους δοµές της ελληνικής οικονοµίας, οι οποίες είναι
άµεσα διασυνδεδεµένες και µε την εθνική µας άµυνα και µε την
ενίσχυση των Ενόπλων Δυνάµεών µας, δεν νοµίζω ότι αποτελούν
πεδίο δόξης λαµπρό για τέτοιου είδους δραστηριότητες. Ας
είναι. 

Εκείνο το οποίο είναι βέβαιο και µας καθιστά αισιόδοξους είναι
η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης, για την οποία ο ίδιος ο Πρω-
θυπουργός, ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και η κυρία Αναπληρώ-
τρια Υπουργός έχουν τοποθετηθεί µε τον πλέον κατηγορηµατικό
τρόπο. Υπάρχει η πολιτική βούληση τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα να παραµείνουν σε λειτουργία, µε έναν τρόπο όµως που να
τα καθιστά παραγωγικά και να µπορέσουν επιτέλους να ανταπο-
κριθούν µε εξωστρέφεια στο σκοπό για τον οποίο έχουν δηµι-
ουργηθεί. 

Κυρία Υπουργέ, είµαι Βουλευτής Αχαΐας και στο Αίγιο, όπως
ξέρετε, υπάρχει το ένα από τα εργοστάσια των Ελληνικών Αµυν-
τικών Συστηµάτων µας και αποτελεί στην κυριολεξία µία δοµή
ανεπανάληπτη σε ό,τι έχει να κάνει µε τις κατασκευαστικές δυ-
νατότητες. Μπορεί πραγµατικά να αξιοποιηθεί και να αποτελέσει
µία κατασκευαστική µονάδα, η οποία θα φέρει και κέρδος και
επιπλέον θα δώσει τη βεβαιότητα της ανταπόκρισης στην ενί-
σχυση των Ενόπλων Δυνάµεών µας, όχι µόνο µε τα υλικά εκείνα
τα οποία µέχρι σήµερα µπορούσε να παραγάγει.

Για την τοποθέτηση της νέας διοίκησης, πρέπει πράγµατι να

κάνουµε µία αναφορά ότι καθυστέρησε εξαιρετικά. . Ωστόσο,
έστω και τώρα, αυτό και µόνο, σε συνδυασµό µε την κατάθεση
της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου σήµερα, αποδεικνύει –
επαναλαµβάνω- την πρόθεσή σας να υπάρξει και η διοικητική
δοµή, κυρίως όµως η προοπτική για τη συνέχεια της λειτουργίας
τους.

Κατά την ανάληψη των καθηκόντων της νέας διοίκησης είχα
την ευκαιρία να ξεναγηθώ στους χώρους του εργοστασίου και
να διαπιστώσω ιδίοις όµµασι πραγµατικά τις ανεπανάληπτες κα-
τασκευαστικές ικανότητες που διαθέτει. 

Σήµερα –και αυτό είναι ένα επιπλέον αισιόδοξο µήνυµα, κυρία
Υπουργέ- οι εργαζόµενοι του εργοστασίου του Αιγίου, αλλά φαν-
τάζοµαι αντιστοίχως και στα λοιπά εργοστάσια των Αµυντικών
µας Συστηµάτων, έχουν κατανοήσει πλέον ότι δεν µπορεί, παρά
µόνο µε συµµετοχή στην παραγωγή και την αναζήτηση στρατη-
γικών επιλογών που θα καταστήσουν βιώσιµα και παραγωγικά τα
εργοστάσιά µας, κανείς να διεκδικεί τη λύση, την οποία επιβάλ-
λουν λόγοι εθνικοί αλλά και λόγοι οικονοµικοί και αναπτυξιακοί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
Είµαι σίγουρος πως στην κατεύθυνση αυτή θα κάνετε ό,τι είναι

ανθρωπίνως δυνατόν. Γνωρίζουµε τις ιδιαιτερότητες που αφο-
ρούν και τον τρόπο µε τον οποίο µέχρι χθες ενισχύθηκαν από το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων τα εργοστάσια αυτά. 

Χρειάζεται ειδικότερος χειρισµός για αυτά τα ευαίσθητα ζητή-
µατα. 

Εµείς σας εµπιστευόµαστε και θεωρούµε ότι θα επιτευχθεί τε-
λικώς το ζητούµενο, προς όφελος όλων. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει η Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ.

Φωτεινή Γεννηµατά. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να καταθέσω κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις και

παρακαλώ να διανεµηθούν στις κυρίες και τους κυρίους Βουλευ-
τές. 

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Φωτεινή Γεννηµατά καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, το οποία έχουν ως εξής:
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ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Πριν ξεκινήσω, θα ήθελα να εκφράσω κι εγώ τη θλίψη
µου από το Βήµα της Βουλής για την απώλεια του Νίκου Μάρτη. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ εύ-
κολο να συµφωνήσουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι είναι αυτονόη-
τος ο εθνικός ρόλος της Εθνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας.
Ειδικότερα, τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα διασφαλίζουν την
επιχειρησιακή ετοιµότητα των Ενόπλων Δυνάµεων και βεβαίως
εξασφαλίζουν την ασφάλεια του εφοδιασµού. 

Προφανώς, η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία αποτελεί επι-
πλέον ένα εργαλείο της αµυντικής µας πολιτικής. Μας δίνει ισχύ.
Μας δίνει δυνατότητες για συνεργασίες, συµπράξεις, συµπαρα-
γωγές. Επίσης, είχαµε την ευκαιρία τους προηγούµενους µήνες
να συζητήσουµε κατ’ επανάληψη στην επιτροπή και την Ολοµέ-
λεια ακριβώς για τέτοιου είδους συνεργασίες, που τις επιδιώ-
κουµε διαρκώς και θεωρούµε ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικές. 

Θα προσπαθήσω όσο γίνεται πιο επιγραµµατικά και πολύ προ-
σεκτικά, γιατί γνωρίζετε όλοι ότι η διαπραγµάτευση είναι ακόµα
σε εξέλιξη -και νοµίζω ότι αυτό δεν πρέπει κανείς να το ξεχνά σ’
αυτήν την Αίθουσα,- να αναφερθώ όσο γίνεται µε µεγαλύτερη
ακρίβεια σε όσα έχουν ακουστεί. 

Πριν από όλα, θέλω να πω µε τι βρεθήκαµε αντιµέτωποι πριν
από τέσσερις µήνες. Με µια εταιρεία χωρίς διοίκηση, µε απλή-
ρωτους εργαζόµενους σε επίσχεση εργασίας, µε τις γραµµές
παραγωγής κλειστές, και το κυριότερο, κάτω από έλεγχο της Γε-
νικής Διεύθυνσης Ανταγωνισµού για ένα δισεκατοµµύριο παρά-
νοµες κρατικές ενισχύσεις. Κρατήστε το αυτό, γιατί αυτό είναι
το µεγαλύτερο πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η εταιρεία
και κανείς δεν πρέπει να το ξεχνά. 

Τρία χρόνια η εταιρεία αυτή είχε ζηµιές της τάξεως των 300
εκατοµµυρίων ευρώ και οφειλές στους εργαζόµενους, στα
ασφαλιστικά ταµεία, στην εφορία, σε προµηθευτές, περίπου 60
εκατοµµύρια. Για να µπορέσει δε να συνεχίσει τη λειτουργία της,
ακόµα και κάτω από αυτές τις συνθήκες, το ελληνικό δηµόσιο
αναγκάστηκε να βάλει κεφάλαια ύψους 86,9 εκατοµµυρίων ευρώ
από το 2010 µέχρι το 2013 ως αύξηση µετοχικού κεφαλαίου. 

Βεβαίως, θέλω να επισηµάνω ότι η αναδιάρθρωση της εται-
ρείας αποτελούσε και αποτελεί προαπαιτούµενο για τη συνέχιση
του προγράµµατος στήριξης της ελληνικής οικονοµίας. 

Κάτω από αυτές τις εξαιρετικά δύσκολες συνθήκες χρειάστηκε
να εργαστούν σκληρά πάρα πολλοί άνθρωποι. Εγώ προσωπικά
πιστεύω στη συλλογική δουλειά και στη συλλογική προσπάθεια. 

Έτσι, λοιπόν, σε συνεργασία το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας,
το Υπουργείο Οικονοµικών, τρεις πολύ µεγάλες εταιρείες συµ-
βούλων, που επιλέχθηκαν για το σκοπό αυτό από το Υπουργείο
Οικονοµικών, και βεβαίως η διοίκηση της εταιρείας, που τοποθε-
τήθηκε αµέσως, αναλάβαµε να εκπονήσουµε ένα σχέδιο, ο οποίο
εξασφαλίζει πριν από όλα τη βιωσιµότητα της εταιρείας, εξυπη-
ρετεί τα συµφέροντα της εθνικής µας άµυνας και των Ενόπλων
Δυνάµεων και βεβαίως είναι συµβατό -η λύση που προτείνουµε-
µε τους κανόνες του ανταγωνισµού. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την πρότασή µας την υποστηρί-
ζουµε µε µεγάλη βεβαιότητα. Είµαστε σίγουροι ότι η εταιρεία
µπορεί να καταστεί βιώσιµη και γι’ αυτό, όπως είπα και πριν,
καλώ όλες τις πτέρυγες της Βουλής να στηρίξουν αυτή την προ-
σπάθεια. 

Αυτό που θέλουµε, λοιπόν, είναι τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα να αναδιαρθρωθούν και να ξεπεράσουµε το εµπόδιο της
Γενικής Διεύθυνσης Ανταγωνισµού µε το µικρότερο δυνατό πρό-
στιµο. 

Γι’ αυτό οφείλουµε να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί σε όλες
µας τις κινήσεις, σε όλες µας τις αποφάσεις, τις προτάσεις και
τις επιλογές.

Είναι προφανές ότι η πρόταση που έχουµε ετοιµάσει απαντά
σε όλα τα ζητήµατα της χρηµατοδότησης της εταιρείας, σε αυτό
το πρώτο διάστηµα που χρειάζεται για να πάρει ξανά µπροστά,
να πληρωθούν τα οφειλόµενα, προφανώς στους εργαζόµενους
και να µπορέσει να συνεχίσει απαλλαγµένη πια η εταιρεία από
όλα αυτά τα βάρη.  

Ερχόµαστε, λοιπόν, µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
και σήµερα µε την κύρωσή της από την Ολοµέλεια, να αντιµετω-

πίσουµε την ανάγκη να στηρίξουµε την εταιρεία στο µεταβατικό
στάδιο, για να συνεχίσουν οι γραµµές παραγωγής να είναι ανοι-
χτές, για να σταµατήσει η επίσχεση εργασίας, να πάρουν κάποια
χρήµατα από τα οφειλόµενα οι εργαζόµενοι και βεβαίως, να µπο-
ρέσουµε να εξυπηρετήσουµε και τα συµφέροντα και τις ανάγκες
του Ελληνικού Στρατού. 

Η εταιρεία, επειδή δεν έχει ασφαλιστική και φορολογική ενη-
µερότητα, δεν µπορεί να εισπράξει τις απαιτήσεις της από το ελ-
ληνικό δηµόσιο και συγκεκριµένα, βάσει των συµβάσεων που είχε
υπογράψει µε τις Ένοπλες Δυνάµεις, θα έπρεπε να τους κατα-
βληθεί υπόλοιπο των οφειλοµένων, περίπου, ύψους 5,5 εκατοµ-
µυρίων ευρώ. 

Με την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου χορηγήθηκε ασφα-
λιστική και φορολογική ενηµερότητα στα ΕΑΣ, κατά παρέκκλιση
των ισχυουσών διατάξεων, εισπράχθηκαν περίπου 2,3 εκατοµµύ-
ρια και µε τα χρήµατα αυτά τονώθηκε η ρευστότητα της εται-
ρείας και καταβλήθηκε µέρος των δεδουλευµένων στους
εργαζόµενους. Όπως σας είπα και στην επιτροπή, όταν συζητή-
σαµε ξανά το θέµα αυτό, περίπου το 70% των χρηµάτων που θα
µπορέσουν να εισπράξουν µέσα από αυτή τη διαδικασία τα ΕΑΣ,
κατευθύνονται για να µπορέσουν να πληρωθούν οι εργαζόµενοι. 

Για τα υπόλοιπα, που δεν έχουν τιµολογηθεί και εκταµιευθεί
ακόµα, απαιτείται να δοθεί παράταση στη χορήγηση της ασφα-
λιστικής και φορολογικής ενηµερότητας έως 31 Ιανουαρίου του
2014, χρονικό διάστηµα που ξεπερνά και κατά ένα µήνα την πρό-
ταση που είχε ακουστεί από την Αντιπολίτευση στη διάρκεια της
συζήτησης στην Επιτροπή, που ήταν -όπως ακούστηκε ήδη-31-
12-2013. Με την παράταση θα εκδοθούν και τα υπόλοιπα τιµο-
λόγια και θα εισπραχθούν, καθαρά, περίπου άλλα 2,3
εκατοµµύρια. Αυτή η παράταση κατατέθηκε µε την τροπολογία
933 του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. 

Επιπλέον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την ίδια τροπολογία
παρέχεται η δυνατότητα στα ΕΑΣ να συµµετέχουν σε διαγωνι-
σµούς προµήθειας στρατιωτικού υλικού, εντός του επόµενου
χρονικού διαστήµατος, του άµεσου, στους οποίους διαφορετικά
δεν θα είχε πρόσβαση, µόνο για τυπικούς λόγους. 

Εξασφαλίζεται έτσι η ολοκλήρωση της διαδικασίας σύναψης
σύµβασης για την προµήθεια πυροµαχικών για τις Ένοπλες Δυ-
νάµεις, µία σύµβαση ύψους 18.350.000 ευρώ. Αυτή η διαδικασία
ξεκίνησε τον Απρίλιο του 2011, προκειµένου να καλύψει άµεσες
και επείγουσες ανάγκες, οι οποίες, όπως µας διαβεβαιώνει και
το αρµόδιο Γενικό Επιτελείο και όπως µπορεί κανείς να κατανοή-
σει, δεδοµένου του ότι είµαστε ήδη στο 2013, όχι απλώς εξακο-
λουθούν να υφίστανται αµείωτες, αλλά είναι πλέον και πιο
επιτακτικές. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να κάνω µια πάρα πολύ σύντοµη
αναφορά στα ζητήµατα που ρυθµίζουν οι δύο τροπολογίες που
έχουµε καταθέσει ως Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Η πρώτη ρύθ-
µιση αφορά τις διατάξεις για επικουρικό προσωπικό. Πολύ απλά,
µε τη ρύθµιση αυτή, επεκτείνουµε µία δυνατότητα που υφίσταται
ήδη στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ, έτσι
ώστε να έχουν τη δυνατότητα και τα στρατιωτικά νοσοκοµεία να
προσλάβουν επικουρικό υγειονοµικό προσωπικό. 

Θέλω να σας πω ένα µόνο παράδειγµα, για να καταλάβετε τη
σηµασία αυτής της ρύθµισης και γιατί πρέπει να γίνει το ταχύ-
τερο δυνατό. Είναι πολύ χαρακτηριστικό το παράδειγµα του Κέν-
τρου Ειδικής Φροντίδας Παιδιών στο Ναυτικό Νοσοκοµείο
Πειραιά. Από το 2006 έως σήµερα αξιολογήθηκαν χίλια διακόσια
παιδιά στελεχών. Το Πολεµικό Ναυτικό δαπανά µηνιαίως 122.000
ευρώ, περίπου για θεραπευτικές συνεδρίες διακοσίων είκοσι
οκτώ παιδιών, άρα ετησίως 1.464.000 ευρώ. 

Εάν στελεχωθεί πλήρως, θα µειωθεί η δαπάνη κατά 96.206
ευρώ µηνιαίως, δηλαδή, περίπου 1.200.000 ετησίως.

Εµείς θεωρούµε ότι όχι απλώς δεν υπάρχει επιβάρυνση, όπως
λέει στην εκθεσή του το Γενικό Λογιστήριο, γιατί δεν ζητάµε ούτε
ένα ευρώ επιπλέον από τον προϋπολογισµό µας -από τον προ-
ϋπολογισµό µας θα αντιµετωπίσουµε αυτές τις ανάγκες- αλλά
θα έχουµε και πολύ σηµαντική εξοικονόµηση. Και µιλάµε για ει-
δικότητες για το συγκεκριµένο κέντρο, όπως έναν λογοθερα-
πευτή, έναν εργοθεραπευτή και έναν δάσκαλο ειδικής αγωγής,
που, όπως γνωρίζετε, οι στρατιωτικές µας σχολές δεν βγάζουν.
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Δεν έχουµε αυτή τη δυνατότητα άµεσα για να µπορέσουµε να
καλύψουµε τις ανάγκες µας.

Και βεβαίως, η διάταξη που αφορά τα στρατολογικά θέµατα,
νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ απλή. Διευκολύνει τους πολίτες, µει-
ώνει τη γραφειοκρατία και µειώνει και εδώ τις δαπάνες που κα-
λείται να κάνει το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Άρα, θεωρώ ότι
είναι πολύ σηµαντικές και θα πρέπει και οι δύο να υπερψηφι-
στούν από όλες τις πτέρυγες της Βουλής. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να καλέσω όλους τους Βουλευτές, όπως
είπα και πριν, από όλα τα κόµµατα να ψηφίσουν την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου. Σε αυτή την πολύ κρίσιµη φάση της
διαπραγµάτευσης πιστεύω ότι πρέπει να δοθεί ένα πολύ ισχυρό
µήνυµα από το εθνικό Κοινοβούλιο, ότι η Ελληνική Αµυντική Βιο-
µηχανία είναι ένα ζήτηµα που ενώνει και δεν διχάζει.

Και πριν κλείσω, θέλω να σταθώ και να αναφερθώ στην τρο-
πολογία που εκπρόθεσµα, µόλις εχθές το βράδυ, κατατέθηκε
από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. Παρά τα όσα θα πω και παρά την
εκπρόθεσµη αυτή τροπολογία, θεωρώ ότι εξακολουθεί να έχει
πολύ µεγάλη σηµασία το µήνυµα που θα στείλουµε από αυτή τη
συνεδρίαση σε αυτή τη φάση της διαπραγµάτευσης.

Δυστυχώς, για άλλη µία φορά επιλέγεται ένας τόσος ευαίσθη-
τος τοµέας για µικροκοµµατική εκµετάλλευση και δηµιουργία εν-
τυπώσεων. Προτείνετε µέσω αυτής τη ρύθµισης, τα ΕΑΣ να
µείνουν σε ακινησία για περίπου ένα χρόνο. Και αναρωτιέµαι:
ποιοι θα τα χρηµατοδοτούν; Υποβάλλατε πραγµατικά την τελευ-
ταία στιγµή µία τροπολογία η οποία στην κυριολεξία είναι γραµ-
µένη «στο πόδι» και µέσω αυτής της τροπολογίας προσπαθείτε
να παρουσιαστείτε ως οι σωτήρες των ΕΑΣ. 

Και µέσα από έναν ανέξοδο λαϊκισµό -εδώ και χρόνια µας λέτε
ότι µε µόνο ένα άρθρο θα καταργήσετε το µνηµόνιο και την επό-
µενη στιγµή µας λέτε ότι θα το επαναδιαπραγµατευθείτε- έρχε-
στε εδώ και αγνοείτε πλήρως ότι η εταιρεία βρίσκεται κάτω από
τον έλεγχο της Διεύθυνσης Ανταγωνισµού, αγνοείτε πλήρως
τους κινδύνους και µιλάτε για ρυθµίσεις που θέτουν σε πολύ µε-
γάλο κίνδυνο την ύπαρξη αυτή κάθε αυτή της εταιρείας και τις
θέσεις εργασίας των εργαζοµένων, για τους οποίους υποτίθεται
ότι γίνεται όλη αυτή η συζήτηση.

Θα έχω την ευκαιρία και στη δευτερολογία µου να αναφερθώ
αναλυτικότερα. Θεωρώ, όµως, ότι είναι πραγµατικά ανεύθυνο να
στοιχηµατίζει κανείς πολιτικά οφέλη σε βάρος εργασιακών δι-
καιωµάτων του συνόλου του προσωπικού της εταιρείας, της εθνι-
κής οικονοµίας και των συµφερόντων της εθνικής άµυνας και των
Ενόπλων Δυνάµεων. Και γι’ αυτό δεν είναι απλώς άστοχη και νο-
µοτεχνικά ανεπαρκής, αλλά είναι πραγµατικά επιβλαβής.

Μοναδική και ρεαλιστική λύση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
είναι η υποστήριξη της νοµοθετικής πρωτοβουλίας του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας, που αντιµετωπίζει το µεταβατικό αυτό
στάδιο, προκειµένου να φτάσουµε στην οριστική λύση που θα
εξασφαλίζει µία υγιή επιχείρηση, θα εξυπηρετεί τα συµφέροντα
των Ενόπλων Δυνάµεων, της εθνικής αµυντικής πολιτικής και δεν
θα συνεχίσει να επιβαρύνει τον Έλληνα φορολογούµενο πολίτη,
όπως αυτό συνέβαινε όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Για όλους αυτούς τους λόγους σας καλώ και πάλι να στηρίξετε
τη ρύθµιση του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Η αρχή της δεδηλωµένης. Από
τον Τρικούπη στο σήµερα» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, είκοσι τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτι-
κοί συνοδοί από το 6ο Γυµνάσιο Γαλατσίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Βαρβιτσιώτης, Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μα, δεν είναι εκπρόθεσµες οι τροπο-
λογίες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα σας δώσω
τον λόγο, για να τα πείτε, κ. Δρίτσα.

Τον λόγο έχει ο κ. Υπουργός, για πέντε λεπτά.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κυρία Πρόεδρε, µπορεί να έχει δίκιο ο κ. Δρίτσας ότι η
τροπολογία είναι εκπρόθεσµη κατά µερικές ώρες, όµως αυτό δεν
ακυρώνει την ουσία της και δεν µας ακυρώνει και το δικαίωµα να
την παρουσιάσουµε στη Βουλή και να κρίνει η Βουλή τελικά αν
θα τη δεχτεί και µε ποιον τρόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέρνουµε µετά από µακρά δια-
βούλευση να επιβάλλουµε ένα τέλος πλόων και παραµονής στα
σκάφη αναψυχής. Γιατί φέρνουµε αυτήν τη ρύθµιση; Πρώτα απ’
όλα, βεβαίως, για να τονώσουµε τα έσοδα. Δεύτερος λόγος είναι
για να αποκαταστήσουµε την κοινωνική δικαιοσύνη. Διότι πρέπει
να υπάρχει ένα τέλος στη θάλασσα, ανάλογο µε το τέλος κυκλο-
φορίας στην ξηρά. 

Δεχόµαστε κριτική γι’ αυτό το τέλος ότι είναι φθηνό, ότι είναι
«χάδι», ότι είναι µία ρύθµιση ευεργετική προς τους «σκαφάτους»
και ούτω καθ’ εξής. Θα ήθελα, λοιπόν, να είµαι πιο σαφής απέ-
ναντι σε αυτήν την κριτική και να σας δείξω γιατί αυτή η ρύθµιση,
έτσι όπως επιβάλλεται, είναι και δίκαιη και λειτουργική και µας
καθιστά και ανταγωνιστικούς.

Με όλους τους προηγούµενους φόρους που έχουν επιβληθεί
στα σκάφη αναψυχής, τα δηµόσια έσοδα δεν είδαµε σε καµµία
περίπτωση να κερδίζουν κάτι σηµαντικό. Θα σας πω ότι από τον
ειδικό φόρο που επιβλήθηκε στα σκάφη αναψυχής στο παρελθόν
είναι ζήτηµα αν έχουν µαζευτεί πάνω από 200.000 ευρώ. Έχω τα
απολογιστικά στοιχεία του 2012. Η έκτακτη εισφορά στα σκάφη
αναψυχής έφερε µόνο 40.000 ευρώ, ενώ για το 2011 το ποσό
είναι κοντά στις 150.000 ευρώ. Είναι ένα αστείο νούµερο για ένα
πλήθος σκαφών αναψυχής. 

Με τη συγκεκριµένη ρύθµιση λέµε ότι εξαιρούνται οι βάρκες,
δηλαδή ό,τι υπάρχει µέχρι επτά µέτρα, που είναι η βάρκα της
κάθε οικογένειας, του µεροκαµατιάρη, του συνταξιούχου, το
φθηνό µέσο αναψυχής. Από τα επτά µέτρα ως τα οκτώ, ετήσιο
τέλος 200 ευρώ. Από οκτώ έως δέκα µέτρα, 300 ευρώ. Από δέκα
έως δώδεκα, 400 ευρώ. Άνω των δώδεκα µέτρων, ανά µέτρο, 100
ευρώ το µέτρο, δηλαδή 1200 ευρώ ετήσιο τέλος πλόων και πα-
ραµονής σε ένα δωδεκάµετρο σκάφος. Νοµίζω ότι µπορούµε,
βάσει των στοιχείων που έχουµε για τα σκάφη που σήµερα βρί-
σκονται στη χώρα, αλλά και αυτά που µας επισκέπτονται, να προ-
ϋπολογίσουµε µε ασφάλεια, αν εισπραχθεί σωστά και
λειτουργήσουν οι µηχανισµοί είσπραξης, ένα έσοδο, περίπου,
της τάξης των 20 εκατοµµυρίων ευρώ ετησίως.

Θέλουµε να εγκριθεί σήµερα από τη Βουλή η επιβολή αυτού
του τέλους, για τον απλούστατο λόγο ότι πρέπει να προετοιµα-
στούν οι υπηρεσίες µας, ώστε να γίνει το ηλεκτρονικό σύστηµα
για την πληρωµή του και να είναι έτοιµο ως την 1η Ιανουαρίου.
Αυτό θέλουµε να µας εξουσιοδοτήσετε. Δηλαδή, να µπορεί από
την 1η Ιανουαρίου να πληρώνεται ηλεκτρονικά. Διότι δεν θέλουµε
να µπούµε σε καµµία λογική αυτόν που πιάνουµε στη θάλασσα
να τον βάζουµε να τρέχει σε µία ΔΟΥ, ιδιαίτερα αν είναι επισκέ-
πτης της χώρας µας. 

Θα ήθελα να σας πω ότι παράλληλα δίνουµε και δύο κίνητρα.
Δίνουµε κίνητρο σε αυτά που έχουν επαγγελµατική χρήση απο-
κλειστικά να πληρώνουν το 50% και δίνουµε και ένα κίνητρο πα-
ραµονής των σκαφών αναψυχής στη χώρα µας για ελλιµενισµό
µε ένα µπόνους 30% µείωσης στην επόµενη χρονιά, αν µας φέ-
ρουν τις αποδείξεις από τις µαρίνες, τα καρνάγια και τους χώ-
ρους φύλαξης των σκαφών ότι αυτά παρέµειναν όλη τη διάρκεια
του χρόνου στη χώρα µας. 

Και αυτό, γιατί; Γιατί έχει υπολογιστεί ότι το µεγαλύτερο
έσοδο από τα σκάφη αναψυχής δεν είναι ούτε τα ναύλα που φέρ-
νουν στη χώρα ούτε τα καύσιµα που καταναλώνουν. Τα µεγαλύ-
τερα έσοδα έρχονται από τις επισκευές, τις τροφοδοσίες και τα
έξοδα που κάνουν οι επιβαίνοντες γύρω-γύρω και αυτά θέλουµε
να τα τονώσουµε. 

Αυτός ο φόρος είναι ανταγωνιστικός, σε σχέση µε τον διεθνή
περίγυρο. Θα σας πω µόνο χαρακτηριστικά τι πληρώνουν στις
διπλανές µας χώρες. Στην Ιταλία το αντίστοιχο τέλος για το δω-
δεκάµετρο σκάφος είναι 800 ευρώ, ενώ για την Ισπανία είναι από
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466 έως 575 ευρώ. Στην Τουρκία είναι µόνο 30 δολάρια και
αφορά µόνο τα τουρκικά σκάφη και καθόλου τα σκάφη που την
επισκέπτονται. Το Μαυροβούνιο δεν έχει κανένα τέλος και η Κρο-
ατία στα δώδεκα µέτρα έχει 192 ευρώ τέλη εισόδου. 

Καταλαβαίνετε ότι προσπαθήσαµε να κινηθούµε, αν και βά-
ζουµε περισσότερο φόρο, στα πλαίσια ενός ανταγωνιστικού
φόρου και όχι ενός φόρου ο οποίος θα είναι καταναγκαστικός.
Γι’ αυτό και δίνουµε το δικαίωµα να πληρώνεται ο φόρος µε δύο
τρόπους: Είτε σε ετήσια βάση για τα σκάφη που ελλιµενίζονται
στη χώρα είτε σε µηνιαία βάση µε µία προσαύξηση περίπου 20%
ανά µέτρο γι’ αυτά που µας επισκέπτονται, ώστε να µην είναι
απαγορευτικό το κόστος της επίσκεψης στη χώρα µας.

Τελειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας το εξής:
Επειδή έχει γίνει πολλή κουβέντα γι’ αυτό το φόρο από το πα-
ρελθόν, θεωρώ ότι µε τον τρόπο µε τον οποίο έχουµε συµφωνή-
σει πλέον µε το Υπουργείο Οικονοµικών και µέσα από τις
συνολικές ρυθµίσεις που θέλουµε να κάνουµε -ήδη το νοµοσχέ-
διό µας για τα σκάφη αναψυχής είναι έτοιµο προς υπογραφή στα
συναρµόδια Υπουργεία και θα κατατεθεί, ελπίζω, την επόµενη
εβδοµάδα στη Βουλή- θέλουµε να δώσουµε µία τόνωση στην
αγορά του yachting, να σπάσουµε αυτόν το φαύλο κύκλο που
έλεγε ότι οι «σκαφάτοι» σώνει και καλά είναι φοροφυγάδες, να
προσελκύσουµε σκάφη στις ελληνικές µαρίνες. 

Από την αρχή της κρίσης, τα σκάφη που ελλιµενίζονται στην
Ελλάδα, από τις είκοσι πέντε χιλιάδες µειώθηκαν στις δεκαπέντε
χιλιάδες και ενώ έχουµε µεγάλο διεθνές επενδυτικό ενδιαφέρον
για µαρίνες, δυστυχώς δεν έχουµε σκάφη να τις επισκέπτονται.
Πρέπει, λοιπόν, να δώσουµε ένα λειτουργικό καθεστώς και ένα
αντιστάθµισµα προς τον κρατικό προϋπολογισµό σοβαρό και πα-
ράλληλα ανταγωνιστικό, γιατί και τα σκάφη είναι πλοία τα οποία
µπορούν να φεύγουν από λιµάνι σε λιµάνι, να αλλάζουν σηµαίες,
να φιλοξενούνται αλλού και εµείς θέλουµε να έχουµε περισσό-
τερα εδώ, γιατί αυτό δηµιουργεί δουλειές, εισόδηµα, οφέλη στην
ελληνική περιφέρεια.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως ακριβώς είπε και ο Υπουρ-

γός Ναυτιλίας, υπάρχουν µερικές διατάξεις οι οποίες επείγει να
περάσουν από τη Βουλή για να υπάρξουν διορθώσεις σε ορι-
σµένα θέµατα. Στο πλαίσιο των αλλαγών που γίνονται και στη
φορολογία υπάρχουν πλέον στοχευµένες αλλαγές σε ζητήµατα
που µπορεί να θεωρούνται επιµέρους, αλλά είναι πολύ σηµαντικά
γιατί παρατηρούνται σηµαντικές στρεβλώσεις.

Με τις προτεινόµενες τροποποιήσεις του άρθρου 1 της τρο-
πολογίας υπ’ αριθµόν 9354 που αφορούν στη διαµόρφωση φο-
ρολογητέας αξίας για την επιβολή του τέλους ταξινόµησης των
επιβατικών αυτοκινήτων τα ποσοστά αποµείωσης της αξίας θα
καθορίζονται ανά εξάµηνο και το έτος ηλικίας του αυτοκινήτου,
καθώς και ανά κατηγορία αµαξώµατος µε σχετική απόφαση του
Υπουργείου Οικονοµικών. 

Γιατί γίνεται αυτό; Αυτό γίνεται προς ευθυγράµµιση µε την
απόφαση του Δικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων που εκ-
δόθηκε στις 20 Σεπτεµβρίου 2007 επί της υπόθεσης 74/2006.

Με αυτόν τον τρόπο, αφ’ ενός εξαλείφουµε τον κίνδυνο επιβο-
λής των πιθανότατων κυρώσεων από τη µη συµµόρφωση της
χώρας µας στην απόφαση, αλλά υλοποιούµε και κάτι που απο-
τελούσε ένα εύλογο αίτηµα της ελληνικής αγοράς αυτοκινήτων
και θα προκαλέσει µεγαλύτερη κίνηση σε αυτή την αγορά.

Με το άρθρο 2 της τροπολογίας υπ’ αριθµον 935/4 τροποποιεί-
ται το πλαίσιο του φόρου πολυτελείας και απαλλάσσονται τα αυ-
τοκίνητα που έχουν ταξινοµηθεί σε άλλο κράτος µέλος της
Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν από την έναρξη ισχύος των διατάξεων
του εν λόγω άρθρου. Και πάλι, αυτή η διάταξη εισάγεται προς
συµµόρφωση µε την Απόφαση του Δικαστηρίου των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων που εκδόθηκε την 7η Απριλίου 2011 στην υπόθεση
402/2009. 

Επίσης, στα εξαιρούµενα από τον φόρο πολυτελείας αυτοκί-

νητα προστίθενται και τα ηλεκτροκίνητα, λόγω του πολύ αυξη-
µένου κόστους παραγωγής, έρευνας και εξέλιξης, το οποίο επι-
βαρύνει την τιµή χονδρικής, µε αποτέλεσµα οχήµατα
ηλεκτροκίνητα, κατά τα λοιπά όµοια µε τα µη ηλεκτροκίνητα, να
επιβαρύνονται µε φόρο πολυτελείας και να καθίσταται σχεδόν
αδύνατη η αγορά τους, η οποία οπωσδήποτε έχει και περιβαλ-
λοντικά οφέλη.   

Παράλληλα, υπάρχει µία διάταξη για την άρση οποιασδήποτε
ασάφειας προς την επιβολή ή µη φόρου πολυτελείας στις συν-
θετικές πέτρες. 

Με το άρθρο 3 της τροπολογίας υπ’ αριθµόν 935, καταργούµε
δύο παρωχηµένες και άσκοπες επιβαρύνσεις. Η µία αφορά την
εισφορά τραπέζης που επιβάλλεται στα εισαγόµενα από τρίτες
χώρες προϊόντα σε ποσοστό 1,5% επί της αξίας αυτών και η δεύ-
τερη αφορά τον φόρο που επιβάλλεται στα εισαγόµενα από τρί-
τες χώρες προϊόντα σε ποσοστό 0,5% επί της αξίας αυτών. 

Θέλω να σηµειώσω εδώ ότι ο φόρος αυτός ήδη δεν πάει στα
ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα, διότι µε τον ν. 4093/2012 αυτό
το έσοδο εντάσσεται απευθείας στον κρατικό προϋπολογισµό. Συ-
νεπώς, αποτελεί πλέον µία αδικαιολόγητη επιβάρυνση των εισα-
γωγών. 

Επίσης, µε το άρθρο 4 της τροπολογίας και µε τις προτεινό-
µενες διατάξεις αυτού, ρυθµίζονται τα θέµατα που αφορούν τη
διάθεση επιβατικών αυτοκινήτων-οχηµάτων, ύστερα από σχετικό
διαγωνισµό του Υπουργείου Εξωτερικών, για τις οργανωτικές
ανάγκες της Ελληνικής Προεδρίας, που θα πραγµατοποιηθεί στη
χώρα µας κατά το πρώτο εξάµηνο του 2014 και ορίζεται το χρο-
νικό διάστηµα προσωρινής χρησιµοποίησής τους. 

Με το άρθρο 1 της τροπολογίας υπ’ αριθµόν 936/5, προσαρ-
µόζουµε την προθεσµία που προβλέπεται στον Εθνικό Τελωνει-
ακό Κώδικα για τα transit διερχόµενα πλοία, εντός της οποίας ο
πλοίαρχος υποχρεούται στην κατάθεση δηλωτικού φορτίου στις
περιπτώσεις πλοίων που διέρχονται από τις είκοσι τέσσερις στις
σαράντα οκτώ ώρες. Η παράταση αυτή πραγµατοποιείται σε
συµφωνία µε το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας και το Λιµενικό
Σώµα, προκειµένου να συνάδει µε τις απαιτήσεις του σύγχρονου
εµπορίου και να επαρκεί για την εξυπηρέτηση των διερχόµενων
πλοίων και τον εφοδιασµό τους. Αποτελούσε µάλιστα αίτηµα
µιας σειράς παραγωγικών φορέων αυτής της αγοράς.

Παράλληλα, µε τις προτεινόµενες διατάξεις των παραγράφων
2 και 3, προβλέπεται η δυνατότητα εγκατάστασης του ολοκλη-
ρωµένου συστήµατος ηλεκτρονικού ελέγχου εισροών-εκροών
στις αποθήκες τελωνειακής αποταµίευσης και στις φορολογικές
αποθήκες. Με αυτόν τον τρόπο, συµπεριλαµβάνεται στο σύ-
στηµα εισροών-εκροών το σύνολο των δεξαµενών στις οποίες
κατέχονται υποκείµενα σε δασµοφορολογικές επιβαρύνσεις
ενεργειακά προϊόντα. 

Όπως όλοι γνωρίζετε, το σύστηµα εισροών-εκροών είναι ένα
πολύ σηµαντικό εργαλείο στην καταπολέµηση του λαθρεµπορίου
στα καύσιµα και φυσικά στην παρεπόµενη φοροδιαφυγή. Η επέ-
κταση του συστήµατος εισροών-εκροών στις φορολογικές και
τελωνειακές αποθήκες είναι φυσικό επακόλουθο της εγκατάστα-
σης του συστήµατος σε όλα τα πρατήρια της χώρας. Η Κυβέρ-
νηση είναι αποφασισµένη να προχωρήσει στη µεταρρύθµιση
αυτή µέχρι τέλους και οι συγκεκριµένες διατάξεις είναι ένα απο-
φασιστικό βήµα προς αυτή την κατεύθυνση.

Με το άρθρο 2 της τροπολογίας υπ’ αριθµόν 936/5 επιδιώκεται
η νοµοτεχνική διόρθωση σχετικά µε το τέλος επιτηδεύµατος των
υποκαταστηµάτων. Συγκεκριµένα, ενώ µε την τροποποίηση που
επήλθε στην παράγραφο 1 του άρθρου 31 του ν. 3986/2011 µε
την παράγραφο 4 του άρθρου 10 του ν. 4110/2013 προστέθηκε
µεταξύ άλλων η περίπτωση δ’ που επιβάλλει τέλος επιτηδεύµα-
τος 600 ευρώ ετησίως στα υποκαταστήµατα των επιχειρήσεων,
δεν καταργήθηκε όµως το πρώτο εδάφιο της επόµενης παρα-
γράφου 2 του ιδίου άρθρου, στις διατάξεις του οποίου ορίζεται
ότι στις περιπτώσεις λειτουργίας υποκαταστηµάτων επιβάλλεται
τέλος επιτηδεύµατος 300 ευρώ για κάθε υποκατάστηµα. Γι’ αυτό,
αυτή η περίπτωση πλέον διορθώνεται. 

Επίσης, µε την παράγραφο 2 θεσπίζεται, για κοινωνικούς λόγους,
απαλλαγή από την επιβολή τέλους επιτηδεύµατος για το έτος 2013
σε επιτηδευµατίες µε αναπηρία σε ποσοστό άνω του 80%.
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Επίσης, µε την παράγραφο 3 τροποποιείται το πρώτο εδάφιο
της παραγράφου 2 του άρθρου 7 του ν. 2238/1994 και σκοπείται
η οµαλή εφαρµογή του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 1 του
άρθρου 61 του νέου Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος, σχετικά
µε την υποχρεωτική υποβολή φορολογικής δήλωσης του φυσι-
κού προσώπου ηλικίας δεκαοκτώ ετών και άνω, ανεξάρτητα από
το εάν υπόκειται σε φόρο ή όχι.

Με την προτεινόµενη διάταξη της παραγράφου 4 παρέχεται η
δυνατότητα στους φορολογούµενους να δηλώσουν στις υποβλη-
θείσες εκπροθέσµως µέχρι 25 Ιανουαρίου δηλώσεις φορολογίας
εισοδήµατος του οικονοµικού έτους, τα ποσά που δαπάνησαν
για την αγορά αγαθών και λήψη υπηρεσιών και να τύχουν της έκ-
πτωσης του κατά περίπτωση αφορολόγητου ποσού, όπως προ-
βλεπόταν στις διατάξεις του άρθρου 9 του Κώδικα Φορολογίας
Εισοδήµατος.

Με το άρθρο 3 της τροπολογίας υπ’ αριθµόν 936/5 παρέχεται
η δυνατότητα στους υποκείµενους σε ΦΠΑ, οι οποίοι δεν διαθέ-
τουν µόνιµη εγκατάσταση ή φορολογικό αντιπρόσωπο στην Ελ-
λάδα, να εκπληρώσουν τις υποχρεώσεις τους και να καταβάλουν
το φόρο που οφείλουν για πράξεις που πραγµατοποιούν έως 31-
11-2013. Αυτή η πρόβλεψη εισάγεται λόγω του ότι µέχρι σήµερα
υπήρξαν προβλήµατα τεχνικής φύσης για τη λήψη αριθµού φο-
ρολογικού µητρώου και την εγγραφή των προσώπων αυτών ως
χρηστών των ηλεκτρονικών υπηρεσιών του Υπουργείου Οικονο-
µικών, προκειµένου να είναι δυνατή η καταβολή του οφειλόµενου
φόρου.

Με τις προτεινόµενες διατάξεις των παραγράφων 2 και 3 πα-
ρέχεται η δυνατότητα σε εκµεταλλευτές ακινήτων, οι οποίοι δεν
πρόλαβαν, λόγω περιορισµένου χρόνου, κατά την πρώτη εφαρ-
µογή να υποβάλουν αίτηση επιλογής φορολόγησης της µίσθω-
σης µέχρι 30-6-2013, να υποβάλουν την εν λόγω αίτηση έως
31-12-2013 προκειµένου η επιλογή φορολόγησης να ισχύει από
1-1-2013 ή από το χρόνο κατά τον οποίο έχουν επιβάλει ήδη ΦΠΑ
σε προηγούµενες χρήσεις.

Με τις διατάξεις του άρθρου 7 του ν. 4132/2013 υιοθετήθηκε
η εφαρµογή του µηχανισµού αντιστροφής της υποχρέωσης στις
παραδόσεις αγαθών που πραγµατοποιούνται µεταξύ επιχειρή-
σεων εγκατεστηµένων εκτός Ελλάδος που ανήκουν σε όµιλο για
τον οποίο έχει χορηγηθεί αναστολή καταβολής του φόρου κατά
την εισαγωγή.

Σκοπός της ρύθµισης της παραγράφου 4 του άρθρου 3 της
τροπολογίας είναι η διευκόλυνση του διαµετακοµιστικού εµπο-
ρίου. 

Επίσης, µε την προτεινόµενη διάταξη της παραγράφου 5 προ-
βλέπεται η υπαγωγή στο µειωµένο συντελεστή ΦΠΑ του έτοιµου
καφέ και άλλων ροφηµάτων και µε τη διάταξη αυτή ο µειωµένος
συντελεστής εφαρµόζεται σε κάθε περίπτωση κατανάλωσης των
ανωτέρω ποτών, ανεξάρτητα από το εάν πρόκειται για επιτόπια
ή όχι κατανάλωση.

Τέλος, µε το άρθρο 4 της τροπολογίας υπ’ αριθµόν 936/5 προ-
τείνουµε κάποιες τροποποιήσεις, οι οποίες αφορούν το Σύστηµα
Μητρώων Τραπεζικών Λογαριασµών και Λογαριασµών Πληρω-
µών, όπως ορίζεται στο άρθρο 62 του ν. 4170/2013 και αποσκο-
πούν στη διευκόλυνση διαβίβασης αιτηµάτων άρσης του
τραπεζικού απορρήτου από τις αρµόδιες δηµόσιες αρχές και
υπηρεσίες προς τα πιστωτικά ιδρύµατα και τα ιδρύµατα πληρω-
µών και στην άµεση λήψη σχετικών απαντήσεων, χωρίς να θιγεί
η προστασία των προσωπικών δεδοµένων.

Οι παρούσες τροποποιήσεις αποσκοπούν στην ταχύτατη υλο-
ποίηση του Μητρώου Λογαριασµών -όπως είχαµε πει, θα διευκο-
λύνει πάρα πολύ τις ελεγκτικές αρχές- και αποσκοπούν επίσης
στην τήρηση των όρων για την αποτελεσµατική προστασία των
προσωπικών δεδοµένων, όπως αυτοί εκφράζονται από την Αρχή
Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα µε πρόσφατη
γνωµοδότηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε τώρα στις οµιλίες των Κοινοβουλευτικών Εκ-

προσώπων.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Θεόδωρος Δρίτσας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μπορώ να βεβαιώσω το Σώµα και εσάς κυρία Υπουργέ, ότι και

εγώ προσωπικά και ο κ. Χατζηλάµπρου και η κ. Κανελλοπούλου,
Βουλευτής Αχαΐας, αλλά και άλλοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ έχουµε
πάει δύο, τρεις, τέσσερις και πέντε φορές στο Υπουργείο Οικο-
νοµικών, συνοδεύοντας παράγοντες των Ελληνικών Αµυντικών
Συστηµάτων, αλλά και εργαζόµενους, ακριβώς για να πετύχουµε
στον ένα µήνα φορολογική ενηµερότητα και ασφαλιστική ενηµε-
ρότητα όλο αυτό το διάστηµα. Μας είναι πολύ οικείο, λοιπόν, το
θέµα αυτής της µεταβατικής έκτακτης αντιµετώπισης αυτής της
ανάγκης, ακριβώς για να κρατηθούν όρθια τα Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα και οι άλλες αµυντικές βιοµηχανίες, για να µπορέ-
σουµε να σχεδιάσουµε τη βιωσιµότητά τους και την αναβάθµισή
τους.

Γι’ αυτό, όταν φέρατε στην επιτροπή την πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου στις 30 Οκτωβρίου, ενώ έληγε η ισχύς της στις 31
Οκτωβρίου, εµείς σας είπαµε ότι δεν χρειαζόταν πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου. Γιατί να µπαίνετε σε ακραίες επιλογές νοµοθε-
τικών ρυθµίσεων; Είναι πάγια και διαρκής ανάγκη επείγοντος
χαρακτήρα, αλλά όχι έκτακτη, όχι απρόβλεπτη. Και από αυτή την
άποψη, θα µπορούσε να λυθεί αλλιώς.

Αυτό το ξεπεράσαµε. Θέλαµε, όµως, ακριβώς να είναι βιώσιµη
αυτή η ρύθµιση, να έχει συνέχεια. Και αυτό το κάνατε µε την πρό-
σθετη τροπολογία που φέρνετε σήµερα και παρατείνεται η ισχύς
µέχρι 31 Ιανουαρίου του 2014. Γι’ αυτό και θα την ψηφίσουµε σή-
µερα, γιατί έπιασε τόπο και η επιφύλαξή µας στην επιτροπή.

Ζητήσαµε και άλλα πράγµατα, τα οποία δεν τα δέχεστε, δεν
τα φροντίζετε. Και αυτό ακριβώς µου κάνει εντύπωση, γιατί εµείς
θελήσαµε να τα κωδικοποιήσουµε µε έναν υποδειγµατικό και νο-
µοτεχνικά επεξεργασµένο τρόπο στην τροπολογία που καταθέ-
σαµε. Θλίβοµαι κυριολεκτικά και ειλικρινά για τον τρόπο που
θελήσατε να την απαξιώσετε. Βέβαια, ήταν ολοφάνερο ότι σας
έχει ενοχλήσει και η επάρκεια και η πληρότητα αυτής της πρω-
τοβουλίας µας, γιατί στέλνει ένα πολιτικό µήνυµα, ότι όταν µια
Κυβέρνηση δεν είναι δέσµια των επιλογών της τρόικας, µπορεί
να σχεδιάσει διαφορετικά. 

Και αυτό είναι το νόηµα και το µήνυµα της τροπολογίας µας,
ότι είναι µια αντιµνηµονιακή τροπολογία. Με τις δεσµεύσεις του
µνηµονίου δεν µπορείτε εσείς να κάνετε τέτοιες νοµοθετικές
ρυθµίσεις, κυρία Γεννηµατά. Είναι ολοφάνερο. Υπό τη δαµόκλειο
σπάθη της τρόικας έχετε περιορισµούς και κάνετε αυτές τις κι-
νήσεις.

Απορώ, όµως, όταν µας λέτε να είµαστε προσεκτικοί. Μα, πα-
ραείµαστε προσεκτικοί. Σε τι σας έχουµε εµποδίσει, κυρία Γεν-
νηµατά, εσάς και την Κυβέρνηση, σε όλα τα ζητήµατα που
αφορούν την άµυνα της χώρας και την αµυντική βιοµηχανία; Ίσα-
ίσα που είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί. 

Σας έχουµε ζητήσει, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και όλα τα
κόµµατα, να µας πείτε τέλος πάντων ποιο είναι το σχέδιό σας για
τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και για την ΕΛΒΟ. Σιωπή. Καµ-
µία ενηµέρωση της Βουλής, καµµία ενηµέρωση των κοµµάτων,
καµµία ενηµέρωση έστω των πολιτικών Αρχηγών. 

Εποµένως, τι διαπραγµατεύεστε ακριβώς; Τι είναι αυτό που
διαπραγµατεύεστε; Να ζήσουν, να διατηρηθούν τα Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα; Μαζί σας, αλλά δεν έχουµε καµµία ενηµέ-
ρωση. 

Αντίθετα, την παραµονή της πρόσφατης πανεργατικής απερ-
γίας άκουγα πρωί-πρωί τον κ. Κυριάκο Μητσοτάκη να µιλάει µε
τον κ. Πορτοσάλτε στο ΣΚΑΪ και να λέει «κάνω αγώνα» -είχε και
έπαρση για αυτό!- «ώστε στις τέσσερις χιλιάδες απολύσεις να
συµπεριληφθούν και οι απολύσεις των εργαζοµένων στην Αµυν-
τική Βιοµηχανία της χώρας και να µην είναι πρόσθετοι». Και την
ίδια στιγµή, διέρρεε ο αριθµός «οκτακόσια». 

Είστε ενιαία Κυβέρνηση; Κάνετε µόνη σας την προσπάθεια, ως
κυρία Γεννηµατά, ως Αναπληρώτρια Υπουργός Άµυνας ή είστε
ενιαία Κυβέρνηση; Δεν πρόκειται, λοιπόν, για τόσο απλά ζητή-
µατα. 

Ξέρουµε πολύ καλά και τα κουσούρια που κουβαλάνε και τα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και η ΕΛΒΟ και η ΕΑΒ από τη δια-
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χείριση των δικών σας Κυβερνήσεων, που είτε δεν βάζατε καν δι-
οίκηση, είτε βάζατε οδοντιάτρους, είτε βάζατε ανθρώπους που
τώρα είναι ήδη στη φυλακή. Μην τα ξεχνάτε αυτά, για να δούµε
και πού οφείλονται όλα αυτά τα χρέη. 

Παρ’ όλα αυτά, όµως, εµείς, ακριβώς επειδή αξιολογούµε ότι
αυτές οι επιχειρήσεις έχουν δυναµισµό, όπως και κάθε ιδιωτική
επιχείρηση που έχει τεχνογνωσία, τεχνολογική υποδοµή, παραγ-
γελίες, δυνατότητες δηλαδή, τα χρέη υπάρχει τρόπος να ρυθµι-
στούν, έτσι όπως ρυθµίζονται τα χρέη τραπεζών, ποδοσφαιρικών
οµάδων, το ένα ή το άλλο. 

Όµως τα χρέη των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων και της
ΕΛΒΟ δεν µπορούν να µπουν σε µία δυναµική διαδικασία ρύθµι-
σης. «Είναι χρέη που επιβαρύνουν τον Έλληνα φορολογούµενο
και γι’ αυτό πρέπει να κλείσουν», αυτή είναι η ιδεολογική «καρα-
µέλα» µε την οποία δηλητηριάζετε την ελληνική κοινωνία.

Αν και λέτε ότι είναι κοινός τόπος σε αυτήν την Αίθουσα πως
είναι αυτονόητος ο εθνικός ρόλος της Αµυντικής Βιοµηχανίας,
δεν είδαµε µέχρι τώρα τις Κυβερνήσεις που κυβέρνησαν τη χώρα
και τις διοικήσεις να είναι τόσο ευαίσθητες ως προς αυτόν το
εθνικό ρόλο. 

Γιατί έχουν κάνει όργια και τα ξέρετε πολύ καλύτερα και από
µένα, διότι τα ξέρετε από µέσα.

Από αυτήν την άποψη, η συζήτηση πρέπει να γίνει σοβαρή.
Ναι, πράγµατι τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και η ΕΛΒΟ µπο-
ρούν µέσα από µια διαδικασία εξυγίανσης και ανασυγκρότησης
να στηριχθούν, κατ’αρχήν η µεν ΕΛΒΟ στο 5% του κουτσουρε-
µένου προγράµµατος εξοπλιστικών προγραµµάτων του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας για την επόµενη πενταετία, το λιγότερο
στο 5% του κουτσουρεµένου προγράµµατος, του µεσοπρόθε-
σµου προγράµµατος, τα δε Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα στο
7%-8%. 

Τις παραγγελίες θα τις κάνουν οι ελληνικές Ένοπλες Δυνά-
µεις. Αν δεν τις κάνουν στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα και
στην ΕΛΒΟ, θα τις κάνουν σε ιδιώτες. Θα ξοδευτούν αυτά τα
χρήµατα από το ελληνικό κράτος. Να µην τα ξοδέψουµε επωφε-
λώς, για να δηµιουργήσουµε µια βάση στήριξης της Ελληνικής
Αµυντικής Βιοµηχανίας, ώστε να µπορέσουµε να βάλουµε διαδι-
κασίες εξυγίανσης;

Επικαλείστε τον παγκόσµιο ανταγωνισµό, το διεθνή ανταγωνι-
σµό και τους κανόνες του. Μα, κάθε χώρα έχει δικαίωµα -και το
ξέρετε καλά- να κρατήσει σε κρατικό έλεγχο την αµυντική βιο-
µηχανία και ταυτόχρονα να βρει τρόπους που υπάρχουν, µέσα
από τις διακρατικές συµφωνίες, ώστε να έχει και εξαγωγική δρα-
στηριότητα. Γιατί πρέπει να δεχθούµε την απειλή του 1 δισεκα-
τοµµυρίου τόσο εύκολα και να µην αντιστρέψουµε όλα τα
επιχειρήµατα τα οποία αξιοποιεί η Γερµανία, η Γαλλία και όλες
οι ισχυρές χώρες της Ευρώπης και κάνουν το ίδιο πράγµα; 

Το ξέρετε αυτό. Ξέρουµε πολύ καλά και το είδαµε πρόσφατα
και το ακούσαµε και το συζητήσαµε και στη Βουλή όταν ήρθε η
κ. Γιαννάκου, ότι ήδη η Ευρωπαϊκή Ένωση προχωράει στη δια-
µόρφωση ενός περιβάλλοντος όπου έξι χώρες το πολύ -όχι η Ελ-
λάδα- θα ηγεµονεύουν και θα ελέγχουν την αµυντική βιοµηχανία
της Ευρώπης. Ξέρετε ότι είναι στρατηγικός στόχος. Πού έχουµε
αντιδράσει εκεί; Δεν ήρθε καν σε αυτή τη συζήτηση ο Υπουργός.
Η κ. Γιαννάκου εξέθεσε την απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής και δεν ήρθε ο Υπουργός για να πει αν εµείς θα τα δεχθούµε
αυτά ή αν θα τα απορρίψουµε. Ποια είναι η στάση της ελληνικής
Κυβέρνησης;

Πώς θα επιζήσουν, λοιπόν, η ΕΛΒΟ και τα ΕΑΣ και η ΕΑΒ, όταν
όλος ο κεντρικός προσανατολισµός -και ήδη σε λίγο καιρό θα γί-
νουν και κανονισµοί και θα υπάρξουν αποφάσεις- οδηγείται στην
υπερσυγκέντρωση της ευρωπαϊκής αµυντικής και πολεµικής βιο-
µηχανίας σε λίγες χώρες και σε λίγα χέρια; Προς ποια κατεύ-
θυνση, λοιπόν, κινούνται όλες αυτές οι διαπραγµατεύσεις που
κάνετε και για τις οποίες θέλετε τη στήριξή µας;

Από αυτήν την άποψη, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι, αντίθετα, η
στάση του ΣΥΡΙΖΑ θα µπορούσε να αξιοποιηθεί από µία κυβέρ-
νηση που θέλει πραγµατικά και να διαπραγµατευτεί και να αντι-
σταθεί. Και από αυτήν την άποψη δεν έχετε δικαίωµα να λέτε
τέτοια πράγµατα. Εµείς θέλουµε ισχυρή αµυντική βιοµηχανία,
γιατί έχει τη δυνατότητα. Θέλουµε διατήρηση και διάσωση της

κατακτηµένης τεχνογνωσίας που χάνεται όλα αυτά τα χρόνια.
Θέλουµε στήριξη της τεχνολογικής υποδοµής και ανάπτυξή της.
Και θέλουµε θέσεις εργασίας, γιατί είναι αναγκαίες και πολύτι-
µες. Δεν βρίσκονται εύκολα ούτε στην ΕΑΒ ούτε στα ΕΑΣ ούτε
στην ΕΛΒΟ οι πιστοποιήσεις των εργαζοµένων, που είναι διεθνείς
πιστοποιήσεις σε πολλές περιπτώσεις. Δεν τις ξαναβρίσκει εύ-
κολα µια χώρα. Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς δεν κάνουµε φτηνές πολι-
τικές.

Η τροπολογία που καταθέσαµε είναι υπόδειγµα. Αν θέλετε να
κάνετε βελτιώσεις, να τις κάνετε και να τις συζητήσουµε, αλλά
όχι αυτή η απόρριψη µε αυτόν τον τρόπο που την κάνατε. Δεν
ταιριάζει σε σοβαρή συζήτηση. Εµείς δεν δηµιουργούµε εντυπώ-
σεις. Κωδικοποιήσαµε και νοµικά ένα σύνολο σκέψεων για το µε-
ταβατικό διάστηµα και προτάσεων που έχουµε καταθέσει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Από εκεί και πέρα, στο λίγο χρόνο που µου αποµένει –κυρία
Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας- θέλω να πω για τις τροπολο-
γίες που καταθέτουν τα άλλα Υπουργεία. Είχαµε µέχρι τώρα τρο-
πολογίες σε άσχετα νοµοσχέδια, τώρα έχουµε και εκπρόθεσµες. 

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, να µην τις δεχθείτε. Καλώ το Προ-
εδρείο. Πρέπει να έρθουν κανονικά για συζήτηση. Και η µία και
η άλλη έχουν πολύ σηµαντικές ρυθµίσεις µε επιπτώσεις. Η µία
του Υπουργείου Οικονοµικών έχει απώλεια εσόδων για το ελλη-
νικό κράτος 17 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως –δεν θα το περά-
σουµε έτσι- και µια σειρά λεπτοµέρειες. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Από πού;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Έτσι λέει η έκθεση του Γενικού Λογι-

στηρίου. 
Η άλλη έχει απορριφθεί ήδη, προσπάθησε να την προχωρήσει

ο κ. Μουσουρούλης τις προάλλες, δεν µπόρεσε να την προχω-
ρήσει. Καταργεί το φόρο πολυτελείας στα σκάφη και τον αντικα-
θιστά µε τέλη ελλιµενισµού. 

Να κάνουµε µια σοβαρή συζήτηση για το τι σηµαίνει αυτό;
Ήρθε ο κύριος Υπουργός και εξέθεσε τα επιχειρήµατά του. Είναι
αυτήν τη στιγµή το Κοινοβούλιο σε θέση να µελετήσει, να κρίνει,
να αξιολογήσει όλα αυτά τα δεδοµένα και να ψηφίσει; Προς
Θεού! 

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, δεν υπάρχει καµµία δικαιολογία
για να τεθούν σε ψηφοφορία αυτές οι τροπολογίες. 

Όσον αφορά την τροπολογία µε την οποία ρυθµίζονται ζητή-
µατα του ιατρικού προσωπικού και άλλα των στρατολογικών, θα
την ψηφίσουµε και αυτή, παρά το γεγονός ότι θεωρούµε πως και
αυτοί οι τοµείς πρέπει να αντιµετωπιστούν µε συνολικότερο και
πιο σύνθετο τρόπο. Υπάρχουν πολλά περιθώρια για σοβαρές λύ-
σεις, που θα έχουν σηµασία για το µέλλον. Αυτήν, όµως, προφα-
νώς θα την ψηφίσουµε. Και µέσα στο ίδιο Υπουργείο είναι και
εµπρόθεσµα έχει κατατεθεί και ρυθµίζει µε τον τρόπο που ρυθ-
µίζει έστω ήσσονος σηµασίας ζητήµατα, αλλά σε θετική κατεύ-
θυνση. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Δρίτσα. 

Τον λόγο έχει η κ. Σοφία Βούλτεψη, Κοινοβουλευτική Εκπρό-
σωπος της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Με οδύνη πληροφορηθήκαµε σήµερα την απώλεια ενός πολι-

τικού, ενός ακούραστου πολιτικού, του Νίκου Μάρτη, που αφιέ-
ρωσε τη ζωή του στη Μακεδονία και του οποίου το έργο «Η
πλαστογράφηση της ιστορίας της Μακεδονίας» που µεταφρά-
στηκε και συστηµατικά διανεµήθηκε στο εξωτερικό συνέβαλε
αποφασιστικά στην αποδόµηση των ανιστόρητων επιχειρηµάτων
των Σκοπίων. Επίσης, το έργο του συνέβαλε στη στάση που
κρατά µέχρι σήµερα η διεθνής κοινότητα και ειδικά η Ευρωπαϊκή
Ένωση, αλλά και το ΝΑΤΟ, που θεωρούν αναγκαία προϋπόθεση
για έναρξη ενταξιακών διαπραγµατεύσεων και είσοδο των Σκο-
πίων στο ΝΑΤΟ τις σχέσεις καλής γειτονίας και την επίλυση του
προβλήµατος της ονοµασίας, µε τρόπο που θα συµβαδίζει µε
τους όρους που θέτει η Ελλάδα. 

Πρέπει να πω –έχω ιδία γνώση- ότι µέχρι την τελευταία ώρα ο
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Νικόλαος Μάρτης δεν σταµάτησε να αρθρογραφεί, παρά το προ-
χωρηµένο της ηλικίας του, να στέλνει προσωπικές επιστολές
στους αρχηγούς όλων των χωρών και στους επικεφαλής οργα-
νισµών κάθε φορά που έβλεπε ότι παρεκκλίνουν αυτοί από τη γε-
νική παραδοχή για τη Μακεδονία και µέχρι την τελευταία ώρα
δεν σταµάτησε να επαναφέρει και το θέµα της αναγκαιότητας να
εκµεταλλευτούµε τον ορυκτό µας πλούτο, κάτι στο οποίο ο ίδιος
υπήρξε πρωτοπόρος ως µέλος της Κυβέρνησης του Κωνσταντί-
νου Καραµανλή. 

Με αφορµή αυτό θέλω να δώσω µία απάντηση και στο θέµα
το οποίο έχει θέσει ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων από
την ηµέρα της συζήτησης της πρότασης δυσπιστίας όσον αφορά
στα θέµατα του ευρωστρατού. Φυσικά, δεν ήταν δυνατόν να λά-
βουν µέρος τα Σκόπια µε στρατιωτική δύναµη στον ευρωστρατό,
διότι τα Σκόπια δεν είναι µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όχι
µόνο δεν είναι µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά έχουν απο-
κλειστεί µε το βέτο του Βουκουρεστίου τον Απρίλιο του 2008 και
από το ΝΑΤΟ. Πώς θα µπορούσε να συµβεί κάτι τέτοιο; 

Εν πάση περιπτώσει, σκόπιµο ή όχι, είναι µεγάλο ατόπηµα να
αναφέρεται αυτό στην επίσηµη ιστοσελίδα του βελγικού Υπουρ-
γείου Άµυνας.

Χθες, όµως, που συνεδρίασε στις Βρυξέλλες η Ανώτατη Στρα-
τιωτική Επιτροπή, ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ κ. Κωσταράκος διαµαρτυ-
ρήθηκε και προέβη στα αναγκαία διαβήµατα. Το Βελγικό
Υπουργείο Άµυνας αναγνώρισε το λάθος του και το διόρθωσε.
Έτσι γίνονται αυτά. Δεν µπορούµε να κηρύξουµε τον πόλεµο στο
Βέλγιο. Έγινε αυτό, διαµαρτυρηθήκαµε, αφαιρέθηκε. Είναι γνω-
στό ότι γίνονται κάθε φορά διάφορες υποβολιµαίες προσπά-
θειες. 

Επιπλέον, ισχύει η Συνθήκη της Λισαβόνας. Έχει ξεκινήσει η
υπόθεση του ευρωστρατού. Νοµίζω ότι και για τα ΕΑΣ έχει πολύ
µεγάλη σηµασία αυτό. Δηλαδή, η Ελλάδα διατηρεί τα ΕΑΣ και τη
δυνατότητά της να παράγει στρατιωτικό υλικό εδώ, έως ότου
µας διασφαλίσουν πλήρως την άµυνά µας, όταν θα είναι σε
πλήρη εφαρµογή η Συνθήκη της Λισαβόνας. Και δεν πρόκειται
για έξι χώρες που θα το αναλάβουν αυτό. Πρόκειται για έξι
χώρες που θα αναλάβουν κυρίως τη συµµετοχή τους µε στρατό.
Διότι η Συνθήκη της Λισαβόνας προβλέπει ότι κάθε φορά που µία
χώρα - µέλος δέχεται επίθεση, ο ευρωστρατός πηγαίνει επιτόπου
και λύνει το θέµα αυτός για λογαριασµό της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.«Ιδρώσαµε» για να το πετύχουµε αυτό και τώρα ακούµε άλλα
πράγµατα.

Έπειτα, θα ήθελα να πω κάτι στον ΣΥΡΙΖΑ: Στην επιτροπή
όπου συζητήθηκε η εισήγηση της κ. Γιαννάκου σχετικά µε τον
ευρωστρατό, το επιχείρηµα δεν ήταν αυτό. Δηλαδή,  το επιχεί-
ρηµα δεν  ήταν, «Εµείς…» -ο ΣΥΡΙΖΑ δηλαδή- «…θέλουµε ισχυρή
αµυντική  βιοµηχανία». Το επιχείρηµα ήταν, «Εµείς…» -ο ΣΥΡΙΖΑ
δηλαδή- «…δεν θέλουµε στρατιωτικοποιηµένη Ευρώπη». Άρα,
δεν θέλετε ούτε τα ΕΑΣ ούτε οτιδήποτε άλλο.

Το λέω αυτό, γιατί έχουµε ζαλιστεί λίγο µε τις αλλαγές αυτές.
Δηλαδή, στην επιτροπή στις 30 Οκτωβρίου, σχετικά µε  την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, ο ΣΥΡΙΖΑ και η Χρυσή Αυγή
είχαν επιφυλαχθεί. Σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ ήρθε και ψήφισε. Οι Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες τότε είχαν υπερψηφίσει. Σήµερα ήρθαν και κα-
ταψήφισαν. Έχουµε ζαλιστεί λίγο µε αυτές τις αλλαγές γύρω
από το τι τελικά υποστηρίζει ο καθένας. Και νοµίζω ότι χρειάζεται
να έχουµε µία σταθερή στάση. Τα θέλουµε ή δεν τα θέλουµε; Θέ-
λουµε να πάρουν φορολογική ενηµερότητα ή δεν θέλουµε; Αυτό
είναι το βασικό. 

Επίσης, κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να πω κάτι σχετικά µε τις
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και την προπαγάνδα που γί-
νεται γύρω από αυτό, η οποία έχει χρησιµεύσει ως νοµιµοποι-
ητική βάση, ως ηθική νοµιµοποίηση διαφόρων ακραίων
φαινοµένων στη χώρα. 

Όταν, λοιπόν, καταγγέλλεται συνεχώς ότι η χώρα κυβερνάται
µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, έξω ο κόσµος αντιλαµ-
βάνεται ότι αυτές οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου δεν συ-
ζητούνται µέσα στη Βουλή. Ιδού, όµως, τώρα που είµαστε τόσες
ώρες εδώ και θα µείνουµε άλλες τόσες για να συζητήσουµε µία
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.

Άρα, αυτό γιατί το λέµε; Το λέµε γιατί προφανώς θέλουµε µε

κάποιον τρόπο να δώσουµε επιχειρήµατα στους εχθρούς της δη-
µοκρατίας. «Νερό στο µύλο» των ακραίων ρίχνει όποιος λέει ότι
η χώρα κυβερνάται µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και ότι
αυτές δεν περνούν από τη Βουλή. Δεν µπορούµε να το λέµε αυτό
την ώρα που είµαστε στο Βήµα και συζητούµε µία τέτοια πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου. Αυτήν τη στιγµή τι κάνουµε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι; Αυτό δεν συζητούµε;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είκοσι τρεις πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου µέσα σε ένα χρόνο!

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου
προβλέπονται από το Σύνταγµα. Προβλέπεται και η διαδικασία.
Προβλέπεται ότι πρέπει να συζητηθούν εντός σαράντα ηµερών
από τη Βουλή. Θα µπορούσε η Βουλή να απορρίψει ή όχι. Έτσι
δεν είναι;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Με τη διαδι-
κασία που προβλέπεται για τα νοµοσχέδια συζητούνται.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κύριε Βούτση, όσον αφορά τις είκοσι
τρεις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, στις οποίες αναφερθή-
κατε, θέλω να σας πω το εξής: Όλες όσες έχουν να κάνουν µε τα
δηµοσιονοµικά, έχουν συζητηθεί εδώ. Οι άλλες που λέτε ότι είναι
είκοσι τρεις -και κάνετε µεγάλο λάθος που το λέτε- τι ήταν; Να
σας δώσω µερικά παραδείγµατα: Η έκπτωση 10% στο πρόστιµο
τακτοποίησης αυθαιρέτου, που το ήθελαν όλοι και συµφωνούσαν
όλοι. Η ρύθµιση για τη µεταφορά µαθητών, που έπρεπε να πλη-
ρωθούν τα χρήµατα. Έπρεπε να το συζητήσουµε εδώ; Όλοι συµ-
φωνούσαµε. Η κατάργηση της υποχρεωτικής εγγραφής των
επιχειρήσεων στα Επιµελητήρια. Όλοι συµφωνούν µε αυτό. Ποια
επιχείρηση δεν συµφωνεί; Η πληρωµή υπερωριών. Θυµάστε µε
τις υπερωρίες ενός Οργανισµού, που δεν µπορούσαν να πληρω-
θούν αλλιώς. Έπρεπε να συζητήσουµε δέκα ώρες; Έγινε µία
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Όλοι συµφωνούσαν. 

Τα άλλα, τα οποία αναφέρετε, τα οποία σχετίζονται µε τα δη-
µοσιονοµικά και µε τα µνηµόνια, έχουν συζητηθεί. Πείτε µου ένα
το οποίο δεν έχει συζητηθεί. Ήρθε εδώ µόνο αυτό για τις εξαι-
ρέσεις από τη διαθεσιµότητα των αναπήρων. Τα υπόλοιπα συζη-
τήθηκαν. Σε τι διαφωνείτε; Ακόµα και η αναστολή των
πλειστηριασµών µέχρι τώρα για το θέµα που συζητούµε, µε
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου γινόταν κάθε χρόνο. Διαφω-
νούσε κανείς µε αυτό;

Το ίδιο έγινε και µε τα µέτρα επιτάχυνσης του ΕΣΠΑ. Και όλα
αυτά εσείς λέτε ότι δεν συζητούνται. 

Θα δώσω ένα άλλο παράδειγµα: Αν θυµάστε, υπήρξε µία πα-
ράταση υποβολής των φορολογικών δηλώσεων, αλλά δεν
υπήρξε παράταση στο χρόνο υποβολής των δηλώσεων «πόθεν
έσχες». Έγινε µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, διότι δεν γι-
νόταν να µην έχει υποβάλλει κάποιος φορολογική δήλωση και να
έχει υποβάλει δήλωση «πόθεν έσχες». Αυτό χρειαζόταν; 

Επίσης, το αν οι µισθοί των εφηµεριών θα ανήκουν στον προ-
ϋπολογισµό του Υπουργείου Παιδείας, αυτό το ξέρουµε. Απλώς
έπρεπε και να γίνει. Το ίδιο ισχύει και για τη διατήρηση του Φιλο-
τελικού Μουσείου. Η απόφαση αυτή ήρθε µε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου. 

Μιλάτε, λοιπόν, για είκοσι τρεις, σαράντα τρεις, πενήντα τρεις
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και ο κόσµος νοµίζει ότι έχει
καταλυθεί το πολίτευµα στη χώρα. Αυτό δεν είναι αλήθεια. Πα-
ραδείγµατος χάριν, για τα ΕΑΣ, που τελικά συµφωνήσαµε όλοι,
συζητάµε εδώ και πολλή ώρα. 

Αυτά τα αναφέρω, γιατί όσα λέγονται είναι πολύ επικίνδυνα.
Και βγαίνουν συνάδελφοί µου στη δηµοσιογραφία, µαζί µε συ-
ναδέλφους µου στη Βουλή, και φωνάζουν στα κανάλια ότι η
χώρα κυβερνάται µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Είναι
ψεύδος, λοιπόν, γιατί βρισκόµαστε εδώ και το συζητάµε. Αυτό
δεν πρέπει να γίνεται. 

Επίσης, υπάρχει ένα ζήτηµα αναφορικά µε τις τροπολογίες. Οι
τροπολογίες σχετίζονται µε το Υπουργείο των Οικονοµικών.
Άκουσα µε πολλή προσοχή την εισηγήτρια της ΔΗΜΑΡ, κ. Γιαν-
νακάκη, που είπε ότι αυτά τα οποία έρχονται για ρύθµιση τώρα,
είναι µέσα στο δεύτερο µνηµόνιο και αποσκοπούν ουσιαστικά
στην καλύτερη, στην ανταγωνιστικότερη λειτουργία της αγοράς,
αλλά και στην εναρµόνιση µε τη νοµοθεσία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 
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Όταν η ΔΗΜΑΡ συµφώνησε να είναι στην Κυβέρνηση, το
ήξερε ότι αυτό ήταν µια µνηµονιακή υποχρέωση. 

Δεν µπορούµε, λοιπόν, εκ των υστέρων να λέµε «ΟΧΙ». Ήταν
γνωστό. Είχε ζητηθεί να καταργηθούν εισφορές, οι οποίες επι-
βάλλονται σε εισαγόµενα προϊόντα από τρίτες χώρες και που ου-
σιαστικά επιβάρυναν. 

Τι δουλειά έχεις να επιβάλεις εισφορά, φορολογία σε ένα ει-
σαγόµενο προϊόν υπέρ κάποιου άλλου θέµατος, πολύ περισσό-
τερο, δε, που το θέµα αυτό είχε λήξει; Αυτοί ήταν νόµοι από τον
Εµφύλιο, από το 1946, από το 1960. Και ήταν αυτοί που σχετί-
ζονται µε τα ΑΕΙ και που, τελικά, αυτά τα χρήµατα από τη φορο-
λογία δεν πάνε καν στα ΑΕΙ. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Πού πάνε;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Πάνε στον προϋπολογισµό. Αυτός ήταν

ο νόµος του 1925, από την περίοδο που δεν υπήρχε δωρεάν παι-
δεία. Από τη στιγµή που υπάρχει δωρεάν παιδεία και οι προϋπο-
λογισµοί καλύπτονται από τον κρατικό προϋπολογισµό, γιατί
πρέπει να υπάρχει ένας επιπλέον φόρος σε ένα εισαγόµενο
είδος, του οποίου έτσι αυξάνει η τιµή και «γίνεται µύλος»; Τι δου-
λειά έχει το εισαγόµενο προϊόν µε τα πανεπιστήµια, αφού αυτά
τα έχει αναλάβει το κράτος; Με αυτά θέλω να πω ότι από ένα ση-
µείο και µετά πρέπει να σκεπτόµαστε λίγο πλατύτερα. 

Να πω και κάτι για τα σκάφη αναψυχής: Θεωρώ ότι πρέπει να
είµαστε ανταγωνιστικοί. Δεν µπορεί να πηγαίνουν όλοι τα σκάφη
τους στην Τουρκία ή σε άλλες χώρες και εδώ είτε να είµαστε
πολύ ακριβοί είτε να µην έχουµε το ένα ή το άλλο πλεονέκτηµα.
Πρέπει να έχουµε µια σταθερότητα και να ξέρουν τα σκάφη που
θα ελλιµενιστούν στην Ελλάδα ότι πρέπει εξ αρχής να πληρώ-
σουν κάτι. Δεν µπορεί, δηλαδή, να θέλουµε έσοδα, αλλά κάθε
φορά που θέλουµε τα έσοδα, να λέµε το αντίθετο ακριβώς. 

Όσον αφορά στα ΕΑΣ, εµείς πιστεύουµε ότι τελικώς η δια-
πραγµάτευση θα πάει καλά και θα διατηρηθούν οι αµυντικές βιο-
µηχανίες της χώρας µας, µε τον τρόπο που θεωρούµε ότι είναι
αναγκαίος για την ασφάλεια και την αυτάρκεια της χώρας µας,
η οποία δεν είναι όπως το Λουξεµβούργο. 

Πιστεύω ότι σε τέτοια ζητήµατα µπορούµε να συµφωνήσουµε
όλοι. Από εκεί και πέρα, µπορούµε να δίνουµε παραγωγικές, δη-
µιουργικές ιδέες για να µπορούµε να προχωρούµε λίγο παρα-
πέρα. 

Ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Βούλτεψη. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ

κ. Κουκουλόπουλος.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω κι εγώ µε τη σειρά µου να

τιµήσω τη µνήµη του Νικόλαου Μάρτη που έφυγε από κοντά µας.
Ως Μακεδόνας, βέβαια, γνωρίζω πολύ καλά τον ευπατριδισµό
του ανδρός. 

Ζήτησα, κυρία Πρόεδρε, το λόγο, όχι γιατί το επιβάλλει κάποιο
έθιµο να µιλούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, αλλά γιατί
υπάρχει ένας απόηχος από τη συζήτηση του τριηµέρου και νο-
µίζω πως η σηµερινή συζήτηση προσφέρεται για έµπρακτες
απαντήσεις. 

Σε ό,τι αφορά το ίδιο το νοµοσχέδιο, η κυρία Υπουργός κάλυψε
µε απόλυτη επάρκεια ό,τι σχετίζεται µε τα Αµυντικά Συστήµατα,
τα προβλήµατά τους, την ιστορία τους, τις παθογένειές τους, τις
προτεραιότητές τους και κυρίως τον αγώνα για να µείνει όρθια η
Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία σε συγκεκριµένες συνθήκες. Δεν
έχω να προσθέσω πάνω σε αυτό κάτι. Προσυπογράφω όλα όσα
ειπώθηκαν από την κυρία Υπουργό.

Ήθελα, όµως, µε αφορµή τη σηµερινή συζήτηση να καλέσω -
και το λέω καλόπιστα- τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ και των
Ανεξάρτητων Ελλήνων, που ακούσαµε χθες να δηλώνουν σχεδόν
επίσηµα αυριανοί κυβερνητικοί εταίροι, να «κατεβούν άλλοι από
τα καλάµια» κι άλλοι από τα κάγκελα και να έρθουν στην πραγ-
µατικότητα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτό είναι καλόπιστο;
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να «βάλουν πλάτη» στο πρό-

βληµα της χώρας και να µην κρατάνε τη σηµαία της επιστροφής

στο παρελθόν, το οποίο κατά τα άλλα καταγγέλλουν κι εκεί
εξαντλείται και ο πολιτικός τους λόγος, δηλαδή στις διαπιστώ-
σεις του χθες, άντε και του σήµερα.

«Βάλτε πλάτη» στις πρωτοβουλίες που ανακοίνωσε χθες η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, που επαναφέρει δυναµικά,
ενόψει της συζήτησης νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εργασίας
τις προτάσεις, για τους ανασφάλιστους, τους υπερήλικες, τους
αγρότες και τους ανέργους, µισό εκατοµµύριο ανέργους στον
ιδιωτικό τοµέα κ.ο.κ.. 

Ελάτε να «βάλουµε πλάτη» όλοι για να βγούµε γρηγορότερα
από την κρίση και να δώσουµε ελπίδα και προοπτική στον ελλη-
νικό λαό, όχι αρνούµενοι την πραγµατικότητα. 

Ελάτε να «βάλουµε πλάτη» όλοι µαζί για έναν δίκαιο ενιαίο
φόρο ακινήτων, όπως πράττει οµόθυµα και οµόφωνα η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ. Κι έχει αποτελέσµατα η συγκε-
κριµένη στάση µας.

Θέλω, επίσης, να καλέσω και τους συναδέλφους που προτί-
µησαν το λογική του Πόντιου Πιλάτου, «ούτε από εδώ ούτε από
εκεί», προτείνοντας θεωρίες ότι η κεντροαριστερά δεν γίνεται µε
κυβερνητικές ευθύνες, αγνοώντας τι γίνεται στην Αυστρία, στην
Ολλανδία, αύριο στη Γερµανία κι ακόµα, αγαπητέ συνάδελφε –
που;- στην Ιταλία, όπου οι σύντροφοι του Μπερλινγκουέρ στηρί-
ζουν την ίδια κυβέρνηση µε τον Μπερλουσκόνι. 

Στην Ελλάδα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τι σχέση έχουν;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Στην Ελλάδα λέει.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Στην Ελλάδα αυτό δεν γίνεται,

όπως λέτε.
Ξέρετε, κάπως λέγεται αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αποφασίστε

ποιος θα «τσιµπήσει».
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον τον Αρχηγό των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων. Έκανε µία σειρά διαπιστώσεων. Η απάντηση είναι µία, την
οποία την έδωσε και η κυρία Υπουργός: Δεν µπορούµε να συνε-
χίσουµε να λειτουργούµε µε τον ίδιο τρόπο. Αυτό δεν µπορούµε
να το καταλάβουµε; Δεν µπορούµε να καταλάβουµε πώς δηµι-
ουργήθηκαν τα ελλείµµατα;

Με µεγάλη ευκολία το πολιτικό σύστηµα που είναι σήµερα στη
Βουλή –έχει και µία νεοναζιστική έκφραση που περιµένει την ώρα
της να µιλήσει σε λίγο- έκανε µία σειρά από διαπιστώσεις. 

Άκουσα προχθές το ΣΥΡΙΖΑ να λέει ότι τα πλεονάσµατα είναι
«αέρας κοπανιστός». Ναι, αλλά το ΠΑΣΟΚ του 2009 παρέλαβε
από την Κυβέρνηση Καραµανλή 25 δισεκατοµµύρια πρωτογενές
έλλειµµα. Σε αυτή την Ελλάδα θέλετε να γυρίσουµε; Και τα Ελ-
ληνικά Αµυντικά Συστήµατα είναι µέσα σε αυτή τη δηµιουργία
του ελλείµµατος. Δεν µπορούµε, λοιπόν, άλλο. 

Θα σας επαναλάβω αυτό που σας είπα και το Σάββατο: Γνω-
ρίζουµε εξίσου καλά µε εσάς ότι η Ελλάδα υπήρξε ιδανικός ένο-
χος για τους ευρωπαίους τραπεζίτες, αλλά µε δική της ευθύνη. 

Αυτό είναι που πρέπει να καταλάβετε καλά: Με δική της ευ-
θύνη.

Δεν είναι πατριώτης όποιος καταγγέλλει νυχθηµερόν τους Ευ-
ρωπαίους. Ας κατανοήσουµε κάτι που είναι πολύ απλό, αφού εί-
µαστε σε µια Ένωση µε τους Ευρωπαίους. Δεν καταλαβαίνετε
ότι πιστεύουν πως τους εξαπατήσαµε, παραβιάζοντας ωµά το
Σύµφωνο Σταθερότητας; Αυτό δεν µπορείτε να το καταλάβετε;
Είχαµε υπογραφές για έλλειµµα 3% και το πήγαµε στο 16% και
εξαντλούµε τον πολιτικό µας λόγο στο να κάνουµε εξεταστικές
επιτροπές αν ήταν τόσο ή παραπέρα; Αυτό είναι το ζήτηµά µας
ή να κατανοήσουµε ότι δεν µπορούµε να βαδίζουµε άλλο µε αυτά
τα ελλείµµατα;

Πολύ περισσότερο, βέβαια, δεν µπορούµε να ειρωνευόµαστε
την προσπάθεια που µας έχει οδηγήσει σε πλεονάσµατα. Ναι, θα
συµφωνήσω ότι είναι ποτισµένα µε αίµα και δάκρυα αυτά τα πλε-
ονάσµατα. Έτσι είναι. Αυτή είναι η αλήθεια. Με αίµα και δάκρυα
τα έχει ποτίσει ο ελληνικός λαός. Δεν έχετε µονοπώλιο ευαισθη-
σίας. Όµως, δεν µπορούµε να γυρίσουµε εκεί που ήµασταν ούτε
να βαδίζουµε όπως βαδίζαµε µέχρι προχθές.

Τι δηµιούργησαν, κύριοι συνάδελφοι, αυτά τα ελλείµµατα;
Χρέος. Κάποιοι εξαντλούν τις επιδόσεις τους στο ποιο µέρος του
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χρέους είναι επονείδιστο, είναι έτσι ή είναι αλλιώς.
Κύριοι συνάδελφοι, τετρακόσια δισεκατοµµύρια ήταν. Δεν µας

δάνειζε κανείς. Δεν υπάρχουν Κινέζοι και Ρώσοι φιλάνθρωποι
που δανείζουν όποιον έχει ανάγκη. Τέλος. Γι’ αυτό βρίσκεται η
χώρα σε πρόγραµµα. Δεν ήταν επιλογή µας. Το πρόγραµµα λέει
κάτι πολύ απλό. Λέτε, λέτε, λέτε για αποκρατικοποιήσεις και ανα-
πτύσσετε έναν λόγο ο οποίος δεν οδηγεί πουθενά. Το µεγαλύ-
τερο µέρος του δανείου είναι θεσµικό, περνάει µέσα από
Κοινοβούλια.

Ας κάνουµε µια υπόθεση εργασίας. Να πάµε δυναµικά όλοι
µαζί για την ΑΟΖ, να βρούµε κοιτάσµατα υδρογονανθράκων, φυ-
σικού αερίου και πετρελαίου στο Ιόνιο, το Αιγαίο και το Λιβυκό
Πέλαγος και ξαφνικά, να αλλάξουν όλα για την εικόνα της χώρας
και να έρθει µια ευρωπαϊκή χώρα -όποια- να δανειστεί σε ένα τέ-
τοιο πρόγραµµα και να έρθει στο Κοινοβούλιο «κούρεµα» αυτού
του χρέους. Από ποιο Ελληνικό Κοινοβούλιο θα περάσει αυτό;

Αυτή είναι η κατάσταση στην οποία βρίσκεται η χώρα σήµερα.
Αν αυτό δεν το κατανοούµε, τότε µπορούµε να βγάζουµε λόγους
και κορώνες εδώ, από το Βήµα για να εντυπωσιάζουµε και να εί-
µαστε δήθεν αρεστοί σε διάφορους συµπολίτες µας. Δεν είναι,
όµως, έτσι.

Αυτή είναι η σύµβαση που έχουµε µε τους Ευρωπαίους εταί-
ρους και µέσα στη σύµβαση έχουµε συµφωνήσει ότι ένα µέρος
του χρέους, ένα µικρό ποσό συµβολικά -δεν είναι τα 50 δισεκα-
τοµµύρια που είχε πει κάποτε ο κ. Ντερούζ και αποχώρησε κακήν
κακώς από την τρόικα- πρέπει να προέλθει από πώληση κρατικής
περιουσίας, ό,τι θα έκανε και ο καθένας στο σπίτι του, αν ήταν
σε πολύ µεγάλη ανάγκη.

Είναι όλα ίδια; Όχι, βέβαια, όπως και οι πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου δεν είναι όλες ίδιες. Τούτη εδώ είναι µια πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου για την οποία δεν µπορεί κανείς να εγεί-
ρει ενστάσεις ότι η χώρα κυβερνάται µε πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου. Να συµφωνήσουµε ότι και οι αποκρατικοποιήσεις
δεν είναι όλες ίδιες. Τι κάνατε και τι κάναµε;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ)

Με πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ πέρυσι στις 31 Οκτώβρη -επειδή
βρίσκω πολύ ασθενείς τις µνήµες- όπου έτυχε να είµαι εισηγητής
κιόλας τότε, απειλήσαµε µε καταψήφιση µνηµονιακό νοµοσχέδιο,
για να περάσει µια διάταξη που λέει ότι οι αποκρατικοποιήσεις
περνούν όλες υποχρεωτικά από την Επιτροπή Οικονοµικών και
οι παρατηρήσεις και οι αποφάσεις της Επιτροπής Οικονοµικών
της Βουλής συµπεριλαµβάνονται υποχρεωτικά στο πλαίσιο δια-
κήρυξης της αποκρατικοποίησης, όπου εκεί η Βουλή και όλα τα
κόµµατα µπορούν πολύ καθαρά να αναδείξουν τον πολιτικό τους
λόγο και να πουν ότι άλλο είναι τα Αµυντικά Συστήµατα, άλλο τα
νερά, άλλο η ενέργεια, άλλο ο τζόγος. Προφανώς, είναι διαφο-
ρετικά και προφανώς δεν µπορεί κανένας να µας εκβιάζει να που-
λήσουµε κακήν κακώς, ότι αυτός θέλει να αγοράσει. Είναι πολύ
απλό. Αυτή είναι µια θετική µατιά που πάει τα πράγµατα µπρο-
στά.

Επίσης, θέλω και στο τρίτο ζήτηµα, που δίνει αφορµή το συγ-
κεκριµένο νοµοσχέδιο µε το οποίο σήµερα κυρώνεται η πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου, το περίφηµο θέµα των κρατικών ενι-
σχύσεων, να πω το εξής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι κρατικές ενισχύσεις -δεν θα
επαναλάβω αυτά που είπε η κυρία Υπουργός- που απαγορεύον-
ται από τη Διεύθυνση Ανταγωνισµού, είναι µια υπόθεση στην
οποία θα συµφωνήσω απόλυτα και εγώ, µε όποια εµπειρία έχω,
ότι πολλές φορές οι παρατηρήσεις της Επιτροπής Ανταγωνισµού
κρύβουν κραυγαλέες σκοπιµότητες.

Το έχουµε συναντήσει πάρα πολλές φορές αυτό, δεν είναι η
πρώτη φορά. Δεν είναι εκεί η διαφωνία µας. Η διαφωνία είναι
άλλη, κύριοι συνάδελφοι. Ότι στην εποχή µας, οι σοβαρότερες
αποφάσεις που αφορούν τη ζωή µας λαµβάνονται σε διεθνή
φόρα. Το 80% τουλάχιστον των αποφάσεων που αφορούν τη ζωή
µας λαµβάνονται έξω. 

Αυτό ξέρετε πού πρέπει να µας οδηγήσει; Στο να υιοθετή-
σουµε ως κεντρικό στρατηγικό στόχο, που θα δώσει ελπίδα και
προοπτική και θα µας βοηθήσει να θεµελιώσουµε µια σίγουρη
ευηµερία για τη νέα γενιά, αυτό που λέγεται σύγχρονο κράτος,

που στο κέντρο του είναι επιτελικό και εξωστρεφές. Γιατί, εκεί
κρίνονται οι αποφάσεις που αφορούν τη ζωή µας.

Αυτό δίνει µια υπόσταση στην κινητικότητα, που αν «βάζαµε
όλοι µαζί πλάτη», κόµµατα και συνδικάτα, θα µπορούσαµε να µι-
λάµε για µια τεράστια κινητικότητα. Γιατί, είναι κραυγαλέες οι
περιπτώσεις πλεονάζοντος και ελλείποντος προσωπικού στο
κράτος αντίστοιχα. Αν βάλουµε ένα τέτοιο πρόγραµµα, γιατί να
µην µπορούµε να πούµε όλοι µαζί ένα «όχι» στις απολύσεις; Να
αποσυνδέσουµε πλήρως τις απολύσεις από την κινητικότητα. Να
πούµε «όχι» στις απολύσεις, όλοι µαζί. Έτσι «βάζουµε πλάτη»,
αγαπητοί συνάδελφοι όλοι µαζί! 

Όχι, όµως, όταν µια υπηρεσία που έχει πλεονάζον προσωπικό
και πάµε να µεταφέρουµε προσωπικό εκεί που κραυγαλέα λείπει
να έχουµε αµέσως απεργία και κατάληψη µε στήριξη φιλολαϊκών
κοµµάτων, δεν γίνεται έτσι! Να δώσουµε πραγµατική και διαρκή
υπόσταση στο πρόγραµµα κινητικότητας, για να µην ερωτοτρο-
πούν κάποιοι µε την ιδέα να κλείνουν επιχειρήσεις όπως η ΕΑΣ
για να γεµίζουν τον κορβανά της κινητικότητας. Είναι τόσο απλό!
Πρέπει όµως και µπορούµε να «βάλουµε όλοι πλάτη».

Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το ζήτηµα της τρο-
πολογίας του ΣΥΡΙΖΑ, στο οποίο αναφέρθηκε και η Υπουργός.
Ήταν ιδιαίτερα πρόχειρη, για τον απλό λόγο ότι ενισχύει, «ρίχνει
νερό στο µύλο» των κρατικών ενισχύσεων, των επιχειρηµάτων
αυτών που θέλουν ενδεχοµένως να κλείσουν τα ΕΑΣ. Είναι τόσο
απλό. Εάν δεν το έχετε καταλάβει, να σας το επαναλάβω εγώ.

Κατά συνέπεια, λοιπόν, η τροπολογία είναι πρόχειρη. Αναρω-
τιέµαι, συνάδελφοι: Βρήκατε χρόνο γι’ αυτήν -γιατί προφανώς
ξέρετε να γράφετε, δεν αµφισβητεί κανείς τη δυνατότητα και την
ικανότητα οποιουδήποτε κόµµατος και συγκεκριµένα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης να γράφει τέσσερις σελίδες χαρτί. Αλλά,
σήµερα συµπληρώνονται τέσσερις εβδοµάδες, είκοσι οκτώ
µέρες, από την απειλή σας για εξεταστική επιτροπή για τα υπο-
βρύχια. Δεν βρήκατε χρόνο επί τέσσερις εβδοµάδες να γράψετε
δύο σελίδες και θέλετε και να κυβερνήσετε αύριο;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Επιλογές είναι αυτές!
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπε και ο Αρχηγός σας προχ-

θές, υποµονή! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Διεκδικούµε το προνόµιο στον αυτο-

καθορισµό.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να σας πω κάτι; Όταν αφήνετε

να περιφέρεται µια συκοφαντία -γιατί κάτι τέτοιο είναι- µέχρι να
έρθει στη Βουλή, τότε διαπράττετε αδίκηµα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν υπάρχει καµµιά συκοφαντία!
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι αδίκηµα σοβαρό και δεν

µιλάω ως εισαγγελέας. Ξέρετε ποιο αδίκηµα; Σας το είπε και
προχθές ο κ. Βενιζέλος εδώ στο Βήµα και δεν το καταλάβατε.
Να σας το επαναλάβω: Το αδίκηµα της ύβρεως, κατά την αρχαι-
οελληνική έννοια του όρου.

Υπήρξατε πολύ τυχεροί και προκαλείτε την τύχη σας! Ελάτε,
λοιπόν, εδώ στη Βουλή και να έχετε το θάρρος να πείτε συγ-
γνώµη. Γιατί ο απέραντος κυνισµός που αποπνέει αυτή η φοβερή
ειρωνεία του στυλ «να έχετε υποµονή», ενώ έχετε εκπέµψει
λάσπη, δεν συµβάλλει στη δηµοκρατία. 

Η κρίση που έβαλε σε µεγάλη δοκιµασία την εθνική µας κυριαρ-
χία - και το ξέρουµε όλοι και το έχουµε αναγνωρίσει µε ειλικρίνεια
- µια απάντηση έχει, τουλάχιστον σε αυτό ας συνεννοηθούµε: Δη-
µοκρατία, δηµοκρατία, δηµοκρατία! Ο τόπος χρειάζεται περισσό-
τερη και όχι λιγότερη δηµοκρατία. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να τοποθε-
τηθώ επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν υπάρχει θέµα επί
προσωπικού, ζητήµατος. Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Χρυσής Αυγής. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Για ένα λεπτό. Όχι όπως θέλετε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ήσυχα! Εγώ κρίνω αν

υπάρχει θέµα επί προσωπικού, όπως λέει και ο Κανονισµός. Δεν
αναφέρθηκε προσωπικά σε εσάς πουθενά. Έδωσα τον λόγο στον
κ. Κασιδιάρη. Δεν γίνεται! Ξέρω ότι είστε σωστός.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ζήτησα τον λόγο από πριν.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είναι κάτι που ξέρετε
ότι δεν θα έκανα αν δεν πίστευα ότι κάνω σωστά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα επτά µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το Πειραµατικό Γυµνάσιο Πάτρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Κασιδιάρης.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Θα ξεκινήσω µε τις φράσεις που χρησι-

µοποίησε για να ολοκληρώσει την οµιλία του ο προηγούµενος
οµιλητής –αγνοώ το όνοµά του- ο οποίος µίλησε για ύβρη και για
συκοφαντία. Ποιος; Ο συκοφάντης, που πριν από λίγα λεπτά
αποκάλεσε το κόµµα µου νεοναζιστικό. 

Θα αιτηθώ επισήµως στο Προεδρείο αν οποιοσδήποτε οµιλη-
τής άλλη φορά απ’ αυτό εδώ το Βήµα –που δεν είναι το πάνελ
του MEGA CHANNEL ή του ANTENNA, για να λέµε ό,τι θέλουµε,
αλλά είναι το Βήµα του Κοινοβουλίου και είµαστε ένα εκλεγµένο
κόµµα, εκλεγµένο από µισό εκατοµµύριο Έλληνες- όπου κι αν
ανήκει, χρησιµοποιήσει αυτόν τον άθλιο, βλακώδη και υβριστικό
χαρακτηρισµό για το κόµµα µου, να σταµατά αµέσως η οµιλία
του και να διαγράφεται αυτή η λέξη από τα Πρακτικά. 

Είδατε πόσο θεσµικά το απαιτώ. Εκπροσωπώ αυτή τη στιγµή
µισό εκατοµµύριο Έλληνες, τους οποίους δεν επιτρέπεται ουδείς
εδώ µέσα να αποκαλεί νεοναζί, ιδίως αν προέρχεται από την εγ-
κληµατική οργάνωση του ΠΑΣΟΚ, που έχει καταληστεύσει τη
χώρα και έχει τον Τσοχατζόπουλο στη φυλακή, το Μαντέλη στο
δικαστήριο, τον Τσουκάτο να περιµένει…

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το µισό εκατοµµύριο Έλληνες
δεν έχουν τατουάζ µε αγκυλωτούς σταυρούς.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Μη µε διακόπτει κανείς. Όπως δεν διέ-
κοψα, δεν επιτρέπω σε κανέναν από τους κλεφταράδες που διέ-
λυσαν τη χώρα να µε διακόπτει.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επαναλαµβάνω ότι το µισό εκα-
τοµµύριο Έλληνες δεν έχουν τατουάζ µε αγκυλωτούς σταυρούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Να αναµένει να τελειώσω τον λόγο µου,

κύριε Πρόεδρε και να µιλήσει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ, κύριε

Κασιδιάρη. Δεν µπορεί να µιλάτε γενικά. Όπως λέτε για το κόµµα
σας…

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Ναι, δεν είναι µόνο αυτοί. Είναι κι άλλοι.
Είναι κι ο Παπαντωνίου, κύριε Πρόεδρε, ο οποίος καλύπτεται από
το κλεπτοκρατικό σύστηµα αυτήν τη στιγµή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Επιτρέψτε µου, κύριε
Κασιδιάρη. Όπως λέτε για το κόµµα σας ότι δεν µπορεί να χα-
ρακτηρίζονται πεντακόσιες χιλιάδες Έλληνες νεοναζί –κι έτσι
είναι αναµφισβήτητα- …

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Έτσι ακριβώς είναι. Ουδείς! Ούτε τα στε-
λέχη ούτε τα µέλη ούτε τους Βουλευτές!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): …δεν µπορείτε ταυ-
τόχρονα να λέτε σε όλους τους συναδέλφους που κάθονται εκεί
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι είναι κλεφταράδες! Αν έχετε
να πείτε κάτι, να το πείτε ονοµαστικά.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Εγώ µίλησα επωνύµως. Έχω το ελάτ-
τωµα να µιλώ επωνύµως και ονοµαστικά για τον κ. Τσοχατζό-
πουλο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δηλαδή, ο κ. Κουκου-
λόπουλος και ο κ. Κασσής είναι κλεφταράδες;

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Είπα «εκπρόσωποι των κλεφτών» και θα
επαναλάβω  ποιοι είναι οι κλέφτες. Θα πω και πάλι τα ονόµατα:
Τσοχατζόπουλος, Μαντέλης, Τσουκάτος, Παπαντωνίου έχουν εµ-
πλοκή για κλεψιές µε τη δικαιοσύνη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μα, δεν είναι ΠΑΣΟΚ
αυτοί σήµερα.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Δεν είναι ΠΑΣΟΚ; Τι είναι, κύριε Πρό-
εδρε; Είναι Νέα Δηµοκρατία; Επειδή γίνατε «νέα πασοκρατία»
τώρα, δεν είναι ΠΑΣΟΚ; Τι είναι; Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τους έχουν διαγράψει
απ’ ό,τι ξέρω.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Όταν έκλεβαν, όµως, ήταν ΠΑΣΟΚ και
είχαν εκλεγεί ως ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τώρα, αυτό είναι
άποψή σας και σ’ αυτό δεν µπορεί κανένας να σας κατακρίνει ...

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Δεν είναι η άποψή µου. Αυτό το λέει ο
ελληνικός λαός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το ξεκαθαρίζετε. Καλά
κάνετε.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Το ξεκαθαρίζω.
Θα αναφερθώ τώρα στη συζήτηση της επικύρωσης της πρά-

ξης νοµοθετικού περιεχοµένου για τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα. Θα µιλήσω και πάλι µε δεδοµένα, διότι εµείς εδώ µιλάµε
µε δεδοµένα, γιατί γίνεται εδώ και ώρες µία συζήτηση που επί
της ουσίας δεν λέει τίποτα.

Όλα όσα έγιναν, λοιπόν, τα τελευταία χρόνια είναι ανεπαρκή,
για να τα πω µε µία λέξη, προκειµένου να µην πω κανέναν χαρα-
κτηρισµό που θα θεωρηθεί υβριστικός. Για ποιο λόγο κατέρρευ-
σαν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα; Για ποιο λόγο «βάρεσαν
διάλυση;» Είναι απλά τα πράγµατα. Θα πω τα ονόµατα αυτών
που είχατε διορίσει προέδρους και διευθύνοντες συµβούλους,
οι οποίοι µόνο µε την εθνική άµυνα δεν είχαν σχέση.

Έχουµε εδώ έναν κ. Πατσιόγιαννη από τη Νέα Δηµοκρατία,
που είναι οδοντίατρος. Έχουµε έναν κ. Παπαδάκη από το
ΠΑΣΟΚ, ο οποίος είχε στο βιογραφικό του κάτι πολύ σηµαντικό
για να διοριστεί, καθώς ήταν επιστήθιος φίλος του Νίκου Παπαν-
δρέου. Η ιδιότητά του; Γκαλερίστας. Είχαµε έναν κ. Χατζόπουλο,
υποψήφιο του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Αθήνας, ο οποίος είχε και αυτός
ένα τεράστιο βιογραφικό, βαρύ βιογραφικό, καθώς ήταν στέλε-
χος του Οργανισµού Ιπποδροµιών Ελλάδας. Μιλάµε γι’ αυτό που
λέει κοινώς ο ελληνικός λαός, «αλογοµούρης».

Και κάνουµε εδώ συζήτηση γιατί «βάρεσαν διάλυση» τα Ελλη-
νικά Αµυντικά Συστήµατα και η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία;
Τουλάχιστον, ο ελληνικός λαός έχει την ευχέρεια, αν παρακο-
λουθεί κανάλι της Βουλής, να ακούει και µερικές αλήθειες, τις
οποίες µόνο η Χρυσή Αυγή µπορεί να πει. Γι’ αυτό το λόγο στή-
θηκε αυτή η άθλια σκευωρία εναντίον µας.

Άκουγα προηγουµένως τον εισηγητή της Χρυσής Αυγής, τον
κ. Ζησιµόπουλο, µε τον οποίο είχα την τιµή να συνυπηρετήσω
στις Μοίρες Καταδροµών στην Κύπρο, να αναλύει κάποια τεχνικά
ζητήµατα. Είπε, για παράδειγµα, για το βοµβιδιοφόρο βλήµα 155
GRM 4,2 ιντσών και είπα να του πω: «Βρε, χριστιανέ, γιατί µιλάς
κινέζικα στην Υφυπουργό Εθνικής Άµυνας, που η γυναίκα δεν
έχει καµµία σχέση µε το αντικείµενο;».

Μην το πάρετε αυτό που λέω ως αντιφεµινιστικό. Δεν σηµαίνει
κάτι το ότι είναι γυναίκα. Πολλά περισσότερα έχω να πω γι’ αυ-
τούς που διετέλεσαν κατά το παρελθόν Υπουργοί Εθνικής Άµυ-
νας και δεν είχαν καµµία σχέση µε το αντικείµενο. Θα επαναλάβω
το όνοµα Τσοχατζόπουλος που δεν είχε υπηρετήσει καν στο
στρατό και ήταν I/5. Θα πω το όνοµα Βενιζέλος που είχε µπει στο
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, είχε πάρει στο σπίτι του και τα απόρ-
ρητα σχέδια και ήταν I/3 λόγω παχυσαρκίας.

Αυτό είναι το έγκληµα που τελείται στην Ελλάδα εδώ και δε-
καετίες. Σ’ αυτές τις θέσεις-κλειδιά, τις νευραλγικές θέσεις για
την ασφάλεια της χώρας µας, διορίζονται άνθρωποι οι οποίοι δεν
έχουν καµµία απολύτως σχέση µε το αντικείµενο.

Να µην παρεξηγηθεί η Υφυπουργός, µην το πάρει προσωπικά,
αλλά αν δεν είχε το όνοµα Γεννηµατά, δεν υπήρχε περίπτωση να
βρίσκεται στο Υφυπουργείο Εθνικής Άµυνας. Δεν υπήρχε περί-
πτωση να παίζει κανέναν απολύτως ρόλο στο πολιτικό σκηνικό
της χώρας.

Από εκεί και πέρα, θα περάσω σε µερικά ζητήµατα τεχνικής
φύσεως. Ο βασικός στόχος όλα αυτά τα χρόνια απέτυχε πατα-
γωδώς, παρά την οικονοµική υποστήριξη που είχε από το κράτος
και τον Έλληνα φορολογούµενο, παρά την ανάθεση συµβάσεων
από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για µία δεκαετία, παρά τις εγ-
γυήσεις του ελληνικού δηµοσίου. Παρ’ όλα αυτά απέτυχε το σύ-
στηµά σας δεν κατάφερε να εδραιώσει και να αναπτύξει εν γένει
την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία. 

Ασφαλώς και καταψηφίζουµε την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
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µένου. Έχουµε δεσµευτεί ότι θα καταψηφίζουµε κάθε πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου, διότι η Χρυσή Αυγή είναι το µόνο γνή-
σιο δηµοκρατικό κόµµα, άµεσα δηµοκρατικό κόµµα. Είµαστε οι
µόνοι που στο πρόγραµµά µας δηλώνουµε πως για όλα τα µεί-
ζονα εθνικά ζητήµατα δεν θα αποφασίζει η Βουλή, αλλά θα απο-
φασίζει ο ελληνικός λαός µε δηµοψήφισµα. 

Λέµε, λοιπόν, πως αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
πρέπει να καταψηφιστεί. Στην ουσία θεωρεί επαίτες τους εργα-
ζοµένους και τους δίνει ένα απλό φιλοδώρηµα 1.000 ευρώ έναντι
εννέα µισθών και άλλα 1.000 ευρώ τώρα, αν ψηφιστεί. 

Λέµε «όχι», γιατί οι εργαζόµενοι είναι αυτοί που ζητούν και
απαιτούν να εξασφαλιστούν οι θέσεις εργασίας τους, να απο-
φευχθεί η διάλυση της εταιρείας, στην οποία αποσκοπείτε, και
να προχωρήσουµε επιτέλους σε ανάπτυξη. Δεν υφίσταται ανά-
πτυξη -γιατί έχει πολυφορεθεί η λέξη αυτή- εάν δεν ξεκινήσει η
παραγωγή. Και αυτό που λέω τώρα είναι πολύ γενικό και επεκτεί-
νεται και στον πρωτογενή τοµέα παραγωγής, όπου πρώτος στό-
χος θα έπρεπε να είναι να ξεκινήσει να παράγει η Ελλάδα στον
αγροτικό τοµέα, να ξεκινήσει να παράγει υδρογονάνθρακες, για
να µπορούµε να πούµε ότι οδεύουµε προς τα εµπρός. Εδώ, λοι-
πόν, πρέπει να ξεκινήσουν να παράγουν τα Ελληνικά Αµυντικά
Συστήµατα, η Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία από τα φυσίγγια
του Ελληνικού Στρατού.

Ανοίγω µία παρένθεση εδώ και λέω όχι µόνο του Ελληνικού
Στρατού. Παλαιότερα, πηγαίναµε καµµιά Κυριακή σε κάποιο σκο-
πευτήριο και κάναµε εξάσκηση στην σκοποβολή, όπως προβλέ-
πεται νόµιµα. Τώρα, επειδή γίναµε εγκληµατική οργάνωση, δεν
προβλέπεται κάτι τέτοιο. 

Ακόµα και εκεί όπου υπήρχε ζήτηση στην εγχώρια αγορά για
φυσίγγια και που έχουµε τη δυνατότητα -έχουµε εργοστάσια,
έχουµε ανθρώπους που εργάζονται στα εργοστάσια αυτά και
τους αφήνουµε να κάθονται- πωλούνται φυσίγγια από Βραζιλία,
από Ευρωπαϊκή Ένωση, ακόµα και από Τουρκία και δεν υπάρ-
χουν φυσίγγια παραγωγής της εγχώριας αµυντικής βιοµηχανίας.
Δεν µιλάω µόνο για τις ανάγκες του Ελληνικού Στρατού. Μιλάω
για τα σκοπευτήρια που πηγαίνουν οι απλοί Έλληνες πολίτες τις
Κυριακές. Παραγωγή, λοιπόν. Οπότε, αν ξεκινήσουµε να παρά-
γουµε, τότε θα µπορούµε να µιλάµε για ανάπτυξη. 

Καµµία πρόβλεψη δεν έχει γίνει για τη σωτηρία της εταιρίας,
για τις θέσεις εργασίας του άκρως εξειδικευµένου εργατικού και
τεχνικού προσωπικού. Υπάρχουν άνθρωποι στα Ελληνικά Αµυν-
τικά Συστήµατα µε εµπειρία είκοσι και τριάντα ετών. 

Η Κυβέρνησή σας έχει συµφωνήσει µε τους τοκογλύφους στο
κλείσιµο των εθνικά αναγκαίων γραµµών παραγωγής. Και µιλάµε
ανοιχτά πλέον για ξεπούληµα των µεγάλης αξίας ακινήτων της
εταιρίας, µέσω του ΤΑΙΠΕΔ, το οποίο πάντα λειτουργεί για τους
λεγόµενους «κολλητούς».

Εµείς, στη Χρυσή Αυγή µάθαµε να κάνουµε προτάσεις, να
έχουµε συγκεκριµένο πρόγραµµα και να προτείνουµε συγκεκρι-
µένα µέτρα σε κάθε περίπτωση.

Θα αφιερώσω τον υπόλοιπο χρόνο της οµιλίας µου στις προ-
τάσεις για την εξυγίανση των ΕΑΣ και εν γένει για την αναβάθ-
µιση της Ελληνική Αµυντικής Βιοµηχανίας, αλλά και της
δυνατότητας της χώρας µας να αναπτυχθεί και να αναβαθµιστεί
γεωπολιτικά σε αυτόν τον ευαίσθητο γεωπολιτικά χώρο στην
Ανατολική Μεσόγειο. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου απορρίπτεται από εµάς.
Δεν οδηγεί πουθενά. Η πρώτη πρόταση που κάνουµε είναι η
εξής: Είναι 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ τα χρέη της εταιρείας προς
το ελληνικό δηµόσιο. Τα οικόπεδα και τα ακίνητα σε Υµηττό και
Ελευσίνα και άλλα που δεν έχουν σχέση µε παραγωγικές διαδι-
κασίες, έχουν αυτή ακριβώς την αξία. Οι παραγωγικές δραστη-
ριότητες από τα εργοστάσια Υµηττού και Ελευσίνας µπορούν,
χωρίς κανένα απολύτως τεχνικό πρόβληµα –αυτό είναι κάτι που
εισηγούνται και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι- να µεταφερθούν στα ερ-
γοστάσια Λαυρίου, Αιγίου και Μάνδρας, τα οποία µπορούν να γί-
νουν ακόµα πιο παραγωγικά, αν λειτουργήσουν σωστά. 

Ακόµη, πρέπει να ρευστοποιηθούν άµεσα, µε εγγύηση του δη-
µοσίου, οι απαιτήσεις από το Ιράκ, το ύψος των οποίων, όπως
γνωρίζετε, ανέρχεται στα 90 εκατοµµύρια ευρώ. 

Επίσης, να γίνει άµεση διάθεση-πώληση των αποθεµάτων

ύψους 130 εκατοµµυρίων ευρώ, σύµφωνα µε τους ισολογισµούς.
Με αυτόν τον τρόπο η εταιρεία θα παραδοθεί στο ελληνικό δη-
µόσιο άνευ χρεών. Το κράτος εν συνεχεία είναι υποχρεωµένο να
φροντίσει για παραγγελίες από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας -
αυτό που προανέφερα- για τα φυσίγγια του Ελληνικού Στρατού.

Εδώ θα χρησιµοποιήσω το παράδειγµα της Τουρκίας και θα
σας πω γιατί οι Τούρκοι είναι πάρα πολύ µπροστά. Είναι επειδή
αυτοί πάντα όταν έκαναν µια συµφωνία µε τους Αµερικανούς επί
τω πλείστον, έβαζαν έναν όρο, τη συµπαραγωγή. Και έχουν φτά-
σει σήµερα στο σηµείο να έχουν εξελιχθεί τόσο, που παράγουν
δικό τους άρµα µάχης, το περίφηµο Altay, το οποίο θα κληθεί σε
κάποια χρόνια να αντιµετωπίζει στον Έβρο, ως αντίπαλο δέος, ο
Ελληνικός Στρατός και οι Ελληνικές Δυνάµεις Τεθωρακισµένων.

Παραγωγή, λοιπόν. Αυτή είναι η λύση. Επιπλέον, χρειάζεται
ενίσχυση και ανάπτυξη µε σωστές διοικήσεις και όχι µε γκαλερί-
στες και ιπποδροµιάκηδες, όπως ανέφερα προηγουµένως, αλλά
µε στελέχη τα οποία διαθέτει η Ελλάδα. Υπάρχουν άνθρωποι της
δικής µου γενιάς, της δικής µου ηλικίας που διαθέτουν όλα τα
εχέγγυα για να κάνουν πολύ σοβαρή δουλειά, όταν φύγουν αυτοί
που διέλυσαν τη χώρα τα τελευταία χρόνια. Και δεν µιλώ µόνο
για τα υψηλόβαθµα στελέχη των κοµµάτων, αλλά γι’ αυτούς που
διορίστηκαν µέσω των κοµµάτων στον κρατικό µηχανισµό. Υπάρ-
χουν άνθρωποι µε όρεξη, µε εµπειρία, µε ταλέντο, που αυτή τη
στιγµή χάνονται, γιατί φεύγουν στο εξωτερικό. Είναι άνθρωποι
της δικής µου γενιάς, είναι άνθρωποι τους οποίους χρειάζεται
σήµερα η Ελλάδα. 

Επιπλέον, κατ’ αυτόν τον τρόπο, δεν θα απαιτηθεί καµµία από-
λυση. Άλλωστε, ως γνωστόν, ως το τέλος του έτους και λόγω
συνταξιοδοτήσεων, το προσωπικό από εννιακόσια πενήντα
άτοµα, θα πάει στα εξακόσια πενήντα άτοµα µαζί µε τις θυγατρι-
κές Κύµης και Ηπείρου. 

Όλα τα ανωτέρω, όλα αυτά που προανέφερα, θα γίνουν άµεσα
εάν υπάρξει στη χώρα µια εθνική ηγεσία, που θα διαθέτει εθνική
βούληση και εθνικό όραµα, το όραµα της Χρυσής Αυγής. 

Μάλιστα, για να είµαι πιο συγκεκριµένος και συνεπής, θα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά το στρατηγικό σχεδιασµό της Χρυσής
Αυγής για την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία. Είναι ένα πολυσέ-
λιδο απόσπασµα από το πολιτικό πρόγραµµα του Λαϊκού Συνδέ-
σµου, το οποίο ζητώ, παρακαλώ να µελετήσετε. Επειδή, όπως
λέτε, εµείς είµαστε το κόµµα της οργής και της αγανάκτησης και
δεν διαθέτουµε προτάσεις, αυτή είναι η απάντησή µας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταψηφίζουµε την παρούσα πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, επισηµαίνοντας ότι η µόνη λύση είναι η άµεση στροφή προς
την παραγωγή. Δεν υπάρχει ανάπτυξη χωρίς παραγωγή. Η Ελ-
ληνική Αµυντική Βιοµηχανία πρέπει πάση θυσία να παραµείνει σε
ελληνικά χέρια, γιατί χωρίς αµυντική βιοµηχανία, δεν υφίσταται
εθνική άµυνα. Και χωρίς εθνική άµυνα, δεν υφίσταται εθνική ανε-
ξαρτησία, αν και στην προκειµένη περίπτωση του µνηµονίου,
στην κυριολεξία έχετε κατασπαράξει την εθνική ανεξαρτησία της
χώρας µας. 

Κλείνοντας και µε λίγα λόγια θα ήθελα να αναφερθώ και στις
τροπολογίες, οι οποίες δεν γίνονται αποδεκτές, για έναν απλού-
στατο λόγο, απορρίπτονται από τη Χρυσή Αυγή ως εκπρόθε-
σµες.

Όµως, θα ήθελα να πω δυο λόγια µόνο για την περίπτωση της
τροπολογίας για τα σκάφη ή, όπως καλύτερα το είπε προηγου-
µένως ο Υπουργός Ναυτιλίας, για την τροπολογία που ευνοεί
τους «σκαφάτους». Και επιµένουµε ότι πρόκειται για µια τροπο-
λογία που ευνοεί τους «σκαφάτους». 

Βεβαίως, ο κύριος Υπουργός χρησιµοποίησε το επιχείρηµα ότι
δεν υπάρχει δυνατότητα να εισπράξουµε φόρους. Πριν από κά-
ποιους µήνες, είχαµε συνυπάρξει µε τον εν λόγω Υπουργό στην
Προανακριτική Επιτροπή για τη λίστα Λαγκάρντ, αφού και εκεί
το ζήτηµα ήταν ότι το ελληνικό κράτος δεν µπορεί να εισπράξει
φόρους -προσέξτε, όµως!- από τους «σκαφάτους», από αυτούς
που είναι µέσα στη λίστα «Λαγκάρντ» και συγκεκριµένα στο πε-
ριθρύλητο αρχείο µε τα 500 εκατοµµύρια δολάρια. Από αυτούς
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δεν µπορεί το ελληνικό κράτος να εισπράξει φόρους. Και τότε,
είχαµε µείνει στο ότι είχε κληθεί κάποιο µέλος της οικογένειας
Μπόµπολα και κάποιοι άλλοι εφοπλιστές και µέχρι σήµερα δεν
έχει γίνει απολύτως τίποτα. 

Στην προκειµένη περίπτωση, λοιπόν, το συγκεκριµένο κράτος,
η συγκεκριµένη Κυβέρνηση πράγµατι δεν µπορεί να κάνει απο-
λύτως τίποτα, πράγµατι δεν µπορεί να εισπράξει φόρους από
τους έχοντες και γι’ αυτό το λόγο τσακίζει στην κυριολεξία τα
κοινωνικά στρώµατα, που βρίσκονται σε κατάσταση πενίας και
αθλιότητας αυτή τη στιγµή. Έχετε καταδικάσει στην αθλιότητα
ολόκληρο τον ελληνικό λαό και αναρωτιέστε µετά γιατί σας γυ-
ρίζει την πλάτη και στρέφεται µαζικά προς τη Χρυσή Αυγή. Εδώ,
όποιος άνοιγε τηλεόραση την Κυριακή, έβλεπε τον Πρωθυ-
πουργό σας να λέει ότι θα αυξήσει το ΑΕΠ µε το Wi-Fi, ότι θα
µειώσει το δηµόσιο χρέος, λέει, µε το Wi-Fi. Αυτό είπε ο άνθρω-
πος! Είπε ότι θα εισπράξουµε εκατοµµύρια ευρώ µέσω του Wi-
Fi. Και αναρωτιέστε µετά για ποιο λόγο µάς έχετε κάνει πρώτο
κόµµα. Δεν έχω να πω κάτι άλλο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Οι-
κονόµου. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Το όνοµα του Γιώργου Γεννηµατά
είναι ένα όνοµα που θα το θυµόµαστε και θα το τιµάµε πάντα µε
σεβασµό. 

Και επειδή, κυρία Γεννηµατά, είχαµε εκλεγεί µαζί την ίδια χρο-
νιά, το 2000, και παρακολουθώ την πορεία σας, θέλω να πω ότι
και εσείς τιµάτε αυτό το όνοµα. Και υπό αυτήν την έννοια, λοιπόν,
καλό είναι να µην τα «κάνουµε όλα ίσωµα» µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα και σ’ αυτή τη χώρα. Ας κρατάµε κάποια πράγµατα έξω
και πέρα από µία ανόητη, γλαφυρή και γραφική συζήτηση και
διάλογο. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που φέρνετε για κύρωση
δίνει πραγµατικά την ευκαιρία να γίνει συζήτηση και να διαφωτι-
στούν αρκετές πτυχές του σχεδίου που έχει κάθε παράταξη και
κάθε πτέρυγα για το πώς βλέπει την προοπτική της χώρας, όσον
αφορά το ποια εργαλεία χρειάζονται, ποιες δυνατότητες έχει
αυτή η χώρα και πώς µπορούµε να τις χρησιµοποιήσουµε. 

Πραγµατικά, η συζήτηση το τριήµερο και η ψηφοφορία την Κυ-
ριακή ανέδειξαν τρεις γραµµές µέσα σε αυτήν την Αίθουσα.
Μπορεί να δυσαρεστείται ο  απών από την Αίθουσα αυτή τη
στιγµή και αγαπητός κ. Κουκουλόπουλος, αλλά εδώ καταγράφη-
καν τρείς γραµµές: Πρώτον, ήταν η γραµµή της Κυβέρνησης, η
οποία προσπαθεί µε µια λογιστικού τύπου διαπραγµάτευση να
ξεφύγει από την πίεση που δηµιουργούν οι δανειστές στη χώρα. 

Δεύτερη, είναι η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ η οποία θέλει να
µας γυρίσει στον κρατισµό της δεκαετίας του 1980 και να γυρί-
σουµε στο 2009 µε κλασικά εργαλεία, τα οποία όµως η Δηµοκρα-
τική Αριστερά δεν τα αποδέχεται. 

Και τρίτη είναι και η πρόταση της Δηµοκρατικής Αριστεράς, η
οποία δήλωσε παρούσα εδώ στην Αίθουσα και παρούσα στις πο-
λιτικές εξελίξεις, όχι µόνο για τη δηµιουργία µιας Κεντροαριστε-
ράς -γιατί έτσι το θέµα γίνεται πάρα πολύ χαµηλής αξίας- αλλά
για να δηµιουργηθεί µια τρίτη πτέρυγα -και δηµιουργείται αυτή
η τρίτη πτέρυγα- µέσα στο πολιτικό σκηνικό, η οποία λέει τι; Λέει
ότι σαφέστατα η χώρα χρειάζεται πολιτική διαπραγµάτευση, ότι
χρειάζεται µια Κυβέρνηση ενισχυµένη, που να κάνει αυτήν τη πο-
λιτική διαπραγµάτευση και βέβαια, χρειάζεται σύµπραξη του δη-
µόσιου µε τον ιδιωτικό τοµέα, για να µπορέσει να πάρει µπρος η
οικονοµία. Αυτά όµως, πριν απ’ όλα χρειάζονται µεγάλες µεταρ-
ρυθµίσεις. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά από την πρώτη στιγµή, κυρία
Υπουργέ, είχε δηλώσει ότι το ζήτηµα της εθνικής αµυντικής βιο-
µηχανίας το θεωρεί ζήτηµα αιχµής για την εθνική άµυνα, για την
ελληνική οικονοµία και για το αναπτυξιακό µοντέλο που µπο-
ρούµε να διαµορφώσουµε, όχι γιατί θέλουµε να ξεπατικώσουµε
ένα τέτοιο µοντέλο που το εφαρµόζει η Τουρκία ή άλλες χώρες,
αλλά γιατί νοµίζω ότι µια κλασικού, δυτικού τύπου δηµοκρατία -
όπως θέλουµε να είµαστε- µπορεί και πρέπει να ανακτήσει αυτού
του είδους τη βιοµηχανική παραγωγή. Μάλιστα, µια χώρα που
έχει πραγµατικά µεγάλη ανάγκη στο κοµµάτι της άµυνάς της

πρέπει να έχει και τις δικές της δυνάµεις και να εξασφαλίζει τη
βιωσιµότητα αυτών των εγκαταστάσεων για τις υποδοµές της
έτσι ώστε να τροφοδοτεί τις Ένοπλες Δυνάµεις της. Άρα, δεν
είναι µόνο δηµοσιονοµικό το θέµα, δεν είναι µόνο οικονοµικό,
αλλά είναι και εθνικό. Υπό αυτήν, λοιπόν, την έννοια η προσέγ-
γιση που απαιτείται από µια Κυβέρνηση πρέπει να είναι πολιτική
και εθνική. 

Πραγµατικά, εδώ βλέπουµε τα ίχνη µιας τέτοιας προσέγγισης.
Εµείς δεν µπορούµε να πούµε ότι δεν µας ικανοποιεί η προσέγ-
γιση που κάνετε και λεκτικά τουλάχιστον µας καλύπτετε, δηλαδή
λέτε ότι θα εξαιρεθεί από αυτή τη διαπραγµάτευση το κοµµάτι
των αµυντικών βιοµηχανιών. Συµφωνούµε, είναι δική µας θέση
και την έχουµε πει. Όταν ακούµε έναν λόγο ο οποίος µπορεί να
µας ταιριάζει, αυτό είναι ευχάριστο  σήµερα, σε αυτήν την εποχή.
Άρα, θέλουµε και πιστεύουµε ότι θα το κρατήσετε µέχρι τέλους
-όχι η Γεννηµατά, η Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής Άµυνας, ή
ο Αβραµόπουλος, ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας, αλλά η Κυβέρ-
νηση. Πρέπει να είναι κεντρικό θέµα της Κυβέρνησης το ότι το
ζήτηµα των αµυντικών βιοµηχανιών δεν θα µπει εις την µυλόπε-
τρα µιας τροϊκανής προσέγγισης. Άρα, εµείς θα υποστηρίξουµε
την κύρωση γιατί πιστεύουµε ότι πέρα από την ανάσα στους ερ-
γαζόµενους, δίνει και ένα µήνυµα. Εµείς θέλουµε να συµβάλουµε
και να συµµετάσχουµε σε αυτό το µήνυµα προς τους δανειστές.
Άρα, όταν υπάρχουν καλές πρωτοβουλίες, εµείς θα τις στηρί-
ζουµε. Πιστεύουµε ότι είναι θετικός ο ρόλος ενός πολιτικού κόµ-
µατος, µιας πολιτικής πτέρυγας, όταν βλέπει κάτι που είναι
θετικό, να προστρέχει. 

Το ζήτηµα της ενόχλησης –το λέω επειδή είδα τον αγαπητό
µου κ. Κουκουλόπουλο- για το ποια στάση κρατά κάθε πτέρυγα
εδώ, δεν πρέπει να είναι ζήτηµα το οποίο θα το βάζουµε µε την
πρώτη αφορµή. Το λέω αυτό διότι, όπως ξέρετε, η κάθε πολιτική
πτέρυγα έχει το δικαίωµα του αυτοπροσδιορισµού και της αυτο-
νοµίας της. 

Εµείς αυτό το δικαίωµα, κύριε Κουκουλόπουλε, δεν το χαρί-
ζουµε. Εµείς θεωρούµε δηλαδή ότι η δική σας προσέγγιση, έτσι
όπως εκφράζεται µέσα από µια δικοµµατική Κυβέρνηση, σας
ακυρώνει πολιτικά, ιδεολογικά, σας βγάζει εκτός πολιτικού πλαι-
σίου αυτού του πολιτικού χώρου που και εσείς και εµείς λέµε ότι
βρισκόµαστε, του χώρου της Κεντροαριστεράς. 

Δηλαδή, το πρόσηµο αυτού του χώρου πρέπει να υπάρχει. Δεν
είναι απλά ένα γεωγραφικό σηµείο στο οποίο βρίσκονται κάποιοι
τυχαίως ή περνώντας από εκεί. Πρέπει να είναι ευκρινές το πρό-
σηµο.

Το αν η Κυβέρνηση θα κάνει πολιτική διαπραγµάτευση ή όχι
θα κριθεί τις επόµενες εβδοµάδες. Τα µηνύµατα δεν είναι πολύ
θετικά. Ήδη από το κόµµα του ΠΑΣΟΚ ακούσαµε διάφορα σή-
µερα, πέρασαν από τα διάφορα πάνελ τρεις τέσσερις αντιδρών-
τες. Εγώ κατανοώ την αντίδρασή τους, διότι εάν ο φόρος για τα
ακίνητα, αν το ζήτηµα των πλειστηριασµών της πρώτης κατοι-
κίας, αν τα ζητήµατα για το πετρέλαιο, αν τα ζητήµατα της κα-
θηµερινότητας δεν µπουν στη διαπραγµάτευση σε πολιτικό
επίπεδο, πραγµατικά σε λίγες εβδοµάδες, σε πολύ λίγες εβδο-
µάδες –κι ας κάνουµε και σκι µε τα χιόνια, όπως είπαν οι παρά-
γοντες της Ευρωπαϊκής Ένωσης- θα έρθει η ώρα…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Οι σκιέρ!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ναι, οι σκιέρ. Θα γυρίσουν οι σκιέρ,

όµως, στο χώρο των γραφείων τους για να κάνουν τη διαπραγ-
µάτευση κι εκεί θα έρθει ο λογαριασµός. Τι θα κάνει πάλι το
ΠΑΣΟΚ; Θα µας λέει ξανά για την ανάγκη της χώρας; 

Η χώρα δεν θέλει εκλογές αυτήν τη στιγµή κι εµείς πρώτοι το
λέµε. Εµείς πρώτοι σας λέµε ότι δεχόµαστε το πρωτογενές πλε-
όνασµα, µια µεγάλη προσπάθεια που έγινε και συµβάλαµε κι
εµείς λίγο σε αυτήν την προσπάθεια. Όµως, τώρα τι θα γίνει; Συ-
νέχεια θα πηγαίνουµε µε αυτήν την ιστορία; Δεν µπορεί να γίνει
αυτό.

Άρα, το µήνυµα που βγαίνει µέσα από τη σηµερινή συζήτηση
σε σχέση µε την Αµυντική Βιοµηχανία είναι θετικό. Θεωρώ -και
νοµίζω ότι συµφωνείτε κι εσείς από τη στιγµή που φέρνετε µία
τέτοια πρωτοβουλία- ότι η αναδιοργάνωση της εταιρείας από το
2010 και µετά έχει προχωρήσει αρκετά. Νοµίζω ότι είναι κι αυτό
ένα διαπραγµατευτικό χαρτί και µία θέση την οποία µπορούµε
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να τη βάλουµε µε πολύ σοβαρότητα στο τραπέζι της διαπραγ-
µάτευσης. Άρα, η Αµυντική Βιοµηχανία δεν µπορεί να µπει στη
µυλόπετρα της τροϊκανής αντίληψης και προσέγγισης. 

Για τις υπόλοιπες τροπολογίες πρέπει να σας πούµε τα εξής:
Πρώτον, κυρία Βούλτεψη, ξέρουµε τι ψηφίζουµε στη Δηµοκρα-

τική Αριστερά. Όταν ψηφίζαµε το µεσοπρόθεσµο, είχαµε ψηφίσει
«ΠΑΡΩΝ» γιατί διαφωνήσαµε στα εργασιακά και θυµάστε ότι εί-
χαµε συµφωνήσει πως πρέπει να παρθούν κάποια µέτρα. Τι εί-
χαµε πει όµως; Είχαµε πει και το είπαµε και στο Υπουργό
Οικονοµικών –δεν είναι εδώ τώρα ο κ. Μαυραγάνης- ότι τα 15
εκατοµµύρια που θα λείψουν από τα ΑΕΙ…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν πάνε στα ΑΕΙ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Στον προϋπολογισµό πάνε, αλλά

προορίζονται για τα ΑΕΙ.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν πάνε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Αυτό είναι το πρόβληµα, αλλά για

εκεί είναι προορισµένα. Πρέπει να υπάρξει µία αντικατάσταση.
Να υπάρξουν αντίστοιχα 15 εκατοµµύρια.

Θα λείψουν, κυρία Βούλτεψη. Σήµερα που συζητάµε δεν θα
λείψει τίποτα. Είναι σίγουρο. Όµως θα λείψουν ως ένα κοµµάτι
του προϋπολογισµού των ΑΕΙ προερχόµενο απ’ αυτό το ανταπο-
δοτικό τέλος…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Από πού θα λείψουν;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θα λείψουν, κυρία Βούλτεψη,

αφού είναι από το ‘25 που λέτε, πολλά χρόνια, ένα τέλος το
οποίο πηγαίνει… 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν πάει.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Λέτε «δεν πάει». Το ξέρετε; Έχετε

κάνει Υφυπουργός ή Υπουργός Οικονοµικών και λέτε «δεν πάει»;
Γιατί πετάτε µία ρετσέτα και ξεµπερδεύετε;

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δηλώθηκε εδώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τέλος πάντων, να µην το συνεχί-

σουµε αυτό. 
Παρά ταύτα, εµείς δεν θα το υποστηρίξουµε αυτό. Από τη

στιγµή που δεν υπάρχει το αντίστοιχο ποσό για τα 15 εκατοµµύ-
ρια στο κοµµάτι των ΑΕΙ, δεν το υποστηρίζουµε.

Η γενική αντίληψη ότι οι φόροι υπέρ τρίτων, τα τέλη υπέρ τρί-
των, οι ρυθµίσεις αυτές γενικά δεν πρέπει να υπάρχουν είναι και
στη δικιά µας αντίληψη. Όµως, όταν αφαιρείς ένα ποσό πρέπει
να βρίσκεις το ισοδύναµο.

Από εκεί και µετά –λείπει και η Υπουργός Ναυτιλίας- η φορο-
λόγηση, τα τέλη των σκαφών αναψυχής έτσι όπως προσδιορίζε-
ται από το Υπουργείο Ναυτιλίας, µας βρίσκει σύµφωνους. Εµείς
δεν είµαστε της αντίληψης του να µπούµε σε έναν λαϊκισµό και
σε µία αφόρητη τέτοια συζήτηση ότι το σκάφος αναψυχής και
µάλιστα όταν αυτό υπηρετεί και το τουριστικό κοµµάτι στη χώρα,
θα πρέπει να το συκοφαντούµε. Βέβαια, µέσα στη συζήτηση που
γίνεται στις εφηµερίδες, -κίτρινες, µπλε, πράσινες- µέσα από όλο
αυτόν τον ορυµαγδό προτάσεων, απόψεων και θέσεων που τί-
θενται είναι δύσκολο πραγµατικά να πεις πόσο θα φορολογήσεις
το σκάφος αναψυχής.

Για εµάς είναι πολύ δυνατό εργαλείο στην τουριστική πολιτική.
Άρα, δεν πρέπει να το «φορτώσεις» υπέρµετρα. Πρέπει να το φο-
ρολογήσεις. Εµείς εκτιµούµε ότι η προσέγγιση που κάνει το
Υπουργείο Ναυτιλίας, δίνει ένα πρώτο δείγµα. Θα δούµε πώς θα
λειτουργήσει, αν θα αποδώσει αυτό το τέλος. Δεν πρέπει, όµως,
να «βουλιάξουµε» το σκάφος αναψυχής, γιατί είναι ένα καλό ερ-
γαλείο στην τουριστική µας ανάπτυξη. 

Από εκεί και πέρα, θα ψηφίσουµε και τη δεύτερη τροπολογία
που φέρνετε για τα στρατολογικά θέµατα και για τα θέµατα του
επικουρικού ιατρικού προσωπικού. Νοµίζω ότι είναι µία αναγκαία
τροπολογία. Πρέπει να πω στον κ. Μαυραγάνη – λείπει αυτήν τη
στιγµή, ήταν προηγουµένως εδώ- για το θέµα της ταξινόµησης
για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα πως έχουµε φέρει –και εγώ
προσωπικά, αλλά και η Δηµοκρατική Αριστερά- το ζήτηµα τέ-
τοιων προβληµάτων, σε σχέση µε το πώς τελικά τα δηµόσια τα-
µεία µαζεύουν χρήµα από µεγάλους οµίλους, µεγάλες εταιρείες. 

Τους φέραµε το παράδειγµα της «BMW» και της «MER-
CEDES». Έχει δοθεί διαταγή για έλεγχο και περιµένουµε να
δούµε τι έχει αποφέρει αυτός ο έλεγχος σε σχέση µε τη «BMW»
και τη «MERCEDES». Είναι γνωστά τα θέµατα, έχει µπει το ΣΔΟΕ

µέσα, έχουν ξεκινήσει οι έλεγχοι. Τι αποκοµίσαµε σαν ελληνικό
κράτος; Στο ζήτηµα ενδοοµιλικών συναλλαγών και σχέσεων είναι
σίγουρο ότι αυτές οι δύο εταιρείες έχουν πιαστεί στα πράσα. Και
ερωτώ: Ποιο είναι το αποτέλεσµα, ποια είναι τα πρόστιµα, τι θα
αποφέραν στο ελληνικό κράτος; 

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµα και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα τον κ. Στουρνάρα, την Κυριακή, να ισχυρίζεται ότι είναι
επιτυχία το γεγονός ότι «έπιασαν»  40 εκατοµµύρια από τη φορο-
λόγηση των 20 offshore εταιρειών από τις συνολικά έξι χιλιάδες.
Πρέπει να πω πως αυτό δεν είναι επιτυχία. Όταν η Κυβέρνηση σε
δεκαοχτώ µήνες έχει ελέγξει 20 offshore εταιρείες, δίνει ένα
δείγµα γραφής προς τον ευρωπαϊκό παράγοντα ότι δεν είναι σο-
βαρή χώρα. Στη Γερµανία δεν υπάρχει περίπτωση το κράτος να
µην ελέγξει µε τον ίδιο τρόπο τον µεγαλοκεφαλαιούχο, τη µικρή
επιχείρηση, τον µισθωτό, όπως και τον καθένα.

Εδώ, στη χώρα µας, θεωρούµε επιτυχία, κύριε Κουκουλό-
πουλε, το ότι ελέγξαµε µόνο 20 offshore εταιρείες και µάλιστα
«πιάσαµε» και 40 εκατοµµύρια; Φυσικά, 40 εκατοµµύρια ήρθαν
στα κρατικά ταµεία, αυτό όµως δεν είναι επιτυχία, αλλά είναι η
επιτοµή της αποτυχίας! Το λέω αυτό, διότι επαναλαµβάνω ότι
εδώ εγώ προσωπικά αλλά και η Δηµοκρατική Αριστερά έχουµε
φέρει, µε επανειληµµένες ερωτήσεις, το ζήτηµα της «BMW» και
της «MERCEDES». Τι έφερε στα ταµεία του ελληνικού κράτους
η «BMW» και η «MERCEDES»; Έχουµε µία προσαρµογή για το
θέµα των µεταχειρισµένων αυτοκινήτων. Τι κάνουν αυτές οι µε-
γάλες επιχειρήσεις; Δεν είναι εδώ ο κ. Μαυραγάνης να µας απαν-
τήσει. Πιστεύω πως άκουσε αυτά που είπα και σε µία
δευτερολογία του θα µας πει τι αποτέλεσµα έχουν οι έλεγχοι
στην «BMW» και τη «MERCEDES». Θα το ψηφίσουµε, βέβαια,
διότι είναι αναγκαστικό. Υπάρχουν αποφάσεις του Ευρωπαϊκού
Δικαστηρίου. Γενικώς θα τα ψηφίσουµε όλα, εκτός της διατά-
ξεως για τα ΑΕΙ, κυρία Βούλτεψη.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Λάθος κάνετε. Θα µεγάλωνε ο προϋπο-
λογισµός των ΑΕΙ αν υπήρχαν αυτά τα λεφτά; Πάντα ίδιος δεν
είναι;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Πάντα ίδιος είναι. Μόνο που θα λεί-
πουν 15 εκατοµµύρια από τον συνολικό προϋπολογισµό, που κα-
τευθύνονταν στα ΑΕΙ.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τα ΑΕΙ είναι πάντα ίδια.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Πρέπει να µας πει όµως ο Υπουρ-

γός, επειδή τα ΑΕΙ θα είναι ίδια –κι εγώ το πιστεύω- από πού θα
αναπληρώσει αυτά τα 15 εκατοµµύρια που πηγαίνουν στα ΑΕΙ
από τον γενικό προϋπολογισµό.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Το λέει µέσα και η έκθεση. Από τις εισα-
γωγές, που θα αυξηθούν.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Από τις εισαγωγές, κατά αντανά-
κλαση. Είναι µία λύση, η οποία εµάς δεν µας καλύπτει. Επιτέ-
λους, µετά από πέντε λεπτά βρήκαµε την άκρη του µυστηρίου!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε τον κ.

Οικονόµου.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πέντε φορές…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν πειράζει. Δεν

ήταν κάτι προσωπικό. 
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, κύριε Κουκουλό-

πουλε. Δεν σας έδωσα τον λόγο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα θέλω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν έδωσα τον λόγο

προηγουµένως στον κ. Δρίτσα…
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω τον λόγο για τριάντα δευ-

τερόλεπτα για ένα µείζον θέµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα αναφερθώ σε σηµεία της

τοποθέτησης του κυρίου συναδέλφου, σεβόµενος τη διαδικασία,
όµως θέλω να πω πολύ καθαρά ότι στο ζήτηµα του ενιαίου
φόρου ακινήτων το «ΟΧΙ» στο σχέδιο που είδε το φως της δηµο-
σιότητας πριν από λίγες µέρες το είπε οµόφωνα και οµόθυµα η
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ και οµόφωνα και οµόθυµα
παλεύει, θα κινηθεί και θα ψηφίσει ως το τέλος. Δεν θέλω να
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αφήσω να περιρρέει µία τέτοια ατµόσφαιρα. Αυτό που λένε οι
συνάδελφοί µου στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης είναι το «όχι»
σ’ αυτό που µέχρι αυτήν τη στιγµή έχουµε επίσηµα υπ’ όψιν µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τελικά δεν ήταν προ-
σωπικό το θέµα.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ήταν όµως πολύ σοβαρό.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν είπε τίποτα προ-

σωπικό, κύριε Δρίτσα. Διευκρίνισε κάτι που αφορά γενικά το
ΠΑΣΟΚ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μπορεί να ήταν προσωπικό όµως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αυτά πρέπει να τα διευκρινίζουµε.

Είναι σωστό να µην υπάρχει ανοχή,  γιατί τα προσωπικά πρέπει
να τα διευκρινίζουµε. Είναι σωστό, αλλά καλό είναι να είναι εξει-
δικευµένο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Βούτση, παρόν-
τος εµού νοµίζω ότι είναι άδικο να πείτε ότι βλέπω µόνο δεξιά ή
βλέπω µόνο αριστερά. Δόξα τω Θεώ, ακόµα καλά είµαι και βλέπω
παντού.

Ο κ. Παφίλης έχει τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τα λύσατε τα διαδικαστικά; Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν πειράζει. Ο διά-

λογος είναι η πεµπτουσία της δηµοκρατίας.
Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα συνέχιζα για τις τροπολογίες και

µόνο για το θέµα της Αµυντικής Βιοµηχανίας αλλά ο κ. Κουκου-
λόπουλος έθεσε γενικότερο θέµα. «Ξύνεται στη γκλίτσα του τσο-
πάνη», που λέµε εµείς οι επαρχιώτες. 

Θα προσπαθήσω να αποφύγω τη γενικολογία ή τις εκτιµήσεις
για την υψηλού επιπέδου συζήτηση που διεξήχθη τις προηγού-
µενες µέρες, αλλά θα τη συνδέσω µε το θέµα που συζητάµε σή-
µερα. 

Είναι πρόκληση απέναντι στον ελληνικό λαό να µιλάτε για ελ-
λείµµατα και για χρέος, γιατί δεν φταίει σε τίποτα ο εργαζόµενος
για τα ελλείµµατα και το χρέος, γιατί τον εργαζόµενο τον κατα-
ληστεύουν οι κεφαλαιοκράτες όλα τα προηγούµενα χρόνια και
τώρα τον καλούν να πληρώσει τα χρέη τους. Από πού δηµιουρ-
γήθηκαν τα ελλείµµατα και τα χρέη; Βγείτε και πείτε το στον ελ-
ληνικό λαό συγκεκριµένα, όχι αφηρηµένα. 

Εµείς τι λέµε λοιπόν; Ας έλθει ο επόµενος να µας απαντήσει.
Πρώτον, δηµιουργήθηκαν από τη σκανδαλώδη ενίσχυση των επι-
χειρηµατιών, του µεγάλου κεφαλαίου, των επιχειρηµατικών οµί-
λων όλα αυτά τα χρόνια. Πόσα έβαλε η «ΗOCHTIEFF» στο
Αεροδρόµιο; Το συζητούσαµε και πριν. Πόσα έβαλε για να το
κάνει αυτό; Πείτε τα στον ελληνικό λαό. Πόσα πήρε; Πήρε 75 δι-
σεκατοµµύρια. Από πού τα πήρε; Ένα µέρος από τα ευρωπαϊκά
ταµεία, τα οποία είναι λεφτά των Ευρωπαίων εργαζοµένων και
ένα µέρος από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, από την
ίδια τη συµµετοχή της Ελλάδας. Τζάµπα! Από πού τα πήρε αυτά;
Από τον ιδρώτα των εργαζοµένων και τη φορολογία. 

Ας πιάσω τα µεγάλα έργα. Πόσα µπήκαν στην Αττική Οδό;
Πόσο επιδοτήθηκαν βιοµήχανοι κ.λπ. όλα τα προηγούµενα χρόνια
από τον κρατικό προϋπολογισµό; Δισεκατοµµύρια. Να, λοιπόν,
πώς δηµιουργήθηκαν τα χρέη. Τα δάνεια που λέτε ότι αναγκαζό-
µαστε λόγω χαµηλού επιτοκίου και διάφορα άλλα φληναφήµατα
–θα πω εγώ- για τον ελληνικό λαό, πού πήγαν; Αυτά κάλυπταν συ-
νολικά. Πόσο αυξήθηκαν τα κέρδη των εταιρειών όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια; Περίπου δεκαεπτά φορές. Πόσο ο µισθός και
το µεροκάµατο; Μία. Να λοιπόν πώς δηµιουργήθηκαν τα χρέη.

Δεύτερον, από πού δηµιουργήθηκαν; Από τις υπέρογκες στρα-
τιωτικές δαπάνες. Εδώ είµαστε λοιπόν. Είναι δαπάνες που δεν
ανταποκρίνονται πάντα στις αµυντικές ανάγκες της χώρας, αλλά
υπαγορεύονται από τη συµµετοχή της χώρας στο ΝΑΤΟ και από
τον επιθετικό χαρακτήρα και το πρόγραµµα που έχει. Θα επα-
νέλθουµε, λοιπόν, εδώ.

Τρίτον, από τους Ολυµπιακούς Αγώνες.
Έχουµε άδικο; Από πού δηµιουργήθηκαν; Από τους µεγάλους

µισθούς; Από τα µεγάλα µεροκάµατα; Από τις µεγάλες κοινωνι-
κές παροχές που είχαν οι εργαζόµενοι στη χώρα µας; Αυτοί δεν
τα παρήγαγαν όλα αυτά; Τι πήραν αν’ αυτού; Τίποτα. 

Και τώρα καλούνται για δεύτερη φορά -όχι µόνο µε τον ιδρώτα

τους, αλλά µε το αίµα τους και την πείνα τους- να χρηµατοδοτή-
σουν ξανά τι; Ποιον; Πάλι δεν θα δώσετε κίνητρα για επενδύσεις;
Δεν θα δώσετε ζεστό χρήµα που είναι πια από το αίµα τους;
Πέραν από το τι παίρνουν οι τραπεζίτες και όλα αυτά τα οποία
λέγονται. Δεν θα δώσετε πάλι; Δεν θα δώσετε µέχρι 60% και
75%;  Δεν θα τους απαλλάξετε από φορολογίες; Δεν, δεν, δεν;
Για να κάνουν τι; Αυτό που έκαναν και τα προηγούµενα χρόνια,
την υποτιθέµενη ανάκαµψη που θα µας φέρει σε ευηµερία.
Μύθος! Παραµύθι! 

Δεν ξαναγυρίζει πίσω ο καπιταλισµός ούτε στο 2009, ούτε στο
2010. Δεν ξαναδίνει πια. Παίρνει, γιατί είναι σε αδιέξοδο, γιατί
έχει ξεπεραστεί ιστορικά, γιατί η κρίση του δεν µπορεί να ξεπε-
ραστεί. 

Και το σύγχρονο κράτος, για να συνεννοούµαστε -εµείς δεν
συµφωνούµε ούτε µε το προηγούµενο- γίνεται έτσι για να υπη-
ρετήσει ακριβώς τα ίδια συµφέροντα. Είναι παραµύθια για τον
κόσµο ότι θέλουµε κράτος στρατηγείο, άρα να απαλλαγούµε
από παντού. Και από την παιδεία και από την υγεία. Αυτά εννο-
είτε. Αυτά λέει. 

Κοιτάξτε τα στοιχεία για το πώς συρρικνώνεται ο δηµόσιος το-
µέας στον τοµέα της παιδείας, της υγείας, στον κοινωνικό τοµέα
και πώς διογκώνεται, και µάλιστα µε επιδότηση από πάνω, ο ιδιω-
τικός τοµέας. Επιδότηση πολλαπλή, άµεση και έµµεση. Άµεση
µε χρήµα τις επενδύσεις και έµµεση από τα ασφαλιστικά ταµεία
που είναι ο ιδρώτας των εργαζοµένων. Όταν δεν έχει τοµογράφο
ο δηµόσιος πάει στον ιδιώτη. Καθαρά πράγµατα. Ποιος τον πλη-
ρώνει; Το ασφαλιστικό ταµείο, δηλαδή ο εργαζόµενος. Και τα
λέω αυτά, γιατί έχετε αντίρρηση.

Αυτή είναι η κατάσταση. Γι’ αυτό λέµε στον εργαζόµενο και
στο λαό ότι διέξοδος στο σύστηµα δεν υπάρχει, ούτε καλύτερη
διαχείριση. Ούτε καν στην παλαιότερη διαχείριση δεν µπορεί να
γυρίσει. Ή θα ανατραπεί και θα πάρει τον πλούτο που παράγει ο
κόσµος στα χέρια του ή θα ζήσει συνθήκες χειρότερης κόλασης
από ό,τι ζει σήµερα. 

Σε ό,τι αφορά τώρα στο θέµα της Αµυντικής Βιοµηχανίας:
Εµείς δεν συζητάµε για προθέσεις, ούτε αµφισβητούµε τις προ-
θέσεις οποιουδήποτε. Κρίνουµε, όµως, µε βάση την πραγµατικό-
τητα. 

Η κυρία Υπουργός είπε τα εξής: Πρώτον, πρέπει να κάνουµε
Αµυντική Βιοµηχανία συµβατή µε τους κανόνες του ανταγωνι-
σµού. Δεύτερον, µε το µικρότερο δυνατό πρόστιµο από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Δεν θα το αποφύγουµε. Τρίτον, να βρούµε
δρόµο χρηµατοδότησης, γιατί είναι ζόρικα τα πράγµατα. Και η
µοναδική πρόταση που υπάρχει –λέµε!- είναι αυτή για να µην επι-
βαρυνθεί ο Έλληνας πολίτης. 

Δεν µου λέτε τώρα για όλους τους υπόλοιπους: Ο Έλληνας
πολίτης επιβαρύνθηκε από τα ΕΑΣ -όχι ότι εµείς στηρίζουµε την
κατάσταση όπως ήταν- επιβαρύνθηκε από την ΕΑΒ;  Από τη
«LOCKHEED» δεν επιβαρύνθηκε; Από τη «HDW» δεν επιβαρύν-
θηκε; Ποιος πλήρωσε το µεγαλύτερο κοµµάτι των αστρονοµικών
ποσών και δισεκατοµµυρίων που έδωσε η χώρα; Και ποιος τα
τσέπωσε; Και αυτή η θεωρία, µόνο τα σκάνδαλα, είναι ένα ελάχι-
στο κοµµάτι. 

Τα µεγάλα είναι τα κέρδη. Αυτά δεν τα πληρώνει ο ελληνικός
λαός; Δεν επιβαρύνεται από το ότι δεν φτιάχνει µία αξιόλογη
Αµυντική Βιοµηχανία -σε αυτό το σύστηµα, δεν λέµε για σοσια-
λισµό- έχοντας πολύ µεγάλες δυνατότητες στο παρελθόν, για να
µπορέσει τουλάχιστον να περιορίσει αυτά τα πράγµατα; 

Άλλη πλευρά: Με τις εισαγωγές τι θα κάνετε; Θα τις σταµατή-
σετε; Μπορείτε µέχρι να γίνει ανταγωνιστική, όπως λέτε; Όχι.
Γιατί µέχρι να γίνεις ανταγωνιστικός, θα υπάρχει προµήθεια πυ-
ροµαχικών και ανταλλακτικών κ.λπ.. Από πού θα έρχονται; Και
µετά, όταν θα γίνεις ανταγωνιστικός, δεν θα βρεθείς πάλι να αν-
ταγωνίζεσαι µεγάλα µονοπώλια; Άρα, ο δρόµος, κατά τη γνώµη
µας, είναι αδιέξοδος. 

Τι θα γίνει µε την Ευρωπαϊκή Ένωση; Αυτό το ερώτηµα το
έθεσα και πριν, το θέτω και τώρα και δεν απαντάει κανένας. Τι
λέει το άρθρο; Λέει ότι απαγορεύεται η ενίσχυση κρατικών επι-
χειρήσεων και κατ’ εξαίρεση -και αυτό είναι υπό αµφισβήτηση-
επιτρέπεται µόνο για να καλύψει τις αµυντικές ανάγκες. Δεν µπο-
ρούν να σταθούν. Μόνο µε µία αξιόλογη βιοµηχανία. Και οι δυ-
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νατότητες της Ελλάδας είναι τεράστιες. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Κλείνω. 
Τι θα γίνει; Εµείς λέµε «απειθαρχία». Εµείς λέµε να µην πλη-

ρώσουµε το πρόστιµο. Οι υπόλοιποι τι θα κάνετε αύριο όταν θα
έρχονται τα πρόστιµα; Δεν θα τα πληρώνετε; Τι θα κάνετε που
σέβεστε τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου; Εµείς ψη-
φίζουµε, µε όλες τις επιφυλάξεις, την κύρωση της πράξης νοµο-
θετικού περιεχοµένου µε την έννοια να πάρουν οι εργαζόµενοι
τα χρήµατα που τους χρωστούν και να παλέψουν στην κατεύ-
θυνση που είπαµε εµείς. Διότι εµείς θεωρούµε ότι όχι µόνο δεν
πρέπει να συρρικνωθεί στο όνοµα της εξυγίανσης, αλλά πρέπει
να αναπτυχθεί. Πρέπει να γίνουν και άλλες προσλήψεις. Πρέπει
να χρηµατοδοτηθεί η έρευνα. Έχουµε µεγάλες δυνατότητες. Ει-
πώθηκαν πολλά πράγµατα εδώ. 

Έφυγε ο κ. Καµµένος. Ήθελα να τον ρωτήσω τι θα κάνει µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Καλές είναι και οι προτάσεις από την
Ινδία και µια σειρά από άλλα πράγµατα. Αν δεν µπορείς, όµως,
να χρηµατοδοτήσεις µια κρατική εταιρεία, πώς θα µπορέσεις να
τη στηρίξεις; Με ποιους τρόπους θα τη στηρίξεις µέχρι να κατα-
φέρει να εξασφαλίσει όλα αυτά που λέµε; 

Έχουµε, λοιπόν, σοβαρές επιφυλάξεις για το µέλλον. 
Για τις τροπολογίες θέλω να επαναλάβω την πρόταση. Δεν γί-

νεται οκτακόσια πράγµατα να έρχονται σε άσχετο νοµοσχέδιο
και να µας καλείτε να τοποθετηθούµε. Τις καταψηφίζουµε και τις
δυο, πέρα από επιµέρους διατάξεις. 

Ήθελα να κάνω και ορισµένες ερωτήσεις στον κ. Βαρβιτσιώτη.
Μου απάντησε προσωπικά αλλά και δηµόσια. Εξαιρούνται τα αλι-
ευτικά σκάφη, ναι ή όχι; Να µου το πείτε, για να το ξέρω.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Εξαιρούνται τα αλιευτικά σκάφη. Είναι µόνο τα σκάφη
αναψυχής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σύµφωνοι. 
Έχει σηµασία για να καταγραφεί στα Πρακτικά. Γι’ αυτό το

λέω. 
Δεύτερον, ισχύει αυτό που τέθηκε, ότι καταργείται ο φόρος

πολυτελείας ή είναι πρόσθετος ο ελλιµενισµός; Κι αυτό για να
υπάρξει δήλωση. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Έχει ήδη καταργηθεί από τον προηγούµενο Ιούνιο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εµείς, λοιπόν, καταψηφίζουµε και τις
δυο. 

Και επειδή ορισµένες µπορεί να φανούν φιλολαϊκές, όπως η
µείωση της φορολογίας των µεταχειρισµένων, στην πραγµατικό-
τητα δε θα γίνει τίποτα απ’ αυτά που λέτε. Εξυπηρετούνται τα
συµφέροντα των αυτοκινητοβιοµηχανιών της Ευρώπης οι οποίοι
θέλουν να ξεφορτωθούν τα µεταχειρισµένα, που δεν είναι
ασφαλή και µε µεγαλύτερες φθορές, σε χώρες που έχουν κατώ-
τερο επίπεδο, για να µπορέσουν να προωθήσουν τα καινούργια
αυτοκίνητα. 

Δεν έχω άλλο χρόνο να τοποθετηθώ. 
Εµείς τις καταψηφίζουµε και τις δυο. Και στο σηµείο που προ-

βλέπει απαλλαγή σε όσους έχουν αναπηρία 80% ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ». Αναρωτιόµαστε, όµως, γιατί δεν υπάρχει απαλλαγή
και στα υπόλοιπα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, έστω µε ποσοστό
από 67% και πάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων.

Κύριε Μαριά, έχετε έξι λεπτά, επειδή έχει µιλήσει ο Πρόεδρός
σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριοι Βουλευτές, κυρία
Υπουργέ, κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα έχουµε
ξανά µπροστά µας µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Έχουµε πει ότι από άποψη αρχής δεν επιθυµούµε να αξιοποιείται
αυτό το θεσµικό εργαλείο τη στιγµή που µπορεί να ακολουθη-
θούν οι κανονικές διαδικασίες. 

Κατ’ εξαίρεση ψηφίσαµε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
που αφορούσε το «πόθεν έσχες» των Βουλευτών για να µην
εκληφθεί ότι  υπάρχει κάποιος ειδικός λόγος για τον οποίο δε θέ-
λαµε να γίνει αυτή η ρύθµιση. Όµως κατά τα λοιπά, οι περισσό-

τερες πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου µπορούσαν να έρθουν
µε την κανονική διαδικασία.

Δεύτερον, δηµιουργείται πλέον ένα θεσµικό κεκτηµένο το
οποίο είναι ιδιαίτερα επικίνδυνο. 

Τρίτον, εξηγήσαµε ότι µπορεί επί εκατόν τριάντα ηµέρες να
παράξει αποτελέσµατα µια πράξη νοµοθετικού περιεχόµενου και
στο τέλος να µην κυρωθεί από τη Βουλή και να καταπέσει. Αυτή
είναι η περίπτωση µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για
την ΕΡΤ. Θέλουµε, λοιπόν, αυτή η υπόθεση να σταµατήσει. 

Εδώ έρχεστε και λέτε ότι πρέπει να ψηφιστεί αυτή η πράξη,
διότι δίνει τη δυνατότητα να µπορούν να πάρουν τα χρήµατα οι
εργαζόµενοι. 

Σας θυµίζω ότι φέρατε µία αντίστοιχη ρύθµιση που έλεγε: «Να
διαγραφούν τα χρέη του Ιράκ προς την Ελλάδα…» -και αν θυµά-
µαι καλά ήταν 120 εκατοµµύρια δολάρια- «…προκειµένου να πά-
ρουν τα χρήµατά τους οι εργαζόµενοι». Ρωτάω, λοιπόν: Τα πήραν
τα χρήµατά τους οι εργαζόµενοι µετά τη διαγραφή των χρεών
του Ιράκ που ήταν πριν έξι, επτά µήνες, ναι ή όχι; Πείτε µας. 

Δεύτερον, ακόµα και η ρύθµιση που έχετε είναι ατελής. Και
µου κάνει εντύπωση πώς δεν το είδατε. Στη µεν αιτιολογική έκ-
θεση λέει ότι θα γίνει για την κάλυψη των υποχρεώσεων της εται-
ρείας έναντι των εργαζοµένων από οφειλές δεδουλευµένων. Κι
ενώ επαναλαµβάνει στη ρύθµιση στο άρθρο 1 αυτοτελώς, ακρι-
βώς τις λέξεις που έχει στην αιτιολογική έκθεση, παραλείπει τις
εξής εκφράσεις που έχει στην αιτιολογική έκθεση: «Η χορήγηση
ενηµερότητας κ.λπ., ώστε να καταστεί εφικτή κατά κύριο λόγο η
κάλυψη υποχρεώσεων της εταιρείας έναντι των εργαζοµένων
από οφειλές δεδουλευµένων». Αυτό το λέει στην αιτιολογική έκ-
θεση. Αυτό, όµως, δεν το λέει ξανά στο άρθρο 1. Γιατί, λοιπόν,
δεν το εµπεριέχει µέσα στο κείµενο αυτό καθ’ αυτό για να υπάρ-
χει και η δέσµευση; 

Το λέω αυτό γιατί εδώ γίνεται απλά αναφορά στην αιτιολογική
έκθεση. Αυτό το σηµείο είναι σηµαντικό και θα πρότεινα να το
λάβετε υπ’ όψιν σας. Είναι ατελής η διάταξη και να δούµε τι εί-
δους αµοιβές θα πάρουν οι εργαζόµενοι.

Θα µιλήσω τώρα σε σχέση µε το κεντρικό θέµα, διότι τέθηκαν
κάποια ζητήµατα. 

Άκουσα την κ. Βούλτεψη από το κλειστό κύκλωµα που απήν-
τησε στον κ. Καµµένο γι’ αυτά που είπε για τον ευρωστρατό.
Διότι ποια ήταν η καταγγελία του κ. Καµµένου; Ότι στο σχήµα
του ευρωστρατού, τον οποίο φτιάχνετε, εµπεριέχονται και τα
Σκόπια, αναφερόµενα, µάλιστα, και ως Μακεδονία. Και αυτό το
απέδειξε φέρνοντας την απόφαση που είχε το Βελγικό Υπουρ-
γείο Άµυνας. Και είχε και µία δηµοσίευση. 

Είπατε, κυρία Βούλτεψη, ότι πράγµατι πήγε ο εκπρόσωπος ο
δικός µας, ο κ. Κωσταράκος, απαίτησε να φύγει αυτό κι έφυγε.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Να φύγει το κείµενο, γιατί το άλλο δεν
µπορούσε να γίνει.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Να φύγει το κείµενο.
Άρα, ορθώς ο κ. Καµµένος σας ενηµέρωσε προχτές -που δεν

το είχε πάρει µυρωδιά η Κυβέρνηση- ότι εδώ εξελίσσεται µία κα-
τάσταση που θα πρέπει να σταµατήσει. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τι δηλαδή; Τι θα γίνει;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Το γεγονός ότι έκανε η

Κυβέρνηση διαµαρτυρία, αποδεικνύει ότι ορθώς ετέθη το θέµα.
Το γεγονός ότι το απέσυραν οι Βέλγοι, αποδεικνύει ότι ορθώς
έγινε εδώ η καταγγελία - τοποθέτηση από την πλευρά του κ. Καµ-
µένου.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Για το κείµενο, όµως.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Εποµένως η απόσυρση

και του κειµένου είναι κάτι σηµαντικό. Και δεν το είχαν δει οι υπη-
ρεσίες του κράτους πριν να το πούµε εµείς. Και αφού το ακού-
σατε, καλώς κάνατε τις ενέργειες. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Πού το ξέρετε;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Να πείτε, όµως, κι ένα

«ευχαριστώ» στη δράση αυτή. Εσείς, όµως, ήρθατε εδώ και φω-
νάζετε, ενώ εκεί υπάρχει ευθύνη.

Πάµε τώρα παρακάτω. 
Είναι σηµαντικά τα θέµατα των πολεµικών βιοµηχανιών, ιδίως

για την Ελλάδα που ξοδεύει τεράστια ποσά στα ζητήµατα της
άµυνας. 
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Εποµένως, θεωρώ ότι από την αρχή έπρεπε να είναι προσανα-
τολισµένη η χώρα στο να έχει πραγµατικά τις αµυντικές βιοµη-
χανίες που χρειάζεται, προκειµένου να αποφεύγει όλες τις
διαδικασίες -όσο το δυνατόν- προµηθειών οπλικών συστηµάτων
που µπορούν να παραχθούν εδώ, που αν είχε µπει σε µία διαδι-
κασία, αν θέλετε, έρευνας, ανάπτυξης, τεχνολογιών, θα µπορού-
σαµε να είχαµε σηµαντικές αµυντικές βιοµηχανίες. 

Αυτό, βεβαίως, δεν έγινε σε σηµαντικό βαθµό. Υπήρξε κακο-
διαχείριση. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι πρέπει µία χώρα, ιδίως
σαν την Ελλάδα που αντιµετωπίζει έντονα προβλήµατα άµυνας
και ασφάλειας, να µην έχει δυνατότητα λειτουργίας πολεµικών,
αµυντικών βιοµηχανιών, ώστε να παράγει συγκεκριµένο υλικό.

Εδώ, λοιπόν, µε την απόφαση της Κυβέρνησης να ενταχθούν
οι συγκεκριµένες βιοµηχανίες στο ΤΑΙΠΕΔ, είναι προφανές ότι
πάνε για ιδιωτικοποίηση. Και πάνε για ιδιωτικοποίηση διότι η αν-
τίληψη που έχετε είναι ότι εφόσον είχε κακοδιαχείριση, σηµαίνει
ότι κάθε αµυντική βιοµηχανία που ενδεχόµενα ανήκει στο κρά-
τος, θα είναι πάντοτε ελλειµµατική. 

Αυτό δεν έχει καµµία σχέση. Σχέση έχει το πώς λειτουργεί κα-
νείς και διαχειρίζεται τις αµυντικές βιοµηχανίες. Δηλαδή, τα πρό-
σωπα, οι δοµές και οι λειτουργίες, όχι αυτή καθ’ αυτή η
ιδιοκτησία. Διότι µπορεί να έχεις αµυντικές βιοµηχανίες που ανή-
κουν στο κράτος -και υπάρχουν σε άλλα κράτη- που δεν σηµαίνει
υποχρεωτικά ότι είναι ελλειµµατικές.

Εδώ, λοιπόν, αυτές ανήκουν πλέον στο ΤΑΙΠΕΔ και υπάρχει
διαδικασία να ιδιωτικοποιηθούν. 

Νοµίζω ότι η τροπολογία που έχει φέρει ο ΣΥΡΙΖΑ, έτσι όπως
τη διατυπώνει, δεν καλύπτει το θέµα, ακόµα κι αν γινόταν δεκτή,
διότι λέει απλά οι βιοµηχανίες αυτές να βγουν από την έννοια του
δηµόσιου τοµέα. Συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πρέπει να ξέρετε –και
το ξέρετε- ότι υπάρχει µία διάταξη που λέει ότι όποιες επιχειρή-
σεις περάσουν στο ΤΑΙΠΕΔ, υποχρεωτικά πρέπει να εκποιηθούν,
πρέπει να ιδιωτικοποιηθούν. Δεν µπορούν να επιστρέψουν πίσω
στο κράτος οι συγκεκριµένες επιχειρήσεις.

Άρα, έπρεπε να ζητήσετε την αλλαγή του συγκεκριµένου άρ-
θρου του νόµου περί ίδρυσης του ΤΑΙΠΕΔ για να υπάρχει µία δυ-
νατότητα, έστω κι αν  ήθελε η Κυβέρνηση να το κάνει αυτό. Εκεί
είναι το κεντρικό θέµα το οποίο µπαίνει. 

Εξηγήσαµε, λοιπόν, τους λόγους για τους οποίους θα κατα-
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Νοµίζω ήταν αναλυτικός ο κ. Καµµέ-
νος στην τοποθέτησή του. Επειδή έχω περιορισµένο χρόνο,
κύριε Πρόεδρε, τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
Λέω, δηλαδή, από τώρα ότι θέλω να έχω και δευτερολογία. Οι
άλλοι συνάδελφοι τοποθετήθηκαν και επί των τροπολογιών. Στα-
µατώ εδώ, γιατί έχω υπερβεί το χρόνο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Άρα, τρία µείον δύο

ίσον ένα. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ένα. Κανένα πρόβληµα. 
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Από εκεί, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εννοείται. Αυτά τα σέ-

βεται ο κ. Μαριάς. Δεν έχει ανάγκη να σηκωθεί. Είναι ψηλός. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο Υπουργός Ναυτι-

λίας και Αιγαίου κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης έχει τον λόγο, για
τριάντα δευτερόλεπτα.  

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Μία παρατήρηση θέλω να κάνω, κύριε Πρόεδρε.

Στις δύο παρατηρήσεις που έκανε ο κ. Παφίλης, να διαβεβαι-
ώσω το Σώµα ότι σε καµµία περίπτωση τα αλιευτικά σκάφη δεν
περιλαµβάνονται στα σκάφη αναψυχής. Δεν είναι σκάφη αναψυ-
χής. Άλλωστε, πληρώνουν από µόνα τους ειδικά τέλη για να
έχουν την άδεια του αλιευτικού σκάφους και δεν τα επιβαρύ-
νουµε. 

Έρχοµαι στο δεύτερο που ήθελα να πω. Έχει γίνει µία µεγάλη
συζήτηση για το φόρο πολυτελείας στα σκάφη αναψυχής, ο
οποίος καταργήθηκε. Ήταν ένας ατελέσφορος φόρος. Δεν
έφερε κανένα έσοδο, γιατί κατέρρευσε η αγορά. Δεν έγινε καµ-
µία σχεδόν αγοραπωλησία. 

Τα έσοδα από τα στοιχεία του 2011 που έχω µπροστά µου -

δεν είχα το χρόνο να ανατρέξω και στου 2012- συνολικά απ’
αυτόν το φόρο πολυτελείας που επιβλήθηκε τόσο στα σκάφη
όσο και στα αυτοκίνητα, συγκεντρώθηκε περίπου στο 1 εκατοµ-
µύριο ευρώ, όταν µε αυτό το τέλος το οποίο πάµε να επιβάλουµε,
προϋπολογισµένα έσοδα έχουµε κοντά στα είκοσι. 

Θα ήθελα να σας πω, βεβαίως, ότι ούτως ή άλλως έχει καταρ-
γηθεί ήδη ο φόρος πολυτελείας εδώ και πολύ καιρό. Και η καθυ-
στέρηση στη θεσµοθέτηση του Τέλους Πλόων και Παραµονής,
το µόνο που θα µας κάνει είναι να µην είµαστε έτοιµοι την 1η Ια-
νουαρίου του 2014 για να το επιβάλλουµε, να το διαφηµίσουµε,
να ενηµερώσουµε τους χρήστες των υπηρεσιών και τους διε-
θνούς επισκέπτες, ώστε να το εισπράξουµε µε πολύ µεγαλύτερη
ευκολία µέσα στη χρονιά που έρχεται. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο Υφυπουργός Οικο-

νοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης έχει τον λόγο για µισό λεπτό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ πάρα πολύ σύντοµα σε
κάποιες παρατηρήσεις του εκπροσώπου της ΔΗΜΑΡ του κ. Οι-
κονόµου. 

Πρώτον, η κατάργηση αυτής της επιβάρυνσης που έχουµε
φέρει, δηµιουργεί περαιτέρω συνθήκες καλύτερης ρευστότητας
σε ελληνικές επιχειρήσεις, γιατί ακριβώς µειώνεται το κόστος και
διευκολύνεται περισσότερο η επιχειρηµατική συναλλαγή, έτσι
ώστε µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία να έχουµε και προσδοκία ότι
από εκεί οποιαδήποτε απώλεια θα έχει καλυφθεί. 

Ως προς το δεύτερο, είναι πάρα πολύ γνωστό ότι από την
πρώτη στιγµή που λάβαµε γνώση -και προσωπικά έλαβα γνώση
γι’ αυτό το οποίο αναφέρθηκε σε σχέση µε κάποιες συγκεκριµέ-
νες, φερόµενες υπερτιµολογήσεις- έστειλα κατευθείαν την υπό-
θεση στις αρµόδιες ελεγκτικές αρχές. Μάλιστα, υπάρχει και
σχετική πλέον εισαγγελική παραγγελία, µετά και τη δική µου εν-
τολή. Η έρευνα συνεχίζεται. Καλύπτεται από τη µυστικότητα της
εισαγγελικής έρευνας. Όταν έχουµε τα πλήρη αποτελέσµατα,
βεβαίως θα ενηµερώσουµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
πενήντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από
το 15ο Γυµνάσιο Πάτρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι προφανές ότι δεν θα ασχοληθώ και δεν θα απαντήσω στο

παραλήρηµα που παρακολουθήσαµε νωρίτερα. Το πόσο φτηνός
θέλει κανείς να είναι και σε ποιο κατήφορο θέλει να κατρακυλή-
σει είναι προσωπική του επιλογή. Έχω διδαχθεί εξάλλου µια άλλη
ηθική πολιτική. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να αναφέρω ότι από αυτά
τα έδρανα έχουν περάσει µεγάλες µορφές της ελληνικής ιστο-
ρίας, που θεµελίωσαν και οικοδόµησαν την εθνική συµφιλίωση. 

Θεωρώ ότι αυτό είναι το σηµαντικότερο επίτευγµα της Μετα-
πολίτευσης και όσες διαφορές κι αν έχουµε, όσο δύσκολες κι αν
είναι οι συνθήκες στις οποίες ζούµε και τις οποίες καλούµαστε
να αντιµετωπίσουµε, αυτό το οικοδόµηµα οφείλουµε όλοι µαζί
να το προστατεύσουµε και να το παραδώσουµε στα παιδιά µας.
Και πάντα µε αυτό το πνεύµα πολιτεύοµαι. 

Ενώ είχα πάρα πολλά να πω σήµερα, θα σταµατήσω εδώ, γιατί
θεωρώ ότι το πιο σηµαντικό επίτευγµα αυτής της συζήτησης
είναι ότι καταφέραµε να συµφωνήσουµε οι περισσότερες πτέρυ-
γες του ελληνικού Κοινοβουλίου γύρω από αυτό το τόσο σοβαρό
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ζήτηµα, που αφορά την εθνική µας αµυντική πολιτική και την
Αµυντική Βιοµηχανία. 

Θέλω µόνο να διευκρινίσω τέσσερα σηµεία και να κλείσω.
Πρώτον, ο λόγος για τον οποίο δεν µπορεί να γίνει δεκτή η τρο-
πολογία του ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι γιατί υπάρχουν µνηµονιακές δε-
σµεύσεις, αλλά γιατί έρχεται απέναντι στον έλεγχο που αυτή τη
στιγµή διενεργεί η Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού και κινδυ-
νεύουµε να θεωρηθεί αµέσως αθέµιτη κρατική ενίσχυση και να
έχουµε αποτελέσµατα απολύτως αντίθετα από αυτά που πι-
στεύω πράγµατι, κύριε Δρίτσα, ότι θέλετε να επιτύχετε για τα
ΕΑΣ. Είναι βέβαιο ότι το πρόστιµο, αν συµβεί αυτό, θα είναι τέ-
τοιο που δεν θα επιτρέψει τη συνέχεια, την πορεία αυτής της
εταιρείας. 

Δεύτερον, ακόµα κι αν δεν ήταν υποχρέωσή µας να αντιµετω-
πίσουµε τη δηµιουργία ελλειµµάτων, θα έπρεπε ίσως να το
έχουµε κάνει εδώ και πάρα πολύ καιρό. Δεν µπορούµε να έχουµε
βιοµηχανίες οι οποίες παράγουν διαρκώς ελλείµµατα και να κα-
λούµε τον Έλληνα φορολογούµενο πολίτη από το υστέρηµά του
να έρχεται να αντιµετωπίσει τα ελλείµµατα αυτά. 

Είµαστε υποχρεωµένοι να κρατήσουµε, ναι, την Αµυντική Βιο-
µηχανία όρθια και ζωντανή -και αυτό είναι το µήνυµα που βγαίνει
σήµερα από αυτήν τη συνεδρίαση- αλλά και να εξασφαλίσουµε
ότι θα είναι βιώσιµη και δεν θα παράγει από εδώ και πέρα άλλα
ελλείµµατα σε βάρος του Έλληνα φορολογούµενου πολίτη. 

Τρίτον, η πρότασή µας έχει ρύθµιση για τα χρέη. Κανένας δεν
είπε ότι πρέπει να κλείσουν τα ΕΑΣ γιατί δεν µπορούµε να αντι-
µετωπίσουµε τα χρέη τους. Υπάρχει ρύθµιση που δεν επιβαρύνει
ούτε το δηµόσιο χρέος ούτε το έλλειµµα. 

Τέλος, φυσικά και δεν έχουµε αποδεχθεί το 1 δισεκατοµµύριο
για το οποίο ελεγχόµαστε. Απαντήσαµε αµέσως µόλις αναλά-
βαµε την υπόθεση αυτή. Επικαλεστήκαµε το άρθρο 346. Έχουµε
κάνει πολύ µεγάλες προσπάθειες µε την Γενική Διεύθυνση Αντα-
γωνισµού και είµαι συγκρατηµένα αισιόδοξη -γιατί γνωρίζετε το
περιβάλλον των συζητήσεων αυτών- ότι είµαστε σε καλό δρόµο
σε σχέση µε το αποτέλεσµα. 

Για όλους αυτούς τους λόγους νοµίζω ότι πρέπει να πούµε
«τέλος καλό, όλα καλά». Στέλνουµε ένα ηχηρό µήνυµα ότι θέ-
λουµε την Αµυντική Βιοµηχανία όρθια, ότι µπορούµε να συµφω-
νούµε για ζητήµατα µεγάλης εθνικής σηµασίας. 

Θέλω να σας πω για άλλη µια φορά ότι και το Υπουργείο Εθνι-
κής Άµυνας και εγώ προσωπικά είµαστε πάντα ανοιχτοί στο διά-
λογο και είµαστε έτοιµοι να συζητήσουµε και να ακούσουµε
οποιαδήποτε θετική και εποικοδοµητική πρόταση που µπορεί να
εξυπηρετήσει τα συµφέροντα της Βιοµηχανίας, χωρίς όµως να
τη θέτει σε κίνδυνο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν θα µιλήσουν οι εισηγητές; Δεν θα

υπάρξουν δευτερολογίες; 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Είναι υποχρεωτικό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν είναι υποχρεω-

τικό. Εκτός αν το θέλετε.
Έλεγα, λοιπόν, ότι µετά την τοποθέτηση της κυρίας Υπουργού

και µετά την εποικοδοµητική, καθόλα και προς την κατεύθυνση
που τιµά τη Βουλή, συζήτηση που έγινε, νοµίζω ότι καλό είναι
όλοι µας, όπως διαχειριστήκατε και πέρασε προς τα έξω αυτό
το θέµα, να το κάνουµε ολοκληρώνοντας όσο πιο σύντοµα γίνε-
ται τη συζήτησή µας. 

Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ κ. Χατζηλάµπρου,
για πέντε λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Θα είµαι όλος γλύκα. Δεν έχω
κανένα λόγο να έχω άλλο ύφος. 

Δεν µπορεί, όµως, να µην τεθεί ότι ξανααποφύγατε, κυρία
Υπουργέ, να µας πείτε το σχέδιο βιωσιµότητας. Αν το σχέδιο βιω-
σιµότητας, καταλήγοντας από τη σύσκεψη του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, για µεν την ΕΛΒΟ ήταν η ένταξή της στο άρθρο 14α
του νόµου περί λειτουργίας των εταιρειών αυτών, αυτό σήµαινε
εκκαθάριση εν λειτουργία και για τα ΕΑΣ προέβλεπε το 14β, δη-
λαδή αναδιάρθρωση, µε αθρόες απολύσεις, θα έλεγα.

Αν το κλείσιµό σας: «Επιτέλους συµφωνήσαµε», σχετίζετε µε

το ότι εµείς συµφωνήσαµε σε κάτι τέτοιο, ακριβώς η τροπολογία
µας σηµατοδοτεί ότι δεν εννοούµε κάτι τέτοιο. Εννοούµε αξιο-
ποίηση των εργοστασίων που έχουµε, του δυναµικού που
έχουµε, της παραγωγικής ικανότητας που έχουµε. 

Είναι δυο διακριτά πράγµατα! Με όλο το σεβασµό και το ήπιο
ύφος κ.λπ., είναι δύο διακριτά πράγµατα. Σας είπα και στην επι-
τροπή ότι δεν θα καταφέρετε, πηγαίνοντας τις παραγγελίες, να
αποδείξετε τη βιωσιµότητα, πηγαίνοντας, δηλαδή, το τι µπορεί
να έχει µπροστά. 

Έλεγα ότι είναι πολιτικό το στοιχείο της διαπραγµάτευσης, εν-
νοώντας ότι όλοι κάνουν χρήση κρατικών δυνατοτήτων, όσον
αφορά οικονοµικά µέσα, µόνο που τα κάνουν πιο σύγχρονα, τα
κάνουν µέσα από τον τοµέα έρευνας-τεχνολογίας, δεν τα κάνουν
έτσι κ.λπ.. 

Το λέω αυτό και επιµένω σε αυτό γιατί εκεί νοµίζω ότι είναι η
ουσία! Και γι’ αυτό σας κάλεσα, σας κάλεσε και ο Κοινοβουλευ-
τικός µας Εκπρόσωπος, αλλά το σχόλιό σας δεν µας το είπατε.
Βοηθάει τη διαπραγµάτευση που κάνετε το να εµφανίζονται
άλλες πλευρές της Κυβέρνησης να κάνουν διαπραγµάτευση για
το αν θα ενταχθούν οκτακόσιοι απολυµένοι από τα ΕΑΣ στις τέσ-
σερις χιλιάδες; Υπάρχει περίπτωση να συµφωνήσουµε σε κάτι
τέτοιο ότι σώζουµε έτσι την Αµυντική Βιοµηχανία, δηλαδή, στα
χίλια και πλέον άτοµα που έχει η Αµυντική Βιοµηχανία, να µειωθεί
κατά τέτοιο αριθµό; Θα έχουµε ένα πολύ µικρό δείγµα Αµυντικής
Βιοµηχανίας. 

Θέλω να πω, πριν απ’ όλα, ότι µιλάµε σήµερα για Αµυντική Βιο-
µηχανία γιατί έδωσαν ένα πολύ σκληρό αγώνα οι ίδιοι οι εργαζό-
µενοι µε την επιµονή τους, δυο φορές την εβδοµάδα να είναι σε
ραντεβού που συνέχεια «δεν είχαν κλειστεί», συνέχεια «κάποιος
δεν ήταν στο Υπουργείο Οικονοµικών» και τους έλεγαν «θα σας
απαντήσουµε», όντας απλήρωτοι από το Φλεβάρη µήνα. Την ίδια
στιγµή που είχατε δώσει την διαβεβαίωση –µάλλον ο προηγού-
µενος Υπουργός ο κ. Αβραµόπουλος- για το 346, δεν αρκούσε
στο Υπουργείο Οικονοµικών και το ξέρετε. 

Όταν επιµένουµε για την πολιτική διαπραγµάτευση αυτό εν-
νοούµε: ότι θα πούµε σε αυτούς που κάνουν εµπόριο όπλων –το
είπα τόσο λεπτά- σε όλο τον κόσµο, ότι µπορούµε να κρατή-
σουµε εµείς το 10%. Η κ. Βούλτεψη, σε έναν οίστρο επάνω, είπε:
«Να γίνουµε και αυτάρκεις». 

Ξέρετε πού βρισκόµαστε σε σχέση µε το τι παράγουµε, όσον
αφορά την Αµυντική Βιοµηχανία; Βρισκόµαστε στο 10%, µαζί µε
όλο το υπεργολαβικό και άλλο παραγωγικό µηχανισµό. Περίπου
2,5% είναι η προστιθέµενη αξία, ίσως το µικρότερο ποσοστό από
όλες τις χώρες, αναπτυγµένες και µη αναπτυγµένες, του Πρώ-
του, του Δεύτερου και του Τρίτου Κόσµου. Σας το λέω για να συ-
νεννοηθούµε. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Είπα αυτάρκεις σε σφαίρες, όχι αυτάρ-
κεις σε Patriot. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Είπατε: «Για να γίνουµε και κά-
ποια στιγµή αυτάρκεις». Το είπατε πολύ γλαφυρά και πολύ
ωραία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ, συνεχί-
στε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Αυτό που λέω είναι να έχουµε
συναίσθηση για τι πράγµα µιλάµε. Δεν µπορούµε να κρατήσουµε
ούτε αυτά που ως παραγωγική µηχανή τον τελευταίο χρόνο δεν
δούλευε. 

Λέω, λοιπόν, ότι το πρώτο και κύριο µέληµά µας είναι να πλη-
ρωθούν οι εργαζόµενοι αυτήν τη στιγµή. Σας κάναµε την ερώ-
τηση αναφορικά µε τι µερίδιο από τα λεφτά που πήγαν
αφορούσαν τους εργαζόµενους και τι άλλες χρεώσεις, χρήσεις
κ.λπ., έχοντας υπ’ όψιν µας –και δεν ξέρω αν το έχετε και εσείς
υπ’ όψιν σας- ότι βάζουν µπροστά νέο µηχανολογικό πρόγραµµα
πληρωµής των εργαζοµένων στα ΕΑΣ. Λεφτά δεν έχουν να τους
πληρώσουν και βάζουν νέο µηχανολογικό πρόγραµµα πληρω-
µής. Το έχετε υπ’ όψιν σας; 

Είχε αγοραστεί ένα δεύτερο το 2008, όταν ενοποιήθηκαν οι
εταιρείες και τώρα κύρια µέριµνα της διοίκησης είναι αυτό. Το
έχετε υπ’ όψιν σας; Είναι αδαπάνως αυτό; Ήταν στις προτεραι-
ότητες αυτό; Ερώτηµα καταθέτουµε. Εδώ, λέµε, όµως, ότι επί
σειρά χρόνων είχαµε µια άσχηµη διαχείριση. Και µόνο η σύµβαση
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για τα όπλα, για τα περίστροφα κάποτε στην ΕΒΟ, µας έβαζε
µέσα κατά 50 ευρώ και 60 ευρώ κατά περίστροφο, πριν τα πα-
ράγουµε ακόµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ολοκληρώνοντας, θα πω µόνο µία κουβέντα ακόµα όσον
αφορά την Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων και τι είπαµε εκεί.
Δεν ήταν έτσι. Βάλαµε πάρα πολλά στοιχεία. Δεν είπαµε µόνο ότι
είναι η στρατιωτικοποίηση. Είπαµε ότι η προώθηση της ενοποί-
ησης της Αµυντικής Βιοµηχανίας θα φέρει σε πέντε χέρια όλα τα
αµυντικά στην Ευρώπη. 

Γι’ αυτό είχαµε κάνει και αυτό το σχόλιο για την κ. Γιαννάκου.
Πώς µια Ελληνίδα Ευρωβουλευτής, ενώ είναι παρακινδυνευµένο
έτσι όπως είναι η διαπραγµάτευση µε την τρόικα σχετικά µε τα
Αµυντικά Συστήµατα, βρέθηκε να είναι εισηγήτρια ενός τέτοιου
πράγµατος; Αυτό είπαµε. Και συγχρόνως η Αµυντική Βιοµηχανία
ζητάει και άλλα λεφτά από τον Γενικό Προϋπολογισµό της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για διοικητική µέριµνα. Βάλαµε πολλά στοι-
χεία εκεί. Δεν ήταν µόνο το στοιχείο της στρατιωτικοποίησης.

Ολοκληρώνουµε και τελειώνουµε µε την τελευταία τροπολογία
όσον αφορά το επικουρικό προσωπικό. Μας φέρατε ένα καλό
παράδειγµα για τις ειδικότητες που δεν βγάζει η στρατιωτική ια-
τρική ή οι στρατιωτικές επαγγελµατικές σχολές. Θέλουµε, όµως,
το σχέδιο, δηλαδή, πόσα νοσοκοµεία, πόσους γιατρούς και ποιες
ανάγκες αφορά. Το µόνο που θέτει η τροπολογία είναι το 15 κατά
κλάδο. Δεν είχαµε υπ’ όψιν µας ένα σχέδιο τέτοιων αναγκών που
δεν µπορούν να ικανοποιηθούν µε άλλο τρόπο για να συµφωνή-
σουµε απλά. Συµφωνούµε βεβαίως σε αυτό, για να δώσουµε
λύση, όπως το είπατε πολύ ωραία στο παράδειγµά σας, µε πολ-
λούς όµως αστερίσκους. 

Καθένας καταλαβαίνει ότι η κίνησή µας από το «επιφυλασσό-
µαστε» σχετικά µε το πώς ήρθε στις 30 Οκτώβρη, µέχρι τη ση-
µερινή ψήφιση είναι µια βελτίωση που είναι προς όφελος των
εργαζοµένων και εκεί λέµε ότι συµφωνούµε. Άρα, δηµιουργούµε
τους όρους για να υπάρξει -εάν µπορεί- µια συµφωνία. 

Βρισκόµαστε, όµως, απέναντι µε τον τρόπο µε τον οποίο δια-
χειρίζεται συνολικά αυτό απέναντι στην τρόικα, γιατί θα βρε-
θούµε τελικά µε µαθηµατική ακρίβεια στο να µειωθούν όλες
αυτές οι δυνατότητες και τότε θα µας λέτε ότι αυτό το αποτέλε-
σµα είναι αυτό που µπορούσε να γίνει και ότι ήταν το άπαν που
µπορούσε να γίνει.

Έχουµε άλλη γνώµη. Την καταθέσαµε συνολικά.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κεφαλογιάννης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι συντοµότατος, µένοντας πιστός στη στάση που είχα

τόσο στην επιτροπή όσο και κατά την πρωτολογία µου.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να εκφράσω την ικανοποίησή µου για το

γεγονός ότι πέντε στα επτά κόµµατα που εκπροσωπούνται στην
παρούσα Βουλή, θα υπερψηφίσουν τελικώς µε το δικό τους σκε-
πτικό την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Και αυτό είναι θετι-
κότατο, διότι παρά τις πολιτικές και ιδεολογικές διαφορές οι
οποίες υπάρχουν µεταξύ των κοµµάτων, φαίνεται ότι µπορεί να
υπάρξει κοινός τόπος στο Κοινοβούλιο προκειµένου να έχουµε
µία κοινή αντιµετώπιση για ζητήµατα τα οποία χρήζουν κοινής
επίλυσης.

Θα µου επιτρέψετε δύο, τρία πολύ σύντοµα συγκεκριµένα
σχόλια για κάτι που ανεφέρθη. Κατ’ αρχάς ο κ. Οικονόµου από
πλευράς ΔΗΜΑΡ, νοµίζω συγκεχυµένα ανέφερε κάποια πράγ-
µατα –το διευκρίνισε και ο κύριος Υπουργός- σχετικά µε τα 15
εκατοµµύρια τα οποία κατά τη γνώµη του θα λείψουν από τον
προϋπολογισµό των ΑΕΙ. Το συγκεκριµένο –το διευκρίνισε και ο
κύριος Υπουργός- ποσό δεν θα ελλείψει από τον προϋπολογισµό
των ΑΕΙ αλλά από τον γενικό κρατικό προϋπολογισµό. Και από
εκεί πέρα, ο προϋπολογισµός των ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυ-
µάτων καλύπτεται πλήρως από τον κρατικό προϋπολογισµό.
Εποµένως, δεν θα υπάρξει καµµία έλλειψη. 

Όσον αφορά, την τοποθέτηση του συναδέλφου από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ σχετικά µε την κ. Γιαννάκου, κύριε συνάδελφε να σας ενη-

µερώσω ότι η κ. Γιαννάκου αναλαµβάνει τις περισσότερες εκθέ-
σεις στον τοµέα ευθύνης της στο Ευρωκοινοβούλιο. Εποµένως,
δεν υπάρχει κάτι το µεµπτό, ούτε κάτι το ύποπτο για το γεγονός
ότι της ανετέθη η συγκεκριµένη έκθεση στην οποία αναφερθή-
κατε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Στο πώς συµβαδίζουν δεν πή-
ραµε απάντηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έτσι όπως εκφράστηκε είναι
σαν να ήταν κάτι ύποπτο ή κάτι το µεµπτό. Θέλω να σας ενηµε-
ρώσω ότι η κ. Γιαννάκου και λόγω της ευρυµάθειάς της αλλά και
της πορείας που έχει στο Ευρωκοινοβούλιο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Είναι σε άλλη γραµµή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω, όµως, να σας πω ότι δεν

υπάρχει τίποτα το ύποπτο για το συγκεκριµένο.
Ένα τελευταίο σχόλιο, κύριε Πρόεδρε. 
Με µεγάλη µου χαρά διαπίστωσα σήµερα από πλευράς Ανε-

ξαρτήτων Ελλήνων µια τεράστια ποιοτική µετατόπιση και µετα-
βολή. Ενώ προχθές ο κ. Καµµένος σχεδόν µας κατηγόρησε για
εσχάτη προδοσία στο θέµα του Βελγίου και µόνο που δεν µας
προέτρεψε να κηρύξουµε και πόλεµο στο κράτος του Βελγίου
για το συγκεκριµένο θέµα, σήµερα τουλάχιστον η κατηγορία πε-
ριορίστηκε στο ότι δεν εκφράσαµε το ευχαριστώ µας στον κ.
Καµµένο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εγώ ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Μόνο δύο λόγια.
Κύριε Υπουργέ, επαναλαµβάνω την πρόταση που είχαµε κάνει

ως Δηµοκρατική Αριστερά και κατά τη διάρκεια της συζήτησης
της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου στην αρµόδια επιτροπή,
προκειµένου να έρθετε σε µια συνεννόηση µε το Προεδρείο της
επιτροπής και να κάνουµε µια συντεταγµένη και συγκροτηµένη
συζήτηση αναφορικά µε το µέλλον και τη βιωσιµότητα των Ελ-
ληνικών Αµυντικών Συστηµάτων.

Επίσης, θα ήθελα να βοηθήσω λίγο τη µνήµη του κ. Κεφαλο-
γιάννη και να του πω ότι ο κύριος Υπουργός δεν έδωσε ο ίδιος
τις διευκρινίσεις στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς αναφορικά µε τα 15 εκατοµµύρια των ΑΕΙ.
Αυτό το έκανε η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας η κ. Βούλτεψη. Αυτό για εµένα είναι σηµαντικό, ότι, δη-
λαδή, τις εξηγήσεις της έδωσε η κ. Βούλτεψη και όχι ο κύριος
Υπουργός.

Ευχαριστώ πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συγγνώµη, κύριε Δρί-

τσα.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Να

σας διευκρινίσω ότι στην οµιλία µου, σας είχα πει στο Κοινοβού-
λιο ότι αυτή η διάταξη ήδη από το 2012 δεν πήγαινε στα ανώτατα
εκπαιδευτικά ιδρύµατα και πήγαινε κατευθείαν στον προϋπολο-
γισµό. Και µάλιστα απάντησα και στον κ. Οικονόµου για τα χρή-
µατα τα οποία θα λείψουν, πλέον, από τον προϋπολογισµό, πώς
µπορούν να αναπληρωθούν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο κ. Δρί-

τσας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, σας το λέω µε ειλικρίνεια: Την επισήµανση

που θέσατε και µας απευθύνατε αναφορικά µε τους κινδύνους
που η δική µας τροπολογία γεννά ως προς τις ισορροπίες ανα-
φορικά µε την Επιτροπή Ανταγωνιστικότητας και το επαπειλού-
µενο πρόστιµο θα την λάβουµε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν και θα το
δούµε. Δεν έχουµε κανένα λόγο να µην τα βλέπουµε αυτά. Δεν
το βλέπω από πρώτη άποψη και όσο µπορώ σε βάθος να γνω-
ρίζω τα ζητήµατα. Νοµίζω ότι δεν υπάρχει κάτι τέτοιο. 

Αντίθετα, η ένταξη των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων στο
ΤΑΙΠΕΔ στερεί το ελληνικό κράτος και την Κυβέρνηση από το
επιχείρηµα ότι τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα είναι µια κρατική
βιοµηχανία που εξυπηρετεί τις αµυντικές ανάγκες της χώρας
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πρωτίστως. Αυτό έχετε επιχειρήµατα να το υπερασπιστείτε µια
και οι πολιτικές δραστηριότητες των Ελληνικών Αµυντικών Συστη-
µάτων δεν είναι σε τέτοιο βαθµό που να απειλούν τον ευρωπαϊκό
ανταγωνισµό. Μπορείτε το άρθρο 346 να το υπερασπιστείτε. Το
Υπουργείο Οικονοµικών, όµως, φαίνεται ότι δεν έχει την ίδια
γνώµη και υπονοµεύονται τα συµφέροντα της χώρας από αυτήν
ακριβώς την πραγµατικότητα.

Αντίθετα, για την επισήµανση του κ. Μαριά, ναι, έτσι είναι. Πρέ-
πει να απεµπλακεί από το ΤΑΙΠΕΔ για να ισχύσει η δική µας τρο-
πολογία, για να έχει δυνατότητα υλοποίησης.

Θα ήθελα να πω ότι όντως τα ελλείµµατα –το είπα στην οµιλία
µου- είναι τέτοιου χαρακτήρα που σε µια σειρά επιχειρήσεων µε
τέτοιο δυναµισµό είναι διαχειρίσιµα. Δεν θα µείνω πάλι στο πώς
παράχθηκαν αυτά τα χρέη και τα ελλείµµατα, αλλά επισηµαίνω
ότι ένα σηµαντικό ποσοστό αυτών των ελλειµµάτων και των
χρεών είναι ποινικές ρήτρες, δηλαδή το κράτος στο κράτος.

Δεν µπορεί να ρυθµιστεί αυτό το ζήτηµα των ποινικών ρητρών;
Είναι δυνατόν; Η δική µας τροπολογία το εξασφαλίζει, το επιβάλ-
λει κιόλας και προτείνει διαδικασία συγκεκριµένη. Μπορεί, δη-
λαδή, να µένουν τα ΕΑΣ να χρωστούν κάποιες εκατοντάδες
εκατοµµύρια στο Υπουργείο Άµυνας και αυτό να µη µπορεί να
ρυθµιστεί; Αδύνατον! 

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνοντας, θέλω να απευθυνθώ πάλι προς
όλο το Σώµα και ειδικά προς το ΠΑΣΟΚ και τον κ. Κουκουλό-
πουλο. 

Κύριε Κουκουλόπουλε, εµείς προαναγγείλαµε ότι θα καταθέ-
σουµε πρόταση εξεταστικής επιτροπής για τα ναυπηγεία Σκαρα-
µαγκά, για τα υποβρύχια και όλα αυτά. Θα έπρεπε να υπάρχουν
κυβερνητικές πρωτοβουλίες και δικές σας γι’ αυτό το θέµα, γιατί
αυτή η ιστορία ξεκινά από τα τέλη της δεκαετίας του ’90 και φθά-
νει µέχρι τις µέρες µας. Όµως, και από την εφαρµογή του
ν.3885/2010 τον Απρίλιο του 2012 έπρεπε να παραληφθεί ο «ΠΙ-
ΠΙΝΟΣ», το Φεβρουάριο του 2013 ο «ΜΑΤΡΟΖΟΣ», το Δεκέµβριο
του 2013 ο «ΚΑΤΣΩΝΗΣ» και από το άλλο πρόγραµµα, το «NEP-
TUN 2», το Μάιο του 2012 το «ΩΚΕΑΝΙΣ». 

Ο κ. Σαµαράς είχε υποσχεθεί ότι µέχρι τις 31-12-2012 θα έχει
λήξει η υπόθεση των ναυπηγείων και ανέθεσε στον άνθρωπο που
πούλησε το εµπορικό λιµάνι του Πειραιά στην «COSCO» να προ-
εδρεύσει µιας επιτροπής που θα µελετήσει το θέµα και κατέληξε
αυτή η επιτροπή µε τον άνθρωπο που πούλησε το λιµάνι του Πει-
ραιά στην «COSCO» να προτείνει να πωληθούν δύο από τα υπο-
βρύχια! 

Μπροστά σε όλο αυτό ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρέπει να αντιδράσει; Δεν
πρέπει να ζητήσει εξεταστική επιτροπή, για να ξαναλειτουργή-
σουν τα ναυπηγεία, για να παραληφθούν τα υποβρύχια, για να
έχουν θέσεις εργασίας οι εργαζόµενοι και φυσικά για να αναζη-
τηθούν οι ευθύνες, πολιτικές καταρχήν και φυσικά εάν από την
έρευνα προκύψουν και ποινικές, τότε και ποινικές; Αυτό είναι
ύβρις του ΣΥΡΙΖΑ ή ευθύνη του ΣΥΡΙΖΑ; 

Κύριε Πρόεδρε, επαναλαµβάνω ότι τις εκπρόθεσµες τροπολο-
γίες εµείς δεν τις δεχόµαστε και ζητούµε να αποσυρθούν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο κ. Πα-

φίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Νοµίζω ότι είχαµε τη δυνατότητα και

τώρα και στο παρελθόν να το συζητήσουµε και πρέπει να σας
πω ότι έχουµε δουλέψει πολύ σε αυτόν τον τοµέα εδώ και πάρα
πολλά χρόνια. Αν και δεν θεωρούµε ότι είναι ώρα τώρα να συζη-
τήσουµε, πρέπει να πούµε ότι εκτός συστήµατος η λύση που θα
µπορούσε να είναι βιώσιµη και κόντρα υποχρεωτικά στην Ευρω-
παϊκή Ένωση θα ήταν ένας ενιαίος φορέας αµυντικής βιοµηχα-
νίας και όχι διασπασµένος, µε µία συνολικότερη στρατηγική. 

Από αυτήν την άποψη και βλέποντας την τροπολογία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, δεν νοµίζουµε ότι λύνει τα προβλήµατα. Μας προκαλεί και
ένα ερωτηµατικό στο έβδοµο σηµείο, που λέει ότι απαγορεύεται
οποιοσδήποτε εταιρικός µετασχηµατισµός κ.λπ., εφόσον απο-
τρέπει τον έλεγχο του ελληνικού δηµοσίου και τη διαχείρισή τους
από αυτό. Αυτό σηµαίνει ότι µπορεί ένα κοµµάτι να εκχωρηθεί
και σε ιδιώτες, αρκεί να έχει τον έλεγχο το ελληνικό δηµόσιο. Δεν
ξέρω, αλλά µου θυµίζει ότι η µετοχή του ΟΤΕ είναι µία και ανήκει
αποκλειστικά στο δηµόσιο, όπως έλεγε το ’93 το ΠΑΣΟΚ και το

’94 έκανε τα ακριβώς αντίθετα. Αυτό αφήνει κενό. Εµείς, αν γι-
νόταν ψηφοφορία, θα ψηφίζαµε «ΠΑΡΩΝ» γι’ αυτούς τους δύο
τους λόγους που είπα προηγουµένως.

Για τις τροπολογίες τοποθετήθηκα. Η Κυβέρνηση επιµένει για
τις τροπολογίες 935 και 936, που είναι οι πιο µεγάλες. Είναι απα-
ράδεκτο. Τέτοια θέµατα δεν µπορούν να περνούν σε χρόνο
µηδέν. Έχουν σοβαρά ζητήµατα που ρυθµίζουν. Τις καταψηφί-
ζουµε, πέρα από ορισµένες λεπτοµέρειες στις οποίες θα µπο-
ρούσαµε να έχουµε κάποια ανοχή, αλλά το σύστηµα της
Κυβέρνησης είναι τέτοιο, που τα βάζει όλα µαζί σε µία, για να εκ-
βιάζει στην πραγµατικότητα ένα «ΝΑΙ» ή ένα «ΟΧΙ». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Μαριά, έχετε
τον λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Πρώτα απ’ όλα, οι βιοµηχανίες αυτές και άλλες είναι ελλειµ-
µατικές, διότι υπάρχουν και συγκεκριµένες πολιτικές ευθύνες,
µη ελέγχου του τρόπου διαχείρισης. 

Δεύτερον, πρέπει να εξεταστεί αν, ακόµη και αν υπήρχε ενδε-
χοµένως στενός πολιτικός έλεγχος, µπορεί λόγω και της δοµής
και του ότι είναι απαρχαιωµένες πολλές από αυτές και δεν εκ-
συγχρονίστηκαν να είναι ελλειµµατικές. Άρα είναι πολλοί οι λόγοι
και ως εκ τούτου είναι συγκεκριµένες και οι ευθύνες όσων ήλεγ-
χαν πολιτικά αυτές τις βιοµηχανίες από τα Υπουργεία, διαχρο-
νικά όλο αυτό το διάστηµα.

Τρίτον, θεωρούµε ότι είναι έγκληµα το ότι αυτές οι βιοµηχανίες
έχουν πάει στο ΤΑΙΠΕΔ, διότι, έχοντας µπει στο ΤΑΙΠΕΔ και όπως
δέχθηκε και ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, υπάρχει αυτή η διάταξη
που λέει ότι οποιοδήποτε περιουσιακό στοιχείο πηγαίνει στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ δεν µπορεί να επιστραφεί ως περιουσία του δηµοσίου, αλλά
πρέπει αποκλειστικά να περάσει σε εκποίηση και τα ποσά αυτά
να πάνε για την πληρωµή του δηµόσιου χρέους. Άρα αυτή η διά-
ταξη του ιδρυτικού νόµου του ΤΑΙΠΕΔ πρέπει να αλλάξει για να
µπορούν να διασωθούν συγκεκριµένες βιοµηχανίες. 

Εµείς θεωρούµε ότι το σύµπλεγµα των αµυντικών βιοµηχανιών
πρέπει να διασωθεί, διότι µπορεί να παίξει συγκεκριµένο ρόλο
και ο ρόλος αυτός, ακόµη και µέσα στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της λειτουργίας του κοινοτικού δικαίου, είναι η αξιο-
ποίηση του άρθρου 346 της συνθήκης για τη λειτουργία της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Η αξιοποίηση αυτή θα πρέπει να γίνει µε τον καλύτερο τρόπο
ως άµυνα απέναντι στα πρόστιµα, στις προσπάθειες που γίνον-
ται. Αυτό όµως θέλει οργάνωση, συγκεκριµένο τρόπο και µία µα-
κροχρόνια λειτουργία τόσο του ελληνικού κράτους όσο και  της
ελληνικής διοίκησης γύρω από τα ζητήµατα αυτά. Χρειάζεται επί-
σης αξιοποίηση, όπως έχουν κάνει και άλλες χώρες στο εξωτε-
ρικό, των θεµάτων της λειτουργίας, του εκσυγχρονισµού, του
πώς µπορείς να καλύψεις τις πραγµατικές αµυντικές ανάγκες και
πώς µέσα από αυτό το σύστηµα θα εκσυγχρονίσεις αυτές τις βιο-
µηχανίες, θα τις κρατήσεις, θα τις κάνεις ανταγωνιστικές, θα
έχεις προστιθέµενη αξία, θα ενισχύσεις έρευνα, τεχνολογία και
στα πανεπιστήµια, σε συνεργασία µε αυτή τη βιοµηχανία, για κα-
θαρά αµυντικούς σκοπούς. Μπορείς να κάνεις πάρα πολλά πράγ-
µατα, αρκεί να το θέλεις. 

Δυστυχώς, η επιλογή που έχετε κάνει βάζοντας -διότι είναι
απόφαση αυτή του µνηµονίου, στην οποία συναινέσατε- τις βιο-
µηχανίες αυτές στο ΤΑΙΠΕΔ σηµαίνει ότι πάµε σε άλλη κατεύ-
θυνση, σε κατεύθυνση ξεπουλήµατος.

Τέλος, -το λέω γιατί ίσως δεν έγινε κατανοητό από τους συνα-
δέλφους- ο κ. Καµµένος είπε συγκεκριµένα πράγµατα για τον ευ-
ρωστρατό. Εµµένουµε σε αυτά. Απλώς αποδείχθηκε, έστω για
ένα κοµµάτι από αυτά που είπαµε, ότι στα θέµατα αυτά της ανα-
κοίνωσης δεχθήκατε ότι υπάρχει σφάλµα και σπεύσατε να το
διορθώσετε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Οι θέσεις µας είναι σταθερές. Εµείς θα ψηφίσουµε µε βάση
τις εισηγήσεις που κάναµε και θα ακούσετε την τοποθέτησή µας
σε κάθε άρθρο. Είπαµε αναλυτικά στις τοποθετήσεις µας τι ψη-
φίζουµε για τα άρθρα και τις τροπολογίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Κουκουλό-

πουλε, έχετε τον λόγο.
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ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Υπογραµµίζω την προσέγγιση που έγινε για τα ναυπηγεία Σκα-

ραµαγκά από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά, αγαπητέ συνάδελφε, δυστυχώς τα πράγµατα δεν είναι
έτσι. Μακάρι να ήταν έτσι όπως τα λέτε. Δυστυχώς όµως δεν
είναι, διότι στις 30 Σεπτεµβρίου, αντιπροσωπεία του ΣΥΡΙΖΑ µε
επικεφαλής τον Πρόεδρό του κ. Τσίπρα επισκέφθηκε τα ναυπη-
γεία Σκαραµαγκά -υπήρξε κι ένα θέµα για το αν συνάντησε ή όχι
τους εργαζοµένους, αλλά το αφήνω για να κάνω µια ουσιαστική
προσέγγιση…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τους συνάντησε και τους συνάντησε
και σήµερα.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μετά ανακοίνωσε ότι κάτι δεν
πάει καλά -περίπου αυτά που είπατε κι εσείς- ότι υπάρχουν εκ-
κρεµότητες για το 2012, το 2013, ότι δεν υπάρχουν παραλαβές,
το ένα, το άλλο κ.λπ.. 

Ακούσατε κανέναν από το ΠΑΣΟΚ να αντιδράσει ή να καταγ-
γείλει ή να βάλει ζήτηµα συκοφαντίας ή οτιδήποτε άλλο; 

Ουσιαστικά προανήγγειλε πρωτοβουλία δηµόσιας συζήτησης
για ένα µείζον θέµα. Δεν είναι δικαίωµά του, είναι υποχρέωσή
του. Δεν υπάρχει επ’ αυτού καµµία ένσταση. 

Στη συνέχεια το φέρνει σε κατάθεση επίκαιρης ερώτησης στον
Υπουργό Άµυνας, η συζήτηση της οποίας διεξάγεται παρόντος
του Αρχηγού -εδώ καθόταν και εκεί ο κ. Αβραµόπουλος- κατά τη
διάρκεια της οποίας ο κ. Τσίπρας ανακοινώνει, πριν από είκοσι
οκτώ ηµέρες, σαν να είχε βγάλει συµπέρασµα ουσιαστικά από
την κατάθεση της ερώτησης και τις απαντήσεις, ότι βρήκε και
για ποιον πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή. 

Άλλα είπατε πριν από λίγο.
Εσείς µιλήσατε για παραλαβές 2012 και 2013. Δεν είναι Υπουρ-

γός Άµυνας ο κ. Βενιζέλος. Δεν είναι υπεύθυνος γι’ αυτά. Ένα
νόµο έκανε. Για τις συνέπειες ενός νόµου ο οποίος δεν τηρείται
µιλήσατε προ ολίγου. 

Εσείς, όµως, ανακοινώσατε σύσταση εξεταστικής επιτροπής
για Αρχηγό κόµµατος, οποιουδήποτε κόµµατος. Αυτό δεν είναι
προσφορά στη δηµοκρατία µετά από είκοσι οκτώ ηµέρες. Αυτό
είπα. Επ’ αυτού είναι η ένστασή µας, εντελώς εστιασµένα, και όχι
στο αναφαίρετο δικαίωµα και υποχρέωση ελέγχου κριτικής, που
είναι θεµέλιος λίθος της δηµοκρατίας.

Σε ό, τι αφορά την ύβρη, ξέρετε πολύ καλά την εκτίµησή µου
στο πρόσωπό σας. Δεν θα σας κολακεύσω δηµόσια. Γνωρίζετε
άριστα ελληνικά. Επανέλαβα αυτό που είπε ο Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ από του βήµατος την Κυριακή το βράδυ, ότι πολλές
φορές η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν έχει καταλάβει την τύχη
που της έλαχε και έφτασε να έχει αυτά τα ποσοστά µέσα σε λίγο
διάστηµα. Είπα: Είναι σαν να διαπράττει το διαρκές αδίκηµα της
ύβρεως κατά την αρχαιοελληνική έννοια του όρου, «της πρόκλη-
σης της τύχης και των θεών», όπως έλεγαν οι αρχαίοι ηµών πρό-
γονοι. Δεν σας είπα υβριστές. Αυτό είπα, λοιπόν. Δεν κάνουµε
τώρα φιλολογικές αντιπαραθέσεις, αλλά εν πάση περιπτώσει, το
λέω για την αποκατάσταση της τάξης. Προφανώς, δεν είπα ότι
είναι ύβρις η εξεταστική επιτροπή. Για τον Θεό! 

Όσον αφορά την εξεταστική επιτροπή, κύριε συνάδελφε, ακο-
λουθώντας…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Κουκουλόπουλε, ο κ. Βενιζέλος
προανήγγειλε και επιτροπή…

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ:…τον ήπιο τρόπο µε τον οποίο
ξεκίνησε η Υπουργός, για να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση, εγώ
τι άλλο να πω; Έκκληση απευθύνουµε. Ή πρέπει να αποκαταστή-
σετε τα πράγµατα, µιλώντας όπως µιλήσατε προ ολίγου εσείς, ή
να φέρετε την πρόταση για εξεταστική επιτροπή για να γίνει µία
ολοκληρωµένη συζήτηση στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Νοµίζω
ότι είναι ελάχιστη υποχρέωση στο θεσµικό σας ρόλο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θυµάστε ότι µας είχε απειλήσει ο κ.
Βενιζέλος µε εξεταστική επιτροπή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εντάξει. Και εσείς και
ο κ. Κουκουλόπουλος βοηθήσατε σε πολλά θέµατα. 

Η κ. Βούλτεψη έχει τον λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Πάντως, αν ακούσουµε αυτήν τη συζή-

τηση, όπως επαναλαµβάνεται προπαγανδιστικά, όποιος δεν έχει
πάει στο λιµάνι του Πειραιά και στο Κερατσίνι θα νοµίζει ότι έχει

πουληθεί το ίδιο το λιµάνι του Πειραιά, απ’ όπου φεύγουν τα
πλοία για Δωδεκάνησα κ.λπ., ενώ ένας προβλήτας στο Κερατσίνι
είναι. Αυτό συζητάµε τώρα. Γιατί, όταν λέµε «πουλήθηκε το λιµάνι
του Πειραιά», τι εννοούµε ακριβώς;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: …ότι το πήραν και έφυγαν.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ναι, ότι το πήραν και έφυγαν, αυτό λέτε.
Ακριβώς επάνω σε αυτό θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι

η ώρα πλησιάζει 16.00’. Αυτό σηµαίνει ότι όταν θα έχει ολοκλη-
ρωθεί η συζήτησή µας, θα έχουµε συµπληρώσει έξι ώρες συζή-
τηση µέσα σε αυτή την Αίθουσα. Τι συζητούσαµε, όµως, κύριε
Πρόεδρε; Μία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Μα, σύµφωνα
µε τα κρατούντα στην προπαγάνδα περί δήθεν καταλύσεως του
κοινοβουλευτισµού και της δηµοκρατίας, που όπως έχω επανει-
ληµµένα πει δηµιουργεί τη νοµιµοποιητική βάση για το φασισµό
και το ναζισµό, σύµφωνα λοιπόν µε τα κρατούντα, αυτή η συζή-
τηση δεν έγινε ποτέ. Ήταν συζήτηση για µία πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, η οποία µάλιστα είχε συζητηθεί και σε επιτροπή,
αλλά φαντάζοµαι ότι σύµφωνα µε την προπαγάνδα αυτή η συζή-
τηση δεν έχει γίνει και εµείς, εποµένως, εδώ είµαστε αόρατοι. Εί-
µαστε φαντάσµατα. Κατά συνέπεια η µόνη περίπτωση να γίνουµε
ορατοί είναι να καλέσουµε το σύντροφο Μαδούρο, που βλέπει
σε φάντασµα συνέχεια τον αείµνηστο Πρόεδρο Τσάβες πότε στα
βουνά του Καράκας και πότε στο µετρό του Καράκας, να µας δει. 

Απαντήστε πάνω σε αυτό. Κάποτε θα απαντήσετε. Γιατί αυτό
που λέτε, ότι «κυβερνάτε µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου
που δεν συζητούνται», ενώ είµαστε έξι ώρες και συζητούµε τη
συγκεκριµένη πράξη αυτήν τη στιγµή και την έχουµε ξανασυζη-
τήσει στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας, αυτό είναι που
έριξε νερό στο µύλο των ακραίων να λένε «αφού δεν έχετε και
εσείς δηµοκρατία, ας έρθουµε και εµείς που δεν πιστεύουµε στη
δηµοκρατία». 

Κύριε Πρόεδρε, αυτό το κρίσιµο ζήτηµα δεν θα σταµατήσω να
το θέτω, γιατί, επαναλαµβάνω, δηµιουργήθηκε το χαλί για να κα-
θίσουν επάνω όλοι οι ακραίοι και να λένε ότι δεν υπάρχει δηµο-
κρατία στη χώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Προτού κηρύξω πε-
ραιωµένη…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο
παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, δεν έχετε το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Έχω δικαίωµα τριτολο-

γίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, δεν γίνεται. Δεν

θα τα χαλάσουµε τώρα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μισό λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και η κ. Βούλτεψη και

ο κ. Δρίτσας…
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Θα είναι µισό λεπτό

µόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, έχει µιλήσει ο Αρ-

χηγός σας.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δικαιούµαι το µισό

λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, δεν έχετε…
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν θα µιλήσω παρα-

πάνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μα, τα είπατε όλα! 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μισό λεπτό θα µιλήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Γιατί πρέπει τώρα,

κύριε Μαριά…
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα

ζητώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και µιλήσατε πολύ πα-

ραπάνω απ’ ό,τι έπρεπε και τις δύο φορές. Δύο λεπτά σας έδωσα
παραπάνω και δύο λεπτά µετά.

Κύριε Μαριά, θα ανοίξουµε και νέο κύκλο αντιπαραθέσεων, αν
πείτε κάτι.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μισό λεπτό θα µιλήσω,
εάν µου επιτρέπετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εάν έχετε κάτι να το
καταθέσετε.
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ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν θα µιλούσα, αλλά
θα το κάνω επειδή βάζετε το θέµα για τις πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου. Δεν έχει αντιληφθεί η κ. Βούλτεψη το εξής απλό.
Δεν είναι το θέµα αν συζητάς την πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Ποια είναι η διαφορά µε το νοµοσχέδιο; Στο νοµοσχέδιο συ-
ζητάς και εγκρίνεις, αλλά πριν την ψήφιση του νοµοσχεδίου δεν
παράγονται αποτελέσµατα από τη σύνταξή του και την κατάθεσή
του. Η διαφορά είναι ότι µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
από της εκδόσεώς της ισχύουν και παράγονται αποτελέσµατα,
τα οποία ακόµη και αν καταψηφιστεί ή αν δεν έρθει, όπως στην
περίπτωση της ΕΡΤ, ισχύουν.

Γι’ αυτό, λοιπόν, να καταλάβετε το εξής: Η περίπτωση της ΕΡΤ
είναι πιο κλασική. Παρήχθησαν αποτελέσµατα, δηµιουργήθηκαν
προβλήµατα και στο τέλος δεν ήρθε καν για ψήφιση και συζή-
τηση. Άρα, η διαφορά είναι εκεί.

Και δεύτερον, πρόκειται για ένα έκτακτο µέτρο νοµοθετήσεως,
το οποίο συµβαίνει σπάνια, µε συγκεκριµένες προϋποθέσεις.
Αυτή είναι η ουσία. Τουλάχιστον αυτά ισχυρίζοµαι εγώ από την
πρώτη στιγµή. Ας διαβάσετε τα Πρακτικά όσον αφορά εµένα.
Δεν µε απασχολεί τι έχουν πει άλλοι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η κ. Βούλτεψη έχει το
λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κύριε Πρόεδρε, το κρίσιµο είναι ότι συ-
ζητήθηκε και ψηφίζεται µε βάση τη δεδηλωµένη και αν δεν εσυ-
ζητείτο δεν θα ίσχυε. Και η ΕΡΤ ίσχυσε επειδή ήρθε εδώ νόµος
που ψηφίσαµε µέσα στη Βουλή µε τη δεδηλωµένη, περί δηµό-
σιας τηλεόρασης. 

Δεν είναι αλήθεια αυτά που ακούγονται και εν πάση περιπτώ-
σει, αν θέλετε να το συνεχίσετε και ψάχνετε να βρείτε τρόπους
για να συµπορεύεστε µε άλλα κόµµατα, είναι δικαίωµά σας. Εδώ
µιλάµε για ένα συγκεκριµένο θέµα. Συζητήθηκε, τοποθετήθηκαν
οι εισηγητές, τοποθετήθηκαν οι Βουλευτές, τοποθετήθηκαν οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, ψηφίζεται, υπάρχει η δεδηλω-
µένη, και δεν καταλαβαίνω ποιο είναι το θέµα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο
για λίγα δευτερόλεπτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Δρίτσα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, όχι µόνο

στην κ. Βούλτεψη, αλλά στο Προεδρείο και στη Βουλή το εξής.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μα, δεν αναφέρθηκε

η κ. Βούλτεψη σε εσάς.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου

παράγουν αποτελέσµατα από τη δηµοσίευσή τους, όπως είπε
πολύ σωστά ο κ. Μαριάς, και στην περίπτωση της ΕΡΤ το ότι δεν
ήρθε καθόλου εδώ για να συζητηθεί και να ψηφιστεί δεν θερα-
πεύεται µε κανέναν νόµο. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν πειράζει. Πήγατε εσείς στην ΕΡΤ
προχθές και σας είδαµε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Παρήγαγε αποτελέσµατα που δεν εγ-
κρίθηκαν από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Δεν νοµιµοποιείται µε κα-
νέναν τρόπο!

Από αυτήν την άποψη πρόκειται για ένα συνταγµατικό πραξι-
κόπηµα πρώτης γραµµής και δεν µπορεί κανείς να το δικαιολο-
γήσει.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Έτσι η Χρυσή Αυγή…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Στην υπεράσπιση της δηµοκρατίας η

κ. Βούλτεψη θα µας κατηγορήσει για συµπόρευση…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σταµατήστε, κύριοι

συνάδελφοι. Δεν θα καταγράφονται στα Πρακτικά.
Η κ. Βούλτεψη και  η οικογένειά της έχει µια ιστορία όπως κι

εσείς. Μην µπαίνετε σε αυτήν τη λογική.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αν είναι δυνατόν! Να πάψουµε να µι-

λάµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, αλλά δεν είναι

δυνατόν…Η κ. Βούλτεψη, όπως πολλοί από εµάς,...
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Χρησιµοποιείτε, κύριοι συνάδελφοι, εκ-

φράσεις που είναι απαράδεκτες.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ο κόσµος ξέρει όσον αφορά τη Χρυσή

Αυγή...
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κι εγώ

να µιλήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Κου-
κουλόπουλε. Έχετε τον λόγο, για να ολοκληρώσουµε.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι δεν
αξίζει στη σηµερινή συζήτηση τέτοιο θέαµα. 

Εγώ θέλω να πω µερικά αυτονόητα. Πρώτον, όλοι ξέρουµε τι
είναι πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Δεύτερον, κανένας δεν
είναι ευτυχής όταν προσφεύγει η Κυβέρνηση, είτε τη στηρίζει
είτε όχι, σε αυτήν τη µέθοδο. Ο κανόνας είναι, σπανιότατα υπάρ-
χουν και οι εξαιρέσεις, ότι τον χρόνο που έχει απολεσθεί καλύ-
πτει µία τέτοια πράξη και δεν υποκρύπτει σκοπιµότητα. 

Τέλος, το πιο σηµαντικό είναι αυτό που είπα και από το Βήµα
της Βουλής. Όλη αυτή η κουβέντα που κάνουµε µήνες τώρα περί
της χώρας και το να πηγαίνουµε σε ορολογίες για «πραξικοπή-
µατα» και «χούντες», νοµίζω ότι µας αδικεί όλους, το Κοινοβού-
λιο, την πατρίδα, τους Έλληνες πολίτες. 

Δεν είναι ίδιες όλες οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου.
Άλλο ήταν το περιεχόµενο της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου της ΕΡΤ και εµείς το καταγγείλαµε. Όσον αφορά τη σηµε-
ρινή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου η ίδια η κουβέντα
οδήγησε στο συµπέρασµα ότι δεν είναι αυτή καθεαυτή η πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου ως θεσµική πρωτοβουλία για κατα-
δίκη. Έτυχε σε µία κατάσταση και είναι αφετηρία µιας πολιτικής
την οποία -πέρα από ελάχιστες εξαιρέσεις- όλοι δηλώσαµε ότι
στηρίζουµε. Τίποτε άλλο δεν έχω να πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα να πω για µία ακόµη φορά ότι σήµερα το
Κοινοβούλιό µας στάθηκε στο ύψος του, όπως ξέρει να στέκεται
τις περισσότερες φορές.

Θα ήθελα, όµως, κι εγώ µε την ευκαιρία, προτού κηρύξω πε-
ραιωµένη τη συζήτηση να πω -και νιώθω το χρέος να το κάνω-
ότι η Ελλάδα, η Μακεδονία και η Καβάλα είναι φτωχότερες από
την απώλεια του συµπατριώτη µας του Υπουργού Νίκου Μάρτη,
του συµπατριώτη µου, της οικογένειας Καραµανλή, αλλά και της
µητέρας του κ. Τσίπρα. Είµαστε Παγγαιορίτες στην καταγωγή.

Θα ήθελα να πω µόνο δύο λόγια, γιατί αν πω πολλά, θα είναι
αντίστροφα µε την πορεία και µε αυτό που δίδαξε µε τη λιτή συµ-
περιφορά του και τη ζωή του ο Νίκος ο Μάρτης. 

Ο Νίκος ο Μάρτης -και το έζησα από κοντά- είναι ένα παρά-
δειγµα πολιτικού ήθους και ευπρέπειας. Και η διαφορά του από
πολλούς από εµάς είναι ότι το επίπεδο σκέψης του και ο τρόπος
δράσης του είναι πολύ διαφορετικός από τον τρόπο µε τον οποίο
κάποιοι από εµάς πιθανόν να πολιτευόµαστε.

Νοµίζω ότι η Μακεδονία και η Ελλάδα ολόκληρη νοµίζω ότι θα
θυµάται πάντα το Νίκο το Μάρτη γι’ αυτό το µεγαλείο ψυχής,
δράσης και λιτού ύφους στον τρόπο µε τον οποίο έζησε.

Αιωνία του η µνήµη!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση της
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµε-
τώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών
της «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.» και άλλες διατάξεις»».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση της Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των
εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών της «Ελληνικά
Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.» και άλλες διατάξεις»» έγινε δεκτό επί
της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί των άρθρων και επί των τρο-
πολογιών.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο όπως τρο-
ποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό, κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
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αριθµό 933 και ειδικό 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 933 και ειδικό 2 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 934 και ειδικό 3 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό µε γενικό αριθµό 934 και ειδικό 3 έγινε
δεκτή ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο
ως ίδια άρθρα.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 935 και ειδικό 4 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι εκπρόθεσµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Από τη στιγµή που γί-

νεται δεκτή, µην µπαίνουµε σε συζήτηση.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πρέπει να εγκρίνει το Σώµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Δρίτσα, είστε

έµπειρος πια. Έτσι είναι η διαδικασία. Σωστά θέτετε την άποψή
σας, αλλά από τη στιγµή που έγινε δεκτή από τον Υπουργό…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν την
έκαναν δεκτή οι εισηγητές. Εποµένως, δεν µπορείτε να την βά-
λετε σε ψηφοφορία. Κάντε ό,τι θέλετε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν γίνεται, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Δρίτσα, επι-

τρέψτε µου να κάνω την ψηφοφορία και όταν ολοκληρωθεί, να
κάνετε τις ενστάσεις σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Εµείς δεν την κάναµε
δεκτή σε επίπεδο εισηγητή και άρα δεν µπορείτε να τη θέσετε
σε ψηφοφορία. Κάνετε λάθος τώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς η τροπολο-
γία µε γενικό αριθµό 935 και ειδικό 4 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια άρθρα.

Ερωτάται το Σώµα; Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 936 και ειδικό 5 όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 936 και ειδικό 5 έγινε δεκτή όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδια άρθρα.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-

ρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου: «Ρυθµίσεις για
την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων
αναγκών της «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε.» και άλλες δια-
τάξεις»» έγινε δεκτό επί της αρχής και των άρθρων κατά πλει-
οψηφία.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Επιτροπή Οικονοµικών της Βουλής καταθέτει την
έκθεσή της επί του σχεδίου Προϋπολογισµού δαπανών της Βου-
λής οικονοµικού έτους 2014 και τον απολογισµό δαπανών της
Βουλής οικονοµικού έτους 2012. 

Επίσης, ο Υπουργός Οικονοµικών, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρ-
νησης και Υπουργός  Εξωτερικών και ο Υπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων για την απο-
φυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυ-
γής αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµατος και επί του
κεφαλαίου η οποία υπογράφηκε στο Άµπου Ντάµπι στις 18 Ια-
νουαρίου 2010, καθώς και του Πρωτοκόλλου που τροποποιεί τη
Συµφωνία αυτή, το οποίο υπογράφηκε στην Αθήνα στις 27 Ιου-
νίου 2013».

Παραπέµπεται στην αρµόδια επιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.51� λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Πέµπτη 14 Νοεµβρίου 2013 και ώρα
09.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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